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RZUT OKIEM | osTATni BAL i WALc W cHMURAcH

Ostatnie klasy trzecie, które w tym roku opuszczą Gimnazjum nr 2 im. Jana Wegnera w Łowiczu, bawiły się 
w sobotę 2 lutego na 17. Balu Gimnazjalnym. Jedną z atrakcji przygotowanych przez uczniów był odtańczony 
przez pięć par „Walc w chmurach”. na zdjęciu w pierwszych parach stoją: Kacper Piotrowski i Zuzanna Kucińska 
z kl. iiia oraz Jakub szczepaniak i Julia smolczewska z kl. iiib. Więcej o balu na str. 8

Czy wyjazd z Górek
byłby łatwiejszy po zmianie
organizacji ruchu na skrzyżowaniu? str. 4

podwożąc dziecko
do szkoły
robisz mu krzywdę. str. 20
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Łowicz | ogromna odpowiedzialność radnych miejskich – będą głosować ws. oczyszczalni ścieków

Grozi nam inwestycyjna
zapaść na całe lata
– Wzięcie takiego dużego kredytu na modernizację oczyszczalni oznacza, że przez kilka najbliższych lat na nowe inwestycje 
miasto będzie miało zaledwie po 1 – 1,5 mln złotych rocznie. To może być inwestycyjna zapaść na wiele lat. 
Jeśli radni to przyjmą, to ratusz nie będzie robić nic nowego, tylko spłacać, spłacać i spłacać – uważa jeden z doświadczonych 
samorządowców po analizie projektu zmian w budżecie, który dziś ma głosować Rada Miejska. 

Przy obecnych corocznych na-
kładach inwestycyjnych w wy-
sokości kilkunastu milionów, 
to może być kolosalna zmiana. 
Losy arcykosztownej moderniza-
cji oczyszczalni ścieków w Łowi-
czu będą się ważyły w czwartek, 7 
lutego od godziny 16.00. O wielu 
wątpliwościach związanych z mo-
dernizacją oczyszczalni pisaliśmy 
w poprzednim numerze Nowego 
Łowiczanina w obszernym arty-
kule pt. „Utopieni w ściekach? ” 

Wieloletnia prognoza fi nanso-
wa wskazuje, że jeśli Rada uchwa-
li wzięcie ogromnego kredytu, 
w 2020 roku na całkiem nowe 
wydatki inwestycyjne było-

by w budżecie zaledwie ok. 660 
tys. zł, w 2021 roku – 1,77 mln zł, 
w 2022– 1,34 mln zł i dopiero w 
kolejnych latach kwota ta by wzro-
sła: w 2023 roku do 5,66 mln zł, 
w 2028 – 9,66 mln zł, w 2030 – 
do 14,02 mln zł (patrz wykres na 
str. 5). Te liczby – szczególnie 
w pierwszych latach – porażają. 

Czy oni naprawdę 
to przegłosują? 
Spróbowaliśmy ustalić przed 

sesją, jakie mogą na niej zapaść 
decyzje. Problem w tym, że rad-
ni otrzymali na tyle późno projek-
ty uchwał, że nie mieli do końca 
wyrobionego zdania na ten temat. 
– To na pewno nie będzie krót-
ka sesja. Nad tematem trzeba się 
poważnie pochylić – uważa prze-
wodniczący Rady Miejskiej Hen-
ryk Zasępa. Projekt wszystkich 
zmian w budżecie, który będzie 

omawiany, zakłada zwiększenie 
wydatków majątkowych o ponad 
38 mln złotych (w tym na mo-
dernizację oczyszczalni o kwotę 
30.755.962 zł , która to kwota jest 
– jak czytamy w projekcie uchwa-
ły – „niezbędna do rozstrzygnięcia 
nowego przetargu”). To pociąga 
za sobą zaciągnięcie wielomilio-
nowych kredytów i pożyczek, któ-
re będą spłacane przez wiele kolej-
nych lat. 

Tymczasem materiały, w tym 
projekty uchwał, wpłynęły do rad-
nych na dwa dni przed planowaną 
sesję nadzwyczajną. – Teoretycz-
nie materiały przed sesją powin-
niśmy otrzymać na pięć dni przed 
sesją, a materiałów nie ma – mó-
wił nam w poniedziałek po połu-
dniu radny Michał Trzoska. Ma-
teriały dotarły doń we wtorkowe 
popołudnie. Radny jednak zamie-
rzał je dokładnie przeanalizować 

już po zamknięciu tego nume-
ru NŁ. – Projekt zakłada wzięcie 
bardzo dużego kredytu. Będę miał 
wiele pytań – zapowiadał. 

– To taki temat, że wszystko 
może się wydarzyć – mówi prze-
wodniczący Rady Henryk Za-
sępa. W rozmowie z nami nie 
wykluczał, że ostateczne decy-
zje mogą nie zapaść w czwartek, 
że mogą zostać odsunięte w cza-
sie. Tym bardziej, że temat nie był 
omawiany na komisjach rady. 

– Spodziewam się, że będzie-
my rozmawiali o tym, że trzeba 
pewnie będzie ograniczyć, okroić 
tę inwestycję. Dziwię się, że wy-
brano aż tak drogą technologię. 
Miasta raczej nie stać na taką in-
westycję – uważa radny Lech Ani-
szewski. Według niego do mo-
dernizacji oczyszczalni ścieków 
należy przystąpić, ale „pewnie 
w okrojonym kształcie”. 

Według niego dyskusja na te-
mat zakresu modernizacji oczysz-
czalni ścieków powinna jednak 
była odbyć się długo wcześniej 
– już na etapie jej projektowania. 
– Może trzeba było rozważyć za-
stosowanie innych technologii. 
Rzuciliśmy się jako miasto na głę-
boką wodę. Czy nie zbyt głęboką? 
– zastanawia się. Nie ukrywa też, 
że na tym etapie nie ma do końca 
wyrobionego zdania na ten temat 
i oczekuje dodatkowych informa-
cji na najbliższej sesji. 

– Dzisiaj nie wiem, jakie są na 
obecnym etapie koncepcje i po-
mysł na ciąg dalszy postępowania. 
Wydaje się, że jako media wiecie 
więcej od nas. Może trzeba będzie 
odstąpić od innych inwestycji? 
Jest wiele niewiadomych – zasta-
nawiał się w poniedziałek, 4 lu-
tego radny Leszek Plichta. Nie 
miał wypracowanego zdania na 

ten temat. Liczył ponadto, że jesz-
cze przed czwartkową odbędzie 
„jakieś spotkanie wprowadzające 
w temat”. – Na pewno jest ko-
nieczna dyskusja na ten temat – 
mówi. 

Zwrócił też uwagę na to, że we-
dług niego ważny jest odbiór spo-
łeczny tego, co się dzieje w za-
kresie inwestycji w mieście. – Na 
przykład jak są robione chodniki 
czy drogi, to te inwestycje widać, 
a oczyszczalni nie. Odbiór spo-
łeczny też jest ważny. Żeby miesz-
kańcy na własne oczy widzieli 
rozwój miasta – mówił. 

Z wydaniem opinii zamierzał 
się też wstrzymać do sesji były 
opozycjonista, będący obecnie 
w koalicji rządzącej, radny Ro-
bert Wójcik. Liczył na to, że 
jeszcze przede sesją dojdzie do 
spotkania w ramach klubu oraz 
koalicji rządzącej.  str. 5

Dziwię się, że 
wybrano aż tak 
drogą technologię. 
dyskusja na temat 
zakresu modernizacji 
oczyszczalni powinna 
była odbyć się 
długo wcześniej 
– już na etapie jej 
projektowania.

radny Lech Aniszewski

maRCin
kuCHaRSki

marcin.kucharski@lowiczanin.info

Bolimów | smutna wiadomość

W sobotę pogrzeb Edwarda Buczka
W niedzielę 3 lutego 
po kilkudniowej 
hospitacji, zmarł twórca 
ludowy, kowal Edward 
Buczek z Bolimowa.

Jego pożegnanie zaplanowane 
jest w najbliższą sobotę 9 lutego – 
o godz. 11.00 w kościele pw. Św. 
Anny w Bolimowie rozpocznie 
się msza święta żałobna, po któ-
rej nastąpi odprowadzenie zmarłe-
go na cmentarz parafi alny w Bo-
limowie.

Edward Buczek od dłuższego 
czasu poważnie chorował, zadzi-
wiał jednak optymizmem i siłą, 
cały czas starał się być aktywny 
zawodowo i twórczo, snuł plany. 

Pan Edward wykonywał przed-
mioty użytkowe jak i symbolicz-
ne i we wszystko co robił wkładał 
całe serce – kowalstwo było jego 
pasją, można było tego doświad-
czyć, gdy o nim opowiadał. Jego 
jedną z ostatnich prac dla gminy 

był krzyż wieńczący pomnik na 
bolimowskim rynku.

Od lat prowadził warszta-
ty popularyzujące kowalstwo 
i szkolił przyszłych adeptów. Był 
człowiekiem bezpośrednim, nie 

odmawiającym pomocy. Co roku 
jego prace można było nabyć np. 
w czasie fi nałów Wielkiej Or-
kiestry Świątecznej Pomocy or-
ganizowanych przez bolimowski 
GOK.  tb

Edward Buczek w czasie pracy w swojej kuźni.
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podwożąc dziecko
do szkoły
robisz mu krzywdę. str. 20

nowe miejskie rowery
już rdzewieją
– to widać gołym okiem. str. 3
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NASI DZIENNIKARZE DO WASZEJ DySPOZyCJI 
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Łowicz | Restrukturyzacja czy rewolucja

„Czarny Czwartek” w starostwie. 
I dlaczego odchodzi Robert Wójcik?
Łowickie starostwo 
pod nowymi władzami, 
które tworzy koalicja 
PiS i Kukiz’15 
rozpoczęło w miniony 
czwartek, 31 stycznia 
zmiany organizacyjne.

Zlikwidowano kancelarię. któ-
rej zadania na nowo wróciły do 
sekretariatu. Połączono w jeden 
twór Biuro Kontroli z Wydziałem 
Edukacji i Spraw Społecznych, 
z czego powstał Wydział Kontroli 
i Zarządzania Jednostkami, które-
go dyrektorem została Ilona Wę-
żykowska, zajmująca się dotąd 
w starostwie kontrolą zarządczą. 
W wyniku tych decyzji wymó-
wienia otrzymały cztery osoby – 
dwie z Wydziału Edukacji, w tym 
jego dyrektor Sylwia Walkiewicz 
oraz dwie z Wydziału Organiza-
cyjnego. 

Tego samego dnia do starostwa 
wpłynęło też wymówienie złożo-
ne przez dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie Ro-
berta Wójcika. W poniedziałek, 
4 lutego Zarząd Powiatu Łowic-
kiego powołał Justynę Haczykow-
ską-Kotlarską na osobę pełnią-
cą obowiązki dyrektora PCPR. 
Okres wypowiedzenia Roberta 
Wójcika trwać będzie 3 miesiące. 
W tym czasie nie będzie on świad-
czył pracy, ale będzie otrzymywał 
wynagrodzenie. Starostwo ogłosi 

konkurs na dyrektora PCPR tak, 
aby nowa osoba objęła kierowanie 
placówką od maja. 

Justyna Haczykowska-Kotlar-
ska – która dotąd była specjalistą 
pracy socjalnej – została wskaza-
na na osobę, która może pokie-
rować ośrodkiem przez Roberta 
Wójcika. Jako jedyna w PCPR ma 
ukończone studia w zakresie za-
rządzania pomocą społeczną. 

jakie motywy? 
Robert Wójcik nie chce, aby 

sprawę jego rezygnacji rozpatry-
wano politycznie, choć nie ukry-
wa że SLD – którego jest szefem 
w powiecie łowickim i PiS – któ-
remu przewodniczy nowy starosta 
Marcin Kosiorek – położone są 
na przeciwnych biegunach. Swo-
ją decyzję tłumaczy „przyczy-
nami osobistymi”. Tylko tak od-
powiadał na nasze pytania, które 
zadawaliśmy mu kilkakrotnie już 
w „Czarny Czwartek” – bo tak 
dzień ten nazwał w rozmowie 
z nami dyrektor jednostki podle-
głej starostwu, a próbowaliśmy 
ponowić je przedwczoraj. Tylko 
co może się kryć za określeniem 
„przyczyny osobiste”?

obawa, że nie da rady?
Osoby, z którymi rozmawia-

liśmy na ten temat nieofi cjalnie, 
wymieniają aż trzy powody, któ-
re mogły wpłynąć na tę decyzję. 
Pierwszą miało być to, że Robert 
Wójcik miał duże obawy związa-

ne z 3-letnim projektem „Łowic-
kie Centrum Wsparcia Społecz-
nego” – o którym pisaliśmy przed 
tygodniem. Jest to projekt, którego 
pomysłodawcą był starosta Mar-
cin Kosiorek. Został on niedawno 
złożony w Wojewódzkim Urzę-
dzie Pracy i nie ma jeszcze roz-
strzygnięcia. Ma być realizowany 
wspólnie ze Stowarzyszeniem Ja 
– Ty – My (tym samym, które na 
terenie Syntexu prowadzi Zakład 
Aktywności Zawodowej), które 
jako jedyne zgłosiło się do ogło-
szonego przez powiat konkursu. 

Projekt opiewa na 3,3 mln zł. 
Przewiduje on zorganizowanie 
usług opiekuńczych dla 130 osób, 
w tym 90 niepełnosprawnych. 
W ramach projektu dla każdego 
z benefi cjantów przygotowana by-
łaby indywidualnie ścieżka wspar-
cia, jakiej potrzebuje. Mogliby ko-
rzystać z usług opiekuńczych, 
pomocy asystenta, specjalistycz-
nego poradnictwa i posiłków do-
wożonych na miejsce. 

Dyrektor podzielił się swoimi 
obawami ze starostą Marcinem 
Kosiorkiem. Miały one wynikać 
ze zbyt małego zatrudnienia w 
PCPR i brakiem osób do realizacji 
projektu. Jak nam powiedział sta-
rosta, próbował przekonać Rober-
ta Wójcika, że dużą część projek-
tu bierze na siebie stowarzyszenie, 
a poza tym będzie możliwość za-
trudnienia 1-2 osób w PCPR, bo 
on ma świadomość, że jest tam 
mało pracowników. Te rozmowy 

prowadzone były jednak jeszcze 
w ubiegłym roku. Dyrektor PCPR 
nie mówił jeszcze wówczas, że 
planuje złożyć wymówienie. 

Dariusz mroczek 
na zastępcę? 
Drugim powodem mogły być 

wewnętrzne tarcia między pra-
cownikami PCPR, z którymi dy-
rektor sobie nie radził. Trzecim – 
dość zaskakującym i przez wielu 
traktowany jako plotka – że staro-
sta miał wskazać Robertowi Wój-
cikowi za celowe zatrudnienie, 
docelowo na stanowisko swoje-
go zastępcy, Dariusza Mroczka 
– niegdyś radnego miejskiego i 
powiatowego, a także wicedyrek-
tora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Łowiczu, obecnie 
pracownika ZAZ w Łowiczu. 

Nie potwierdził nam tego ani 
Dariusz Mroczek, ani starosta 
Marcin Kosiorek. Robert Wójcik 
– jak wspomnieliśmy wcześniej 
na wszystkie pytania odpowiadał: 
„sprawy osobiste”.

Dariusz Mroczek o takim po-
myśle miał dowiedzieć się z ko-
mentarzy w internecie. Gdy zada-
liśmy mu to pytanie, czy coś wie 
o tym, powiedział: – Nie było o tym 
rozmowy. To bzdura. Bardzo się 
z tego uśmiałem. 

W dalszej rozmowie z nami 
wyjaśnił, że odpowiada mu praca 
w organizacji pozarządowej i nie 
planuje brać udziału w konkursie 
na dyrektora PCPR, gdy ten zosta-

nie ogłoszony. Owszem, pracował 
w MOPS, ale jego praca była dużo 
ciekawsza niż w PCPR. Teraz jest 
rencistą, czekają go dwie opera-
cje. Poza tym chce mieć trochę 
czasu dla wnuków i współpracę 
z Solecznikami. Jako dyrektor lub 
wice mógłby tego czasu nie mieć. 

Na pytanie, skąd mogła się 
wziąć taka plotka opowiada, że 
może właśnie z tego, że praco-
wał w ZAZ z Marcinem Kosior-
kiem, który był tu kierownikiem, 
a wcześniej był zastępcą dyrekto-
ra MOPS. 

Ponadto, choć Dariusz Mro-
czek ma doświadczenie, to jego 
kartoteka nie jest jeszcze czysta. 
Był on karany i jego wyroki się 
jeszcze nie zatarły. Ale nastąpi to 
niedługo – we wrześniu tego roku. 

Starosta Marcin Kosiorek pyta-
ny przez nas o Dariusza Mroczka, 
któremu miał rzekomo załatwiać 
pracę w PCPR, odpowiada, że na-
wet nie chce tego komentować. 
Taka decyzja nie byłaby w jego 
(starosty) interesie. 

to nie koniec zmian
Wracając do zmian w samym 

starostwie, to zlikwidowana zo-
stała położona na parterze kan-
celaria, która wcześniej została 
wydzielona z Wydziału Organi-
zacyjnego. Od 1 lutego interesan-
ci ponownie obsługiwani są w se-
kretariacie na I piętrze. Zmiany te 
starosta i sekretarz Marcin Pluta 
uzasadniają chęcią poprawy funk-
cjonowania urzędu i optymaliza-
cją zatrudnienia. 

Zmian może być więcej, plano-
wane są też przesunięcia kadrowe. 
Rozważane jest również powsta-
nie Centrum Usług Wspólnych, 
które przejęłoby księgowość, za-
mówienie publiczne i wszystkie 
zakupy dla szkół i jednostek pod-
ległych starostwu – a więc również 
szpitala, DPS w Borówku, PCPR, 
Poradni Psychologiczno-Pedago-
gicznej, Urzędu Pracy, muzeum, 
Centrum Promocji, Powiatowego 
Zarządu Dróg i Transportu. Decy-
zja o tym będzie analizowana pod 
względem organizacyjnym i eko-
nomicznym. Zapadnie w ciągu 3 
miesięcy.

Na pewno zostanie również 
ogłoszony konkurs na stanowisko 
sekretarza powiatu. Jak już pisa-
liśmy w NŁ, Marcin Pluta został 
zatrudniony na zastępstwo za Jo-
annę Jaros, która jest na wymó-
wieniu do połowy roku. Zosta-
ła ona zwolniona z obowiązku 
świadczenia pracy, podobnie jak 
czwórka pracowników, którzy do-
stali wypowiedzenia w „Czarny 
Czwartek”.  mwk

okres 
wypowiedzenia 
Roberta Wójcika 
trwać będzie 
3 miesiące. W tym 
czasie nie będzie 
on świadczył 
pracy, ale będzie 
otrzymywał 
wynagrodzenie. 

Policja | Wypadek na drodze do Kiernozi

Zginął młody mężczyzna, dziewczyna przeżyła
Seat Ibiza jadący w niedzielę 3 lutego około godz. 12.20 drogą wojewódzką nr 584 
w kierunku Kiernozi, kilometr za skrzyżowaniem w Mariance zjechał ze swego 
pasa ruchu na przeciwległy, następnie na pobocze i do rowu. Zanim się zatrzymał 
w polu 30 metrów dalej, uderzył w przydrożne drzewo. Kierowca wypadł z pojazdu, 
prawdopodobnie nie zapiął pasów bezpieczeństwa. Zginął na miejscu.

Do wypadku doszło w miej-
scu, gdzie przy drodze rośnie las, 
samochód „wpasował się” w pole 
położone w przestrzeni wolnej od 
zadrzewień. Kierujący Ibizą miał 
28 lat, był mieszkańcem gminy 
Chąśno. Na pierwszy rzut oka wi-
dać było, że samochód przeszedł 
przynajmniej optyczny tuning, 
świadczyły o tym zamontowa-
ne w nim sportowe elementy np. 

wydech. We wnętrzu, z tyłu znaj-
dował się duży głośnik subbufer, 
który w czasie wypadku wypadł 
z pojazdu. Młody mężczyzna był 
miłośnikiem motoryzacji, należał 
do osób o spokojnym, nie konfl ik-
towym usposobieniu, w dniu wy-
padku miał jechać w odwiedziny 
do rodziny.

Rzecznik Komendy Powiato-
wej Policji w Łowiczu Urszula 

Szymczak powiedziała nam, że 
przyczyny wypadku są ustalane. 
Nie wiadomo, dlaczego mężczy-
zna zjechał ze swego pasa dro-
gi, ustalają to policjanci pod nad-
zorem łowickiej prokuratury. Na 
miejscu zdarzenia nieofi cjalnie 
dowiedzieliśmy się, że zjeżdża-
jącym z drogi samochodem za-
rzuciło, z impetem uderzył prawą 
stroną w drzewo – ta część samo-

chodu została najbardziej znisz-
czona. Rozmiar uszkodzeń może 
sugerować, że jechał ze znaczną 
prędkością. Przybyli na miejsce 
strażacy (na miejscu byli strażacy 
z JRG PSP oraz OSP Karsznice 
Duże) a potem Zespół Ratownic-
twa Medycznego podjęli próbę re-
animacji kierującego, niestety za-
kończyła się ona niepowodzeniem.

Pasażerka Seata, 24-letnia 
mieszkanka powiatu żyrardow-
skiego w chwili gdy na miejsce do-
jechali strażacy, także przebywała 
na zewnątrz pojazdu. Po udziele-
niu jej kwalifi kowanej pierwszej 
pomocy, z poważnymi obrażenia-
mi ciała została przetransportowa-

na do szpitala w Skierniewicach. 
Do jej transportu zadysponowano 
pierwotnie śmigłowiec Lotnicze-
go Pogotowia Ratunkowego. Złe 
warunki atmosferyczne uniemoż-
liwiły jednak lot. 

Wypadek i prowadzone czyn-
ności z nim związane przez służ-
by spowodowały, że ruch samo-
chodów na DW 784 odbywał się 
przez blisko 4 godziny wahadłowo 
i kierowali nim policjanci.  tb

RZUT OKIEM | ZABLoKoWAŁ RUcH
4 lutego rano załadowany TIR 
o wadzie 24 ton zablokował 
drogę wiodącą z Łowicza do 
Boczek i dalej do Kocierzewa, 
bo tylne koła po lewej stronie 
naczepy utknęły w przydrożnym 
rowie. Kierowca powiedział 
nam, że zsunęły się one, gdy 
wyjeżdżał z posesji z kierunku 
Łowicza, za sytuację winił śnieg. 
Prawdopodobnie kierowca nie 
chciał wjeżdżać w zaspę i ściął łuk. 
TiR został wyciągnięty z rowu na 
drogę przez ciężki holownik. tb

Nieborów | Radiowóz w posterunku

Nowa Astra dla policjantów
Policjanci z posterunku w Nie-

borowie otrzymali 5 lutego nowy 
radiowóz, którego zakup został 
dofi nansowany przez Powiat Ło-
wicki kwotą 37 tys. zł, podobna 
kwota pochodziła ze środków po-
licji. Pojazd jest oznakowany i wy-
posażony w silnik o pojemności 
1,6 litra i mocy 200 KM. Kluczy-
ki do radiowozu przekazali na ręce 
komendanta powiatowego Poli-

cji w Łowiczu mł. insp. Grzego-
rza Radzikowskiego członkowie 
zarządu powiatu: starosta Marcin 
Kosiorek i wicestarostowie Piotr 
Malczyk i Tadeusz Kozioł oraz 
wiceprzewodnicząca Rady Beata 
Sawicka. Dwie ostatnie osoby to 
radni z gminy Nieborów. Kluczy-
ki od komendanta odebrał kierow-
nik posterunku asp. sztab. Jaro-
sław Wojda.  tb

Seat Ibiza po wjechaniu do rowu uderzył w przydrożne drzewo 
tyłem i prawą stroną, po czym zatrzymał się w polu.
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Policja | Kryminalni mieli nosa

Uciekał w pole, stawiał opór
Policjanci Wydziału Kryminal-

nego Komendy Policji w Łowiczu 
sprawdzali 31 stycznia jedną z po-
sesji na terenie gminy Kiernozia. 
Miał tam przebywać poszukiwa-
ny przez Sąd Okręgowy w Łodzi 
listem gończym 64-letni mężczy-
zna, który uchylał się od odbycia 
kary pozbawienia wolności.

Funkcjonariusze nie zastali ni-
kogo na posesji, ale odjeżdżając 

zauważyli mężczyznę idącego 
w kierunku pól. Zwrócili i ruszy-
li w jego kierunku, aby sprawdzić 
jego tożsamość, ten jednak zaczął 
uciekać, a w chwili zatrzymania 
zaczął stawiać opór i zaatakował 
kijem jednego z policjantów. Na 
niewiele się to zdało. 

64-latek usłyszał zarzuty doty-
czące czynnej napaści. Trafi ł już 
do zakładu karnego.  tb
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Łowicz | Kosztowały dużo, stoją na śniegu i ... 

Rowery już rdzewieją
Żal patrzeć na rowery 
miejskie, które pod 
wpływem warunków 
atmosferycznych, 
po niepełnych dwóch 
miesiącach od uruchomienia 
systemu, już ulegają korozji. 
Gdy stopniał pokrywający 
je śnieg, na wierzch wyszły 
pierwsze rdzawe ślady. 
Z tym trzeba było się liczyć, 
decydując się 
na ich przechowywanie 
„pod chmurką”. 

Czytelnicy wielokrotnie dzie-
li się z nami swoim zaniepo-
kojeniem o kondycję rowerów 
miejskich po zimie. Problem opi-
saliśmy szczegółowo w NŁ 4/19. 
Teraz sprawa zaczyna być już po-
ważna, ponieważ na rowerach za-
czyna być widoczna rdza, po-
jawiła się ona przy „mostku” 
mocującym kierownicę – widać to 
na zdjęciu, które wykonaliśmy na 
stacji zlokalizowanej na Nowym 
Rynku. 

Dlatego tym bardziej może 
martwić, w jakim stanie technicz-
nym rowery będą za kolejnych kil-
ka miesięcy, wiosną – bo przecież 
liczono na to, że wtedy zaczną 
być intensywnie użytkowane 
– a w jakim po kilku takich se-
zonach, w wilgoci na przemian 
z mrozem. Bo przypomnijmy, że 
jednym z głównych założeń pro-

gramu jest jego całoroczne funk-
cjonowanie, co wynika z pod-
pisanej umowy. Dane na temat 
wypożyczeń rowerów dowodzą, 
że są chętni, by jeździć też zimą 
– choć póki co są mało widoczni 
na ulicach Łowicza. 

W innych polskich miastach, 
gdzie działają podobne systemy, 
rowery są na zimę chowane. Wie-
le osób zwracało uwagę na to, że 

skoro u nas nie może tak być, to 
można było chociaż pomyśleć 
o zadaszeniu chroniącym je przed 
odpadami śniegu i deszczu (patrz 
niżej). 

Przypomnijmy, że partnerami 
realizowanego przez Urząd Mar-
szałkowski WŁ programu „Ro-
werowe Łódzkie” jest 10 miast 
z województwa łódzkiego, w tym 
Łowicz. Rozlokowane na 12 sta-

cjach rowery miejskie pojawiły się  
w naszym mieście 21 listopada, 
ale korzystać z nich można dopie-
ro od 13 grudnia. Wprawdzie uru-
chomienie programu miało nastą-
pić dużo wcześniej, jeszcze przed 
wakacjami 2018 roku, ale z powo-
du przedłużającej się procedury 
przetargowej na wyłonienie ope-
ratora systemu sprawiła, że było to 
możliwe dopiero jesienią.  aa 

Na rowerach jest już widoczna rdza, pojawiła się ona przy „mostku” mocującym kierownicę, co lepiej widać 
na zbliżeniu (w prawym górnym rogu).

Aktualności

RZUT OKIEM | PoŚWięcEni BoGU

W sobotę, 2 lutego, w święto Ofi arowania Pańskiego, zwane też 
świętem Matki Bożej Gromnicznej, z terenu całej diecezji łowickiej 
do Łowicza przyjechało około stu zakonnic, zakonników, a także wdów 
i dziewic konsekrowanych oraz pustelnik ks. Leszek niewiadomski, 
aby wziąć udział w diecezjalnym dniu osób konsekrowanych. 
Podczas Mszy Św. osoby te odnowiły swoje zobowiązanie do zachowania 
rad ewangelicznych czystości, ubóstwa i posłuszeństwa. tb

RZUT OKIEM | WiATy RoWERoWE nA ŻWiRKi i WiGURy 
Z inicjatywy Bogdana Kępki 
przed blokami na ul. Żwirki 
i Wigury należącymi 
do Wspólnoty Mieszkaniowej 
„Arkadia” powstały dwie wiaty 
rowerowe. Pomysł miał być 
praktyczny, aby mieszkańcy mieli 
miejsce, gdzie mogą bezpiecznie 
zostawić rowery, nie musieli 
ich kilka razy dziennie znosić do 
piwnicy lub przypinać na klatkach 
schodowych lub przy ogrodzeniu. 
Dlatego wiaty są zlokalizowane 
bezpośrednio przed blokiem, 
w dodatku na ogrodzonym terenie, 
a ponadto materiał ich wykonania 

jest przezroczysty, dzięki czemu 
lokatorzy widzą ze swoich okien, 
czy nikt się przy nich „nie kręci”. 
– nie ma takich rowerów, które 
byłyby odporne na działanie 
warunków atmosferycznych 
– mówi Bogdan Kępka. 
ich wykonanie zlecono lokalnej 
fi rmie Metal serwis 24 H 
cezarego szachogłuchowicza. 
Zostały zamontowane w piątek 
i wtorek, czyli 1 i 5 lutego. na ich 
postawienie musiał się jednak 
zgodzić cały zarząd wspólnoty 
– i tak się stało, choć nie było 
w tej sprawie jednomyślności. 

Chąśno | Akcja charytatywna „Gramy dla Kasi!” 

Koncerty, pokazy i dyskoteka
W piątek, 8 lutego, o godz. 17.
w Bibliotece w Chąśnie 
wystartuje akcja charytatywna, 
której celem będzie zbiórka 
pieniędzy na leczenie 
i rehabilitację będącej 
w śpiączce – w następstwie 
wypadku samochodowego – 
Katarzyny Stańczyk 
z Lenartowa – mamy dwójki 
małych dzieci.

– Bezpośrednio nie znamy 
Kasi, jej siostra Marta prowadzi 
u nas zumbę. Znamy sprawę tego 
nieszczęsnego wypadku. Pomy-

śleliśmy, że tak jak „Kocierzew” 
pomaga, tak i my możemy doło-
żyć swoją cegiełkę – powiedziała 
nam Monika Mańkowska, prze-
wodnicząca Gminnej Rady Ko-
biet w Chąśnie. Dodała, że historia 
chwyta za serca tym bardziej, że 
Kasia ma dwójkę małych dzieci, 
a tragedia która jej się przydarzy-
ła, mogła spotkać każdego z nas. 

W programie imprezy znala-
zły się m.in. koncert uczniów ze 
Szkoły Muzycznej „Studio Star”, 
występ zespołu „Pauza” z Kier-
nozi i pokaz breakdance w wy-
konaniu młodzieży. Druhowie 
z OSP Karsznice Duże przygotują 

pokaz udzielania pierwszej pomo-
cy. Swoją twórczość i sztukę ma-
lowania obrazów ustami przed-
stawi niepełnosprawna malarka 
Agnieszka Sapińska. 

Odbędzie się także turniej trój-
boju siłowego w wykonaniu Anny 
Tarnowskiej w asyście trenera Se-
bastiana Stępniaka. Najmłodsi 
uczestnicy akcji będą mogli sko-
rzystać z malowania twarzy. Na 
zakończenie wszyscy wezmą 
udział w dyskotece, za której przy-
gotowanie będzie odpowiadał Dj 
Krystian i jego „Stacja impreza”. 

Zbiórkę będzie można wes-
przeć wrzucając pieniądze do pu-

szek, biorąc udział w kiermaszu 
ciast lub wyrobów rękodzielni-
czych wykonanych przez uczniów 
ze szkół w Błędowie i Mastkach. 
Dochód z imprezy zostanie prze-
kazany na konto Fundacji „Świa-
tło”, której Katarzyna Stańczyk 
jest podopieczną. 

Przypomnijmy, że w listopadzie 
ub. roku kobieta uległa poważne-
mu wypadkowi samochodowemu 
na autostradzie, na skutek którego 
jest w śpiączce i wymaga rehabili-
tacji. Akcje charytatywne dla niej 
przeprowadzili już m.in. druhowie 
z OSP Wicie oraz szkoła w Ko-
cierzewie. Na 17 lutego koncert 
walentynkowy, z którego dochód 
wesprze leczenie młodej mamy, 
zaplanowała także społeczność 
szkoły w sąsiednim Rybnie.  aa 
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Służba zdrowia | Roszady personalne

Dyrektor łowickiego 
szpitala może odejść 
Jacek Kaniewski, dyrektor 
szpitala w Łowiczu, startuje 
w konkursie na dyrektora 
Wojewódzkiego 
Szpitala Zespolonego w 
Skierniewicach. Ma trzech 
kontrkandydatów. 

Jacek Kaniewski jest mieszkań-
cem Skierniewic, funkcję dyrek-
tora łowickiego szpitala pełni od 
6 lat.

Konkurs został głoszony 
31 grudnia ubiegłego roku przez 
Zarząd Województwa Łódzkie-
go, ponieważ szpital w Skiernie-
wicach podlega pod Urząd Mar-
szałkowski. Termin zgłaszania 
kandydatów upłynął 30 stycznia. 
Zgłosiły się cztery osoby. 

Konkurs związany jest z rezy-
gnacją ze stanowiska we wrześniu 
ubiegłego roku Eugeniusza Fur-
mana – niegdyś wiceburmistrza 
Łowicza i znanego działacza SLD 
w naszym mieście. 

Jacek Kaniewski w rozmowie 
z nami potwierdził start w konkur-
sie. Wyjaśnił, że niezręcznie było-
by mu odpowiadać na pytanie, czy 
chce odejść z Łowicza. Niedługo 
(a dokładnie 11 czerwca) kończy 
się jego 6-letnia kadencja na sta-

nowisku dyrektora ZOZ w Łowi-
czu i Zarząd Powiatu Łowickiego, 
zgodnie z ustawą, musi ogłosić 
konkurs. Kaniewski zamierza 
w nim startować.

Spodziewa się, że konkurs 
w Łowiczu będzie ogłoszony pod 
koniec lutego. Procedura konkur-
su na dyrektora szpitala w Skier-
niewicach trwać będzie do koń-
ca marca. W Łowiczu – można 
się spodziewać – trwać będzie do 
końca maja. 

Jeśliby więc Jacek Kaniewski 
wygrał w Skierniwicach, z Ło-
wicza odejdzie. Jeśli nie wygra – 
będzie się starał z powodzeniem 
startować w konkursie tutaj.  mwk 

Dyr. Jacek Kaniewski
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W gminie Sanniki
spór o wysokość dotacji
na drużyny piłkarskie. str. 28

Gmina Zduny | szkolenia internetowe

150 e-aktywnych 
mieszkańców

„E-aktywni mieszkańcy gmi-
ny Zduny” to projekt do którego 
przystąpił samorząd w ramach 
większego przedsięwzięcia pod 
tą samą nazwą, które obejmuje 
swoim zasięgiem mieszkańców 
województw łódzkiego i kujaw-
sko-pomorskiego.  Potrzebną do 
tego uchwałę Rada Gminy Zdu-
ny przejęła jednogłośnie na sesji 
17 stycznia. 

Projekt jest w całości dotowany 
z Europejskiego Funduszu Roz-
woju Regionalnego. W przypad-
ku gminy Zduny będzie to kwota 
84 tys. zł. Pozwoli to na przepro-

wadzenie dla 150 mieszkańców 
gminy szkoleń internetowych (za-
jęcia będą prowadzone w budyn-
ku Domu Kultury). Do wyboru 
będzie następująca tematyka: two-
rzenie własnej strony interneto-
wej, działanie w sieciach społecz-
nościowych, fi nanse i transakcje 
w sieci, rodzic w internecie, rol-
nik w sieci, własny biznes w sieci 
i kultura w sieci.

Dla celów projektu gmina bę-
dzie mogła zakupić 10 laptopów, 
które po zajęciach przejdą na jej 
własność. Realizacja projektu 
trwać będzie do 31 marca br.  mwk
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Łowicz | Ulica Piaskowa – postęp w pracach

Można z Górek 
jechać na wprost
– ale jest inny pomysł 
na to skrzyżowanie
W sobotę 2 lutego została otwarta dla ruchu 
samochodowego ul. Piaskowa, łącząca ulicę 
Tuszewską i Mickiewicza z ul. Prymasowską 
(DK 14) i umożliwiająca bezpośrednie połączenie 
centrum miasta z os. Górki. Oznacza to koniec 
utrudnień trwających przeszło dwa miesiące.

Naczelnik Wydziału Spraw 
Komunalnych łowickiego ratu-
sza Paweł Gawroński powiedział 
nam, że wykonawca separato-
rów w ul. Piaskowej, spółka Alfa 
WS z gminy Żarów pod Wrocła-
wiem, ostatecznie zakończył osa-
dzanie separatorów wód desz-
czowych pod powierzchnią drogi  
i w ostatnich dniach stycznia zagę-
ścił grunt, a w środę i czwartek 30 

i 31 stycznia oraz 1 lutego w miej-
scu naruszenia asfaltu pracownicy 
położyli tymczasową nawierzch-
nię z betonowej kostki. Wiosną, 
gdy będzie cieplej, zostanie ona 
odtworzona masą bitumiczną.

Zaskakujący wniosek  
i propozycja
Naczelnik Gawroński zasko-

czył nas informacją o mieszkań-

cach osiedla, którzy w rozmowie 
z nim sugerowali, że widzieli-
by zamknięcie ulicy Piaskowej  
na stałe. Dlaczego? Bo odkąd 
ulica ta jest zamknięta, wyjeż-
dżający z osiedla musieli skręcić  
w prawo lub lewo w drogę kra-
jową, aby ulicą Długą lub Świę-
tojańską dojechać do centrum,  
a na Bratkowice zjazdem przy 
stacji benzynowej i Intermarche 
odczuli, że było to znacznie ła-
twiejsze niż w czasie gdy z ul. 
Piaskowej od ul. Mickiewicza  
i Tuszewskiej na „krajówkę” tak-
że wyjeżdżały samochody.

Naczelnik powiedział nam,  
że miasto nie ma planów wpro-
wadzenia tych zmian, do ratusza 
nie wpłynął formalny wniosek  
w tej sprawie, były to tylko słow-
ne opinie mieszkańców. Jeśli 
wpłynie, to miasto nada mu bieg, 
w którym zostanie zbadana za-
sadność takiego rozwiązania. 

Należy jednak zauważyć,  
że z ulicy Piaskowej na DK 14 
wyjeżdżają samochody z rejo-
nu os. Brakowice. Włączenie się 
do ruchu w tym miejscu jest, ze 
względu na sygnalizację świetl-
ną, uporządkowane i bezpieczne, 
lepsze niż np. gdyby mieli włą-
czać się przez ul. Tuszewską.

Ponieważ na tym skrzyżo-
waniu krzyżują się drogi wyż-
szej kategorii niż miejska: wo-
jewódzka (Łęczycka) z krajową 
(Podgrodzie, Prymasowska), 
uzgodnień przed ewentualnymi 
zmianami należałoby dokonać  
z Generalną Dyrekcją Dróg Kra-
jowych i Autostrad oraz Woje-
wodą Łódzkim, ponadto z Wo-
jewódzką Komendą Policji  
w Łodzi. Uzgodnienia te zazwy-
czaj trwają miesiącami.  

tb

Aktualności
Gospodynie KGW
obawiają się biurokracji
– i nie sięgają po rządowe pieniądze. str. 11

REKLAMA

Łowicz | Własność zamiast wieczystego użytkowania

60% bonifikaty, opozycja chciała 99%
Rada Miejska w Łowiczu, choć niejednogłośnie, 
uchwaliła wysokość bonifikaty, jaką mogą 
otrzymać dotychczasowi użytkownicy wieczyści 
budynków mieszkalnych, którzy 1 stycznia stali 
się właścicielami. Radni przyjęli uchwałę na sesji 
24 stycznia 15 głosami, przy 6 głosach przeciw.

Przypomnijmy, że dla dotych-
czasowych użytkowników wie-
czystych lokali mieszkalnych 
ustawowo została wprowadzona 
opłata przekształceniowa, rozło-
żona na 20 lat – roczna wysokość 
opłaty ma być równa ostatniej 
rocznej opłacie za użytkowanie 
wieczyste. Jest jednak możliwość 
wcześniejszego spłacenia cało-
ści należności za przekształce-

nie, za co przysługuje bonifika-
ta. W przypadku nieruchomości 
na gruntach należących do samo-
rządów to rady miast/gmin decy-
dują o wysokości tych bonifikat. 
Dlatego potrzebne było przyjęcie 
uchwały, nad którą radni w Łowi-
czu głosowali 24 stycznia.

Propozycją burmistrza było 
przyjęcie bonifikat w takiej sa-
mej wysokości jak na grun-

tach Skarbu Państwa, czyli 60%  
w przypadku spłaty całości  
w 2019 r. W kolejnych latach pro-
centowa wartość bonifikaty bę-
dzie z każdym rokiem obniżana  
o 10% (czyli w 2020 – 50%,  
w 2011 – 40%...). Warunkiem 
uzyskania bonifikaty jest brak 
przeterminowanych zaległości za 
należności.

Burmistrz Krzysztof Jan Ka-
liński już pod koniec ubiegłego 
roku mówił nam, że zaproponuje 
radnym takie rozwiązanie, które 
uważał za najbardziej sprawiedli-
we. Użytkownicy wieczyści grun-
tów na cele mieszkaniowe (np. do-
mów jednorodzinnych) płacili do 
kasy miejskiej 500-700 zł rocznie. 
Przy uwzględnieniu bonifikaty  

W miejscu, gdzie na ulicy Piaskowej był głęboki wykop została tymczasowo ułożona kostka, wiosną zastąpi 
ją asfalt.

Ulica Arkadyjska kilka minut po zamknięciu dla ruchu odcinka pod tunelem. 

Łowicz | Tunel na Arkadyjskiej wyłączony z ruchu

Rozpoczął się okres utrudnień w ruchu
Zgodnie z wcześniejszymi zapowiedziami,  
30 stycznia o godzinie 9.00 zamknięty dla ruchu  
został tunel pod torami kolejowymi w ciągu  
ulicy Arkadyjskiej w Łowiczu.

Powodem wyłączenia są oczy-
wiście trwające już prace nad 
modernizacją obiektu. Kierow-
cy jadący od strony ul. Bolimow-
skiej przed tunelem kierowani są  
w prawo i dalej, objazdem, przez 

ulice Żwirki i Wigury, Nieborow-
ską, do dworca PKP. Ten etap prac 
może potrwać 3-4 miesiące, póź-
niej ruch przez tunel ma być cza-
sowo otwarty, ale już po kilku 
miesiącach ma się rozpocząć ko-

lejny etap. Byliśmy przy tunelu 
zaraz po jego zamknięciu w ru-
chu. Nie było chaosu komunika-
cyjnego, samochody pojawiały się 
sporadycznie i od razu kierowały 
się do objazdu, zgodnie z oznacze-
niami. Wygląda na to, że zadzia-
łały wcześniej rozpowszechniane 
informacje na temat planowanego 
zamknięcia, w tym umieszczona 
dwa dni wcześniej tablica infor-
macyjna przy samym tunelu.  tm

Łowicz | Zmiany na miejskim targowisku

Bliżej do budowy wiaty
Po rozstrzygnięciu przetargu ratusz podpisał umowę  
z firmą AM-FOR z Włocławka na budowę wiaty  
nad pierwszą aleją handlową na miejskim targowisku. 
Inwestycja ma kosztować 1 mln 715 tys. zł.

Wstępna deklaracja ze strony 
wykonawcy mówi o rozpoczęciu 
prac na przełomie lutego i marca. 
Naczelnik Wydziału Inwestycji  
i Remontów w ratuszu Grzegorz 
Pełka zastrzega jednak, że na ter-
min wpływ będą mieć warunki 
atmosferyczne, a przede wszyst-
kim temperatura. Firma, po przy-
gotowaniach na placu budowy, 
rozpocznie od wykonania stóp 
fundamentowych, na których zo-

staną oparte elementy nośne wiaty  
– stalowe słupy. 

Naczelnik powiedział nam, że 
trwają rozmowy i przygotowania 
dotyczące długości czasu prze-
prowadzenia inwestycji. Ratusz 
chce, aby trwała ona jak najkrócej  
i przebiegała w taki sposób, aby 
jak najmniej komplikowała funk-
cjonowanie targowiska, czyli  
z pominięciem dni targowych. 
Wyklucza prowadzenie jej przez 

cały czas od marca do końca 
sierpnia, czyli do czasu zakoń-
czenia inwestycji przewidzianego  
w umowie. Chodzi o to, by prac 
nie rozwlekać. – Termin realizacji 
jest dość długi, po to, aby wyko-
nawca zgromadził wszystkie ma-
teriały i elementy konstrukcyjne, 
które musi zamówić – i przystą-
pił do intensywnych prac – powie-
dział nam naczelnik.

Trwają też rozmowy z dzier-
żawcą targowiska dotyczące osta-
tecznej decyzji o rozmieszczeniu 
handlujących, którzy na czas ro-
bót będą zmuszeni opuścić pierw-
szą alejkę. Rozważanym warian-
tem jest przesunięcie i ścieśnienie 
alejek tak, aby na wolnej od prac 
przestrzeni zmieściła się jeszcze 
jedna. Ostatecznej decyzji jednak 
jeszcze nie podjęto.  tb
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w wysokości 60% zapłacą więc 
oni jednorazowo ok. 4-5 tys. zł.

Inny wniosek złożył radny Ja-
cek Wiśniewski w imieniu klubu 
PiS i Niezależni, który wolałby, 
aby bonifi katy wyniosły aż 99%, 
ale były możliwe do uzyskania 
tylko w tym roku.

Radny Robert Wójcik z klu-
bu Łowickie.pl, który jeszcze 
w ubiegłym roku proponował 
bonifi katę 60%, uznał, że pro-
pozycja radnych PiS byłaby nie-
sprawiedliwa względem tych 
mieszkańców Łowicza, którzy 
stali się właścicielami mieszkań 
na gruntach Skarbu Państwa. 

Klub radnych PiS złożył wnio-
sek o odłożenie tego punktu ob-
rad na kolejną sesję, ale reszta 
rady tego nie poparła, więc gło-
sowanie się odbyło. Za przedło-
żonym projektem uchwały gło-
sowało 15 radnych, przeciw było 

6 radnych z klubu PiS i Nieza-
leżni.

Samorządy w różnych mia-
stach różnie podchodzą do tema-
tu bonifi kat. Najgłośniej w me-
diach było o Warszawie, gdzie, 
po sporym zamieszaniu, rad-
ni uchwalili wysokość 99%. 
Na bonifi katy powyżej 90% zde-
cydowały się też m.in. samorzą-
dy Gdańska, Poznania, ale naj-
częściej wybierany jest wariant 
podobny do tego, jaki przyjęto 
w Łowiczu. Od 60% zaczynają 
się (bo z kolejnymi latami male-
ją) bonifi katy w Łodzi, Lublinie, 
Rzeszowie, Białymstoku, Olsz-
tynie czy Katowicach. Z dru-
giej strony są też miasta, które 
w ogóle nie wprowadziły bonifi -
kat, jak np. Koszalin. Większość 
samorządów w kraju uchwały 
w sprawie przekształceń przyj-
muje właśnie teraz.  tm

REKLAMA

ZBioRowy namySŁ ma ByĆ BeZpieCZnikiem. CZy BĘDZie?

Władza wykonawcza czasem 
się zapomina – im dłużej ktoś 
jest na sprawczym stanowisku, 
tym łatwiej o utratę kontaktu 
z rzeczywistością. Dlatego 
ustawodawca przesądził, że 
o najważniejszym dokumencie 
gminy – o kształcie budżetu – 
decyduje Rada, a nie burmistrz 
czy wójt. Zbiorowy namysł 
może przywracać zdrowy 
rozsądek. oby tak było w tym 
przypadku. Każdy z radnych 
może sobie postawić pytanie: 

czy w moim własnym domu 
ryzykowałbym tak wiele? 
czy kupowałbym na kredyt 
nową skodę superb zamiast 
używanego Audi, 
gdy w perspektywie mam 
wysłanie dzieci na studia
i opiekę nad chorą matką? 
Zmienione warunki 
fi nansowania wymagają 
od radnych bacznego 
przyjrzenia się temu, jak – i 
kiedy, bo przecież nie jesteśmy 
pod ścianą – tę inwestycję 

przeprowadzić. Jest nad 
czym myśleć: w Głownie, 
równolegle z procesem 
decyzyjnym w Łowiczu, 
modernizowana jest tamtejsza 
oczyszczalnia. fakt, jest 
mniejsza: jej przepustowość 
ma wynosić 2000 m3 na dobę, 
przy ok. 8250 m3 w Łowiczu. 
Ale kosztować będzie tylko 
13,5 miliona złotych. Przy 
zachowaniu tych proporcji, 
łowicka winna kosztować 
55,7 miliona. Można jeszcze 

brać pod 
uwagę inne 
obciążenie 
– choć i 
tam istnieją 
duże zakłady przetwórstwa 
warzywnego – i podnieść tę 
kwotę do, powiedzmy, 
70 milionów. Ale nie blisko 120, 
jak ma to kosztować
w Łowiczu. Przyjęcie tej kwoty 
i wzięcie na nią kredytu trudno 
logicznie wytłumaczyć.
Wojciech Waligórski

Łowicz | ogromna odpowiedzialność radnych miejskich 

Grozi nam inwestycyjna zapaść
na całe lata

dokończenie ze str. 1

– Chciałbym na przykład się 
dowiedzieć, jakie kary by mia-
stu groziły w przyszłości, gdyby 
oczyszczalnia nie spełniła norm 
unijnych, gdybyśmy jej teraz nie 
modernizowali – mówił w rozmo-
wie z nami. Dodaje, że rozważa-
jąc wysokość kredytów i pożyczek 
trzeba wziąć pod uwagę, że „mó-
wimy o wariancie pesymistycz-
nym, że miasto nie otrzyma wyż-
szego dofi nansowania z NFOŚ”. 
Wójcik ma świadomość, że zacią-
gnięcie tak dużego, długotermi-
nowego kredytu może oznaczać, 
że w najbliższych latach nie będą 
wykonywane nowe, duże inwe-
stycje. – Wieloletnia prognoza fi -
nansowa jest wydłużona do 14 lat. 
To długo – uważa. 

Na brak informacji na ten te-
mat na kilka dni przed sesją – 
w poniedziałek, 4 lutego, narze-
kała również radna Zofi a Wie-
lemborek. Radna uważa, że to 
poważny temat, ale bez jak to 
określiła „pewniaka w ręku” i ma-
teriałów na sesję nie chciała pro-
wadzić rozmowy na ten temat. 

– Ja bym się wycofał z brania 
pożyczek i kredytów albo je ogra-
niczył, ale mówię to prywatnie 
i bez pełnej wiedzy na ten temat 
– powiedział nam w poniedziałek 
inny radny z obozu burmistrzow-
skiego. Następnego dnia, już po 
wstępnym zapoznaniu się z ma-
teriałami na sesję, skłaniał się ku 
temu, że „nie powinniśmy w to 
wchodzić”. Zastrzegł jednak, że 
nie mówi tego ofi cjalnie i wiele 
zależy od tego, co usłyszy na naj-
bliższej sesji. 

Burmistrz ma swoje
15 szabel
– Studiujemy dopiero materia-

ły, które wczoraj otrzymaliśmy. 
Wygląda na to, że burmistrz pro-
ponuje wzięcie gigantycznego 
kredytu. Rozumiemy – z jednej 
strony – konieczność dokończenia 
projektu, ale zastanawiamy się czy 
miasto po prostu stać na to. Nie 
powiem, co zrobimy na najbliż-
szej sesji nie dla tego, że nie chcę, 
ale dlatego, że jeszcze nie wiem. 
Zastanawiamy się – powiedział 

nam radny Jakub Wolski z PiS. 
– Burmistrz ma swoje 15 „szabel” 
w radzie i oni mogą wszystko prze-
głosować – odniósł się do sytu-
acji większości koalicji rządzącej. 

Zwrócił uwagę, że rozważyć 
należy również to, czy miasto jest 
w stanie udźwignąć jednoczesne 
prowadzenie dwóch poważnych 
i kosztownych inwestycji: miał na 
myśli modernizację oczyszczalni 
oraz współfi nansowanie budowy 
wiaduktu i dróg dojazdowych do 
niego. – Budowa takich dróg też 
może zostać poważnie odsunię-
ta w czasie i to też może być dla 
miasta poważny kłopot – uważa. 

– Oczyszczalnia niejednemu 
już nie pozwala spokojnie spać – 
mówi inny doświadczony radny 
Krzysztof Janicki. – To ważny 
i trudny temat, a sama oczyszczal-
nia jest potrzebna miastu jak po-
wietrze do oddychania. Uważam, 
że trzeba wejść w te kredyty, na-
wet kosztem innych inwestycji, np. 
planowanego budynku pasywne-
go przy Kaliskiej czy też obwod-
nicy od Łyszkowickiej w stro-
nę Agrosu i pewnie innych też. 
Ja bym zaryzykował i szukał do-
datkowego fi nansowania również 
poza Narodowym Funduszem 
Ochrony Środowiska – uważa.

Swojego zdania na ten temat 
nie kryje naczelnik ratuszowego 
Wydziału Inwestycji i Remon-
tów Grzegorz Pełka. – Według 
mnie powinniśmy odpuścić, jesz-

cze raz przemyśleć specyfi kację 
i podzielić inwestycję na 2, może 
3 przetargi i nie wchodzić w tak 
olbrzymi przetarg. Ja bym to robił 
mniejszymi etapami – powiedział 
w rozmowie z nami. 

Gigantyczny dług 
na horyzoncie 
Co postanowią radni? Czy 

oczyszczalnia rzeczywiście „uto-
pi w ściekach” inne inwestycje na 
wiele lat? Co dla „zwykłego Ko-
walskiego” z Łowicza to może 
oznaczać? – Jeśli wejdziemy w tę 
inwestycję, to możemy zapomnieć 
na przykład o tunelu pod torami 
w ciągu Mostowej, czy też o nowej 
sali na Kaliskiej. W perspektywie 
czasu pewnie też przepadnie bu-
dynek dla Pelikana i wiele innych 
mniejszych inwestycji. Nawet nie 
da się wymienić jakich – usły-
szeliśmy od jednego z samorzą-
dowców. – A niech nam jeszcze 
po kontrolach przyjdzie zwrócić 
część dotacji? Co się przecież zda-

rza. Przy takich kwotach to kolej-
ne miliony – mówi. 

Obecnie obowiązująca wielo-
letnia prognoza fi nansowa obej-
muje lata 2019 – 2027. Nowa ma 
obejmować lata 2019 – 2032, a za-
warte w niej kwoty długu miasta 
są olbrzymie. Bo przecież miasto 
do tej pory też nie stroniło od kre-
dytów i pożyczek. 

Według prognozy na 2019 rok 
planowana kwota całego dłu-
gu miasta wynosić ma ponad 
76,2 mln zł, w 2020 roku rośnie 
do 92,75 mln zł, w 2021 – 114,3 
mln zł, w 2022 – 114,1 mln zł. 
Dopiero od 2023 będzie spa-
dać – najpierw do 106,2 mln zł, 
w 2024 – 98,4 mln zł, w 2025 
roku – 88,3 mln zł, w 2026 – 75,2 
mln zł. To i tak ogromnie dużo. 

Przypomnijmy, że łączny koszt 
fi nansowy modernizacji oczysz-
czalni po zmianach wynosi dla 
miasta ok. 123,6 mln zł brutto 
(są to koszty łącznie z nadzora-
mi i wszelkimi innymi kosztami 
jednostki nadzorującej), a zada-
nie ma być wykonywane do 2022 
roku. Jeśli radni zezwolą na re-
alizację inwestycji w takiej wer-
sji, jaką przewidywał przetarg, 
w mieście przez najbliższe lata 

nie będzie robione niemal nic, 
poza planowanymi wcześniej dro-

gami do wiaduktu, samym wia-
duktem i oczyszczalnią.   mak

ile pieniĘDZy BĘDZie na CaŁkiem nowe 
wyDatki inweStyCyjne – pRoGnoZa

kwota CaŁeGo DŁuGu miaSta - pRoGnoZa

W perspektywie czasu 
przepadnie wiele 
inwestycji. nawet 
nie da się wymienić 
jakich. A niech nam 
jeszcze po kontrolach 
przyjdzie zwrócić 
część dotacji? 
co się przecież zdarza. 
Przy takich kwotach to 
kolejne miliony. 
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Gmina Kocierzew | Zagospodarowanie

Pozytywna reakcja  
na próby mieszkańców
Rada Gminy Kocierzew 
Płd. na sesji 30 stycznia 
jednogłośnie wyraziła 
zgodę na przystąpienie 
do zmian w miejscowym 
planie zagospodarowania 
przestrzennego gminy.

Była to odpowiedź na dwa 
wnioski w tej sprawie, które zło-
żyli mieszkańcy. Jak wyjaśnia-
ła wójt Agnieszka Wojda, jeden 
wniosek złożył mieszkaniec Lip-

nic, drugi – Lenartowa. Obie spra-
wy były o tyle podobne, że wnio-
skodawcy planują inwestycje, ale 
poza wyznaczonym pasem za-
budowy, który ma szerokość 25 
m. W Lipnicach ma powstać bu-
dynek mieszkalny, w Lenartowie  
– druga chłodnia owoców i wa-
rzyw, obok już istniejącej. 

Wyrażając zgodę na przystąpie-
nie do zmian w planie radni otwo-
rzyli procedurę, która w przy-
szłości umożliwi realizację tych 
inwestycji.  mwk

Gmina Chąśno | Wniosek o dofinansowanie złożony

Dokończyć drogę w Wyborowie
Chociaż to nie remonty dróg 

mają mieć w tym roku priorytet  
w planowaniu zadań inwestycyj-
nych w gminie Chąśno, to jednak 
postara się ona o dofinansowanie  
z programu budowy dróg dojaz-
dowych do gruntów rolnych. Rad-
ni wybierali spośród dróg te, któ-
rych remonty nie będą drogie.

Na posiedzeniach komisji pa-
dły dwie propozycje dróg, które 

można zgłosić do tego dofinan-
sowania – droga w Wyborowie 
(odcinek 420 m za ok. 120 tys. 
zł), albo w Goleńsku (620 m za 
ok. 200 tys. zł). Wójt Dariusz Re-
czulski przedstawił obie propo-
zycje, mówiąc, że sam skłaniałby 
się ku tej tańszej – jaką jest droga  
w Wyborowie. Poza tym byłoby 
to dokończenie remontu całej dro-
gi, niedawno wyremontowanej na 

drugim odcinku o długości 200 
m. Pomysł poparł przewodniczą-
cy rady gminy Ireneusz Sołtysiak.  
– Niedawno wydawało się, że ten 
odcinek jest jeszcze w niezłym 
stanie, ale ostatnio bardzo się po-
gorszył, na co uwagę zwracają 
często mieszkańcy – mówił.

Radna z Goleńska Bożena Bro-
decka mówiła z kolei, że droga  
w jej miejscowości nie była napra-

wiana od 1983 r. i jest jedyną w 
gminie nie ruszaną od tak dawna.

Radna Wiesława Adamowicz 
mówiła, że koniecznie trzeba bę-
dzie w ciągu roku, najpóźniej 
dwóch, wyremontować drogę  
w Karsznicach Małych, która nie-
mal się rozpada. Prawie wszyscy 
radni głosowali za zgłoszeniem 
wniosku o remont drogi w Wy-
borowie, tylko radna Brodecka 
wstrzymała się od głosu. Wniosek 
o dofinansowanie w ubiegłym ty-
godniu został zgłoszony do urzę-
du marszałkowskiego.  tm

Gmina Chaśno | Zmiany planu

Na rękę przedsiębiorcom
Rada Gminy Chąśno 
jednogłośnie przyjęła 
uchwałę zmieniającą 
miejscowy plan 
zagospodarowania 
przestrzennego zgodnie 
z wnioskami złożonymi 
niezależnie od siebie  
przez trzy podmioty.

Procedura zmian, o których 
mowa, została wszczęta już  
w czerwcu 2017 roku. Uchwa-
ła dotyczy firmy produkującej 
żywność dla zwierząt w Chąśnie, 
gdzie część terenu w rogu działki 
była wcześniej w planie przezna-
czona na staw, teraz będzie prze-
znaczona pod działalność usłu-

gowo-przemysłową, co umożliwi 
rozbudowę zakładu. Druga ze 
zmian dotyczy firmy Steven  
w Goleńsku, produkującej skar-
pety i rajstopy. Tam właściciele 
dokupili grunt do już prowadzo-
nej działalności i chcą go wyko-
rzystać na jej rozbudowę. Trzecia 
z wprowadzonych zmian zezwoli 
na powstanie w jednym z domów 
w Sierżnikach gabinetu endokry-
nologicznego.

– Zawsze staramy się w takich 
sytuacjach iść na rękę przedsię-
biorcom – mówił na sesji wójt 
Dariusz Reczulski. – Procedu-
ry związane z przekształceniami  
i tak trwają długo, dlatego staramy 
się je przyśpieszać tam, gdzie się 
da.  tm

Domaniewice | sesja Rady Gminy

Budżet 2019 przyjęty
Na ostatniej sesji Rady 
Gminy Domaniewice,  
30 stycznia, uchwalony 
został budżet 2019  
oraz prognoza finansowa  
na następne 3 lata.  
Radni przyjęli obydwie 
uchwały jednogłośnie  
i bezdyskusyjnie.

Tegoroczne dochody gminy 
Domaniewice zaplanowano na 
poziomie ponad 18,7 mln zł, na-
tomiast wydatki mają przewyż-
szać dochody o 2,4 mln zł i wy-
nieść 21,1 mln zł. Powstały deficyt 
zostanie pokryty w połowie z kre-
dytu, a w połowie z wolnych środ-
ków wypracowanych w latach 
ubiegłych. 

Wójt Paweł Kwiatkowski 
przedstawiając założenia budże-

tu najwięcej uwagi poświęcił pla-
nom inwestycyjnym, które opie-
wają na ponad 2,5 mln zł. Na liście 
inwestycji znalazły się: budowa 
sieci wodociągowej w Domanie-
wicach – 500 tys. zł, przebudowa 
i rozbudowa oczyszczalni ścieków 
Domaniewicach (przygotowanie 
dokumentacji) – 100 tys. zł, wyku-
pienie sieci wodociągowej na ul. 
Cichociemnych – 80 tys. zł, prze-
budowa ul. Brzozowej w Doma-
niewicach – 400 tys. zł, przebudo-
wa drogi dojazdowej do gruntów 
rolnych w Reczycach – 370 tys. zł, 
wykonanie dokumentacji projek-
towej na drogę Sapy – Strzebie-
szew – 10 tys. zł, odszkodowanie 
na rzecz PKP za działki przejęte 
pod drogę w Krępie i Skaratkach 
– 100 tys. zł, termomodernizacja 
budynku ośrodka zdrowia w Do-
maniewicach – 150 tys. zł.

Kolejne zamierzenia to: zakup 
systemu do głosowania na se-
sje Rady Gminy – 20 tys. zł, roz-
budowa strażnicy OSP Reczyce  
– zakup samochodu ratowniczo-
-gaśniczego dla OSP Stroniewi-

ce – 50 tys. zł, dokumentacja na 
rozbudowę Szkoły Podstawowej 
w Skaratkach – 30 tys. zł, budo-
wa wielofunkcyjnego boiska przy 
Szkole Podstawowej w Domanie-
wicach z nawierzchnią poliureta-
nową – 350 tys. zł, budowa oświe-
tlenia ulicznego na ul. Brzozowej 
– 70 tys. zł, rozpoczęcie rozbudo-
wy świetlicy wiejskiej w Sapach 
– 100 tys. zł, rozpoczęcie rozbu-
dowy Gminnego Ośrodka Kultu-
ry w Domaniewicach – 200 tys. zł. 

Jeśli dodać do tego składkę na 
rzecz Związku Międzygminnego 
Bzura w wysokości ponad 51,2 
tys. zł oraz dotację dla OSP Ro-
góźno na zakup samochodu ra-
towniczo-gaśniczego – 350 tys zł, 
to wydatki te czynią razem kwo-
tę 2,95 mln. Jak zauważył wójt 
Paweł Kwiatkowski, dla budżetu 
gminy, w którym dochody osza-
cowano na poziomie 18 mln zł, to 
dużo. Wójt zaznaczył, że nie wie 
ile z tych inwestycji uda się zre-
alizować. Chciałby jednak, aby to 
były wszystkie, podobnie jak by-
wało to w latach poprzednich.  ljs

Wójt Paweł Kwiatkowski 
przedstawia założenia budżetowe 
gminy Domaniewice. 
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Łowicz | około 1000 kart dużej rodziny wydawane co roku

Dlaczego co roku musimy wyrabiać nową 
Kartę Dużej Rodziny?
Na ostatniej Radzie 
Miejskiej podsumowywany 
był temat Karty Dużej 
Rodziny wydawanej przez 
łowicki Urząd Miejski 
dla rodzin, które mają 
3 i więcej dzieci w wieku 
do 18. lub 25. roku życia 
(w przypadku gdy dzieci 
studiują).

Sekretarz miasta Maria Więc-
kowska przedstawiła raport za rok 
2018. Łowickie karty dużych ro-
dzin upoważniają do pobierania 
50% zniżki na bilety wstępu do 
ŁOK-u, OSiR-u i bilety komuni-
kacji miejskiej MZK. Dodatko-
wo, miasto nawiązało współpracę 

z wieloma przedsiębiorcami, któ-
rzy zdecydowali się honorować 
u siebie Karty 3+. Utrzyma-
nie tych kart kosztowało miasto 
w ubiegłym roku 117.867,13 zł. 

Oprócz karty miejskiej, duże 
rodziny z Łowicza mogą korzy-
stać z kart ogólnopolskich, któ-
re również można wyrobić u nas 
w Łowiczu, a także z wojewódz-
kiej Karty Dużej Rodziny. Każda 
z tych kart daje nieco inne upraw-
nienia i ma trochę inne reguły ko-
rzystania. Wojewódzka karta obej-
muje zniżką 50% głównie łódzkie 
muzea i teatry, ogólnopolska nato-
miast upoważnia przede wszyst-
kim do zniżek w PKP (od 37 do 
49%), a także do zniżek paszpor-
towych oraz bonifi kuje darmowe 

wstępy do Parków Narodowych. 
Na sesji radni zastanawiali się, 
czy nie ma możliwości unifi kacji 
wszystkich trzech rodzajów kart 
w jedną. Wydaje się to jednak 
trudnym do wykonania zadaniem, 
ze względu na 3 różne budżety fi -
nansujące te karty.

Fakt, że Łowicz jest 4. mia-
stem w Polsce, które wprowadzi-
ło u siebie lokalne Karty Dużej 
Rodziny, bardzo cieszy. Rocznie 
wydawanych jest ok 1000 kart, 
a największą popularnością cie-
szy się korzystanie ze zniżek 
w MZK – w 2018 r. zostało za-
kupione 77987 biletów w ramach 
zniżki – z tym że ta zniżka doty-
czy łącznie Karty Dużej Rodziny 
i Karty Seniora.  mb

Bąków Górny | szkoła Podstawowa

Zajęcia z pierwszej pomocy ze strażakami
Uczniowie klas VII i VII Szko-

ły Podstawowej Bąkowie Górnym 
mieli okazję uczestniczyć w zaję-
ciach z zakresu udzielania pierw-
szej pomocy przedmedycznej. 
25 stycznia odwiedzili ich straża-
cy z miejscowej Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej, którzy przeprowadzi-
li zajęcia teoretyczne i praktyczne. 
W części pierwszej spotkania mó-
wili o tym, w jaki sposób pomóc 
poszkodowanym zanim przyje-
dzie pogotowie ratunkowe, jak za-
chować się w sytuacji zagrożenia 
życia – np. utraty przytomności, 
złamania czy krwotoku. 

W drugiej części zaprezento-
wali jak postępować z poszko-
dowanym – układanie w pozycji 
bezpiecznej, pokazali jak wyglą-
da resuscytacja z wykorzystaniem 
automatycznego defi brylatora ze-

wnętrznego (AED), który coraz 
częściej możemy spotkać w miej-
scach publicznych. Instruowa-
li, jak postępować w przypadku 
krwotoków, opatrywania ran, zła-
mań i zwichnięć. Przedstawili za-
sady mocowania i przemieszcza-

nia poszkodowanych przy użyciu 
noszy typu deska. 

W dalszej części praktycznych 
zajęć uczniowie zostali podzieleni 
na kilkuosobowe grupy, tak by każ-
dy uczestnik mógł samodzielnie 
wykonać dane zadanie. opr. mwk

Gmina Kocierzew Płd. | Kontrowersje przy zmianach w budżecie

Czy na boisku w Boczkach 
potrzebne jest oświetlenie?
Propozycja zarezerwowania w budżecie gminy 120 tys. zł jako wkładu własnego do wykonania oświetlenia boiska 
w Boczkach Chełmońskich wywołała ostrą dyskusję na sesji Rady Gminy Kocierzew Płd. pomiędzy radnym 
Henrykiem Gruzielem z Łaguszewa a przewodniczącym Rady Gminy Markiem Borkowskim, mieszkańcem Boczek.

Propozycję kilku zmian 
w budżecie przedstawiła na sesji 
30 stycznia wójt Agnieszka Woj-
da. Było wśród nich wprowadze-
nie dotacji w wysokości 84 tys. 
zł, którą gmina otrzyma z budże-
tu państwa i EU na realizację pro-
gramu „Gmina Kocierzew Płd. 
dla rozwoju kompetencji cyfro-
wych mieszkańców regionu”, w 
skrócie nazywanego e-aktywni. 
W ramach tego programu 150 
mieszkańców gminy będzie mo-
gło skorzystać ze szkoleń inter-
netowych. Do wyboru będzie kil-
ka tematów jak np. rolnik w sieci, 
rodzic w internecie, mój biznes 
w sieci, moje fi nanse i transakcje 
w sieci, tworzenie własnej stro-
ny internetowej. Każde szkolenie 
trwać będzie 12 godzin. W celu 
ich przeprowadzenia zakupionych 
zostanie 10 laptopów, które zosta-

ną do dyspozycji gminy. Rola gmi-
ny w tym przedsięwzięciu będzie 
polegała na udostępnieniu po-
mieszczenia i pomocy w rozpro-
pagowaniu informacji fi rmie, któ-
ra będzie się zajmowała realizacją 
programu. 

Drugą wprowadzaną zmia-
ną było przeznaczenie 1.000 zł 
na remont instalacji elektrycznej 
w OSP Osiek i 7.000 zł na zakup 
kostki brukowej dla OSP Boczki 
Chełmońskie. Pieniądze te wcze-
śniej były zarezerwowane dla 
OSP, ale wskazano konkretny cel, 
na jaki zostaną wydane. 

aż 220 tysięcy 
na oświetlenie!
Kolejną zmianą było wprowa-

dzenie nowego zadania – wyko-
nanie wspomnianego oświetlenia 
na boisku w Boczkach Chełmoń-
skich. Gmina starać się będzie 
o dotację w wys. 100 tys. zł z Urzę-
du Marszałkowskiego. Pieniądze 
na wkład własny, 120 tys. zł, po-
chodzą ze zmniejszenia planowa-
nych wydatków na remont Szkoły 

Podstawowej w Łaguszewie, w ra-
mach którego ma zostać m.in. po-
budowana klatka schodowa. 

Agnieszka Wojda wyjaśnia-
ła, że do starań o dotację gmina 
nie musiała robić projektu oświe-
tlenia, jedynie koncepcję. Zakła-
da ona postawienie w Boczkach 
6 słupów z lampami (koszt jednej 
lampy to około 6 tys. zł), a poje-
dynczej żarówki – 1 tys. zł. Koszt 

oświetlenia boiska szacowany jest 
na 220 tys. zł. 

– Czy oświetlenie na tym bo-
isku jest koniczne? Nie lepiej by-
łoby doprowadzić tam wodę i wy-
budować szatnie? W budżecie 
mamy wykonanie projektu bu-
dowy szatni – rozpoczął dysku-
sję Henryk Gruziel. Wójt odpo-
wiedziała, że jedno nie wyklucza 
drugiego. Radny zastanawiał się 

też na tym, czy murowane szat-
nie są konieczne, skoro na boisku 
w Wejscach wystarczą kontene-
ry. Usłyszał odpowiedź, że tamto 
boisko jest urządzone na gruncie 
prywatnym, dzierżawionym przez 
gminę, a obiekt w Boczkach jest 
na gruncie gminnym.

Henryk Gruziel podważył celo-
wość inwestycji w Boczkach, mó-
wiąc, że wykonanie oświetlenie 
jest nieekonomiczne i nieopłacal-
ne. Mówił, że do jesieni na boisku 
i tak można grać do godz. 20.00, 
a jak jest dzień krótki, to zawod-
nicy trenują w sali gimnastycznej 
w Łaguszewie. Nie podobało mu 
się to, że przesuwa się 120 tys. zł 
z niezbędnej inwestycji w szkole, 
gdzie uczy się około 100 dzieci, 
na wątpliwą inwestycję na boisku, 
na którym trenuje około 9-10 osób 
z gminy Kocierzew. 

Zadał serię pytań przewodni-
czącemu Markowi Borkowskie-
mu, właśnie na temat ilości dru-
żyn, zawodników, sukcesów jakie 

odnieśli i roli jaką pełni on w LZS 
Fenix Boczki Chełmońskie oraz 
o to, kto jest w zarządzie klubu 
i o wysokie koszty rozgrywania 
meczów. – Co ty masz do tego 
klubu, jak jesteś tylko trenerem? 
– pytał radny Henryk Gruziel.

Z odpowiedzi przewodniczące-
go Rady Gminy wynikało, że jest 
nie tylko trenerem, ale też człon-
kiem zarządu LZS Fenix, którego 
prezesem jest Stanisław Michalak. 
Mówił też, że na koszty meczu 
składa się przede wszystkim koszt 
utrzymania boiska. 

Odcinając się radnemu, Marek 
Borkowski powiedział: – Jak by-
łeś pracownikiem stowarzyszenia 
(Stowarzyszenia Rozwoju Oświa-
ty w Gminie Kocierzew Płd. 
– przyp. red.) to było OK, jak ja 
pracuję na umowę – zlecenie, to 
nie jest OK? 

Wójt Agnieszka Wojda zdecy-
dowała się przerwać radnym dys-
kusję, która była dość nerwowa.  
 str. 9

Uczniowie ze SP w Bąkowie Górnym z uwagą słuchają, jak należy 
właściwie przeprowadzać resuscytację. 
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Gdyby nie bramki, to jadąc przez Boczki boisko można byłoby minąć, 
nie rozpoznając, że jest to obiekt sportowy. 

Jedynym obiektem, jaki stoi na boisku, jest blaszany barak, 
na którym nie ma nawet nazwy LZs fenix. 
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Nieborów | Krótko po zakończeniu prac

Problem z nowym chodnikiem
Mieszkańcy Bednar  
w gminie Nieborów zgłosili 
nam problem z rozpadającym 
się chodnikiem, który  
na zlecenie powiatu,  
na długości ok. 2,5 km 
wzdłuż Alei Legionów,  
za 765 tys. zł wykonała firma 
JKM Mirex ze Skierniewic. 
Zakończenie prac miało 
miejsce w grudniu 2018 roku.

– Są miejsca, w których widać, 
że w czasie prac ziemnych nie-
dostatecznie przygotowano pod-
budowę i nie zagęszczono odpo-
wiednio skarp. W Nieborowie 
np. krawężniki zaczynają wraz  
z ziemią „zjeżdżać” do rowu i po-
dejrzewam, że to początek pro-
blemów, będzie gorzej, gdy poja-
wią się wiosenne deszcze. Skarpy 
trzeba zabezpieczyć – alarmuje je-
den z mieszkańców gminy.

Wójt Jarosław Papuga powie-
dział nam, że temat jest mu zna-
ny i jest też znany Powiatowemu 
Zarządowi Dróg, który w imieniu 
starostwa zlecał inwestycję. Zapa-
dające się krawężniki stwierdzono 
w czasie oględzin innego poinwe-
stycyjnego problemu. – Spotkali-
śmy się przy szkole w Nieborowie 
z pracownikami zarządu dróg, po-
nieważ w czasie robót wypłycony 
został sąsiadujący z chodnikiem 
rów, w konsekwencji wypływ  
z rury, którą płynęła woda, znalazł 
się w części poniżej jego poziomu. 
Woda płynie, ale nie tak sprawnie 
jak wcześniej i trzeba to poprawić 
– powiedział nam wójt. 

Zgodnie z ustaleniami z PZD, 
do naprawy chodnika i pogłębie-
nia rowu dojdzie wczesną wiosną, 

kiedy pozwolą na to temperatury  
– potwierdziła to w rozmowie  
z NŁ dyrektor ZPD Anna Gajek-
-Sarwa. Przyczyną zaistniałego 
problemu jest to, że pas drogowy, 
a więc i miejsce, gdzie należało 
zmieścić chodnik o szerokości 1,5 
m i rów, jest bardzo wąski. Aby je 
zmieścić, nasyp chodnika musiał 
zająć część istniejącego wcześniej 
rowu, sprawiając, że przesunięta 
od strony drogi skarpa jest stromo 
pochylona i niestabilna.

– Rezygnacji z rowu nie do-
puszczam, jest on potrzebny, ina-
czej posesje przy Alejach będą za-
lewane przez wodę – powiedział 
wójt. Nasyp byłby stabilniejszy, 
gdyby skarpa była porośnięta tra-
wą lub obłożona betonowymi ele-
mentami, trudno jednak wyma-
gać, aby wyrosła ona w grudniu, 
gdy kończono roboty. Przypomi-
na też, że o budowie chodnika sta-
rostwo zadecydowało wychodząc 
naprzeciw oczekiwaniom miesz-
kańców Bednar, Julianowa i Nie-
borowa, którzy domagali się po-
prawy bezpieczeństwa pieszych 
poruszających się wzdłuż Alei 
Legionów – ten cel osiągnięto.  tb

Gospodarka | Plany budowy gazociągu wysokiego ciśnienia

Wielka rura z gazem przejdzie przez powiat
Przez powiat łowicki z półno-

cy na południe ma przechodzić 
planowana linia sieci gazociągu 
z Gustorzyna (woj. kujawsko-po-
morskie) do Wronowa (woj. lu-
belskie). Jej budowę planuje Gaz 
System – jednoosobowa spółka 
Skarbu Państwa, o znaczeniu stra-
tegicznym. Będzie to długa na 156 

km sieć wysokiego ciśnienia (8,4 
mPa). 

Fragment powiatu łowickiego 
(teren gmin Kiernozia, Chąśno, 
Łowicz i Łyszkowice) znalazł się 
na odcinku łączącym Leśniewi-
ce w gm. Gostynin i Rawę Ma-
zowiecką (ok. 100 km), zaprojek-
towanym jako II etap inwestycji 

(pierwszy będzie odcinek z Gu-
storzyna do Leśniewic). Na koniec 
2020 r. planowane jest uzyskanie 
pozwoleń na rozpoczęcie inwesty-
cji. Ma ona zapewnić przesyłanie 
zwiększonych ilości gazu do aglo-
meracji warszawskiej i łódzkiej, 
Radomia i jego okolic oraz do 
płd.-wsch. regionów kraju.

Rura o metrowej średnicy bę-
dzie przechodziła na głębokości 
1,2 metra pod ziemią. Pas strefy 
kontrolnej będzie szeroki na 12 
metrów. Tereny pod niego będą 
przejmowane specustawą, za od-
szkodowaniem dla właścicieli. 
Proces ich wypłaty będzie nadzo-
rowany przez wojewodów (to oni 
wydadzą decyzje o wysokości od-
szkodowań), poprzedzi go operat 
szacunkowy wykonany przez rze-
czoznawcę. tm

Łowicz | Radni przyznali dotację prywatnym żłobkom 

Teraz dotacja, w przyszłości
bon żłobkowy – ale kiedy?
Jednogłośnie, ale nie bez dyskusji, radni miejscy zadecydowali o przyznaniu  
dotacji celowej dla żłobków niepublicznych na terenie miasta.

Dotacja ta będzie wynosić 300 
zł miesięcznie na każde dziecko 
w żłobku niepublicznym. Ponad-
to radny Robert Wójcik w imie-
niu Łowickie.pl złożył wniosek  
o rozważenie wprowadzenia 
„bonu żłobkowego” na wzór roz-
wiązania stosowanego np. w War-
szawie.

W Łowiczu działa jeden żło-
bek miejski oraz dwa żłobki nie-
publiczne: „Akuku” i „Kolibe-
rek”. Łącznie do tych prywatnych 
uczęszcza 44 dzieci, z których 
36 mieszka w Łowiczu – i na nie 
miasto może wypłacać dotację. 
Miesięczne obciążenie z tego ty-
tułu dla miejskiego budżetu bę-
dzie wynosiło ok. 10.800 zł (ok. 
129.600 zł rocznie).

Stała opłata, którą w prywat-
nych żłobkach wnoszą rodzice, 
wynosi ok. 720 zł – bez wyży-
wienia. W żłobku miejskim, który 
dysponuje 25 miejscami, opłata za 
pobyt dziecka w żłobku jest wyli-
czana na podstawie pensji mini-
malnej, od stycznia wynosi 180 
zł, również bez wyżywienia. 

O dyskusji na temat projek-
tu uchwały pisaliśmy w NŁ z 17 
stycznia w artykule „300 zł na 
dziecko w prywatnym żłobku?”. 
Już podczas komisji radni słusz-
nie zauważyli, że dotacja prze-
kazywana żłobkom może – ale 
nie musi – zostać przez podmio-
ty prowadzące prywatne żłob-
ki przeznaczona na obniżenie 
opłat, którymi obciążani są ro-

dzice. Dyskusja na sesji na temat 
„bonu żłobkowego” była jakby 
kontynuacją tematu poruszonego  
na komisjach. 

– Łowickie.pl będzie za przy-
jęciem uchwały w sprawie dota-
cji, ale proponujemy wprowadze-
nie bonu żłobkowego. Pieniądze 
pójdą „na dziecko” i nie będzie 
wątpliwości – mówił radny Wój-
cik. Według niego uchwała może 
być przygotowana na wzór samo-
rządu warszawskiego. Tam ro-
dzic, by otrzymać bon żłobkowy 
(w Warszawie jest to kwota 400 
złotych), musi zgłosić się do ra-
tusza, zrezygnować ze starania się  
o miejsce w żłobku samorządo-
wym i być na liście żłobka niepu-
blicznego. 

– Jako klub poprzemy inicja-
tywę radnego Wójcika. Też no-
siliśmy się z zamiarem zapro-
ponowania takiego rozwiązania 
– powiedział radny Jacek Wi-
śniewski z klubu PiS. Według 
niego daje to większą – niż prze-
kazywanie dotacji dla żłobka  
– pewność jeśli chodzi o obniże-
nie opłat dla rodziców. 

– Sprawę bonu rozważymy  
w przyszłości – odparł burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Spytany przez radnego Jaku-
ba Wolskiego o to, kiedy chciał-
by wprowadzić bon żłobkowy, 
odparł, że „powinno to nastąpić 
w ciągu kilku miesięcy, może  
w przyszłym roku”. 

Szczegóły rozwiązania nie były 
ustalane. Na tę chwilę radni jed-
nogłośnie przegłosowali uchwałę  
w sprawie dotacji.  mak 

Łowicz | Gimnazjum nr 2

Ostatni taki bal
Gimnazjum nr 2 niebawem 
przejdzie do historii, 
ostatnie klasy tej szkoły, 
które w czerwcu zakończą 
naukę, spotkały się  
2 stycznia na ostatnim  
balu klas trzecich.

Zwyczaj ten rozpoczął się  
w drugim roku funkcjonowania 
szkoły, czyli 17 lat temu. Była 
dyrektor placówki Mirosława 
Walczak, która była wśród osób 
przemawiających, wspomniała 
przewodniczących komitetów or-

ganizacyjnych pierwszych bali: 
Piotra Bajerę, Dariusza Karskiego 
czy Urszulę Marszałek. Podkreśli-
ła, że zaangażowanie rodziców za-
wsze było kluczowe przy ich orga-
nizacji. 

– Gdyby byli tu rodzice z po-
przednich roczników, byliby pod 
ogromnym wrażeniem – powie-
działa patrząc na scenografię sali 
gimnastycznej. Na zakrywają-
cych ściany płachtach niebieskie-
go materiału znalazły się strzeliste 
kolumny, nawiązujące do antyku. 
Jak się dowiedzieliśmy, inspira-
cją do jej powstania była sceneria 

jednej z piosenek z High School 
Musical. Powstała ona przy udzia-
le rodziców i nauczyciela plastyki 
Wojciecha Kutkowskiego.

Ewa Chudzyńska, obecna dy-
rektor SP 2, której częścią po re-
formie szkolnictwa stało się 
gimnazjum, powiedziała, że ze 
wzruszeniem patrzy na trzeciokla-
stów, ponieważ zna ich od pierw-
szej klasy szkoły podstawowej. 
Podkreśliła, że przed nimi wie-
le wyzwań, ale liczy, iż wykorzy-
stają to, czego starali się nauczyć 
ich nauczyciele „Dwójki”: że do 
prawdziwych sukcesów docho-
dzi się ciężką pracą. Życzenia do-
brej zabawy i sukcesów w dalszej 
edukacji składali uczniom tak-
że burmistrz Krzysztof Kaliński, 

przewodniczący Rady Miejskiej 
Henryk Zasępa oraz, z ramienia 
rodziców i organizatorów balu 
Marcin Mróz.

W tym roku na balu bawiło 
się około 120 uczniów czterech 
klas, których wychowawcami 
byli: Agnieszka Mrowiec, Rena-
ta Paciorkowska, Justyna Hymka 
i Magdalena Domańska. Ucznio-
wie zabawę rozpoczęli polone-
zem, do którego przygotowywała 
ich Aneta Walkiewicz, nauczyciel 
w-f i zajęć artystycznych. Ona też 
przygotowała z sześcioma para-
mi gimnazjalistów niespodziankę 
– walca w artystycznej aranżacji, 
któremu to pokazowi niezwykło-
ści dodawała snująca się po podło-
dze chmura sztucznego dymu.  tb

Ostatni bal trzecich klas Gimnazjum nr 2 w Łowiczu – na pierwszym 
planie Julia szczepanik z kl.iiid i Kacper Piotrowski z kl. iiia.

Obsuwajacy się do rowu 
krawężnik nowego chodnika 
na terenie nieborowa.
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dokończenie ze str. 7

Wójt zasugerowała, aby prze-
nieść ją na posiedzenie komi-
sji rady gminy, na którą zosta-
ną zaproszeni przedstawiciele 
LZS. Podkreślała, że gmina nie 
rezygnuje z inwestycji w szkole  
w Łaguszewie – która w tej chwi-
li jeszcze się nie rozpocznie – tyl-
ko przesuwa z niej 120 tys. zł,  
po to, aby nie zaciągać kredytu  

na oświetlenie boiska. Mówiła 
też, że ona uzależnia wykonanie 
oświetlenia boiska od pozyska-
nia dotacji, ale przecież może się 
okazać, że Urząd Marszałkow-
ski przyzna mniej niż 100 tys. zł 
i wtedy będzie jeszcze czas na to, 
aby zastanowić się czy oświetle-
nie wykonywać, czy nie. Na tą 
chwilę potrzebna była decyzja, 
aby można było starać się o do-
tację. 

Obecni na sali sołtysi z Kon-
stantynowa i Kocierzewa Pół-
nocnego również podzielili się 
swoimi wątpliwościami co do po-
trzeby budowy oświetlenia na bo-
isku w Boczkach. Pierwszy z nich 
pytał, ile będzie kosztować eksplo-
atacja takiego oświetlenia. Zwró-
cili też uwagę, że byłoby dziwne 
ponosić wydatki na oświetlenie 
boiska, gdy oświetlenie uliczne 
nie jest włączone całą noc. Dru-
gi mówił, że młodzież oczekuje 
boiska w Kocierzewie i tam go  
w praktyce nie ma. 

Wójt przyznała, że koszty 
oświetlenia na pewno będą, ale 
wskazywała, że nie można tak 

zakładać, że skoro dzisiaj z bo-
iska korzysta tylko garstka za-
wodników, to w przyszłości nie 
będzie z niego korzystało wię-
cej. Podejmując decyzje trzeba  
i warto patrzeć perspektywicznie. 
Co do dotacji, jeszcze raz mówi-
ła, że warto spróbować, bo albo 
się uda ją dostać, albo nie, ale 
warto taką możliwość stworzyć, 
ponieważ boisko w Boczkach 
jest jedynym tego typu obiektem 
gminnym. 

Nie wszystkich wójt przekona-
ła. Uchwała o zmianach w budże-
cie została wprawdzie przyjęta,  
9 głosami za, ale przy aż 6 prze-
ciwnych.  mwk

Gmina Kocierzew Płd. | Budżet

Czy na boisku w Boczkach
potrzebne jest oświetlenie?

REKLAMA

Łowicz | Parafia chrystusa Dobrego Pasterza

Małżeńska randka jak eliksir
– Na randce jesteśmy po raz 

drugi, nie żałujemy. To dla nas 
ważne przeżycie, szczególnie  
w kościele, gdy wypowiadaliśmy 
słowa odnowienia przysięgi mał-
żeńskiej, a ksiądz przewiązał nam 
ręce stułą. Emocje były jak w cza-
sie ślubu – powiedziała nam Ma-
rzena Miazek, która z mężem 
Grzegorzem wzięła udział w trze-
ciej edycji „Randki małżeńskiej”, 
którą w niedzielę, 3 lutego, zor-
ganizowała parafia Chrystusa Do-
brego Pasterza.

Ks. Jacek Zieliński, inicjator 
i organizator randki, powiedział 
nam, że cieszy go niesłabnąca fre-
kwencja i fakt, że małżonkowie po 

mszach świętych i w czasie wi-
zyt duszpasterskich na początku 
roku dopytywali się, kiedy będzie 
ona organizowana. – Zdecydowa-
na większość par przyszła do nas 
po raz kolejny, ale to nie wszyscy, 
wniosek więc, że taka inicjatywa 
jest potrzebna – powiedział nam. 
W zabawie wzięło udział 46 par, 
ale w kościele było ich więcej. Ks. 
Jacek dodał też, że po raz pierw-
szy w zabawie udział wzięły też 
trzy pary narzeczeńskie.

Randka łączy w sobie wymiar 
duchowy i dobrej zabawy. W cza-
sie mszy małżonkowie nie tylko 
odnowili przyrzeczenie, a księ-
ża przewiązali im dłonie stułą jak  

w chwili ślubu, ale też wysłucha-
li kazania, w którym ks. Jacek 
przekonywał, że największym 
darem dla męża jest żona, a dla 
żony mąż, a najważniejszą dla 
nich wartością jest miłość, która 
stanęła u podstaw sakramental-
nego związku. Mówił też o tym, 
aby wzajemne relacje budować na 
dobrych chwilach, nie skupiać się 
na złych momentach, które też się 
zdarzają, co jest normalną rzeczą.

Zabawa w tym roku mia-
ła miejsce w restauracji Polonia  
w Zaciszu, w poprzednich latach 
w dawnym „Medyku” przy ul. 
Ułańskiej. Zmiana spowodowana 
została kwestiami organizacyjny-

mi. Nie miało to wpływu na do-
brą atmosferę zabawy, zgodnie ze 
zwyczajem rozpoczęła się ona po-
lonezem. Potem zabawę poprowa-
dził DJ Marek Ufa.

Miłą niespodziankę sprawiła 
małżonkom młodzież ze wspól-
noty Emmanuel działającej przy 
parafii. Karolina Kołodziejska, Ju-
lia Miazek, Maja Płacheta, Adrian 
Antos, Wiktoria Zwolińska zagra-
li i zaśpiewali dla nich piosenki  
o miłości. W piosence „Dumka 
na Dwa Serca” zaśpiewał także 
ks. Michał Szkupiński. Grupa za-
dbała też o oprawę mszy świętej, 
w czasie której zagrali też małżon-
kom Marsz Mendelssohna.

– Myślę, że udział w randce 
jest dla nas ważny, wzmacnia nas, 
przypomina to, co najważniej-
sze jest w związku: miłość i za-
ufanie. Myślę, że tego potrzebuje 
każde małżeństwo. Na nas działa 
jak eliksir. Oprócz tego w końcu 

mamy czas dla siebie, możemy się 
swobodnie pobawić – powiedział 
nam jeden z małżonków, Grze-
gorz Miazek, który dodał, że tego-
roczna randka jest dla niego i żony 
wyjątkowa z powodu rocznicy 25 
lat zawarcia związku.  tb

Łowicz | Ekspozycja będzie bogatsza

Muzeum Guzików w (prze)budowie
Zamknięta w ostatnich 
dniach grudnia ubiegłego 
roku stała ekspozycja 
Muzeum Guzików  
w Łowiczu pod koniec 
marca udostępniona 
zostanie w nowej  
– bogatszej i ciekawszej 
odsłonie.

Ekspozycja dostępna była od 
niespełna 5 lat na I piętrze Gale-
rii Łowickiej przy roku ulic Sta-
nisławskiego i Długiej. Ekspo-
nowanych było w niej około 500 
guzików z nietypowego muzeum 
założonego przez Jacka Rutkow-
skiego. 

Powiększona wystawa mieścić 
się będzie na parterze, gdzie po-

wstaje oszklona gablota o wy-
miarach 5x3 m, głębokości 0,7 
m. Eksponowane w niej będą po-

większone zbiory guzików per-
sonalnych. Nowością będzie re-
konstrukcja dawnego zakładu 
krawieckiego z lat 30. i 40. XX 
w. Złożą się na nią zabytki pocho-
dzące wyłącznie z Łowicza oraz 
archiwalia związane z przedwo-
jennym rzemiosłem łowickim  
– nie tylko krawiectwem. Podob-
nie jak wcześniej, wystawa bę-
dzie sąsiadowała z salonem Folk-
star, który zostanie przeniesiony 
na parter. 

Jak nam zdradził Jacek Rut-
kowski, do aranżacji zakładu kra-
wieckiego udało mu się zgroma-
dzić niewielką maszynę do szycia, 
manekina, na którym będzie za-
fastrygowany smoking, deskę do 
prasowania i żelazko, biederme-
ierowską ramę do lustra, nożycz-

ki i oryginalne nici produkowane 
niegdyś w Łowiczu. Obecnie Mu-
zeum Guzików poszukuje jeszcze 
oryginalnych wykrojów krawiec-
kich, dawnych żurnali i dodatków 
krawieckich, a także wiecznego 
pióra i ołówków z tamtego okresu. 

Wracając do guzików, to w no-
wej ekspozycji znajdzie się wie-
le nowych eksponatów, którymi 
są guziki: Czesława Miłosza, Mi-
chaliny Wisłockiej, gen. Mirosła-
wa Hermaszewskiego, Katarzyny 
Bondy, Milesa Davisa, Krzyszto-
fa Klenczona, Mai Komorowskiej, 
Tomasza Olbińskiego, Edwarda 
Stachury, ks. Wojciecha Drozdo-
wicza, Jerzego Urbana i wiele in-
nych. 

Jacek Rutkowski przypomina, 
że zwiedzanie Muzeum Guzików 
w Łowiczu zaliczane jest do Od-
znaki Turystyczno-Krajoznawczej 
PTTK Polskie „Naj”, ustanowio-
nej w 2008 r.  mwk

Łowicz | Będzie 120 dostępnych koncesji 

Więcej miejsc sprzedaży piwa
Uchwała zwiększająca 
ze 100 na 120 limit 
koncesji na sprzedaż piwa 
i alkoholi do 4,5 procent 
była przedmiotem obrad 
ostatniej, styczniowej sesji 
Rady Miejskiej w Łowiczu.

15 głosami za przy 4 przeciw-
nych i 2 wstrzymujących się liczba 
ta została – zgodnie z projektem 
uchwały – zwiększona. 

Rada Miejska zajmowała się li-
mitami sprzedaży alkoholu w lip-
cu ubiegłego roku – po wejściu  
w życie znowelizowanej ustawy  
o wychowaniu w trzeźwości. 
Ustalono wtedy, że w Łowiczu 
może być po 100 punktów, w któ-
rych można kupić piwo i napoje 
alkoholowe do 4,5%; wina i al-
kohole do 18 procent oraz wódki 
i napoje, które mają powyżej 18 
procent alkoholu. Dodać należy, 
że wcześniej ilość punktów sprze-
daży alkoholi do 4,5% oraz piwa 
nie była limitowana. 

Okazało się, że uchwalony 
wtedy limit 100 punktów sprze-
daży piwa został wyczerpany,  
a do Wydziału Spraw Lokalowych 
i Działalności Gospodarczej zgła-
szali się kolejni przedsiębiorcy za-
interesowani tego typu koncesja-
mi. Limity dotyczące sprzedaży 
mocniejszych trunków nie zostały 
osiągnięte. W przypadku konce-
sji na najmocniejsze alkohole wy-
korzystano 80 ze 100 dostępnych 
koncesji, zaś w przypadku wina  
i alkoholi do 18% wykorzystano 71 

ze 100 koncesji. W uzasadnieniu 
uchwały czytamy m.in., że „Zbyt 
niski limit zezwoleń na sprzedaży 
napojów alkoholowych do 4,5% 
oraz piwa w pewien sposób po-
woduje ograniczenie swobody 
działalności gospodarczej” – i do 
tej części uzasadniania odniósł się 
radny Jakub Wolski. – Wszyscy 
martwią się o przedsiębiorców. 
Jeżeli będziemy manewrować tą 
liczbą (pozwoleń – przyp. red.), 
to może się okazać w przyszłym 
roku, że trzeba będzie ją znowu 
zwiększać – mówił. Wg niego li-
mit 100 pozwoleń był optymalny. 

Według wiceburmistrza Bo-
gusława Bończaka 120 punktów 
sprzedaży piwa to „bezpieczna  
i normalna ilość”. – Dajcie lu-
dziom otwierać restauracje, pro-
wadzić stacje paliw – mówił. 

Jak poinformowała Monika Ja-
gieła z Wydział Spraw Lokalo-
wych i Działalności Gospodarczej 
łowickiego ratusza, obecnie na 
wydanie pozwolenia na sprzedaż 
piwa czeka 6 podmiotów. Wice-
burmistrz Mariusz Siewiera przy-
pomniał, że wydział proponował 
w pierwotnej wersji uchwały limit 
punktów sprzedaży piwa w ilości 
120 punktów. Na wniosek radne-
go Roberta Wójcika limit ten zo-
stał wtedy zmniejszony do 100. 

– Czy w porządku jest, że idąc 
do restauracji można napić się 
wódki, a piwa już nie? – postawił 
retoryczne pytanie radny Marek 
Boroski. Głosując projekt uchwa-
ły radni postanowili o zwiększe-
niu limitu.  mak 

Pary małżeńskie miały okazję potańczyć przy dźwiękach muzyki  
i w kłębach sztucznego dymu.

To
M

A
s

Z 
B

A
R

To
s

Stała ekspozycja Muzeum 
Guzików w Łowiczu została 
otwarta w Galerii Łowickiej w 2014 
roku. na zdjęciu Jacek Rutkowski 
udziela wywiadu dziennikarce 
radia Victoria. 
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Punkt zapalny
Dzierzgówek | Prawie gotowa świetlica stoi zamknięta i długo nie będzie otwarta 

Czy gmina spotka się z wykonawcą
w sądzie?
15 stycznia gmina Nieborów miała odebrać 
od wykonawcy świetlicę wiejską w Dzierzgówku, 
ale nic z tego nie wyszło. Wobec niezrealizowania 
części zleconych prac, gmina nie przyjęła 
protokołu odbioru i zobowiązała wykonawcę, 
aby do 5 lutego zamknął prace zgodnie ze zleceniem. 
Przedstawicielka fi rmy nie zamierza wracać na plac 
budowy. Nie zostawia suchej nitki na gminnych 
urzędnikach, zarzucając im niekompetencję.

Przypomnijmy, że świetlica po-
wstała na bazie nieużytkowanego 
przez ponad 20 lat budynku domu 
katechetycznego, wybudowanego 
na początku lat 90-tych XX wie-
ku.

– Firma sama zgłosiła się do nas 
z odbiorem budynku, byliśmy tym 
zaskoczeni wobec naszych uwag. 
Liczyliśmy jednak na porozumie-
nie, wypracowanie jakiegoś sta-
nowiska, które doprowadziłoby 
do pomyślnego zakończenia – po-
wiedział nam wójt Jarosław Papu-
ga. – Nie udało się, nie wykluczam 
więc, jeśli podejście wykonaw-
cy się nie zmieni, że ostatecznie 
wystąpimy wobec niego na dro-
gę prawną. Wójt dodał, że gmina 
w czasie realizacji inwestycji miała 
sporo uwag do fi rmy z Kielc. Gdy 
rozmawialiśmy przed 15 stycznia, 
mówił, że jeżeli fi rma podejmie 
się wykonania niezrealizowanych 
prac, to jest skłonny odstąpić od 
naliczania części kar za nietermi-
nowe wywiązanie się ze zlecenia.

Jego poprzednik, wójt Andrzej 
Werle, mówi, że z żadną inwesty-
cją w ciągu 30 lat kierowania gmi-
ną – a rocznie było ich kilkadzie-
siąt – nie miał tylu problemów 
co ze świetlicą w Dzierzgówku. 
Wójt skarżył się m.in., że wyko-

nawca chciał przed prowadze-
niem prac otrzymywać wynagro-
dzenie, czego nigdy w gminie nie 
praktykowano. Oznaczało to, jego 
zdaniem, że nie ma zaplecza fi -
nansowego ani też zdolności kre-
dytowych. Wójt Werle dwukrot-
nie przedłużał termin zakończenia 
prac, przychylając się do wniosku 
fi rmy – termin zapisany w umo-
wie minął w końcu października. 

Jego następca już tak wyrozu-
miały nie był, kilka razy odmówił 
przedłużenia terminów, potem ko-
lejnych terminów odbioru, żądał 
(bezskutecznie) wykonania niezre-
alizowanych prac. Wójt podkreślił 
przy tym, że rozmowy z przedsta-
wicielem fi rmy zawsze odbywały 
się w nerwowej atmosferze.

Inspektorzy nadzoru zebrali za-
strzeżenia wobec fi rmy z Kielc 
w długą listę. Najpoważniejsze 
nie dotyczą niedociągnięć w pra-
cach już wykonanych, które nie-
mal zawsze się zdarzają, ale – jak 
twierdzi wójt – niewywiązania się 
ze wszystkich prac określonych 
w zamówieniu. Wójt wymienia, 
że np. na poddaszu, na powierzch-
ni niespełna 200 m², fi rma nie po-
łożyła glazury, nie zainstalowała 
sprzętu o wartości ok. 60 tys. zł 
i nie zakończyła prac porządko-
wych i zagospodarowania terenu 
wokół świetlicy – ok. 30 tys. zł.

– Wokół świetlicy panuje ba-
łagan, jakby nadal prowadzono 
prace, pierwszy raz się spotykam 
z takim podejściem wykonawcy, 

zazwyczaj fi rmy przed odbiorem 
poświęcają dużo czasu estetyce. 
A tu, w miejscu, gdzie miał być 
rozwinięty trawiasty dywan, jest 
hałda piachu i błoto, zasadzo-
ne drzewa też swoimi parametra-
mi nijak mają się do tego co ujęte 
było w zamówieniu – mówi Jaro-
sław Papuga.

Wszystko to nie przeszkadza-
ło fi rmie przedstawić protokół 
odbioru i przesłać gminie fakturę 
zamykającą inwestycję na kwotę 
175 tys. zł. Gmina jej nie przyjęła. 
Firma została zobowiązana, aby 
do 5 lutego usunąć wszystkie za-
strzeżenia i zakończyć ją zgodnie 
z zakresem zamówienia.

Dziesiątki 
koniecznych zmian
Wykonawca w Dzierzgówku 

się nie pojawił, budynek i otocze-
nie w stanie jak przed 15 stycznia 
stoi zamknięty. Jak powiedziała 
nam przedstawicielka fi rmy, Kata-
rzyna Śliwińska, nie zamierza od-
dać gminie kluczy, dopóki sprawa 
nie jest zamknięta. Przyznała, że 
wobec braku porozumienia z gmi-
ną nie przekazała jej części doku-
mentacji dotyczącej np. instalacji 
gazowej i elektrycznej – choć jest 
w jej posiadaniu.

Śliwińska faktycznie ma wiele 
uwag wobec pracowników urzędu, 

wójta, nadzoru inwestorskiego, a 
nawet sołtysa Dzierzgówka. Ma 
żal przede wszystkim do gminy 
o to, że zgodziła się realizować 
inwestycję na podstawie projek-
tu, który wraz z postępem prac 
okazywał się zły i wymuszał do-
datkowe prace. Złe dane wpisane 
w projekcie miałyby spowodo-
wać konieczność wkopania się 
na parterze o ok. metr, aby po-
mieszczenia spełniały odpowied-
nie wysokości, fi rma musiała też 
wylać nowy strop, bo stary był 15 
cm ugięty, a propozycja projek-
tanta, aby wesprzeć go na meta-
lowych elementach, wzbudzała jej 
sprzeciw. Stary strop pozostał, ale 
spełnił jedynie rolę szalunku. 

Firma musiała też postawić 
ścianę kolankową, która podnio-
sła wymienianą więźbę dachową, 
inaczej pomieszczenia na pod-
daszu nie spełniałoby wymogów 
wysokości przewidzianych w pro-
jekcie. Wykonawca zmuszony był 
dokonać wielu innych zmian, pro-
blemem było nawet ustawienie 
elementów na placu zabaw: pro-
jektant nie przewidział odpowied-
nich stref bezpieczeństwa i trzeba 
było zrezygnować z niektórych za-
bawek, aby ich montaż był zgodny 
z przepisami.

Według przedstawicielki fi rmy 
projekt winien być aktualizowany. 

Zgłaszała to do gminy i albo nic 
się nie działo, albo działo z dużym 
opóźnieniem, na które ona nie 
mogła sobie pozwolić. Dlatego 
kierownik budowy wprowadzał 
zmiany wpisem do dziennika bu-
dowy. Ponadto na budowę bardzo 
często wchodziły osoby niepowo-
łane, trwał montaż klimatyzacji, 
w końcu w budynku zostały wy-
mienione przez nią zamki, bo nie 
miała już kontroli nad tym kto 
i po co wchodzi na obiekt.

– Prace te pochłonęły dużo do-
datkowych pieniędzy. Liczę, że 
włożyliśmy tam około 300 tys. zł 
dodatkowo, aby zakończyć inwe-
stycję i wątpię, abym pieniądze 
te odzyskała – mówi. Rada Gmi-
ny zgodziła się dotąd tylko raz do-
fi nansować inwestycję kwotą 60 
tys. zł, co pokryło koszt wykona-
nia nowego stropu.

Trzeba też zaznaczyć, że gmi-
na nie wypłaciła całej kwoty, na 
którą opiewało zlecenie, zapłaci-
ła fi rmie z Kielc tylko za to, co 
faktycznie zrobiła. W tym roku 
w budżecie gminy zapisano 
jeszcze wydanie na świetlicę 
w Dzierzgówku 198 tys. zł. War-
to przypomnieć, że inwestycja 
po przetargu miała kosztować 
973 tys. zł. Ostatecznie koszty 
zwiększono do ok. 1 mln 050 tys. 
zł wobec konieczności wylania 
wspomnianego stropu.

Pani Katarzyna twierdzi, że 
miała prawo samodzielnie wypeł-

nić i przekazać fi rmie protokół od-
bioru, za to gmina nie miała prawa 
odmówić przyjęcia dokumentu. 
Podkreśla, że zakres zrealizowa-
nych prac jest zgodny z zatwier-
dzoną przez gminę ofertą, którą jej 
złożyła w postępowaniu przetar-
gowym. Jak zaznacza, odbiór bu-
dynku powinien się odbyć, było-
by to niemożliwe tylko wówczas, 
gdyby był on w stanie nienadają-
cym się do użytku, np. przez wadę 
konstrukcyjną, a nic takiego tam 
nie występuje.

Wobec pracowników urzę-
du ma wiele krytycznych uwag, 
podważa ich kompetencje, za-
równo pod kątem znajomości 
spraw budowlanych, kwestii fi -
nansowych i prawa zamówień 
publicznych. Jedyną osobą, którą 
dobrze wspomina, jest poprzedni 
wójt, który zdawał sobie sprawę 
z problemów i starał się wyko-
nawcy pomóc.

Dalsze kroki właścicielka fi r-
my konsultuje z prawnikiem, fi r-
ma wysłała już pisma do wojewo-
dy łódzkiego i starosty ze skargą 
na inwestora i jego działania. Wójt 
Papuga powiedział nam, że sy-
tuacja jest analizowana, jeden ze 
scenariuszy mówi o wejściu na 
nieruchomość, wykonaniu proto-
kołu rozbieżności i zleceniu nie-
wykonanych prac innej fi rmie, 
zaś w stosunku do fi rmy z Kielc 
prawdopodobnym jest postępowa-
nie sądowe.

Sołtys wsi Dzierzgówek, Ma-
riusz Pękosz, który od począt-
ku pełnienia tej funkcji zabiegał 
o tę inwestycję, jest zawiedzio-
ny obrotem spraw wokół świetli-
cy. Miała ona być otwarta przed 
Nowym Rokiem. W swoich opi-
niach stoi jednak murem za gmi-
ną. – Nie jestem budowlańcem, 
ale przyszłym użytkownikiem, 
patrząc na to, co zostało zrobio-
ne i oceniając to „na zdrowy ro-
zum”, oceniam, że inwestycja 
w tym momencie absolutnie nie 
nadaje się do odbioru, ja takiej 
możliwości nie widzę – mówi 
w rozmowie z NŁ. Na razie 
musi odwoływać zarezerwowane 
w niej spotkania i imprezy. 

REKLAMA
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„na zdrowy rozum” 
oceniam, 
że inwestycja 
w tym momencie 
absolutnie nie nadaje 
się do odbioru, 
ja takiej możliwości 
nie widzę.

Mariusz Pękosz
sołtys Dzierzgówka

Budynek świetlicy wiejskiej w Dzierzgówku 
na kilka dni przed odbiorem – na zdjęciu widać palety stojące 
przed budynkiem i niezagospodarowane trawniki.
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Kto otrzyma dotację
na swój biznes
z LGD Ziemia Łowicka. str. 28
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Powiat łowicki | Ustawa o Kołach Gospodyń Wiejskich 

Nowe przepisy są gospodyniom
„nie w smak”?
Zdaniem Jolanty Perzyny, zastępcy przewodniczącej Rejonowej Rady KGW 
w Łowiczu, na terenie naszego powiatu działa nawet ok. 160 Kół Gospodyń 
Wiejskich. Do Biura Powiatowego ARiMR w Łowiczu wpłynęło dotychczas 
tylko 5 wniosków o wpis koła do Krajowego Rejestru Kół Gospodyń Wiejskich. 
Dlaczego gospodynie podchodzą do nowych przepisów z dozą rezerwy?

Renata Rutkowska-Liberska, 
kierownik placówki terenowej 
ARiMR w Łowiczu poinformo-
wała nas, że każdy z 5 dotych-
czas złożonych wniosków został 
rozpatrzony pozytywnie. Zareje-
strowane zostały trzy Koła Go-
spodyń Wiejskich z terenu gmi-
ny Kocierzew Płd. i dwa z terenu 
gminy Bielawy. 

Przypomnijmy, że 29 listopa-
da 2018 r. weszła w życie Ustawa
o kołach gospodyń wiejskich, 
dzięki której mogą one zyskać 
osobowość prawną, a przez to 
niezależność i możliwość ubie-
gania się o dotacje, ale muszą też 
przyjąć dodatkowe obowiązki, je-
den z nich dotyczy prowadzenia 
prostej ewidencji przychodów
i rozchodów. 

Kołami, które na naszym tere-
nie skorzystały z prawa do pierw-
szeństwa wpisu do rejestru są: 
Koło Gospodyń Wiejskich Wsi 
Kocierzew Południowy liczą-
ce  35 członkiń, Koło Gospodyń 
Wiejskich w Wiciu – 12 członkiń 
oraz już istniejące Stowarzysze-
nie „Dla naszej wsi” – 33 człon-
kiń, które również ma swoją sie-
dzibę w Wiciu. 

Kołami, które powstały 
na podstawie nowej ustawy są: 

Koło Gospodyń Wiejskich „Ra-
zem dla Zgody” w miejscowości 
Zgoda w gminie Bielawy liczące 
10 członkiń i członków oraz Koło 
Gospodyń Wiejskich w Psarach 
liczące 10 członkiń i członków. 

Katarzyna Rachubińska, peł-
nomocnik ds. kół gospodyń wiej-
skich w ARiMR w Łowiczu po-
wiedziała, że nowo powstałe koła 
mają obowiązek rejestrować się 
na podstawie nowych przepisów, 
zaś dla kół dotychczas istnieją-
cych na podstawie przepisów 
odrębnych nie ma terminu koń-
cowego, do kiedy mogą zostać 
zarejestrowane. Muszą się jednak 
liczyć z tym, że może je ubiec 
w rejestracji jakieś nowo powsta-
łe koło.  

Przypomnijmy, że koła, które 
się zarejestrowały, mogły otrzy-
mać z budżetu państwa na 2018 
rok jednorazową pomoc fi nanso-
wą w wysokości: 3.000 zł – je-
żeli KGW ma nie więcej niż 30 
członkiń; 4.000 zł – jeżeli ma od 
31 do 75 członkiń i 5.000 zł – je-
żeli ma ponad 75 członkiń. Ka-
tarzyna Rachubińska powiedzia-
ła nam, że koła dalej będą mogły 
się o nią ubiegać, ale muszą po-
czekać na ogłoszenie naboru, 
obecnie nie jest prowadzony, 
a ARiMR czeka na postanowie-
nia w tej sprawie. Przekonuje jed-
nak, że w dalszym ciągu warto 
się zarejestrować, ponieważ koła, 
które to zrobią będą miały łatwiej 
ubiegać się o pieniądze w przy-
padku ogłoszenia naboru. 

Co sądzą
gospodynie? 
Jolanta Perzyna, gminna prze-

wodnicząca KGW w Zdunach 
oraz zastępca przewodniczącej 
Rejonowej Rady KGW w Łowi-
czu powiedziała nam, że na te-
renie powiatu łowickiego jest 
obecnie ok. 160 działających Kół 
Gospodyń Wiejskich.

 – Niekoniecznie nam się nowe 
przepisy podobają. Nam się pra-
cuje dobrze na tych zasadach, 
co dotychczas – powiedziała nam 
Jolanta Perzyna. 

Według niej gospodynie oba-
wiają się padających w usta-
wie sformułowań o tym, że koła 

będą poddawane kontroli. Mają 
też obawy co do tego, czy będą 
potrafi ły samodzielnie rozli-
czyć otrzymane pieniądze, czy 
też będą potrzebowały pomocy 
ze strony księgowej. Nie chcą też 
zrywać z trwającą ponad 150 lat 
tradycją istnienia KGW na zie-
miach polskich, a przypomnijmy, 
że powstały one jako integralna 
część Kółek Rolniczych. 

– Zarejestrowałyśmy się, 
bo nic nam to nie szkodziło – 
powiedziała natomiast Jadwiga 
Wróbel, prezes Stowarzyszenia 
„Dla naszej wsi” w Wiciu. Przy-
znała, że ich stowarzyszenie i tak 
było zarejestrowane i miało po-
dobne obowiązki, a teraz zyskało 
dodatkowo 4.000 zł. 

Monika Wawrzyn, przewodni-
cząca KGW w Starych Grudzach 
i gminna przewodnicząca KGW 
w Łyszkowicach powiedziała 
nam, że gospodynie z tego tere-

nu na razie podchodzą do nowej 
ustawy z rezerwą i w najbliższym 
czasie nie planują się wpisać
do rejestru ARiMR. Obawiają się 
przede wszystkim kontroli. 

– Nie mówię nie, może za 
rok, pomyślimy – przyznaje jed-
nak. Tłumaczy, że gospodynie
z tego terenu szukają innej furt-
ki, by móc pozyskiwać dotacje, 
np. myślą o zarejestrowaniu jed-
nego z kół jako stowarzyszenie. 

Z kolei gminna przewodniczą-
ca KGW w Nieborowie Teresa 
Duranowska powiedziała nam, że 
gospodynie nie obawiają się obo-
wiązku ewidencjonowania przy-
chodów i rozchodów, a nie reje-
strowały się dotychczas z uwagi 
na przywiązanie do tradycji, któ-
rej chcą pozostać wierne.

– Obawiać się nie ma czego. 
Dziewczyny i tak rozliczają się 
z każdej złotówki – powiedziała 
nam. 

aGnieSZka
antoSiewiCZ

agnieszka.antosiewicz@lowiczanin.info

Gospodynie obawiają 
się padających 
w ustawie 
sformułowań o tym,
że koła będą 
poddawane kontroli. 
Mają też obawy 
co do tego, czy będą 
potrafi ły samodzielnie 
rozliczyć otrzymane 
pieniądze.

REKLAMA

Zdjęcie z jednej z poprzednich 
edycji akcji „one Billion Rising” 
(w Polsce jako „nazywam się 
Miliard”). 

Łowicz 
W Walentynki 
przeciw przemocy 

Już po raz siódmy Łowicz bę-
dzie jednym z ośrodków global-
nej akcji „One Billion Rising”, 
w Polsce przebiegającej pod ha-
słem „Nazywam się Miliard”. 
W czwartek, 14 lutego, o 16.45 
na Nowym Rynku będzie moż-
na przyłączyć się do happeningu 
i zatańczyć układ będący formą 
sprzeciwu wobec przemocy doty-
kającej kobiety i dziewczęta.

Animatorka akcji, Joanna Gał-
ka-Walczykiewicz, powiedziała 
nam, że w tym roku koordynu-
je dwa wydarzenia: w Łowiczu 
i w Skierniewicach. W naszym 
mieście zbiórka osób chętnych do 
udziału w happeningu została za-
planowana na godz. 16.30 na No-
wym Rynku, zaś tańczenie układu 
rozpocznie się 15 minut później. 
Można przyjść ubranym w coś 
czerwonego lub różowego, ponie-
waż są to kolory tej akcji. Uczestni-
cy wykonają ten sam – co w latach 
poprzednich – układ do piosenki 
„Break The Chain”. Choreografi i 
mogą nauczyć się z internetu lub 
na jednej z bezpłatnych prób, któ-
re odbędą się przed fi nałem akcji. 
W Łowiczu są one organizowane 
w Studio Rampa w dniach 7 lute-
go o godz. 18.00 i 20.50 oraz 11 
lutego o godz. 20.30. W tym roku 
przebiega ona pod hasłem „Tylko 
tak oznacza zgodę na sex”. – Zbyt 
często ofi ary przemocy są trakto-
wane jak prowodyrki – mówi nam 
koordynatorka łowickiej akcji Jo-
anna Gałka-Walczykiewicz.  aa 
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Gmina Łyszkowice | Gorąco na sesji, budżet przyjęty w ostatniej chwili

Większość w radzie zmieniła
propozycje, które przedstawił wójt
Wygląda na to, że skończyły się przewidywalne 
sesje Rady Gminy Łyszkowice. Budżet na 2019 rok 
przyjęto tam dopiero 30 stycznia, czyli na dzień 
przed upływem ostatecznego terminu, a i tak radni 
gorąco spierali się o jego kształt. Głosami radnych 
opozycyjnych wobec wójta przyjęta została wersja 
zmieniona, dzięki czemu planowany na ten rok kredyt 
wyniesie niecałe 6 mln złotych, a nie blisko 9,4 mln.

Najpierw projekt budżetu za-
prezentowali na sesji skarbnik 
Krystyna Kołudzka i wójt Adam 
Ruta. Włodarz gminy omawiał 
głównie planowane wydatki inwe-
stycyjne. Projekt zakładał inwesty-
cje w prawie połowie sołectw (nie 
licząc w tym planowanego fun-
duszu sołeckiego), w tym przede 
wszystkim trzy bardzo duże 
i kosztowne jak na gminę wiej-
ską – rozbudowę szkoły Pod-
stawowej w Stachlewie, moder-
nizację oczyszczalni ścieków 
(w znacznym zakresie to budowa 
od nowa) czy budowę kanaliza-
cji we Wrzeczku. Musiało się to 
wiązać z bardzo dużym defi cytem 
i koniecznością zaciągnięcia kre-
dytu w wysokości 9.375.170 zł. 

Adam Ruta przekonywał rad-
nych, że są to zadania niezbędne 
do realizacji, a im szybciej będą 
zrobione, tym większa jest szansa 
na wykonanie ich taniej. Zapew-
nia, że sytuacja fi nansowa gminy 
została dogłębnie przeanalizowa-
na i stać ją na spłatę takiego kre-
dytu w następnych latach. Przy-
pomniał o renegocjowanym przez 
niego na początku 2016 roku po-
rozumieniu z zakładem Take-
da Pharma (które skróciło o 8 lat 
okres nieodpłatnego odprowadze-
nia ścieków z zakładu), które po 

zsumowaniu opłat daje gminie 
przeszło 2,5 mln zł. 

Innego zdania co do tak duże-
go kredytu były jednak komisje 
stałe rady gminy, w których więk-
szość (a w niektórych wszystkie 
miejsca) mają radni nieformal-
nej grupy większościowej. Opi-
nia komisji dla projektu budżetu 
była negatywna, a koronnym ar-
gumentem była zbyt wysoka kwo-
ta kredytu. 

– Czy gmina tych rozmiarów 
co nasza może sobie pozwolić na 
branie kredytu na 10 milionów w 
jednym tylko roku? – w rozmowie 
z nami pytał radny Andrzej Foks.

przyszły zmiany
Przed przystąpieniem do gło-

sowania troje radnych z grupy 
większościowej złożyło wnioski 
o wprowadzenie do niego zmian. 
Choć zasadniczo dążyły one do 
ograniczenia wydatków, to jednak 
dodawały do zadań inwestycyj-
nych kilka dodatkowych pozycji.

Rady Igor Wojciechowski za-
proponował rezygnację w tym 
budżecie z remontu dróg w Cza-
tolinie, Wrzeczku, Nowych Gru-
dzach i ulicy Sportowej w Łyszko-
wicach oraz budowy kanalizacji 
we Wrzeczku. Mówił, że kanali-
zację można będzie zrealizować 
w 2020 roku, co stwarzałoby szan-
sę na przerzucenie na nią środków 
zaciągniętych na modernizację 
oczyszczalni (WFOŚiGW czę-
sto stwarza możliwość umorze-
nia danej pożyczki, jeżeli pienią-

dze zostaną przeniesione na inną 
inwestycję środowiskową). Tym 
samym w budżecie na ten rok za-
oszczędzono by na samej tylko 
kanalizacji 2,2 mln zł.

Przewodnicząca Grażyna Ry-
kała zaproponowała rezygnację 
z remontu ul. Mostowej w Łysz-
kowicach, zamiast niej proponu-
jąc zakup komputerów dla Szko-
ły Podstawowej w Łyszkowicach.

Radna Renata Kroc wniosko-
wała o rezygnację z remontu drogi 
w Stachlewie, zamiast tego propo-
nując zakup średniego samocho-
du dla OSP Kalenice, lekkiego 
samochodu dla OSP Łyszkowice, 
remont ul. Szkolnej w Łyszkowi-
cach oraz dróg Borowiny – Stare 
Grudze i Łagów – Wrzeczko oraz 
ogrodzenie placu w Seligowie 
i doposażenie OSP w Gzince.

Wszystkie te wnioski prze-
szły w głosowaniu. Dwa pierwsze 

z wymienionych stosunkiem gło-
sów 8 za do 7 przeciw, wniosek 
Grażyny Rykały 10 głosami za 
przy 2 przeciw i 3 wstrzymują-
cych się. Zredukowało to plano-
wany kredyt do 5.965.858 zł.

Projekt po tych poprawkach 
został przegłosowany stosunkiem 
głosów: 8 za, 2 przeciw i 3 wstrzy-
mujące się.

Rozbudowa szkoły 
w Stachlewie
Radni grupy mniejszościo-

wej obawiali się przed sesją, że 
większość będzie chciała zdję-
cia z budżetu rozbudowy Szko-
ły Podstawowej w Stachlewie, na 
którą została już zresztą podpisana 
umowa z wykonawcą (jej zerwa-
nie teraz wiązałoby się z wysoki-
mi kosztami). Przyszli też na se-
sję mieszkańcy tej miejscowości, 
którzy przyglądali się części ob-

rad. Nikt jednak nie złożył na se-
sji wniosku, który kwestionował-
by zasadność przeprowadzenia tej 
inwestycji już w tym roku (wie-
my, że radni grupy większościo-
wej mieli do wójta pretensje je-
dynie o to, że umowa na tak dużą 
inwestycję została podpisana bez 
żadnej konsultacji z nimi przed 
przyjęciem budżetu). W pewnym 
momencie doszło nawet do kurio-
zalnej sytuacji, że już po przegło-
sowaniu budżetu niektórzy radni 
grupy mniejszościowej, we wcze-
śniej przygotowanych wystąpie-
niach, zarzucali oponentom rze-
kome zdjęcie tej inwestycji.

To, że wartość rozbudowy szko-
ły za 6.491.823,95 zł może wzbu-
dzać emocje, jest zrozumiałe – to 
najbardziej kosztowna gminna in-
westycja w ostatnich latach, jeśli 
nie w ogóle, przebijająca pod tym 
względem nawet niedawną ter-

momodernizację szkoły w Łysz-
kowicach. Szkoła ma mieć dzięki 
niej miejsce na dodatkowe oddzia-
ły przedszkolne, ale nawet z ich 
uwzględnieniem liczba uczniów 
nie powinna być dużo większa niż 
to kiedyś bywało (w latach lepszej 
sytuacji demografi cznej).

Wójt Adam Ruta mówi, że nie 
jest to tylko dobudowanie ko-
lejnych pomieszczeń (trzy od-
działy przedszkolne, sala zabaw 
i pomieszczenia gospodarcze), 
ale szeroko zakrojone przedsię-
wzięcie, obejmujące też m.in. 
przebudowanie już istniejących 
pomieszczeń, wymianę całej in-
stalacji grzewczej i kotłowni, bu-
dowę szamba (którego dotąd 
nie ma!), dostosowanie stołówki 
i kuchnii do nowych standardów 
sanitarno-epidemiologicznych 
i dostosowanie całego budynku 
dla potrzeb niepełnosprawnych.

komisje bez dialogu
Wiele kontrowersji wzbudził 

sam proces przyjmowania budże-
tu, a nawet kwestia tego, czy był 
on dyskutowany na komisjach. 
Radni będący w mniejszości uwa-
żają, że projekt był głosowany 
bez dyskusji w komisjach stałych. 
Zdziwiło to grupę większościową, 
bo to ona złożyła i przegłosowała 
wniosek o przełożenie głosowania 
na styczniową sesję, a ci, którzy te-
raz zarzucają brak dyskusji, chcie-
li głosować nad budżetem już 
na sesji poprzedniej, jeszcze 
w grudniu.

Wobec rozbieżności zdań, 
a nawet zarzutów o kłamstwo i po-
świadczenie nieprawdy, przewod-
nicząca Grażyna Rykała odczyta-
ła protokół z posiedzenia komisji, 
z którego wynika jasno, że przyję-
cie budżetu było jednym z punk-
tów obrad, była tam mowa o ko-
nieczności zmian w projekcie ze 
względu na zbyt wysoki kredyt. 
Zadaniem części radnych samo 

tomaSZ
matuSiak

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Większość radnych głosuje za przyjęciem projektu budżetu po przegłosowanych przez nich zmianach. 
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stwierdzenie, że trzeba wprowa-
dzić zmiany, nie mieści się jeszcze 
w pojęciu „dyskusji”, bo zmia-
ny te powinny być omawiane 
konkretnie, wraz z poprawkami, 
które zostały zgłoszone dopiero  
na ostatniej sesji. Radna Teresa 
Krawiec pytała też, dlaczego pro-
tokoły z posiedzeń komisji nie są 
dostępne następnego dnia, ale po 
dwóch tygodniach. Grażyna Ry-
kała odparła, że protokoły są,  
a statut nie określa terminu, w 
jakim muszą być wyłożone do 
wglądu. Radny Waldemar Kę-
dzierski pytał czy normalnym jest, 
że część radnych informacje o po-
siedzeniu komisji dostaje w dniu, 
na który została ona zwołana.  
Do tego już nikt się nie odnosił.

Czy to zgodne  
z literą prawa?
To, że 7 radnych zapoznało się 

z propozycjami zmian w budżecie 
dopiero przed głosowaniem, to nie 
wszystko. Ważniejsze wydaje się 
to, że projektu budżetu (i Wielolet-
niej Prognozy Finansowej) w wer-
sji po zmianach nie widzieli wcze-
śniej wójt ani skarbnik Krystyna 
Kołudzka. Skarbnik oznajmiła, 
że nie jest w stanie przygotować 
do końca stycznia (czyli w cią-
gu jednego dnia) nowych projek-
tów tych uchwał. Przewodnicząca 
rady gminy Grażyna Rykała od-
parła na to, że ma je już przygoto-
wane i może ją wyręczyć. Stwier-
dziła, że skarbnik „na ten moment 
nie chce pracować”. Skarbnik od-
parła na to, że miała czas na przy-
gotowanie projektów do 15 listo-
pada i wywiązała się z tego. – To 
są zbyt istotne rzeczy, żeby je robić 
podczas pięciominutowej przerwy 
w sesji – mówiła.

Budżet i WPF były więc osta-
tecznie przyjmowane według pro-
jektów zaprezentowanych i prze-
czytanych przez Grażynę Rykałę 
(ale bez odczytania załączników). 

Wójt Adam Ruta mówił, że ma 
duże wątpliwości co do legalno-
ści takiego sposobu procedowa-
nia uchwały budżetowej, a także 
co do zgodności głównej części 
uchwały z załącznikami. – Wyglą-
da na to, że przegłosowano projekt 
z błędami, których nie można so-
bie tak po prostu poprawiać potem 
– mówił nam po sesji Adam Ruta. 
Zapowiedział, że po konsultacji  
z radcą prawnym podejmie sto-
sowne kroki, aby to wyjaśnić. 
Jednym z nich zapewne będzie 
zwrócenie się do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Łodzi. 

Wcześniej, bo jeszcze na sesji, 
Grażyna Rykała powoływała się 
na jej rozmowę z Józefą Lucyną 
Michejdą z RIO, która utwierdziła 
ją w przekonaniu o prawidłowości 
przyjętej w tej sytuacji drogi postę-
powania.

Rada murem 
podzielona
Od początku tej kadencji w klu-

czowych głosowaniach zarysował 

się wyraźny podział na dwie gru-
py radnych, chociaż jeszcze kilka 
dni temu niektórzy z nich prote-
stowali, gdy pisaliśmy wprost, że 
rada się dzieli. Przypomnijmy, że 
większość ma grupa 8 radnych 
wybranych z różnych komitetów, 
którzy są opozycyjni wobec wójta 
Adama Ruty (chociaż określanie 
ich „opozycją” jest może kłopotli-
we, wszak to oni rządzą w radzie). 
To w większości nowe twarze  
w gminnym samorządzie, radny-
mi z doświadczeniem w radzie są 
tam jedynie wybrani z komitetu 
Prawa i Sprawiedliwości Andrzej 
Foks i Igor Wojciechowski, przy 
czym w przypadku tego drugiego 
jest to jego druga kadencja. Grupa 
ta wyraźnie dąży do zmiany spo-
sobu zarządzania gminą.

Grupę mniejszościową stano-
wi 7 radnych wybranych z tego sa-
mego komitetu, z którego wybra-
ny został wójt Adam Ruta. Prym 
wiodą w niej radni z doświadcze-
niem samorządowym (niektórzy 
zasiadali w radzie jeszcze za cza-
sów poprzedniego wójta Włodzi-
mierza Trauta).

Nieoficjalnie mówi się o tym, 
że podział ten przeniósł się także 
na zebrania sołeckie, gdzie wła-
śnie trwają wybory. W przepro-
wadzonych przed sesją głosami 
mieszkańców zmienionych zosta-
ło trzech sołtysów, którzy – jeśli 
wierzyć zakulisowym rozmowom 
w przerwie sesji – uchodzili za lu-
dzi sprzyjających wójtowi. Jeden 
z nich powiedział nam wprost,  
że to gminna opozycja mobilizo-
wała mieszkańców do głosowania 
przeciwko niemu.

W odczytanych na sesji 
oświadczeniach radni Walde-
mar Wysocki i Teresa Krawiec 
wprost zarzucili grupie większo-
ściowej zamknięcie się na jaką-
kolwiek współpracę, dezorga-
nizację pracy rady gminy i tym 
samym działanie na szkodę ca-
łej gminy, a także realizację po-
przez radę swoich własnych ce-
lów. O sytuację, w której budżet 
jest przyjmowany w tak dziwny 
sposób, obwiniają przede wszyst-
kim przewodniczącą Grażynę 
Rykałę, bo to ona w myśl statu-
tu odpowiada za organizację pra-
cy rady. – Byłam już radną tej 
gminy w różnych konfiguracjach, 
ale takiego zamknięcia się i chę-
ci zawłaszczania wszystkiego dla 
siebie to jeszcze nie widziałam  
– mówiła nam radna Krawiec. 

Komentarzy z tej strony było 
na sesji wiele, jak chociażby przy 
zmianach budżetu. Radny Wal-
demar Kędzierski powiedział na 
przykład, że droga w Stachlewie 
jest zdejmowana z budżetu nie dla 
szukania oszczędności, ale wła-
śnie dlatego, że chodzi o Stachlew 
(radnymi z tej miejscowości są on 
sam oraz Teresa Krawiec). 

Opinia drugiej strony sporu  
– jak można się domyślić – jest 
zgoła przeciwna. 

– Czy zmniejszanie zadłuże-
nia to działanie na szkodę gminy? 
– pytała retorycznie oponentów 
przewodnicząca Rykała. Mówi-
ła ona też, że od początku rada 
była przez wójta niemal zmusza-
na do przyjęcie budżetu w takiej 
formie, w jakiej on tego chciał. 
Grupa większościowa uważa, że 
wszyscy radni mają prawo do za-
bierania głosu i dyskusji, a druga 
strona po prostu z niego nie chce 
korzystać – przykładem mogą być 
wybory członków komisji stałych, 
gdzie mimo propozycji radni gru-
py mniejszościowej odmówili 
członkostwa w dwóch z nich (mó-
wią, że na znak protestu). 

Radny Igor Wojciechowski 
stwierdził, że niektórzy nie mogą 
po prostu zaakceptować tego, że 
można się z nimi nie zgadzać. tm

KAMPAniA infoRMAcyJnA

Wójt Adam Ruta ma 
duże wątpliwości 
co do legalności 
takiego sposobu 
procedowania 
uchwały budżetowej, 
a także co do 
zgodności głównej 
części uchwały  
z załącznikami.

Powiat łowicki | cKTiPZŁ

Możliwe zmiany w funkcjonowaniu
powiatowej promocji
Trwa kompleksowy audyt w Centrum Promocji Kultury Turystyki i Sportu 
Ziemi Łowickiej, zlecony przez nowe władze powiatu, a także kontrola 
skarbowa. Po zapoznaniu się z wynikami audytu, radni powiatu łowickiego 
mają pochylić się nad tematem dalszego funkcjonowania placówki.

Nikt z radnych powiatu ło-
wickiego nie mówi o likwida-
cji podległej starostwu placów-
ki z domem wycieczkowym przy 
Starym Rynku, choć jedną z roz-
ważanych opcji jest nawiązanie 
ścisłej współpracy – a być może 
nawet połączenia – promocji po-
wiatowego i miejskiego biura in-
formacji turystycznej. Starosta 
Marcin Kosiorek na posiedzeniu 
komisji edukacji Rady Powiatu 
Łowickiego 28 stycznia mówił, że 
rozmawiał już na ten temat z bur-
mistrzem Krzysztofem Janem Ka-
lińskim, ale na razie było to tylko 
zasygnalizowanie takiej opcji, bez 
żadnych konkretnych propozycji 
czy zobowiązań. Takie łączenie 
sprawdza się w wielu miastach 
powiatowych. 

Większość radnych uważa, że 
konieczne są zasadnicze zmia-
ny w sposobie działania placów-
ki. Radna Katarzyna Słoma, była 
dyrektor centrum, mówiła, że jest 
przekonana o tym, że ta instytucja 
jest potrzebna i pełni ważną rolę. 
Zasugerowała, że wartym rozwa-
żenia jest wprowadzenie w domu 
wycieczkowym łóżek piętrowych. 
W szczytowych miesiącach (albo 
przy imprezach z noclegami) nie 
zawsze wystarczało łóżek, a w bu-
dynku tym trudno byłoby wygo-
spodarować inaczej dodatkową 
przestrzeń.

Do ubiegłego roku pole dzia-
łania było mocno zawężone, po-
nieważ obowiązywała trwałość 
dofinansowanego z funduszy eu-
ropejskich projektu, w ramach 
którego powstała placówka z do-
mem wycieczkowym. 

Przeprowadzenie audytu i przy-
gotowanie koncepcji dalszego 
działania centrum było zadaniem, 
jakie na początku stycznia zarząd 
powiatu postawił Adriannie Ka-
czor, powołując ją na stanowisko 
dyrektora centrum. Na poniedział-
kowym posiedzeniu komisji pani 
dyrektor nie było, z powodów oso-
bistych, informacje przedstawiał 
jej pracownik Tomasz Dróżka.

Zaprezentował m.in. liczbę 
osób korzystających z noclegów  
w domu wycieczkowym w każ-
dym miesiącu lat 2014-2018. Wy-
nika z nich, że w ubiegłym roku 
liczba ta wahała się od 109 w grud-
niu do 249 w czerwcu. Najwięcej 
ich było w kwietniu i maju (496  
i 495), najmniej w grudniu – 224.

Więcej mówi wskaźnik wyna-
jętych noclegów (czyli np. jed-
na osoba zakwaterowana na ty-
dzień to 7 noclegów) – kwiecień 
i maj 2018 roku były pod tym 
względem najlepsze w minionych 
czterech latach, bo odnotowano  
w nich blisko 500 noclegów. Za-
sadniczo widać, że w 2018 roku 
było wynajętych więcej noclegów 
niż w 2017, na co wpływ miało 
szczególnie dobre pierwsze półro-
cze. Łóżek jest w ogóle 30.

To jednak i tak za mało, jeśli 
bierze się pod uwagę założenia, ja-
kie przyświecały ówczesnym wła-
dzom powiatu podczas tworzenia 
domu wycieczkowego, który miał 
sam zarabiać na swoje utrzyma-
nie. Tymczasem powiat, zamiast 
zarabiać, dopłaca – w 2018 r. do-
tacja wyniosła 536 tys. zł.

Starosta Kosiorek mówił, że 
kontrola w centrum napotyka na 
trudności takie jak brak części 
dokumentów za lata 2015, 2016 
i 2017. Stabilności pracy w cen-
trum z pewnością nie służyły cią-
głe zmiany dyrektorów. Powołana 
przed miesiącem Adrianna Ka-
czor jest piątą osobą na tym sta-
nowisku od 2014 roku. – Chcemy, 
żeby oczyściła się trochę atmos-
fera, na pewno będziemy jeszcze  

na ten temat dużo rozmawiać  
– powiedział starosta. 

Temat Centrum Promocji kon-
tynuowany był na sesji Rady Po-
wiatu, 30 stycznia. Radny Michał 
Śliwiński zapytał o tryb powoła-
nia nowego dyrektora i o to, czy 
był ogłaszany konkurs. Starosta 
Marcin Kosiorek odpowiedział, 
że w przypadku powoływania dy-
rektora dla placówki kultury kon-
kurs nie jest potrzebny. Sytuacja 
w placówce wymagała szybkie-
go działania, poprzedniej dyrektor 
kończyła się umowa i konieczne 
było powołanie osoby, która bę-
dzie za placówkę odpowiedzialna. 
Na pytanie o to, co zdecydowało, 
że została nią Adrianna Kaczor, 
odpowiedział, że kompetencje  
i zaufanie, jakim ją obdarza. 

Starosta jeszcze powiedział tyl-
ko krótko, że w centrum „braku-
je pewnych dokumentów” , ale do 
oceny tego, co się tam działo, po-
trzeba jeszcze czasu – aby skoń-
czyły się trwające tam kontrole. 
Potem ich wyniki będą przedsta-
wione radnym, którzy będą brać 
udział w podejmowaniu decy-
zji, co dalej z placówką. Obecnie 
trwa tam audyt zlecony przez po-

wiat firmie zewnętrznej, swoje po-
stępowanie prowadzi prokuratura,  
a Urząd Skarbowy prowadzi kon-
trole pod kątem podatku VAT. 

Radny Janusz Michalak przy-
pomniał, że poprzedni starosta 
Krzysztof Figat złożył zawiado-
mienie do prokuratury w spra-
wie nieprawidłowości, do których 
mogło dojść w centrum. Pytał, co 
prokuratura tam bada? Ten odpo-
wiedział, że chodziło o księgo-
wość. 

Radna Katarzyna Słoma do-
dała, że pracowała w centrum  
– na różnych stanowiskach – przez 
6 lat i uważa, że placówka miała 
dotąd pecha, choć jest potrzebna  
i ma potencjał, jest też idealnie po-
łożona w centrum miasta. Warto 
byłoby odświeżyć kalendarz or-
ganizowanych przez nią imprez  
i podjąć współpracę z miastem. 

Marcin Kosiorek zadeklarował, 
że na pewno Centrum Promocji 
nie zostanie zlikwidowane, bo nie 
ma planów aby cokolwiek w po-
wiecie zamykać, ale instytucja po-
winna służyć ludziom.

Radni opozycyjni pytali o wy-
stąpienie Centrum Promocji z Lo-
kalnej Grupy Działania Ziemia 
Łowicka. Wicestarosta Piotr Mal-
czyk wyjaśniał, że to dla powia-
tu mało korzystne, gdy do grupy 
należało samo Centrum. Planuje 
się, aby do LGD przystąpił powiat 
jako samorząd.  mwk, tm

starosta powiedział, 
że w centrum 
„brakuje pewnych 
dokumentów” , ale 
do oceny tego, co się 
tam działo, potrzeba 
jeszcze czasu  
– aby skończyły się 
trwające  
tam kontrole.
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Gmina Bielawy | Po sesji budżetowej

Trzynaście rąk za budżetem 
Wszyscy radni Rady Gminy Bielawy, obradującej 
na sesji 30 stycznia w 13 osobowym składzie, 
podnieśli rękę za uchwałą budżetową, jakkolwiek 
przed głosowaniem kilka osób wyraziło krytyczne 
uwagi dotyczące m.in. prognozowanego 
rosnącego zadłużenia samorządu. 

Taki sam wynik, jak głosowa-
nie nad budżetem, dało głoso-
wanie nad wieloletnią progno-
zą fi nansową. Wcześniej projekty 
obydwu dokumentów pozytyw-
nie zaopiniowała Regionalna Izba 
Obrachunkowa.

Zaprojektowany przez wójta 
Sylwestra Kubińskiego i skarbnik 
Dorotę Kubiak, a następnie prze-
dyskutowany na połączonym po-
siedzeniu komisji stałych budżet 
gminy Bielawy został uchwalo-
ny na poziomie 22.046.070 zł 
po stronie planowanych docho-
dów i 22.208.955,51 zł po stro-
nie wydatków. Planowany defi cyt 
w kwocie 162.885,51 zł ma być 
pokryty środkami z kredytu. Limit 
możliwych do zaciągnięcia zobo-
wiązań na spłatę wcześniejszych 
kredytów i pożyczek ustalono 
na 700 tys. zł, a na pokrycie przej-
ściowego, występującego w ciągu 
roku defi cytu – na 650 tys. zł. 

40% dochodów 
to subwencje
Z informacji przedstawionej 

przez skarbnika gminy Bielawy 
wynika m.in., że dochody wła-
sne zaplanowano na 7.707.145 zł, 
w tym wpływy z podatku rolne-
go spodziewane są na poziomie 
1.250.000 zł, z podatku od nieru-
chomości – 1.060.000 zł, a udzia-
ły gminy we wpływach z podatku 
dochodowego od osób fi zycznych 
wyniosą 3.104.625. 

Część oświatowa subwen-
cji ogólnej z budżetu państwa 
wyniesie 4.931.833 zł. Tak jak 
w latach ubiegłych, nie wystar-
czy ona na pokrycie wydatków 
na oświatę, skalkulowanych łącz-
nie na 8.583.206,52 zł.

Część wyrównawcza subwen-
cji ogólnej wyniesie w tym roku 
4.060.430 zł. 

najważniejsze wydatki 
samorządu
Obok oświaty, po stronie te-

gorocznych gminnych wydatków 
najpoważniejsze kwoty zarezer-
wowano w działach: 

 pomoc społeczna – na reali-
zację zadań zleconych zaplanowa-
no 4.938.226 zł (w tym 3.075.329 
zł na świadczenia wychowawcze 
i 1.721.926 zł na świadczenia ro-
dzinne) oraz 803.471,90 zł na re-
alizację zadań własnych gminy 
(w tym funkcjonowanie GOPS, 
zasiłki, odpłatność za pobyt osób 
w DPS-ach); 

 administracja publiczna 
– 2.920.621,90 (tu główne pozy-
cje to: 120.700 zł na radę gminy 
i 2.584.388,93 na urząd); 

 gospodarka komunal-
na i ochrona środowiska 
– 1.357.755,80 zł (w tym m.in: 
753.800 zł na zagospodarowanie 
odpadów, 271.679,30 zł na oświe-
tlenie uliczne, 59.944 zł na skład-
kę inwestycyjną na rzecz ZM Bzu-
ra). 

Na wydatki związane z kulturą 
i ochroną dziedzictwa narodowe-
go zaplanowano 150 tys. zł tytu-
łem dotacji dla gminnej biblioteki 
publicznej oraz 20 tys. zł na orga-
nizację imprez kulturalnych przez 
referat kultury. Plan wydatków 
działu Kultura fi zyczna i sport 
opiewa na 138.179,30 zł, z czego 
60 tys. zł przeznaczono na dota-
cje dla organizacji pozarządowych 
(klubów i zespołów sportowych), 
a 10 tys. na organizację imprez 
sportowych.

W ramach wydatków działu 
Transport łączność zaplanowa-
no 160 tys. zł na bieżące remon-
ty i utrzymanie dróg gminnych, 
10 tys. zł na zimowe utrzymanie 
dróg, 77.550 zł na dalsze oczysz-
czanie i odmulanie rowów przy-
drożnych własnym sprzętem gmi-
ny. 

Na wydatki bieżące na ochro-
nę przeciwpożarową zaplanowa-
no 212.100. zł. 

W budżecie gminy utworzono 
na 60-tysięczną rezerwę celową 
na zarządzanie kryzysowe oraz 
50-tysięczną rezerwę ogólną. 

Na spłatę zadłużenia gminy 
w roku 2019 zaplanowano 
592.885 zł, a na obsługę długu 
publicznego (odsetki, poręczenia 
i gwarancje) – 161.129 zł. 

Po stronie tegorocznych wydat-
ków bieżących znalazło się 69.500 
zł na sporządzenie miejscowego 
planu zagospodarowanie prze-
strzennego dla Starych Orenic, 

Oszkowic i Emilianowa, co ma 
umożliwić lokalizację inwestycji 
na terenach pod nie przeznaczo-
nych w studium. 

jakie inwestycje?
Ogółem na tegoroczne wydat-

ki majątkowe (wydatki i zaku-
py inwestycyjne) gminy Biela-
wy zaplanowano 1.246.863,51 zł, 
w tym: 

 200 tys. zł na przebudowę 
1375 m drogi gminnej w Chru-
ślinie;

 255 tys. zł na budowę studni 
głębinowej w Oszkowicach;

 250 tys. zł na dofi nansowa-
nie zakupu średniego samochodu 
ratowniczo-gaśniczego dla OSP 
w Starym Waliszewie;

 283.787 zł na dofi nansowanie 
zakupu traktora z osprzętem dla 
Gminnej Spółki Wodnej w Bie-
lawach;

 122.481,21 zł na moderniza-
cję świetlic wiejskich. 

W ramach wydatków funduszu 
sołeckiego, zgodnie z wolą miesz-
kańców poszczególnych wsi, za-
planowano: 34.382,50 zł na bu-
dowę i rozbudowę oświetlenia 
ulicznego w Bielawskiej Wsi, Pio-
trowicach i Borówku; 10.911,79 
zł na modernizację drogi gminnej 
w Psarach; 24.764 zł na budowę 
chodnika w Sobocie i 12.150,01 
na chodnik w Trabach.

Poza wydatkami i inwestycja-
mi, z funduszu sołeckiego realizo-
wane będą wydatki bieżące m.in. 
na zakup destruktu i kruszywa 
na remont dróg w: Borowie, Emi-
lianowie, Starych Orenicach i Wa-
liszewie Dworskim, zakup prze-
pustów, kostki brukowej, tablic 
informacyjnych i znaków drogo-
wych. 

Różne spojrzenia 
Dyskusję nad projektem bu-

dżetu na sesji rozpoczął wiceprze-
wodniczący rady Krzysztof Ra-
cewicz, którego niepokoją dwie 
kwestie – coroczny wzrost wydat-
ków gminy na oświatę (wójt wyja-
śnił, że wydatki tego działu zapla-
nowano na poziomie prawie takim 
jak w roku 2018) oraz spodziewa-
ny wzrost zadłużenia samorządu 
do ponad 5 milionów zł, progno-
zowanym w WPF-ie. 

Krytyczne spojrzenie radnego 
Racewicza podziela w tej kwestii 
radny Adam Krysicki, który za-
uważył: – Rośnie nam zadłuże-
nie. Żeby spłacić jedno zadłuże-
nie, gmina niestety musi zaciągać 
drugi kredyt. To taki niebezpiecz-
ny trend, myślę, bo w efekcie tych 
kredytów, nowych i starych, które 
są spłacane, dochodzi do tego, że 
w przyszłym roku ten wskaźnik, 
który pokazuje możliwości zadłu-
żenia gminy, dojdzie już do takie-
go prawie granicznego poziomu 
(4,04 wg prognozy na 2020 r. przy 
dopuszczalnym 4,37 – dop. red.), 
które powoduje, że pewnie już 
więcej gmina nie zrobi (...). Skoro 
gmina nie będzie mogła zaciągnąć 
nowego kredytu, a musimy spła-
cać koniecznie stary, to nie czeka-
ją nas lata inwestycyjne. 

Radny Krysicki przewiduje, 
że w takiej sytuacji bielawski sa-
morząd jest w tej kadencji skaza-
ny na bierne egzystowanie, a nie 
rozwój. 

Inaczej patrzy na to przewod-
niczący rady Andrzej Zimiński, 
który w zestawieniu zaplanowa-
nych do realizacji zadań z docho-
dami gminy ocenił projekt budże-

tu jako „całkiem przyzwoity”, bo 
„bywały gorsze” i: – Nie można 
powiedzieć, że jesteśmy zupełnie 
w dołku. Kredyty – fakt, są, ale 
niekoniecznie one musiałyby być 
do wzięcia, ponieważ można zre-
zygnować z czegoś, no nie wiem 
– z samochodu dla OSP czy z do-
tacji dla spółki wodnej i już by kre-
dyt nie był potrzebny. Są tu wzięte 
pod uwagę takie kierunki rozwo-
ju, jakie są wszystkim potrzeb-
ne – przekonywał i przypominał, 
że gmina liczyła, iż od 2019 r. bę-
dzie uzyskiwała dochody z tytułu 
funkcjonowania na jej terenie za-
kładu utylizacji odpadów w Pia-
skach Bankowych, inwestycji, któ-
ra została zablokowana. Pozostaje 
poszukiwanie nowych inwesto-
rów. Gmina o niskich dochodach 
– zdaniem przewodniczącego 
rady – w dzisiejszych czasach nie 
da rady inwestować bez zaciąga-
nia kredytu. 

Radny Piotr Kociak, będący też 
trenerem Victorii Bielawy, podzię-
kował z kolei wójtowi za zwięk-
szenie o 10 tys. zł (do 60 tys.) 
środków przeznaczonych na dota-
cje dla klubów sportowych. Wyra-
ził życzenie, żeby kluby corocznie 
mogły liczyć na taki wzrost. 

Zaproszony na sesję radny po-
wiatowy Jacek Chudy zabrał głos 
jako szef powiatowych struktur 
OSP w Łowiczu, dziękując za pie-
niądze na udział własny gminy 
w planowanym zakupie nowego 
samochodu dla OSP w Starym 
Waliszewie. 

Ostatecznie, jak napisaliśmy 
we wstępie, za uchwałą budżeto-
wą zagłosowało 13 radnych, nikt 
się nie wstrzymał od głosu, nikt 
nie był przeciwny. 

SylweSteR 
kuBińSki
wójt gm. Bielawy

– oczywiście, że nie 
jest to budżet naszych 
marzeń – ani moich, ani 
Państwa (...). W ubiegłym 
roku kredyt braliśmy, 
owszem, ale nie na 
przejedzenie, tylko na 
inwestycje. Wykonaliśmy 
około 12 kilometrów 
dróg asfaltowych, 
zakupiliśmy ciągnik 
z osprzętem, również 
w kredycie, z czego 
połowa będzie umorzona 
– to był bardzo korzystny 
kredyt z WfoŚiGW. 
odzyskamy również 
z wielkiej inwestycji 
(remontu hydroforni 
w sobocie, budowy 
wodociągu i studni) 
około 200 tys. z VAT-u. 
owszem, przewidziane 
jest zaciągnięcie kredytu 
na spłatę kredytu, żeby 
domknąć budżet, ale to 
nie znaczy, że ten kredyt 
będziemy brać (...). 
Liczymy, że subwencje 
będą spływać w takiej 
wysokości 
jak przewidziano. 
Poza tym poprawiła się 
ściągalność zaległości 
podatkowych, dlatego 
też jest duży procent 
pewności, że tego 
kredytu na spłatę 
kredytu nie będziemy 
brać.

elŻBieta wolDan
-RomanowiCZ

ela.woldan@lowiczanin.info

By gmina Bielawy nie zostawała za sąsiadami. na tym i na możliwości 
inwestowania w kolejnych latach, a nie tylko na biernej egzystencji gminy, 
zależy m.in. radnemu Adamowi Krysickiemu, który mówił o tym w dyskusji 
nad projektem budżetu. 
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Krzysztof Racewicz. 
Wiceprzewodniczącego rady 
niepokoi rosnące zadłużenie 
gminy. 
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Gmina Łowicz | na ten rok przede wszystkim kanalizacja

30% budżetu na inwestycje
– Nie jesteśmy największą gminą w powiecie łowickim, ale mamy 
największy budżet, w którym prawie 14 mln zł, czyli ok. 30%, 
przeznaczamy na inwestycje. To nas plasuje na pozycji lidera 
– powiedział na sesji Rady Gminy Łowicz jej przewodniczący 
Maciej Malangiewicz, tuż po przedstawieniu przez wójta Andrzeja 
Barylskiego projektu budżetu na 2019 rok.

Przewodniczący zwrócił też 
uwagę na bardzo istotny jego zda-
niem zapis, który znalazł się w bu-
dżecie – po raz pierwszy gmina 
zdecydowała się przeznaczyć pie-
niądze na dotacje dla tych miesz-
kańców, którzy zdecydują się na 
wymianę starego pieca central-
nego ogrzewania na nowy, nisko-
emisyjny. Ma to ich zachęcić do 
podjęcia działań w celu poprawy 
jakości powietrza. Na 2019 rok za-
rezerwowano na ten cel 100 tys. zł, 
wsparcie na gospodarstwo domo-
we przewidziane jest w granicach 
5-6 tys. zł. Wójt Barylski zazna-
czył, że gmina uznała, że przeka-
zanie na ten cel pieniędzy z wła-
snego budżetu będzie prostsze 
niż korzystanie ze środków Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska. Pozyskanie pie-
niędzy od gminy ma być prostsze 
i bardziej klarowne. 

Przewodniczący ocenia też, że 
dobrą decyzją jest przeznacze-
nie w budżecie gminy 145 tys. zł 
na poprawę istniejącej infrastruk-
tury sportowej. 

37,5 miliona wpływów, 
43 miliona wydatków
Gmina zaplanowała w 2019 

roku dochody na wysokości 
37 mln 425 tys. zł, zaś wydatki 
w wysokości 42 mln 809 tys. zł. 
Dla porównania przyjmowany 
rok wcześniej budżet na 2018 rok 
przewidywał dochody w wyso-
kości 29 mln 535 tys. zł i wydat-

ki w wysokości 33 mln 702 tys. 
zł. Defi cyt w postaci 5 mln 414 zł 
zostanie pokryty z pożyczki z Wo-
jewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska – 2,8 mln zł i nadwyż-
ki budżetowej – 2 mln 469 tys. zł.

W budżecie zapisano 11 mln 
831 tys. zł na fi nansowanie szkół, 
dla porównania w 2018 roku wy-
datki te wynosiły około 9 mln zł. 
Wójt Andrzej Barylski, który refe-
rował projekt budżetu, powiedział, 
że różnica ta wynika m.in. z faktu, 
że w tym roku odchodzą ostatnie 
cztery klasy Gimnazjum w Popo-
wie, to wiąże się z koniecznością 
zmniejszenia liczby nauczycieli, 
a co za tym idzie, wypłacenia od-
praw. Jednocześnie, wydatki na 
oświatę stanowią mniej niż plany 
wydatków na zadania inwestycyj-
ne na 2019 rok. To znaczące osią-
gnięcie. Rada Gminy uchwaliła je 
na łączną kwotę 13 mln 782 zł.

lista inwestycji
Największe wydatki pochło-

nie budowa sieci kanalizacji sa-
nitarnej w Zielkowicach, Placen-
cji i Parmie – 8 mln 792 tys. zł. 
W kwocie tej 5,1 mln zł to dotacja 
ze środków unijnych, otrzymana 
za pośrednictwem Narodowego 
Funduszu Ochrony Środowiska, 
a 2,8 mln zł – pożyczka z WFOŚ. 
Są to wydatki zaplanowane tyl-
ko na ten rok, zadanie jest jednak 
dwuletnie i obejmie rok 2019. Cał-
kowita wartość jest oceniona na 14 
mln 861 tys. zł z dofi nansowaniem 
z NFOŚ wynoszącym 7,7 mln zł.

1 mln 178 tys. zł gmina prze-
widziała na budowę przyłączy 
do indywidualnych budynków 
mieszkalnych z wybudowaną 
już siecią kanalizacji sanitarnej 

w Urbańszczyźnie, Wygodzie 
i Zawadach. Inwestycja jest do-
fi nansowana dotacją z WFOŚ 
w wysokości 356 tys. zł. Gmina 
zakłada, że wsparcie funduszu po-
kryje 50% wartości prac, zaś róż-
nica pokryta zostanie po części 
przez mieszkańców – 30% i gmi-
nę – 20%.

1 mln 420 tys. zł przeznaczo-
no na modernizację dróg gmin-
nych i wewnętrznych – jak za-
znaczył na sesji wójt Andrzej 
Barylski, inwestycje te wymagają 
jeszcze przygotowania szczegóło-
wych kosztorysów i dokumenta-
cji, nie mniej podał orientacyjne 
kwoty i zakresy prac. Plan wy-
datków obejmuje np. nawierzch-
nię drogi w miejscowościach Pi-
laszków i Jastrzębia, która dojdzie 
do granic miasta (obecnie jest ona 
utwardzona tłuczniem) – 500 tys. 
zł, nakładka na drodze z Dąbko-
wic Górnych do drogi wiodącej 
od DK14 do Guźni – 240 tys. zł, 
częściowe utwardzenie tłuczniem 
drogi wiodącej od „traktu” do bo-
iska sportowego w Placencji – in-
westycja ma być dofi nansowana 
z Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych – 157 tys. zł, utwardze-
nie drogi na osiedlu w Strzelcewie 
– 100 tys. zł, 75 tys. zł gmina 
planuje wydać na chodnik i na-
wierzchnię z kostki drogi przed 
Szkołą Podstawową w Dąbkowi-
cach.

Zaplanowano też modernizację 
drogi w Zielkowicach, od skrzy-
żowania wiodącego do Zielko-
wic Kępy w kierunku Czajek, 
gdzie korzenie drzew wysadziły 
nawierzchnię jezdni, utrudniając 
poruszanie się samochodów. Ko-
rzenie te mają być odcięte, a nie-

równości zakryte nową nakładką, 
tłuczeń ma być natomiast nawie-
ziony na drogę gruntową odcho-
dzącą w kierunku południowym 
w sąsiedztwie skrzyżowania szo-
sy Jamno – Grudze Stare z DK14. 
Przy drodze tej powstaje nowa za-
budowa.

430 tys. zł gmina chce wydać 
na wymianę wadliwej konstruk-
cji dachu wraz z pokryciem na 
budynku szkoły w Popowie. 325 
tys. zł zaplanowano na rozbudowę 
sieci wodociągowej m.in. w miej-
scowościach: Strzelcew, Popów, 
Zielkowice i Jastrzębia, w kwo-
cie tej mieści się też zakup dwóch 
agregatów prądotwórczych, które 
w razie awarii zasilą w prąd ujęcia 
wody w Zielkowicach i Zabosto-
wie. Gmina przygotowuje też do-
kumentację nowej studni głębino-
wej w Jamnie.

300 tys. zł ma pochłonąć rozbu-
dowa oświetlenia ulicznego m.in. 
w Zielkowicach Góry i Zabosto-
wie. Głównym zadaniem będzie 
tu jednak budowa oświetlenia (sie-
ci zasilającej oraz ustawienie la-
tarń) wzdłuż drogi wojewódzkiej 
703 na długości zabudowy wsi Pi-
laszków i Otolice.

145 tys. zł zarezerwowano 
na modernizację boisk gminnych: 
55 tys. zł na budowę oświetlenia 
i 40 tys. zł na budowę systemu na-
wodnienia boiska w Niedźwiadzie 
oraz 40 tys. zł na zabudowę kon-
tenerową zaplecza socjalnego bo-
iska w Placencji.

180 tys. zł przeznaczono na bu-
dowę zaplecza socjalnego świe-
tlicy wiejskiej w Szczudłowie. 
87 tys. zł ma pochłonąć wykona-
nie schodów w Domu Ludowym 
w Zielkowicach, które skomu-
nikują garaż z poddaszem, które 
jest wykorzystywane przez ochot-
ników. 293 tys. zł zarezerwowa-
no na budowę i rozbudowę do-
mów ludowych, a kolejne 20 tys. 
na prace projektowe związane ze 
świetlicami. Wśród tych wydat-
ków jest 127 tys. zł na wymianę 
pokrycia dachowego w Zabosto-
wie Dużym – chodzi o zdjęcie płyt 
eternitowych. Gmina planuje też 
prace projektowe świetlicy wiejskiej 
w Małszycach. Ma ona stanąć 
na narożnej nieruchomości przy 
drodze wojewódzkiej nr 584, jej 
kształt ma być zbliżony do budyn-

ku, który powstał kilka lat temu 
w Dąbkowicach Górnych. Oprócz 
tego gmina przygotowuje doku-
mentację dla świetlicy w Klew-
kowie, gdzie planuje się zaplecze 
socjalne w miejscu niedziałające-
go sklepu, stworzenie dodatkowe-
go pomieszczenia gospodarczego 
dla OSP w Parmie i wykonanie 
pomieszczenia kuchni w świetlicy 
w Niedźwiadzie.

200 tys. przeznaczono na kon-
serwację rowów melioracyjnych 
– szczegółowy zakres prac zo-
stanie ustalony w porozumieniu 
z Gminną Spółką Wodną.

Kolejne kwoty przeznaczono 
na: 100 tys. zł – dofi nansowanie 
do zakupu samochodu strażac-
kiego do ratownictwa drogowe-
go dla jednostki OSP w Jamnie 
– zgodnie z rekomendacją za-
rządu gminnego OSP, 100 tys. 
zł na sfi nansowanie gminnego 
programu wymiany pieców wę-
glowych na piece niskoemisyjne 
w domach jednorodzinnych. Za-
sady korzystania z dofi nansowa-
nia zostaną ustalone uchwałą na 
sesji w lutym, 50 tys. zł – zakup 
i montaż klimatyzacji w Urzę-
dzie Gminy, 26 tys. zł na zakup 
i montaż klimatyzacji w Domu 
Ludowym w Popowie, 17 tys. zł 
na prace modernizacyjne Domu 
Ludowego w Strzelcewie.

W budżecie nie ujęto wnio-
sków radnych dotyczących bu-
dowy sal gimnastycznych przy 
szkołach w Jamnie i Wygodzie 
– radni dopiero będą się zapozna-
wać z tematem w czasie wiosen-
nej sesji wyjazdowej oraz wniosku 
na budowę drogi w obrębie wsi 
Pilaszków Palestyna ze względu 
na nieuregulowany stan gruntów, 
na których znajduje się droga. 

REKLAMA

Gmina Łyszkowice | są projekty na drogi powiatowe

Dobra wiadomość dla mieszkańców
Są duże szanse na to, 
że Powiatowy Zarząd Dróg 
w Łowiczu dokończy 
w tym roku remonty dwóch 
podlegających mu dróg, 
które przechodzą 
przez gminę Łyszkowice.

To drogi Łyszkowice (ul. Księ-
stwa Łowickiego) – Pszczo-
nów, a także droga przechodząca 
przez Stare Grudze w kierunku 

drogi krajowej. O tym, że projek-
ty takich inwestycji są już prak-
tycznie gotowe, poinformował 
na sesji Rady Gminy Łyszkowice 
30 stycznia radny powiatu łowic-
kiego Waldemar Krajewski. 

Droga na Starych Grudzach 
mierzy około 1,2 km. O jej złym 
stanie i potrzebie remontu pi-
saliśmy na naszych łamach już 
kilka razy na przestrzeni ostat-
nich lat, a radny Andrzej Foks 
pisał do starostwa w tej spra-

wie jeszcze w 2014 roku. Dru-
ga z dróg, o których mówił rad-
ny Krajewski, liczy w całości ok. 
2,2 km, tegoroczne prace będą 
dokończeniem jej remontu roz-
poczętego we wrześniu ubiegłe-
go roku.

Radny powiedział też, że te 
dwie inwestycje razem mogą 
kosztować około 2-3 miliony zł. 
Władze powiatu liczą na wspar-
cie gminy, a także środki ze-
wnętrzne.  tm

Łowicz | Powiatowa Biblioteka Publiczna zaprasza 

Zajęcia komputerowe dla osób 50+
W lutym w Powiatowej Biblio-

tece Publicznej w Łowiczu ruszy 
kolejna edycja bezpłatnych za-
jęć komputerowych „Start w cy-
frowy świat”. Są one adresowa-
ne dla osób w wieku 50+. Udział 
w zajęciach jest bezpłatny. 

Zapisy osób zainteresowanych 
przyjmowane będą do 13 lutego. 
Pierwsze spotkanie, organiza-
cyjne, zaplanowano 20 lutego o 

godz. 15.00 w siedzibie bibliote-
ki (budynek muzeum, wejście od 
ul. 3 Maja). 

Zajęcia będzie prowadzi-
ła Magdalena Barlak, która jest 
pracownikiem biblioteki i jedno-
cześnie Latarnikiem Polski Cy-
frowej. Prowadząca powiedzia-
ła nam, że z zajęć będzie mogło 
skorzystać około 20 osób, które 
zostaną podzielone na 3 grupy. 

Z uczestnikami ustali, czy zajęcia 
będą się odbywały raz czy dwa 
razy w tygodniu i o której go-
dzinie. Jeden kurs to 8 spotkań, 
z których każde trwa godzinę. 

Program zajęć zależeć bę-
dzie od oczekiwań i umiejętno-
ści osób, które się na nie zgłoszą. 
Mogą być to zajęcia dla począt-
kujących osób lub nieco zaawan-
sowanych.  mwk

Wydatki na oświatę 
stanowią mniej 
niż plany wydatków 
na zadania 
inwestycyjne 
na 2019 rok. 
To znaczące 
osiągnięcie. 

tomaSZ
BaRtoS

tomasz.bartos@lowiczanin.info
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RZUT OKIEM | PoWiAT DLA TREnERA 

Podczas Sesji Rady Powiatu Łowickiego w środę, 30 stycznia, 
pamiątkową statuetkę w kształcie łyżwy wręczono trenerowi 
i działaczowi sportowemu Mieczysławowi Szymajdzie 
z Domaniewic. Powodem uhonorowania trenera Mieczysława był fakt, 
że niedawno otrzymał on za swoją działalność przyznawany przez naszą 
redakcję tytuł „Łowiczanina Roku”, w przeszłości był natomiast radnym 
powiatowym oraz członkiem zarządu powiatu łowickiego. Wręczenia listu 
gratulacyjnego oraz statuetki w kształcie łyżwy dokonali: przewodniczący 
rady Marek Jędrzejczak, starosta Marcin Kosiorek, wicestarosta Piotr 
Malczyk oraz członek zarządu Tadeusz Kozioł. mak 

REKLAMA

Łowicz | nagrody, stypendia sportowe i artystyczne dla najlepszych 

Warto być dobrym w każdej 
dyscyplinie 
Stypendia i nagrody dla najlepszych łowickich 
trenerów i sportowców za osiągnięcie wysokich 
wyników sportowych oraz stypendia 
artystyczne zostały wręczone na ostatniej sesji 
Rady Miejskiej w Łowiczu. 

Decyzje kto je otrzyma nie są 
jednak nowe, zarządzenie doty-
czące sportowców zostało wyda-
ne 19 listopada ubiegłego roku, 
a w sprawie przyznania sty-
pendiów osobom zajmują-
cym się twórczością artystyczną 
– 20 grudnia 2018 r. 

Stypendia sportowe, o które 
wnioskują kluby, przyznawane są 
za osiągnięcie wysokich wyników 
sportowych we współzawodnic-
twie międzynarodowym i krajo-
wym w 2018 roku. Zostały wrę-
czone 10 zawodnikom, przyznane 
są na rok i wynoszą w zależności 
m.in. od osiągnięć od 250 do 350 
zł miesięcznie. O ich sukcesach 
sportowych pisaliśmy regular-
nie w dziale sportowym, również 
na portalu www.lowiczanin.info. 

250 zł miesięcznego stypen-
dium będą otrzymywać lekko-

atleta UKS Jedynka Szymon 
Kosmowski, judocy MKS Zryw 
Alicja Bielecka i Jan Surma. 300 
zł stypendium otrzymywać będą 
piłkarze MUKS Pelikan: Mar-
cel Wnuk, Paweł Graczyk i Mi-
kołaj Pietrzak. 316 zł miesięcz-
nie otrzymywać będą bracia 
Mateusz i Piotr Podsędkowie, któ-
rzy są zawodnikami tenisa stołowego 
w UMKS Księżak. 350 zł będzie 
trafi ać do koszykarza Księżaka 
Syntex Łowicz Mateusza Gład-
kiego oraz lekkoatletki UKS Je-
dynka Maliny Wójcik. 

8 zawodników otrzymało jed-
norazowe nagrody sportowe. 
1,6 tys. zł otrzymali tenisistka sto-
łowa Ksenia Włuczyńska, Bartosz 
Włuczyński z łowickiego Księża-
ka Syntex. 1,5 tys. zł otrzymał Ja-
kub Pająk, lekkoatleta UKS Bły-
skawica Domaniewice, po 1,3 
tys. zł lekkoatleci Tomasz Wiete-
ska, Jan Pietrzak oraz koszykarze 
młodzieżowego Księżaka Andrzej 
Górniak i Bartosz Dylik. 1,2 tys. 
zł trafi  do zawodnika Łowickiej 
Akademii Sportu Kamila Olewi-

cza, rywalizującego w trójboju si-
łowym. 

Kolejnych 13 nagród sporto-
wych trafi ło do trenerów. Otrzy-
mali je: były trener Księżaka, 
który wprowadził w ubiegłym 
sezonie tę drużynę do I ligi ko-
szykówki Robert Kucharek (2,5 
tys. zł), trenerzy Pelikana Jaro-
sław Rachubiński i Dawid Łu-
gowski (po 1,8 tys. zł), judoczka 
z MKS Zryw Iwona Grzegory-
-Gajda (1,7 tys. zł), trener grup 
młodzieżowych Pelikana Paweł 
Kutkowski (1,5 tys. zł), Walde-
mar Kret z UKS Jedynka (1,5 tys. 
zł), trenerzy koszykówki Milena 
Wysocka i Maciej Siemieńczuk 
(1,5 tys. zł), trenerzy MUKS Pe-

likan Marcin Rychlewski i Prze-
mysław Plichta (1,3 tys. zł), tre-
ner koszykówki Piotr Rutkowski 
i lekkiej atletyki Mariusz Kwiat-
kowski (1,3 tys. zł). 

Ponadto roczne stypendia ar-
tystyczne odebrało kolejnych sie-
dem osób. 500 zł miesięcznie 
otrzymywać będzie uzdolniona 
muzycznie Malwina Ciesielska. 
Po 300 zł przyznano młodym tan-
cerzom: Wiktorowi Majewskiemu 
i Klaudii Tomaszkiewicz oraz Pa-
trykowi Kosendzie w dziedzinie 
literatury (poezja). Po 100 zł mie-
sięcznie otrzymywać będą utalen-
towani muzycznie rodzeństwo To-
masz i Justyna Murasowie oraz 
Maja Lis. 

Stypendia zostały uroczyście wręczone na początku sesji Rady 
Miejskiej w Łowiczu, 24 stycznia. 
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Gmina Chąśno | Z sesji rady gminy

Bez funduszu sołeckiego
Rada Gminy Chąśno jednogło-

śnie i bez głosów sprzeciwu ze 
strony sołtysów zdecydowała się 
nie wyodrębniać w tym roku z bu-
dżetu środków na fundusz sołecki.

Decyzja zapadła na sesji 25 
stycznia. Nie jest ona żadnym za-
skoczeniem, bo podobnie radni 
zdecydowali także w poprzednich 
latach. Wójt Dariusz Reczulski ar-

gumentuje to tym, że przy ok. 800 
tys. zł zarezerwowanych w ogó-
le na inwestycje, ok. 200 tys. zł to 
znaczne obciążenie, nawet zakła-
dając możliwość uzyskania zwro-
tów. 

Każde sołectwo i tak skła-
da wnioski do budżetu, które są 
w miarę możliwości uwzględnia-
ne przy planowaniu budżetu.   tm



18  www.lowiczanin.info7 lutego 2019      nr 6   

Ostrów | Ludowcy przypomnieli o Teofi lu Kurczaku

Chłop, patriota, poseł
W 100. rocznicę wyboru Teofi la Kurczaka z Ostrowa w gminie Łowicz do pierwszego 
po 123 latach zaborów Sejmu Ustawodawczego odrodzonej Polski, który to wybór miał miejsce 
w styczniu 1919 roku, 3 lutego przypomniano postać tego niezwykłego człowieka, działacza 
ludowego, oświatowego, patrioty i rolnika. Głosowało na niego wtedy 17 tys. osób, 
żaden inny poseł z Ziemi Łowickiej do chwili obecnej nie uzyskał podobnego wyniku.

W uroczystościach, które od-
były się w Domu Ludowym 
w Ostrowie, wzięło udział po-
nad 300 osób – głównie działa-
cze ruchu ludowego, członkowie 
PSL, Kół Gospodyń Wiejskich 
z terenu Ziemi Łowickiej. Wśród 
gości byli m.in. prezes partii i po-
seł na Sejm RP Władysław Ko-
siniak-Kamysz, prezes zarzą-
du wojewódzkiego PSL Dariusz 
Klimczak i prezes zarządu wo-
jewódzkiego Związku Nauczy-
cielstwa Polskiego Marek Ćwiek, 
a także poseł PSL Paweł Bejda, 
członkowie ochotniczych straży 
pożarnych oraz władze miasta 
i powiatu z burmistrzem Krzysz-
tofem Kalińskim i starostą Marci-
nem Kosiorkiem.

Inicjator spotkania, Tadeusz 
Koza z Ostrowa, rozpoczął je od 
przypomnienia historii powstania 
w 1908 roku „Roty”, której autor-
ką słów jest Maria Konopnicka, 
a muzyki Feliks Nowowiej-
ski. Jak zaznaczył, była to pieśń 
szczególnie bliska ruchowi ludo-
wemu, która była i jest śpiewana 
w czasie spotkań i uroczystości. 
Po tych słowach pieśń rozbrzmia-
ła głosami gości i Zespołu Śpie-
waczego „Ksinzoki”.

Pracownik Muzeum Historii 
Ruchu Ludowego w Warszawie, 
Ryszard Miazek, były prezes Te-
lewizji Polskiej SA, wywodzący 
się z Ziemi Łowickiej, przypo-
mniał czasy, w których rozpo-
czynał działalność Sejm Ustawo-
dawczy. Zaznaczył, że zyskał on 
przydomek „chłopski”, bo na 291 
posłów aż 135 to byli włościanie, 
gospodarze. Nigdy później to śro-
dowisko nie stanowiło tak licz-
nej siły w sejmie. Ta liczba po-
słów budziła niepokój, mówiono, 
że kończy się Polska szlachecka, 
a zaczyna się nowa. 

Spośród synów chłopskich, 
którzy znaleźli się wówczas 
w Sejmie, część nie posiada-
ła wykształcenia, ukończyli trzy 
klasy szkół elementarnych. Ale 
było to pokolenie chłopów, któ-
rzy podobnie jak Teofi l Kurczak 
mieli ogromny głód wiedzy, chę-
ci pracy na rzecz Polski, czytali, 
brali udział w specjalistycznych 
kursach rolniczych podstępem 

(bo nie przez ministerstwo oświa-
ty, ale ministerstwo przemy-
słu i rolnictwa) organizowanych 
w zaborze rosyjskim, po znie-
sieniu obowiązku edukacyjnego 
na terenie zajętej Polski. Chłopi 
ci byli na swoim terenie inicja-
torami wprowadzenia innowa-
cji i zmian w uprawach rolnych, 
ogrodnictwie, hodowli. 

Często budziło to sprzeciw 
wśród sąsiadów, którzy oskarżali 
ich o zrywanie ze zwyczajami oj-
ców i dziadów. Miazek zaznaczył 
w swoim przemówieniu, że chło-
pi ci, którzy weszli wówczas do 
Sejmu, swoją wiedzą i doświad-
czeniem przewyższali niekiedy 
innych wykształconych posłów.

O samym Teofi lu Kurcza-
ku powiedział, że przed pierw-
szą wojną światową przyznawał, 
że ma w bibliotece przeszło 800 
książek. Jego księgozbiór zrobił 
wrażenie na Marii Dąbrowskiej, 
która była gościem w jego domu. 
Brał czynny udział w pierwszym 
zjeździe nauczycieli w Pilaszko-
wie w 1905 roku, który był zaląż-
kiem Związku Nauczycielstwa 
Polskiego, w 1918 wziął czyn-
ny udział w rozbrajaniu żołnie-
rzy niemieckich w Łowiczu, do 
którego pomaszerował na cze-
le uzbrojonych strażaków ochot-
ników z Ostrowa i Bochenia, 
wzmacniając znacznie siły POW. 
Całe życie spędził w rodzinnej 
wsi, pracując w gospodarstwie.

Władysław Kosiniak-Ka-
mysz w swoim wystąpieniu po-
wiedział, że niepodległość zo-

stała wypracowana, wymodlona 
i wycierpiana przez naród pol-
ski, a Teofi l Kurczak doświad-
czył tego m.in. trafi ając w czasie 
zaboru rosyjskiego do więzie-
nia. Zaznaczył, że Teofi l Kurczak 
swoją pracę dla ojczyzny zaczął 
od niesienia kaganka oświaty, 
wspierania szkolnictwa i zachę-
cania do szkolenia, ale też od pi-
sania artykułów do prasy. An-
gażował się w życie społeczne, 
współtworzył straż ogniową, któ-
ra też miała ważną rolę do speł-
nienia w swoim środowisku. Był 
jednym z posłów, którzy stworzy-
li konstytucję marcową, pierwszą 
po 123 latach zaborów w pełni 
demokratyczną.

Prezes PSL nawiązał też do 
współczesnych czasów, mówiąc 
o tym, że obecnie w Polsce nie 
ma sporu politycznego – jest 
wojna, a prawdziwym proble-
mem dla ludzi staje się dotarcie 
do prawdy. I tak jak 100 lat temu, 
gdy Polska została sklejona z róż-
niących się od siebie trzech za-
borów, tak dziś potrzebą staje się 
jedność. Podkreślił, że Polakom 
potrzebna jest umiejętność budo-
wania jedności w różnorodności.

Prezes zarządu wojewódzkie-
go Związku Nauczycielstwa Pol-
skiego Marek Ćwiek podkreślił, 
że Teofi l Kurczak odegrał istotną 
rolę w zorganizowaniu pierwsze-
go spotkania nauczycieli w za-
borze rosyjskim, które dało po-
czątek ZNP. Przypomniał, 
że uczestnicy tego spotkania za-
pamiętali jego postać, z zaan-

gażowaniem przemawiał on do 
zebranych, zachęcając do sa-
morzutnego wprowadzania ję-
zyka polskiego do szkół w któ-
rych uczyli. Powiedział wówczas 
– „Przyszedł czas, że po polsku 
ma przemawiać nauczyciel pol-
skiego dziecka, bo ta mowa pły-
nie prosto z serca”. 

Ćwiek podkreślił, że Kurczak 
swoją postawą stał się jednym 
z założycieli ZNP, a biorąc udział 
w spotkaniu przyczynił się do ak-
cji, w czasie której nauczyciele 
spełnili jego wezwanie, a wkrót-
ce przyłączyli się do niej kolej-
ni na terenie zaboru rosyjskiego. 
Edukacja i kształcenie środo-
wisk chłopskich wpłynęło na bu-
dowanie postaw patriotycznych. 
Żniwem tego był listopad 1918 
roku. 

REKLAMA

PTTK | Wędrowali szlakiem Powstania

12 kilometrów przez 
Bolimowski Park Krajobrazowy
Spora grupa, bo ok. 180 
osób, wyjechała w sobotę, 
2 lutego, czterema 
autokarami z Łowicza 
na rajd organizowany przez 
łowicki oddział PTTK.

Dzień rozpoczął się polową 
mszą św. w Joachimowie Mo-
giłach, przy pomniku poległych 
w tym miejscu powstańców stycz-
niowych. Podczas celebracji mszy 
świętej uczestnicy zdążyli porząd-
nie wymarznąć. Wybawieniem 
okazała się serwowana potem 
żołnierska grochówka i ogniska, 
które rozpalono przy okazji in-
scenizacji walki powstańców z od-
działem rosyjskim przez grupę re-
konstrukcyjną. 

Posileni rajdowicze dziarsko 
wyruszyli w 12-kilometrową tra-
sę. Puszcza Bolimowska urzeka-
ła wąskimi ścieżynami, wijący-
mi się przy meandrach Rawki. 
Wśród piechurów było sporo 

młodzieży szkolnej, która wyraź-
nie była zadowolona z uczestnic-
twa w rajdzie. Były to grupy z: 
Bratoszewic, Mastek i z SP nr 7 
w Łowiczu. Po pokonaniu poło-
wy trasy cała grupa zatrzymała się 
w ośrodku Grabskie Sioło w Bu-
dach Grabskich. Przy ognisku 
posilili się kiełbaskami, herba-
tą i słodkościami przygotowany-
mi przez organizatorów. Nastąpił 
również konkurs z wiedzy „prze-
myconej” podczas opowiadań 
przewodników. Zwycięzcą okazał 
się uczeń – Mateusz Gładki.

Druga część wędrówki okaza-
ła się bardziej słoneczna, a piechu-
rzy sprawnie doszli do końca tra-
sy – miejscowości Skierniewice 
Rawka, gdzie już czekały na nich 
autokary, gotowe do zabrania ich 
z powrotem do Łowicza. Żegna-
jąc się, przewodnicy zapraszali 
na kolejne rajdy, z których najbliż-
szy ma odbyć się już 17. lutego 
szlakiem Adama z Bochenia.  mb

Komandor rajdu Adam Szymański z uczestnikami wycieczki.

Duma Z pRZoDka
– Postać pradziadka jest 
przez nasze pokolenie 
aktualnie odkrywana. 
Przez długi czas 
w domu rodzinnym 
niewiele się o nim mówiło, 
prawdopodobnie ze względu 
na strach w czasach PRL, 
choć świadomość, że był 
osobą niezwykłą, cały 
czas istniała – powiedziała 
nam iwetta Kosiacka, 
prawnuczka Teofi la Kurczaka. 
3 lutego wzięła ona udział 
w spotkaniu w ostrowie, 

wspólnie z kilkoma innymi 
potomkami 
z gałęzi rodu wywodzącej się 
od Tadeusza, syna Teofi la, 
który pozostał na ojcowiźnie. 
Pozostała część rodziny 
rozpierzchła się po świecie.
– Gdy czytam o pradziadku, 
czuję dumę, że mam 
takiego przodka. niestety 
wspomnienia mojej mamy, 
jego wnuczki, są szczątkowe, 
ma w głowie obraz dziadka, 
pamięta, że sadzał ją sobie 
na kolanach i to wszystko 
– opowiada nam. – Pozostały 

też jakieś opowieści, 
niedopowiedziane historie, 
wiemy np., że prababcia 
nie była zadowolona 
z działalności męża, 
bardzo się o niego martwiła. 
szczęśliwie pradziadek spisał 
i wydał swoje wspomnienia.
Jak zaznaczyła pani iwetta, 
cieszy ją zainteresowanie 
tematem pradziadka 
jej dzieci, szczególnie 
15-letniego syna, który 
chłonie historię dziadka 
i też czuje dumę z jego 
postawy życiowej.

sejm Ustawodawczy 
zyskał przydomek 
„chłopski”, bo na 
291 posłów aż 135 
to byli włościanie, 
gospodarze. 
nigdy później to 
środowisko nie 
stanowiło tak licznej 
siły w sejmie.

Prezes PSL i poseł na Sejm 
obecnej kadencji Władysław 
Kosiniak-Kamysz w czasie 
spotkania w ostrowie mówił, 
że Polsce, tak jak 100 lat temu, 
dziś potrzeba jedności.
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Prezes PSL Władysław Kosiniak-Kamysz oraz prezes zarządu 
województwa łódzkiego partii Dariusz Klimczak złożyli kwiaty pod 
tablicą upamiętniającą Teofi la Kurczaka.
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Iwetta Kosiacka, prawnuczka 
Teofi la Kurczaka.
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Na 100-lecie odzyskania niepodległości | Rozmowy nowego Łowiczanina, rozmowa 54

Człowiek siedzący
to człowiek cierpiący
O wadach postawy Polaków i coraz słabszej 
sprawności dzieci z dr Tomaszem Iwańskim, 
fizjoterapeutą, specjalistą rehabilitacji,  
byłym wykładowcą Wydziału Rehabilitacji AWF 
w Warszawie, rozmawia Wojciech Waligórski.

 Kim są ludzie, którzy naj-
częściej przychodzą do Pańskie-
go gabinetu po pomoc?

– Przyjmuję najczęściej w War-
szawie, zawodowo pracuję 27 lat, 
gabinet w Łowiczu mam od lat 10, 
mogę więc podać dane zarówno  
z większego, jak i mniejszego 
miasta. To ludzie głównie z dys-
funkcjami – nie urazami – narzą-
dów ruchu. Przede wszystkim krę-
gosłupa: szyjnego, lędźwiowego 
– to jest około połowy wszystkich 
pacjentów, nadto z dysfunkcjami 
kolan. To są zwykle ludzie dorośli, 
nawet nie 50+, a 30+. 

 Tacy młodzi?
– Dziś mam umówionego na 

wizytę 22-letniego człowieka  
z dyskopatią.

 W wyniku czego?
– Dyskopatia jest to choroba 

krążka międzykręgowego, pole-
gająca na uwypuklaniu się treści 
krążka w kierunku kanału kręgo-
wego, co jest niekorzystne. Gdy 
tu siedzimy i rozmawiamy, to obaj 
pracujemy u siebie na dyskopa-
tię, ponieważ ta pozycja powodu-
je właśnie kompresję krążka mię-
dzykręgowego i jego degenerację 
– wypychanie. Ten 22-latek praw-
dopodobnie już od ponad 10 lat 

siedzi przy komputerze, przy te-
lewizorze, przy komórce, siedzi 
w domu, siedzi w szkole, w samo-
chodzie... Siedzący tryb życia jest 
wyraźnie związany z bólami krę-
gosłupa. 

Dokłada się do tego niska ak-
tywność fizyczna. Nasz kręgosłup 
nie jest stworzony do takiej po-
zycji. Homo erectus znaczy czło-
wiek wyprostowany – a my sta-
jemy się człowiekiem siedzącym 
– homo sedentarius, a natura nie 
wyposażyła nas w mechanizmy 
ochronne dla takiej postawy. 

 Samo wyprostowanie nie 
było obciążające dla kręgosłu-
pa?

– Siedzenie jest gorsze. Czło-
wiek jest przyzwyczajony do 
tego, by zmieniał pozycję, nato-
miast dziecko w wieku szkolnym 
spędza dziś średnio w ciągu całe-
go dnia około 6 godzin w pozycji 
siedzącej. To jest dużo więcej niż 
spędzaliśmy pan i ja gdy byliśmy 
w tym wieku. Przed państwa re-
dakcją jest szkoła i widzicie to 
każdego dnia: rano przed ósmą 
nie można tam zaparkować, a na-
wet wjechać, bo rodzice podwo-
żą dzieci. Teraz dzieci nie idą już 
do szkoły, tylko są podwożone. 
Sądzę, że taka sytuacja jest przed 

każdą szkołą w Polsce. Udało mi 
się wynegocjować z moją żoną, 
aby nasze dzieci chociaż mogły 
wracać pieszo ze szkoły, ale rano 
jest jednak ten stres, brak czasu  
i się je podwozi. 

Dawniej, nawet gdy do szkoły 
było 30 czy 40 minut pieszo, to 

nie było w ogóle mowy o żadnym 
podwożeniu. Rodzice czasem nie 
mieli samochodu, ale nie mieli też 
czasu i nie było nawyku, by dzieci 
podwozić. Należałoby coś z tym 
zrobić: wprowadzić może punkty 
dodatkowe do oceny, gdy ktoś bę-
dzie chodził do szkoły...?

 Czyli w Pańskiej ocenie sie-
dzący tryb życia jest...

– Podstawową przyczyną dys-
funkcji kręgosłupa. Każdy ma 
laptopa, smartfona, aplikację, gier-
kę, Facebooka, Instagrama – te 
media dają tyle emocji, ile nam 
przed laty dawała gra choćby  
w piłkę nożną. Dla nas emocje 
związane ze sportem były rzeczy-
wiste: kopnąć piłkę, rzucić – a dziś 
dzieci mają te same emocje przy 
komputerze i dlatego nie mają ta-
kiej motywacji. 

 Czy były prowadzone ba-
dania, które pokazują, że po-
wszechność tych schorzeń 
wśród młodzieży zwiększyła się 
w ostatnich dziesięcioleciach? 

– Tych statystyk jest cała masa. 
Z badań prof. Anny Oblaciń-
skiej z Instytutu Matki i Dziecka 
z 2015 roku wynika, że w ciągu 
30 lat wzrost nastąpił dramatycz-
ny wzrost otyłości wśród dzie-
ci i młodzieży: trzykrotny wśród 
dziewczynek i dziesięciokrotny (!) 
wśród chłopców. Za naszych cza-
sów zawsze w klasie był jakiś je-
den grubasek, a dziś...

 A teraz wynika z tych ba-
dań, że jest ich dziesięciu. 

– Inne badania, profesor Jadwi-
gi Charzewskiej, pokazują jednak, 
że w ostatnich latach ten trend nie-
co wyhamowuje. 

 Czy to oznacza, że do świa-
domości ludzi zaczyna docho-
dzić, iż to jest problem i tak nie 
można?

– Ta świadomość rośnie wraz 
z przekonaniem, jak istotną rolę 
może pełnić rehabilitacja i fizjo-
terapia. Moje pokolenie fizjo-
terapeutów przez lata walczyło  
o to, by powstała Krajowa Izba Fi-
zjoterapeutów, by każdy fizjote-
rapeuta był zarejestrowany, miał 
swój numer, by pacjent mógł go 
sprawdzić, mieć do niego zaufa-
nie. Bo ludzie chcą to wiedzieć, 
tym bardziej, im wyraźniej do-
strzegają, że fizjoterapia jest po-

trzebna człowiekowi. Kontakty 
między fizjoterapeutami a pacjen-
tami dostarczają informacji co jest 
nieprawidłowe, co należy popra-
wić. Media też robią dobrą robotę 
w tym zakresie. 

 Czy w Polsce odsetek osób 
mających dysfunkcje ruchu jest 
większy niż na zachodzie Euro-
py?

– W raporcie Światowej Or-
ganizacji Zdrowia z 2010 roku 
Polsce przyznano pierwsze, nie-
chlubne miejsce jeśli chodzi o sie-
dzący tryb życia: 72,9% Polaków 
nie spełnia kryteriów aktywnego 
trybu życia. Ta sama WHO zale-
ca, by minimalna dawka umiar-
kowanej aktywności fizycznej dla 
dziecka wynosiła 60 minut dzien-
nie. Więc jeżeli dziecko ma trzy 
45-minutowe lekcje wf w tygo-
dniu, to należałoby mu dołożyć 
jeszcze 4 takie dawki w godzi-
nach pozalekcyjnych, aby spełnić 
to minimum.

 Czyli spokojnie można po-
wiedzieć, że gdyby dziecko rze-
czywiście dziennie szło 40 minut 
pieszo do szkoły, tam i z powro-
tem, to by wystarczyło?

– To byłoby minimum. Ale ten 
trend jest ogólnoświatowy. Wad 
postawy jest podobnie dużo we 
wszystkich krajach rozwiniętych 
cywilizacyjnie. Problem zabu-
rzeń narządów ruchu występuje 
w populacji od 10 do 80% dzieci. 
Ta rozbieżność wynika z tego, że 
różni autorzy badań stosują różną 
ich metodykę. Podsumowując te 
badania panie profesor Anna Ob-
lacińska i Barbara Woynarowska 
stwierdzają, że naprawdę poważ-
nych zachorowań dotyczących 
dzieci jest ok. 10-15%. W tej gru-
pie najbardziej rozpowszechnio-
na jest skolioza – boczne skrzy-
wienie kręgosłupa – dotyczy 
2-4% populacji, kifoza młodzień-
cza (plecy okrągłe) to jest 3-5% 
i zniekształcenia statyczne koń-
czyn dolnych, czyli stopy płaskie, 
stopy płasko-koślawe, kolana ko-
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100 lat odzyskania Niepodległości

Do tej poRy RoZmawialiśmy Z:
 burmistrzem Krzysztofem 
Kalińskim, historykiem, 
o dorobku i klęsce 
międzywojennego XX-lecia;
 Krzysztofem Górskim,  
byłym naczelnikiem miasta,  
o obchodach 11 Listopada 
w roku 1988 i o schyłkowym 
okresie PRL w Łowiczu;
 Januszem Kukiełą  
o dużych rodzinach i o tym, 
co wnoszą do społeczeństwa;
 położną Małgorzatą 
Grzegorczyk o tym, co 
zmieniło się na oddziałach 
położniczych;
 ginekologiem Adamem 
Skonecznym o tym, dlaczego 
tyle kobiet rodzi przez  
cesarskie cięcie;
 biskupem seniorem 
Józefem Zawitkowskim  
o świętach Bożego 
narodzenia w Łowiczu;
 Krzysztofem Miklasem  
o specyfice polskich świąt  
Bożego narodzenia na tle 
innych krajów;
 archiwistą Markiem 
Wojtylakiem o tym, jak Polacy 
poszukują swoich korzeni;
 wolontariuszką Agnieszką 

Kołaczek o tym, dlaczego 
warto angażować się  
w pomaganie innym;
 Cezarym Gawrońskim  
o tym, jak Polacy piją  
i co robić, by pili mniej;
 psychologiem, terapeutą 
Hanną Wojciechowską  
o uzależnieniu od narkotyków;
 Wojciechem Czubatką  
– o emigracji z Polski i jak 
można się odnaleźć – lub nie  
– na obczyźnie;
 Adamem Rogowskim-
Tylman, specjalistą  
onkologiem, o tym, że rak 
przestaje być tabu;
 Jakubem Petelewiczem,  
o uwikłaniu Polaków w 
zagładę polskich Żydów  
i ich ratowanie;
 podinspektorem 
Grzegorzem Radzikowskim, 
o kondycji polskiej policji;
 Beatą Jeziorowską, 
polonistką w Pijarskim Lo,  
o tym, jakim językiem mówią 
licealiści;
 ks. Romanem Batorskim 
o wierze Polaków;
 Justyną Tufalską, o tym,  
jak Polacy organizują wesela  

i jak się na nich bawią;
 dr Anną Leszczyńską, 
doradcą podatkowym, 
o podatniku w gąszczu 
przepisów;
 Witoldem Kosińskim, 
właścicielem dwóch  
sklepów spożywczych,  
o szansach polskiego 
drobnego handlu;
 Alicją Chojecką, 
właścicielką biura podróży, 
o zagranicznych wyjazdach 
Polaków;
 Arturem Rożniatą, 
animatorem kółka 
fotograficznego w sP 1,  
o tym, czemu może służyć 
rodzinna fotografia;
 Marianną Sierotą, 
właścicielką domów 
weselnych, o tym, jak obecnie 
świętuje się dzień 
i Komunii Świętej;
 psychoterapeutą Karoliną 
Margraf-Obudzińską, 
o cechach psychicznych 
współczesnych Polaków 
i ich uwarunkowaniach;
 dr Michałem Grzymałą-
Kazłowskim, o polskiej 
architekturze, o wyglądzie 
polskich miast i wsi;

 Ireneuszem Znykiem, 
prezesem Zrzeszenia 
Plantatorów owoców  
i Warzyw w Łowiczu,  
o kondycji polskiego rolnictwa;
 Jarosławem Kosińskim, 
rolnikiem, o tym, co sprawia,  
że młody człowiek decyduje 
się przejąć gospodarstwo 
rolne;
 wójtem gminy chąśno 
Dariuszem Reczulskim,  
o wyludnianiu się polskiej wsi  
i o tym, co może ten proces 
powstrzymać;
 Komendantem Hufca 
ZHP w Łowiczu Michałem 
Kordeckim, o zagrożeniach  
i szansach stojących  
przed harcerstwem;
 Krzesimirem Dębskim, 
kompozytorem, związanym 
rodzinnie z Wołyniem,  
o tym, co mówi o człowieku 
tragedia wołyńska; 
 Prof. dr. hab. nauk med. 
Michałem Ciurzyńskim,  
kardiologiem, o chorobach 
serca, leczeniu i zapobieganiu;
 Martą Wróbel,  
właścicielką sieci sklepów 
folkstar, o atrakcyjności 
polskiego folkloru;

 Jolantą Perzyną, 
przewodniczącą Gminnej  
Rady KGW w gminie Zduny, 
o fenomenie ponownego 
rozkwitu Kół Gospodyń 
Wiejskich;
 Łukaszem Kazłowskim, 
mediatorem sądowym,  
a w latach 1990-91 
burmistrzem Łowicza, 
o konfliktach w polskich 
domach i o ich źródłach;
 Karoliną Gajdą,  
dietetykiem, o odżywianiu  
się Polaków;
 Jolantą Karczewską, 
katechetką z Zespołu szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 4 
w Łowiczu, o tym, dlaczego 
tak wielu młodych Polaków 
mieszka ze sobą bez ślubu;
 Przemysławem 
Jabłońskim, dyrektorem  
szkół pijarskich w Łowiczu,  
o problemach polskiej edukacji;
 Elżbietą Nowicką, 
właścicielką sieci sklepów 
kosmetycznych noEL, 
o pięknie Polek i sukcesach 
polskich kosmetyków;
 Joanną Jakubowską, 
mieszkanką Głowna, 
architektem wnętrz, o tym, 

jak Polacy urządzają swoje 
mieszkania i domy, jakie 
popełniają błędy i o czym to 
świadczy;
 prof. Wiesławem  
J. Wysockim, historykiem, 
profesorem Uniwersytetu 
Kardynała stefana 
Wyszyńskiego, o tym,  
na ile współczesna nam 
Polska jest rzeczywiście 
niepodległa;
 Mateuszem Gawrońskim, 
absolwentem pijarskiego Lo 
w Łowiczu, studentem prawa 
Uniwersytetu Warszawskiego, 
o tym, czym dla młodych jest 
Polska;
 Wojciechem Pietrzakiem, 
lekarzem internistą, 
właścicielem nZoZ Medyk 
w Łowiczu, o kondycji 
placówek Podstawowej opieki 
Zdrowotnej w Polsce, o roli 
lekarza rodzinnego  
i postawach pacjentów; 
 Sebastianem Domżalskim, 
łowiczaninem z pochodzenia, 
dyplomatą, o skali szans  
i wyzwań, jakie stawia przed 
naszym krajem rynek azjatycki 
i o tym czy i jak Polska te 
szanse wykorzystuje.

Dr Tomasz Iwański: siedzący tryb życia jest wyraźnie związany  
z bólami kręgosłupa.
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ślawe i kolana szpotawe – 10-
15% populacji. 

Inni autorzy twierdzą ponad-
to, że jest duża, istotna statystycz-
nie korelacja między siedzącym 
trybem życia a ilością wszystkich 
zgonów tych osób w wieku doro-
słym. Po prostu im więcej dziecko 
siedzi w dzieciństwie, tym więk-
sze jest prawdopodobieństwo jego 
szybszego zgonu w przyszłości. 
Brak ruchu sprawia, że układy 
krążenia i oddychania nie są sty-
mulowane i potem z wiekiem ich 
sprawność się pogarsza. 

Więc naprawdę warto sprawić, 
by dziecko przeszło się 15 minut 
szybkim krokiem do szkoły i 15  
z powrotem, a od samego po-
czątku edukacji szkolnej nastąpił  
w domu konsensus co do tego,  
że trzeba dziecko wysłać do szko-
ły, a nie zawieźć. 

 A jeśli chodzi o osoby już 
mające ten problem: łatwo spo-
tkać się z narzekaniami, że ktoś 
ma przepisaną rehabilitację, ale 
musi na nią czekać np. 9 miesię-
cy, potem „wybierze” te zabiegi 
i następne ma znowu po takim 
czasie. Czy w ogóle tego typu 
pomoc cokolwiek daje?

– To jest układ patologiczny, 
zaprzeczenie jakiejkolwiek idei 
rehabilitacji, bo ta powinna być 
wczesna, kompleksowa, trwała  
i ciągła. Dobrze, że taka forma 
świadczeń zdrowotnych jak re-
habilitacja w ogóle jest w ofer-
cie NFZ – ale na pewno niepra-
widłowe jest, żeby chory, mając 
problem dzisiaj, dostawał rehabi-
litację za pół roku. W moim ga-
binecie jest rehabilitacja komer-
cyjna, mimo to wielu pacjentów 
trafia do mnie, bo po prostu po-
trzebują pomocy. Bywa, że ja ich 
stawiam na nogi spektakularnie, 
w ciągu 15 minut, ale najczęściej 
jest to rozmowa z pacjentem, wy-
tłumaczenie mu istoty jego scho-
rzenia, nauczenie pewnych ergo-
nomicznych zachowań i to już 
daję dużą ulgę. W terapii możemy 
łączyć zabiegi terapii manualnej  
z zabiegami fizykalnymi, z gim-
nastyką, kinezjotapingiem, z rolo-
waniem..., metod terapeutycznych 
jest wiele. 

Od 1 stycznia zaszła dobra 
zmiana w prawie: fizjoterapeuta  
z wykształceniem akademickim, 
po 5 latach pracy zawodowej, 
może ordynować zabiegi, czyli 
decydować o tym, jakie zabiegi 
pacjent będzie miał wykonywane. 
Do tej pory leżało to w gestii le-
karza: fizjoterapeuta, który kształ-
cił się w tej dziedzinie przez 4,5 
roku, dostawał od lekarza, np. me-
dycyny rodzinnej, zalecenia jak 
ma wykonywać swój zawód! To 
było postawione na głowie. Teraz 
jest rozpoznanie, które stawia le-
karz medycyny, ale program reha-
bilitacji planuje już fizjoterapeuta. 
Może to spowoduje zmniejszenie 
kolejek po rehabilitację w NFZ, 
bo dyplomowanych fizjoterapeu-
tów jest ponad 55 tysięcy, a z nich 
znaczna część spełnia kryteria, by 
diagnozować pacjentów. I może to 
wpłynie na to, że ten czas oczeki-
wania skróci się do 3 miesięcy.

 Ale to i tak jest dużo.
– Dlatego trzeba wiedzieć, że 

najbardziej człowiek może sobie 
pomóc sam. Czyli po przebada-
niu i poinstruowaniu przez fizjo-
terapeutę...

 To i tak musi najpierw u ta-
kiego fizjoterapeuty się pojawić. 
Weźmy taki klasyczny przypa-
dek: komuś „coś przeskoczyło 
w krzyżu”...

– Wtedy fizjoterapeuta po zdia-
gnozowaniu problemu albo na-
tychmiast zleci jakieś ćwiczenia, 
albo co najmniej zleci jakieś po-
zycje ułożeniowe, pozycje odbar-
czające, zaleci jak wstawać z łóż-
ka, by sobie nie szkodzić. Niektóre 
przypadki – ale tych jest niewiele, 
około 5% – muszą się skończyć na 
stole operacyjnym u neurochirur-
ga. Cała reszta ludzi, jak się weź-
mie za siebie i zacznie ćwiczyć, 
najprawdopodobniej nigdy nie bę-
dzie operowana. 

Tyle że większość ludzi utrzy-
muje, że nie ma czasu. Dopóki 
nie ma poważnego problemu, to 
nie mają czasu na to, by ćwiczyć.  
A gdy problem się pojawia, to sta-
ną na głowie, żeby ich nie bola-
ło. To jest niepoważne, bo powin-
niśmy o siebie dbać. Ja np. mam 
dużo więcej ruchu niż przeciętny 
człowiek, bo ćwiczę z pacjenta-
mi, pokazując im, ale niezależnie 
od tego dwa razy w tygodniu pro-
filaktycznie ćwiczę zestaw na bóle 
kręgosłupa dla siebie. 15 lat temu 
miałem poważny incydent dys-
kowy – nas, fizjoterapeutów, też 
dotyczą takie schorzenia – ale od 
tego czasu nic się już nie dzieje. 

Bo to nie jest tak, że tak już 
musi być, że jak taki wiek, to już 
musi boleć – to nie do końca jest 
prawda. Jeśli rozbuduje się gor-
set mięśniowy, to nawet po po-
ważnych urazach można funkcjo-
nować bardzo długo, choć może  
z niewielkimi ograniczeniami. 

 Niektórzy ludzie, nawet 
świadomi tego, że należy ćwi-
czyć, boją się tego, mówiąc,  
że nie są pewni, czy będą ćwi-
czyć prawidłowo. 

– Jednakże nawet w zachęca-
niu dzieci do aktywności fizycznej 
powinna być rozwaga i rozsądek. 

Nadzór i kontrola specjalisty-fizjo-
terapeuty jest wskazana. Podam 
taki przykład: dziewczynka upra-
wiała taniec sportowy i tam m.in. 
ćwiczyła szpagat, ale tylko na jed-
ną nogę. To stało się u niej praw-
dopodobną przyczyną skoliozy 
– dopiero po kilku sesjach dosze-
dłem do tego, skąd się to wzięło, 
zaczęliśmy robić szpagat w drugą 
stronę i mamy sukces. Inny przy-
padek, dziecka mojej koleżanki: 
jeździło na hulajnodze, ale od-
pychało się cały czas tylko jedną 
nogą. Trzeba było zwrócić uwa-
gę, że to musi robić i na jedną,  
i na drugą nogę.

Jeśli chodzi o dorosłych, to sta-
tystyczny Polak nie chwyta tego 
tak szybko, jak należy ćwiczyć  
– i trzeba mu to kilkakrotnie cier-
pliwie pokazać. Gdy na różnych 
konferencjach spotykam się z ko-
legami ze świata, to dowiaduję się, 
że np. w Norwegii pacjenci są nie-
samowicie chłonni, chcą niejako 
wyssać z fizjoterapeuty całą jego 
wiedzę, nagrywają nawet pora-
dy – bo za to płacą znaczne kwo-
ty. I wiedzą, że jak raz zapłacą, ale 
się dobrze nauczą, to mają czy-
stą oszczędność. A nasz pacjent 
z NFZ przyjdzie raz, może za 
pół roku ponownie... Specyficzną 
grupą są pacjenci, którzy mają pa-
kiety zdrowotne fundowane w fir-
mach, w dużych miastach – oni 
mogą z niektórych świadczeń ko-
rzystać do woli. W każdym razie 
ja zwykle takiego apetytu na wie-
dzę u swoich pacjentów nie za-
uważam. 

Problem leży w tym, że od naj-
młodszych lat pacjent nie naby-
wa wyższych umiejętności ru-
chowych i w wieku 45 lat on nie 
potrafi prawidłowo wykonać ja-
kiegoś prostego ćwiczenia. Jeśli 
ktoś w dzieciństwie więcej się ru-
szał, to wzorce ruchowe odtwarza 
inaczej niż ten, który tylko siedział 
przed telewizorem, od razu to wi-
dać. Gdybym ja panu zadał teraz 
jakiś test ruchowy do wykonania, 
to on by na pewno wykrył jakieś 
zaburzenia, bo ma pan siedzący 
tryb pracy. Więc ten etap przecho-
dzimy, tłumaczymy, fotografuje-
my... aż do skutku.

 Fotografuje Pan pozycje 
przy ćwiczeniach?

– Tak, biorę komórkę pacjenta 
i filmuję, wtedy on w domu może 
sobie to odtworzyć. Czasem na-
grywam do tego komentarz. I czę-
sto bywa tak, że ja widzę pacjenta 
raz, dwa, trzy, a potem już go nie 
widzę, czyli, że to działa i go już 
nie boli. Albo, że go boli bardziej  
i poszedł gdzieś indziej... (śmiech).

 Czytelnik może to odebrać 
jako kryptoreklamę, co naj-
mniej reklamę zawodu jako ta-
kiego, ale zapytam: Czy nie po-
winienem, jeśli coś mi się stało, 
czuję ból w kręgosłupie, a na 
NFZ muszę czekać 9 miesię-
cy, zainwestować, wydać trochę 
pieniędzy na początek, pójść do 
fizjoterapeuty, nauczyć się ćwi-
czyć – a to potem zaprocentuje?

– Jak najbardziej. To rzetelna re-
klama zawodu jako takiego, ja nie 

chcę reklamować akurat siebie, 
ale rzeczywiście: tak należałoby 
robić. A w Polsce leczenie bólów 
kręgosłupa odbywa się najczęściej 
przez zwolnienia lekarskie i leki. 
A te powinno się stosować w stop-
niu minimalnym – dwa, trzy dni,  
a potem powinna następować ak-
tywizacja pacjenta przez ćwicze-
nia – takie są trendy światowe.  
A nie przez 6 tygodni leki i zwol-
nienie! – i z takim przypadkiem 
się zetknąłem w mojej praktyce. 

 Czy to znaczy, że klasyczne 
środowisko medyczne nie doce-
nia fizjoterapii?

– Mam takie wrażenie. Rehabi-
litacja ma wiele twarzy: od super 
specjalistycznego zabiegu oste-
opatycznego („nastawiania”) do 
włączenia pola magnetycznego, 
co polega na wciśnięciu jednego 
guzika w urządzeniu. W moich 
kompetencjach jest jedno i dru-
gie, więc jak ktoś (lekarz) oce-
nia nas, terapeutów, przez pry-
zmat tego guzika, to uzna nas za 
osoby mało wykształcone, ale je-
śli natychmiast po jakimś zabiegu 
manualnym (pacjent) doświadcza 
poprawy, to myśli sobie, że jestem 
cudotwórcą. A ta skuteczność wy-
nika z wiedzy i praktyki. Trend  
na pewno będzie taki, że coraz 
więcej ludzi będzie dostrzegać na-
szą rangę specjalisty. 

Ja jestem specjalistą rehabilita-
cji II stopnia, tytuł musiałem zdo-
być przez ukończenie studiów  
i specjalizację w CMKP (Cen-
trum Medyczne Kształcenia Po-
dyplomowego), uzupełniałem też 
wiedzę na rozmaitych dodatko-
wych płatnych kursach. Natomiast 
są osoby zwące się specjalista-
mi, bo to robią i w tym sensie się  
w tym specjalizują – tak jak ktoś 
prowadzący taksówkę może się 
nazwać taksówkarzem specjalistą. 
To przecież nie jest to samo i tak 
nie powinno być.

 Wróćmy do dzieci: czy  
w Pańskiej ocenie dzisiejsze 
dzieci rzeczywiście mają słabszą 
wydolność i sprawność od poko-
lenia ich rodziców?

– Oczywiście. Rzadko które 
potrafi dobrze zrobić przysiad, bo 
się przy tym przewraca, gdyż ma 
przykurcze łydek. Podobnie skłon 
w przód. Ja, lat 50, spokojnie to 
zrobię, a dziecko tylko do pew-
nego miejsca i koniec. To wszyst-
ko się potem przekłada na wzorce 
ruchowe: jak dziecko chodzi, jak 
biega, jak skacze. 

Dlatego mamy szereg narzę-
dzi, które ja bym zalecał, by były 
wykorzystywane na zajęciach wf, 
chodzi o testy sprawdzające po-
ziom motoryczności dziecka, na 
przykład test TDGM 2/FMS lub 
Eurofit. One pomogą nauczycie-
lowi wf zdiagnozować problem  
u dziecka – wtedy będzie wiedział 
nad czym pracować. Wydaje mi 
się, że w warunkach szkolnych 
może być to trudne, by mieć taki 
wgląd na każdego ucznia, ale tren-
dy są takie, że się w tę stronę idzie.

 Może realne byłoby to, żeby 
na początku cyklu zajęć wf ta-
kie testy przeprowadzać?

– Moim zdaniem tak powin-
no być, że się ocenia dziecko  
na początku i potem po całym 
roku kształcenia na lekcjach wf 
robi to ponownie. By wiedzieć, 
czy dziecko w stosunku do swo-
ich wyjściowych danych poprawi-
ło się, czy pogorszyło. 

 O to chyba powinno cho-
dzić na wf-ie, żeby wyćwiczyć 
nawyki zdrowego ruszania się? 

– Wydaje mi się, a wiem to po 
kilu rozmowach z uczniami, że 
to nie jest realizowane. Nie ma 
indywidualnej oceny z punktu 
wyjściowego do końcowego, nie 
ma też pozytywnego przekazu 
o wpływie aktywności fizycznej 
na całe późniejsze zdrowie i ży-
cie. Jest tylko kolejna lekcja, którą 
trzeba odbyć.

I nie widać tej radości na wf-
-ie. Ja pamiętam, pan pewnie też, 
z czasów szkoły, że jak się grało  
w piłkę, to cały dzień był podpo-
rządkowany temu wf-owi: wszyst-
kie matematyki, polskie były na 
drugim miejscu, a czekało się na 
ten wf, bo można było na nim 
mecz rozegrać. To była radość ca-
łego dnia. Teraz tego nie widać. 

Prof. Michał Bronikowski z 
AWF w Poznaniu zauważa, że ist-
nieje duży rozdźwięk między za-
leceniami formułowanymi w mi-
nisterstwie, w formie programu, a 
tym co się realizuje w szkole. 

 Powtarzana jest często opi-
nia, że polską cechą jest słomia-
ny ogień, brak konsekwencji  
w podejmowanych działaniach. 
Czy w dziedzinie fizjoterapii też 
to widać? Że ktoś po urazie na-
wet zechce przyjść do Pana, po-
ćwiczyć, nauczyć się samodziel-
nych ćwiczeń, potem ćwiczy 
cały tydzień, w drugim już tylko 
dwa dni, a w trzecim przestaje?

– Na podstawie mojej pracy 
mogę powiedzieć, że tak to nie-
stety wygląda. Jak przestaje bo-
leć, zapominamy o ćwiczeniach. 
A powinno się ćwiczyć właśnie 
wtedy, kiedy nie boli. Niektórzy 
ludzie, zwłaszcza rolnicy, którzy 
u mnie bywają, twierdzą: – Panie, 
ja się tyle napracuję, co mi pan tu 
jakieś ćwiczenia wymyśla! – ale 
oczywiście mi chodzi o ćwicze-
nia, których oni na co dzień nie 
wykonują. I ja ich mogę też na-
uczyć jak ergonomicznie wyko-
nywać ich pracę. 

Staram się rozważyć problem 
każdego człowieka, by dać mu 
receptę zgodną z jego celami za-
wodowymi. To jest ciekawe, przy-
pomina czasem detektywistyczne 
rozwiązywanie zagadki gdzie leży 
problem. Życie pokazuje zadzi-
wiające przyczyny kontuzji: jed-
na z moich pacjentek nogą odsu-
wała drzwi i uszkodziła sobie staw 
biodrowy, a inna poślizgnęła się  
w wannie i wpadła do sedesu, 
uszkadzając sobie rękę w stawie 
ramiennym, łokciowym i nad-
garstkowym.

Wracając do konsekwencji: 
gdy rozmawiam z pacjentem, to 
już po niedługiej chwili orientu-
ję się czy to jest człowiek zdeter-
minowany, czy nie. I w zależności 
od tego zalecam dawki ćwiczeń, 
niektórym na przykład tylko dwa 
razy w tygodniu, wcale nie co-
dziennie. A czasem trzeba na-
wet dać konkretne wskazówki jak  
w danej sytuacji rodzinnej czy za-
wodowej ten ktoś powinien so-
bie zorganizować dzień, by mieć 
czas na ćwiczenia. Nie wszyscy 
są zorganizowani w swoich spra-
wach życiowych, a co dopiero jeśli 
chodzi o dodatkową aktywność fi-
zyczną. Mimo wszystko uważam, 
iż każdy pacjent wcześniej czy 
później wypracowuje swój własny 
model „zdrowienia”. 

Co tyDZień o polSCe – kontynuaCja

obchody 100-lecia odzyskania 
niepodległości za nami,  
ale my kontynuujemy nasz  
cykl rozmów o współczesnej 
Polsce i Polakach.  
Zaczęliśmy go w listopadzie 
roku 2017, zakończymy  
3 maja 2019. Prowadzimy 
na naszych łamach cykl 
rozmów z ludźmi różnych 
zawodów, zaangażowań, 
odpowiedzialności, zamiłowań, 

których pytamy o to, jaka 
jest nasza niepodległa 
Polska. Wyróżnikiem jest 
to, że każda z osób, którą 
prosimy o rozmowę, jest albo 
mieszkańcem naszego miasta 
lub okolicy, albo stąd pochodzi, 
tu rozpoczynała naukę, 
emocjonalnie bądź rodzinnie 
czy towarzysko jest nadal  
z tą ziemią związana. nasze 
wywiady (obecny jest kolejnym) 

mają na celu pokazać nam 
Polskę jaką jest obecnie,  
przed jakimi problemami 
i szansami stoi  
i jacy są Polacy – jak wygląda 
nasze życie A.D. 2018. 
Każdego z naszych 
rozmówców pytamy o inny 
wycinek naszej rzeczywistości, 
by całość stworzyła, widziany
z łowickiej perspektywy,  
obraz naszego kraju. Redakcja

im więcej dziecko 
siedzi w dzieciństwie, 
tym większe jest 
prawdopodobieństwo 
jego szybszego zgonu 
w przyszłości.  
Brak ruchu sprawia,  
że układy krążenia  
i oddychania  
nie są stymulowane 
i z wiekiem ich 
sprawność się 
pogarsza. 

Jak przestaje boleć, 
zapominamy  
o ćwiczeniach.  
A powinno się ćwiczyć 
właśnie wtedy,  
kiedy nie boli.

Łowicz | ZK

Wicedyrektor 
przeszedł  
na emeryturę
Po 25 latach ze służbą 
więzienną pożegnał się ppłk 
Marek Pawlak, zastępca 
dyrektora Zakładu Karnego 
w Łowiczu. Oficjalne 
pożegnanie miało miejsce 
25 stycznia. 4 dni później 
na jego miejsce został 
powołany kpt. Konrad 
Górecki, dotychczas 
specjalista OISW w Łodzi, 
a wcześniej przez wiele 
lat związany z Aresztem 
Śledczym w Płońsku.

– Przez te wszystkie lata da-
łeś się poznać jako dobry funk-
cjonariusz, jako odpowiedzial-
ny kierownik, jako sprawiedliwy 
dyrektor – mówił do swojego do-
tychczasowego zastępcy dyrektor 
ppłk Tomasz Sawicki, który ra-
zem z nim zaczynał służbę ćwierć 
wieku temu.

Marek Pawlak wstąpił do 
Służby Więziennej 1 lipca 1994 
r., na stanowisko strażnika dzia-
łu ochrony. W 1996 r. ukończył 
szkołę podoficerską w COSSW 
w Kaliszu. W marcu 1997 r. 
został przeniesiony do służby  
w dziale penitencjarnym na sta-
nowisko starszego referenta. W 
tym samym roku rozpoczął na-
ukę na studiach wyższych na 
kierunku pedagogicznym. Uzy-
skał dyplom magistra pedagogiki  
w zakresie pedagogiki społecz-
nej. W 2003 r. ukończył Szkołę 
Oficerską SW. W latach 2002-
2016 zajmował odpowiednio sta-
nowisko inspektora, zastępcy kie-
rownika, a następnie kierownika 
działu ochrony. Stanowisko za-
stępcy dyrektora objął 28 kwiet-
nia 2016 r.

Żegnając się z kolegami, ppłk 
Pawlak dziękował za wspólną 
pracę i pomoc w rozwiązywaniu 
trudności, których nie brakowało 
– choć zaznaczył, że pracowało 
mu się bardzo dobrze. 

29 stycznia dyrektor Okręgowy 
Służby Więziennej w Łodzi płk 
Włodzimierz Jacek Głuch powo-
łał na stanowisko zastępcy dyrek-
tora Zakładu Karnego w Łowiczu 
kpt. Konrada Góreckiego.

Konrad Górecki w szeregi 
Służby Więziennej wstąpił 2007 
r. na stanowisko referenta dzia-
łu finansowego Aresztu Śledcze-
go w Płońsku. Dwa lata później 
objął stanowisko głównego księ-
gowego tej jednostki penitencjar-
nej. W 2010 r. ukończył szkołę 
oficerską w COSSW w Kaliszu. 
W latach 2017-18 zastępował 
dyrektora AŚ w Płońsku, a od  
1 stycznia do 31 marca ubiegłego 
roku wprowadził AŚ w Płońsku 
w struktury ZK w Płocku, jako 
oddział zewnętrzny. Na zastępcę 
dyrektora ZK w Łowiczu awan-
sował ze stanowiska specjalisty 
OISW w Łodzi. tm

Nowy zastępca dyrektora  
kpt. Konrad Górecki (z lewej)  
i dyrektor ppłk Tomasz sawicki. 
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  13 stycznia:   
Marianna Rybicka, l.88; 
irena Grzywacz, l.68;  
Marek Dałek, l. 57.

  14 stycznia:  
Anna Łuszczewska, l.69.

  15 stycznia: Teresa Równa, 
l.85; Janusz Hetmański, l. 59.

  16 stycznia: Grzegorz 
Grabowski, l.58, Łowicz.

  17 stycznia:  
Józef Kłos,l.76, Łowicz.

  18 stycznia:  
Michał Wiliński, l.44.

  20 stycznia:  
Wiesław Trębski, l.76;  
Zofia Majak, l.79;  
Adam Kołodziejski, l.65; 
Krystyna Dałek, l.82;  
Józef sławiński, l.95.

  21 stycznia:  
Eugenia Bednarek, l.92. 
Zdzisław siekiera, l.77, Łowicz.

  22 stycznia:  
Władysław czubak, l.95;  
Jan Grzegory, l.77, Łowicz. 

  23 stycznia: Teresa 
Kraszewska, l.71, Łowicz.

  24 stycznia: Edward 
Wojtysiak, l.75, Łowicz.

  25 stycznia: Józef siepa, 
l.88; Zofia szymańska, l.93. 

  28 stycznia:  
Halina studzińska, l.84, 
Mariusz Bończak, l.46.

  29 stycznia: Krystyna 
stępień, l.79; Marian 
Michalski, l.88 i Wacława Anna 
Michalska, l.89, Głowno.

  30 stycznia:  
Mirosław Kołucki, l.60.

  1 lutego:  
Józef Kleszcz, l.80, osiny.

  3 lutego: Teresa Kowalska, 
l.84, Głowno; Bolesław 
niekraś, l.88, Łowicz.

REKLAMA

 Alicja Łapacz-Więcławska
 (1943-2019)

Z pochodzenia łowiczanka, 
która swoje życie prywatne, 
zawodowe i społeczne 
związała z gminą stryków. 
Absolwentka Blichu.  
W latach 1973-2002 kierownik 
Referatu Rolnictwa Gospodarki 
Żywnościowej i Leśnictwa 
w UM stryków. W latach 
1998-2002 oraz 2002-2006 
zasiadała w Radzie Powiatu 
Zgierskiego, pełniąc m.in. 
funkcję Przewodniczącej  
i Wiceprzewodniczącej Rady. 
Udzielała się w spółdzielczości. 
Była członkiem PsL.  
chętnie angażowała się  
w życie społeczne. Prywatnie  
– człowiek wielu 
zainteresowań.

Alicja Więcławska urodziła się 
4 września 1943 roku w Łowiczu. 
Była córką Wincentego Więcław-
skiego i Władysławy Więcław-
skiej z domu Kapuścińskiej. Mia-
ła dwóch braci, z których młodszy 
Jerzy mieszka w Łowiczu, a star-
szy, nieżyjący już Włodzimierz, 
przez większość swojego życia 
związany był z Katowicami. 

Pani Alicja ukończyła Tech-
nikum Rolnicze na Blichu, a po 
maturze rozpoczęła roczny staż 
zawodowy w Państwowym Za-
kładzie Ogrodniczym w Osinach 
koło Głowna. Tutaj poznała swo-
jego przyszłego męża Józefa Ła-
pacza, który był kierowcą. Pan Jó-
zef bardzo dobrze pamięta dzień, 
kiedy pierwszy raz zobaczył mło-
dą stażystkę, która później stała się 
wybranką jego serca. Pani Alicja 
przyjechała do Osin załatwić for-
malności związane ze stażem, zaś 
on miał właśnie kurs do Łowi-
cza, więc na polecenie przełożo-
nego zabrał ją ze sobą w powrot-
ną drogę. 

Ich pierwsza rozmowa w trasie 
do Łowicza z czasem przerodziła 
się w bliższą znajomość, czemu 
pomogły, wspominane dziś z no-
stalgią przez pana Józefa, organi-
zowane w zakładzie młodzieżowe 
spotkania, podczas których moż-
na było i porozmawiać, i potań-
czyć, albo po prostu porobić coś 
wspólnie w wesołej atmosferze. 
Po stażu w Osinach pani Alicja 
zaczęła pracować jako zootechnik 
na terenie dawnego powiatu brze-
zińskiego, a później w ówczesnej 
Gromadzkiej Radzie Narodowej  
w Niesułkowie. 

Młodzi pobrali się 1 lutego 
1975 roku. Po kilku miesiącach 
zamieszkali w niesułkowskiej 
agronomówce. Układanie wspól-
nego życia poszło w parze ze 
zmianami w życiu zawodowym. 
On zmienił miejsce pracy na brze-
ziński Polmozbyt, gdzie przepra-
cował 20 lat, ona do roku 2002 
była kierownikiem Referatu Rol-
nictwa Gospodarki Żywnościowej 
i Leśnictwa w Urzędzie Miejskim 
w Strykowie. Przepracowała tu do 
emerytury, a nawet nieco dłużej. 

To jednak nie jedyne miejsce, 
gdzie na polu zawodowym i spo-
łecznym znana była Alicja Wię-
cławska-Łapacz. W latach 1998-
2002 oraz 2002-2006 była radną 
Rady Powiatu Zgierskiego peł-
niącą m.in. funkcję Przewodni-
czącej i Wiceprzewodniczącej 
Rady. Była prezesem zarządu GS 
„SCh” w Niesułkowie, a później 
jej likwidatorem, podobnie jak 
również likwidatorem Gminnej 
Spółdzielni Rolno-Produkcyjnej 
w Borchówce (gm. Nowosolna). 
Przez pewien czas uczyła także 
w szkołach w Dmosinie i Niesuł-
kowie. 

Była członkiem Stowarzy-
szenia Naukowo-Techniczne-
go Inżynierów i Techników Rol-
nictwa, Związku Zawodowego 
Pracowników Rolnych, a tak-
że Ligi Ochrony Przyrody. Była 
także korespondentem Główne-
go Urzędu Statystycznego. Po-
litycznie od lat młodości zwią-
zana była z ruchem ludowym. 
Najpierw jako członek Zjedno-
czonego Stronnictwa Ludowego,  
a później – Polskiego Stronnic-
twa Ludowego. 

Za swoją działalność została 
wielokrotnie odznaczona, m.in. 
Srebrnym i Złotym Krzyżem Za-
sługi, nadanymi przez Radę Pań-
stwa, Odznaką „Za zasługi dla 
Kółek Rolniczych” czy Medalem 
z okazji 600-lecia Strykowa. 

W pamięci męża Alicja Wię-
cławska-Łapacz pozostanie 
przede wszystkim bardzo dobrym 
człowiekiem, który nikomu nie 
odmówił pomocy. – Między nami 
nie było cichych dni. Żona bardzo 
dobrze gotowała, kto raz był u nas 
na obiedzie, chciał być jeszcze 
parę razy. Jej pasją były kwiaty. 
Lubiła otaczać się ładnymi obraz-
kami, które albo sama haftowa-
ła, albo kupowała. Jednak przede 
wszystkim lubiła czytać książki  
– wspomina Józef Łapacz. Pani 
Alicja zgromadziła biblioteczkę 
pełną nie tylko publikacji facho-
wych i popularno-naukowych, ale 
również m.in. wielu dzieł klasy-
ków polskiej literatury, a jej ulu-
bioną lekturą była poezja Adama 
Mickiewicza. 

Do momentu, kiedy pozwalało 
na to zdrowie, pani Alicja hodowa-
ła kwiaty. Rzadkie gatunki tulipa-
nów, irysów czy dalii, to tylko nie-
które z kwitnących roślin, którymi 
otoczyła cały dom. Udzielała się 
przy organizacji dożynek i lokal-
nych imprez, lubiła być z ludźmi, 
za co oni do końca odwdzięcza-
li się jej, przysyłając zaproszenia  
na okolicznościowe spotkania, 
gdzie zawsze była mile widziana. 

Brak własnych dzieci rekom-
pensowało zawsze towarzystwo 
młodszych członków rodziny, 
czy to chrześniaków obydwojga 
z małżonków, czy kuzynostwa,  
na którego pomoc i opiekę pani 
Alicja mogła liczyć również  
w ciągu ostatniego roku, kiedy za-
częła podupadać na zdrowiu. 

Zmarła 30 grudnia po dwu-
tygodniowym pobycie w szpita-
lu. Miała 75 lat. Uroczystości po-
grzebowe odbyły się 5 stycznia  
w kościele pod wezwaniem św. 
Andrzeja Apostoła i św. Małgo-
rzaty w Dmosinie. Alicja Wię-
cławska-Łapacz została pocho-
wana na cmentarzu w Dmosinie. 
Oprócz bliższej i dalszej rodziny 
żegnało ją wiele osób, z którymi 
przez lata współpracowała zawo-
dowo i społecznie, m.in. były bur-
mistrz Strykowa Andrzej Jankow-
ski oraz starosta zgierski Bogdan 
Jarota.  ljs

Alicja Więcławska-Łapacz (1943-2018)

Lubiła być  
z ludźmi, za co 
oni do końca 
odwdzięczali się 
jej, przysyłając 
zaproszenia  
na okolicznościowe 
spotkania, gdzie 
zawsze była mile 
widziana. 
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WITAMy WśRóD NAS | W osTATnicH DniAcH URoDZiLi się W sZPiTALU W ŁoWicZU i W GŁoWniE

W tej rubryce zamieszczamy 
fotografie noworodków, 
które w dniach 
poprzedzających wydanie 
tego numeru tygodnika 
urodziły się w szpitalach  
w Łowiczu i w Głownie,  
wraz z datą i godziną  
tej szczęśliwej dla rodziców 
chwili. Dziękujemy  
rodzicom, którzy  
zgodzili się na publikację  
i życzymy dużo radości  
z powiększenia rodziny. 
Każde nowo narodzone 
dziecko witamy serdecznie 
w naszej lokalnej 
społeczności.  
A jeśli Wasze dziecko 
urodziło się w tych dniach  
w jakimś innym szpitalu  
– prosimy, przyślijcie nam 
fotografię i dane  
(redakcja@lowiczanin.info)  
– także z przyjemnością  
je zamieścimy. 

Redakcja

REKLAMA

Karolina Anna Kukieła,  
ur. 21.01.2019 r., godz. 11.25,  
dł. 56 cm, waga 3.540 g, córka 
Anny i Michała, zam. Łowicz.

Aleksander Fidrych, 
ur. 22.01.2019 r., godz. 17.00, dł. 56 cm,
waga 3.320 g, syn Agnieszki  
i Łukasza, zam. Bobrowniki.

Jagoda Bernadetta Wolińska,  
ur. 22.01.2019 r., godz. 12.45, 
dł. 55 cm, waga 3.140 g, córka 
Wioletty i Adama, zam. Różyce.

Ania Kolasa, ur. 27.01.2019 r., 
godz. 5.45, dł. 54 cm,  
waga 3.220 g, córka Darii  
i Arkadiusza, zam. Rudniczek.

Iga Domińczak, ur. 28.01.2019 r., 
godz. 0.55, dł. 55 cm,  
waga 3.760 g, córka Justyny  
i Michała, zam. Łowicz.

Ignacy Kaźmierski,  
ur. 28.01.2019 r., godz. 4.50,  
dł. 50 cm, waga 3.400 g,  
syn Joanny i Jacka, zam. Łowicz.

Kacper Buczek, ur. 28.01.2019 r., 
godz. 12.00, dł. 55 cm,  
waga 3.440 g, syn Eweliny  
i Konrada, zam. sokołów.

Piotr Marat, ur. 28.01.2019 r., 
godz. 4.05, dł. 55 cm,  
waga 3.540 g, syn Katarzyny  
i Wojciecha, zam. Lenartów.

Krzysztof Kędziora,  
ur. 29.01.2019 r., godz. 16.00,  
dł. 54 cm, waga 3.240 g,  
syn Anety i Rafała, zam. Łowicz.

Natalia Rojewska, ur. 29.01.2019 r.,
godz. 00.05, dł. 53 cm,  
waga 3.400 g, córka Magdaleny  
i Jakuba, zam. Garbów.

Kajetan Radosz,  
ur. 30.01.2019 r., godz. 12.30,  
dł. 54 cm, waga 3.100 g, syn 
Doroty i Jacka, zam. Mysłaków.

Marysia Kolos,  
ur. 30.01.2019 r., godz. 11.45, 
dł. 54 cm, waga 3.640 g, córka 
Katarzyny i Piotra, zam. Łowicz.

Patryk Zakrzewski, 
ur. 30.01.2019 r., godz. 20.55,  
dł. 57 cm, waga 3.550 g,  
syn Justyny i Marka, zam. Łowicz.

Lena Gendek, ur. 31.01.2019 r., 
godz. 9.50, dł. 50 cm,  
waga 2.600 g, córka Anny i Piotra, 
zam. Jastrzębia.

Zduny | Potrójna uroczystość w Domu Kultury

Święto Babć, Dziadków i jubileusz „Wrzosu”
Około 110 osób  
wzięło udział  
w uroczystości  
24 stycznia w Domu 
Kultury Gminy Zduny. 
Okazje do świętowania  
były aż trzy: Dzień Babci  
i Dzień Dziadka  
oraz 15-lecie Zespołu 
Wokalnego „Wrzos”.

Dla zgromadzonych gości naj-
pierw wystąpiła młodzież z Ze-
społu Szkół Centrum Kształcenia 
Rolniczego w Zduńskiej Dąbro-
wie, która przedstawiła Jasełka. 
Potem były życzenia i upominki 
dla babć i dziadków, a także osób 
obchodzących 80., 85. lub 90. uro-
dziny. 

Dalsza część uroczystości po-
święcona była 15-leciu zespołu 
„Wrzos”, którego pierwszą kie-
rowniczką była Ewa Szcześniak, 
obecnie jest nią Jadwiga Paw-
łowska, a liderem – Ryszard Łu-
kawski. Przez zespół w ciągu 
jego działalności przewinęło się  

28 osób, z czego 5 osób – naj-
częściej z powodu stanu zdrowia  
nie uczestniczy już w próbach  
i występach, 6 członków zmar-
ło. Ich pamięć uczczono chwilą 
ciszy. 

Zespół działa przy Bibliotece  
i Domu Kultury gminy Zduny, 
ale jest częścią Stowarzyszenia 
Seniorów Gminy Zduny. Powstał 
28 stycznia 2004 roku. W swoim 
repertuarze ma utwory ludowe, 

biesiadne, patriotyczne, cygań-
skie, warszawskie, religijne, a tak-
że scenki rodzajowe, kabaretowe  
i skecze. 

„Wrzos” brał udział w przeglą-
dach i festiwalach w Głownie, Wi-
śniowej Górze i Żychlinie, gdzie 
zdobywał nagrody. Występował 
też wielokrotnie na mszach św.  
w kościołach w Zdunach, Łowi-
czu, Bielawach i Bąkowie, jeździł 
na okolicznościowe występy m.in. 

do Łowicza, Skierniewic, Kierno-
zi, Żychlina, Chąśna, Bielaw, Nie-
borowa i Gostynina. 

Historia tej działalności spisana 
jest na 5 tomach kronik, które pro-
wadzi Krystyna Guzek – członki-
ni zespołu, która jednocześnie jest 
prezesem Stowarzyszenia Senio-
rów Gminy Zduny. 

Podczas jubileuszu „Wrzos” 
wystąpił przedstawiając najbar-
dziej charakterystyczne fragmen-
ty swojego programu. Potem był 
czas na podziękowania dla dyrek-
tor DK Haliny Anyszki i pracow-
ników tej placówki, władz gminy 
Zduny, prezesów SKR i Gminnej 
Spółdzielni, którzy pomagają ze-
społowi.

Osoby te z kolei składały ży-
czenia kierownictwu i członkom 
„Wrzosu”. 

Na koniec spotkania był tort 
urodzinowy oraz toast za zespół, 
którego członkowie, chcąc nacie-
szyć się jubileuszem, już nie wy-
stępowali, ale słuchali swojego 
śpiewu z wcześniej zarejestrowa-
nych nagrań.  mwk

Domaniewice | spotkanie KGW 

Karaoke to już tradycja
Przysmaki, taneczne pląsy, za-

bawa i karaoke – w taki sposób 
karnawał uczciły domaniewickie 
gospodynie. W sobotę, 26 stycz-
nia, w Gminnym Ośrodku Kul-
tury odbyło się karnawałowe spo-
tkanie Kół Gospodyń Wiejskich.

Doroczne wydarzenie mia-
ło charakter wewnętrzny, dlatego 
wzięli w nim udział przedstawi-
ciele władz gminy, reprezentanci 
jednostek OSP, zaproszeni goście 
i oczywiście gospodynie. Wszy-
scy z radością uczestniczyli w za-
bawie tanecznej, chętnie angażu-
jąc się także we wspólne karaoke, 

które stało się już tradycją karna-
wałowego wydarzenia. 

– Lubimy śpiewać, więc przy 
tej okazji zawsze prezentuje-
my swoje umiejętności wokal-
ne. Tym razem wybraliśmy zna-
ne przeboje, które łatwo wpadają 
w ucho, umożliwiają osobie wy-
konującej dobre zaprezentowanie 
się, zaś słuchaczom dobrą zaba-
wę. Oczywiście nie zabrakło ak-
centów żartobliwych i powodów 
do uśmiechu. Wszyscy świetnie 
się bawiliśmy – przekonuje Beata 
Mikituła, gminna przewodnicząca 
KGW w Domaniewicach.  aw

Karaoke było okazją do zaprezentowania talentów wokalnych. 
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Zespół Wokalny Wrzos w czasie jubileuszowego koncertu.
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Alicja Redes, ur. 5.02.2019 r., 
godz. 02.40, dł. 57 cm,  
waga 3.560 g, córka Pauliny  
i Kamila, zam. Kożuszki-Parcel.

Kinga Załuga, ur. 06.02.2019 r., 
godz. 11.30, dł. 56 cm,  
waga 3.500 g, córka sandry  
i Bartka, zam. Żychlin.
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Łowicz | ŁoK 

Liwia Witczak zagrała
i zaśpiewała na scenie

Uczennica klasy VIII B Szko-
ły Podstawowej nr 4 w Łowi-
czu wystąpiła 1 lutego na sce-
nie Łowickiego Ośrodka Kultury 
w koncercie pt. „Co mi w duszy 
gra”. Wykonała na nim 12 utwo-
rów, które prezentowała w czasie 
szkolnych uroczystości, konkur-
sów i festiwali – na których zdo-
bywała nagrody. 15-letnia Liwia 
kończy właśnie naukę w „Czwór-
ce” i jej wychowawczyni Marta 
Matuszewska wpadła na pomysł, 
że jej pożegnanie ze szkołą może 
być wyjątkowe, ponieważ uczen-
nica była bardzo aktywna przez 
wszystkie lata nauki w szkole. 
Występowała na wielu uroczysto-

ściach, ale w czasie tamtych wy-
stępów spełniała oczekiwania 
osób, które je przygotowywały. 
Tym razem chodziło o to, aby wy-
konała to, co lubi. Było to podzię-
kowania dla niej, ale też dla na-
uczycieli, którzy ją uczyli.

Pomysł zaakceptował dyrektor 
szkoły. Do udziału w nim zostali 
zaproszeni uczniowie klas VI-VIII 
SP 4, nauczyciele tej placówki,  
a także rodzina Liwii i delegacja 
władz samorządowych Łowicza. 
Prowadzący koncert koledzy na-
stolatki, Szymon Kotlarski i Da-
niek Milczarek, przeprowadzali  
z nią wywiad, w którym mówiła 
o swoich nauczycielach muzyki  

z prywatnych placówek, do któ-
rych uczęszczała i uczyła się  
w nich śpiewu, gry na gitarze oraz 
gry na pianinie. Muzyką intere-
suje się od 5. roku życia. Pierw-
szą jej nauczycielką była Natalia 
Woźniak, z którą miała prywatne 
lekcje. Potem zapisała się na lek-
cje gry na gitarze, pianinie i za-
jęcia wokalne do Centrum Edu-
kacji Muzycznej. Obecnie jest 
podopieczną Studia Star. – Widać 
że nauczyciele zrobili dobrą robo-
tę – skomentował jeden z prowa-
dzących koncert. 

Jak nam powiedziała Mar-
ta Matuszewska, Liwia nie zna-
ła wcześniej scenariusza koncer-
tu, znała tylko kolejność utworów, 
jakie ma wykonać. Wywiad oraz 
scenka na jej temat rozegrana 
przez kolegów były dla niej nie-
spodzianką. Podobnie jak „Bursz-
tynowy słowik, „Złota płyta” pt. 

„Co mi w duszy gra” i prezenty, 
które wręczali jej dyrektor Artur 
Balik i przewodniczącego Rady 
Rodziców Marcin Drabik oraz 
przewodniczący Rady Miejskiej 
Henryk Zasępa z Małgorzatą No-
wak – naczelnik Wydziału Spraw 
Społecznych w Urzędzie Miej-
skim.  mwk

ŁOK | ciekawe spotkanie na och! film festiwalu 

Twórczość dokumentalistki 
z naszych stron 

W środę, 13 lutego, o godz. 
17.30 w Łowickim Ośrodku Kultu-
ry odbędzie się spotkanie z Urszu-
lą Tes pt. „Człowiek, zbiorowość, 
pamięć w filmach dokumental-
nych Ireny Kamieńskiej”. Do-
kumentalistka była związana  
z Łyszkowicami i Łowiczem. 

Autorka książki wykłada na 
Akademii Ignatianum w Krako-
wie, jest filmoznawcą i autorką ar-
tykułów m.in. o kinie dokumen-
talnym i autorskim. W Łowiczu 
opowie o „naszej” wybitnej doku-
mentalistce i książce, którą jej po-

święciła. Irena Kamieńska urodzi-
ła się w 1928 r. w Łyszkowicach. 
Naukę pobierała w domu, po-
tem w szkole prowadzonej przez 
siostry bernardynki w Łowiczu,  
w czasie okupacji uczęszczała  
na tajne komplety gimnazjalne. 

Świadectwo dojrzałości ode-
brała w Państwowym Liceum  
w Łowiczu. Jej brat przez ponad 
20 lat prowadził w Łowiczu za-
kład fotograficzny, do którego  
w czasie wojny żołnierze nie-
mieccy przynosili do wywoływa-
nia zdjęcia przedstawiające okrut-

ne sceny z łowickiego getta. Irena 
Kamieńska ukończyła studia sto-
matologiczne w Łodzi, jednak 
praktyka w zawodzie nigdy nie 

dawał jej satysfakcji. Swoją wła-
ściwą drogę odnalazła dopiero  
w Państwowej Wyższej Szko-
le Teatralnej i Filmowej w Łodzi. 
Studentami słynnej łódzkiej „fil-
mówki” byli w tym czasie byli 
m.in. Roman Polański i Agnieszka 
Osiecka. Dokumentalistka z na-
szych stron ma w dorobku ponad 
30 filmów dokumentalnych. Tymi 
bardziej znanymi są „Dzień dobry 
dzieci” (1966), „Zapora” (1976), 
„Robotnice (1980) i „Na otwar-
tym sercu” (1986) o doktorze Zbi-
gniewie Relidze. Stowarzyszenie 
Filmowców Polskich, do którego 
należała, w 2009 r. nagrodziło ją 
za całokształt twórczości. Zmarła 
w 2016 r.  aa

Kocierzew Płd. | Przy pełnej sali

Jubileuszowe występy 
„Kocierzewiaków”

Koncert jubileuszowy z oka-
zji 30-lecia działalności artystycz-
nej Dziecięcego Zespołu Ludo-
wego „Kocierzewiacy” odbył się  
w sobotę, 26 stycznia, w sali gim-
nastycznej Szkoły Podstawowej  
w Kocierzewie Płd. Kilka piose-
nek zaprezentowały też śpiewają-
ce panie – zespół „Księżanki”. 

Koncert rozpoczął się wy-
konaniem krakowiaka, później 
„Kocierzewiacy” zaprezento-
wali „Łowicką Suitę Dziecięcą”  
w opracowaniu muzycznym Ma-
riana Moskwy oraz „Scenę pa-

sterską – śpiewy, tańce i zabawy 
dziecięce łowickie” w opracowa-
niu Janusza Kaźmierczaka. Wy-
pełniła się cała sala gimnastyczna, 
wolnych miejsc siedzących było 
dosłownie tylko kilka. W trakcie 
odczytana została historia zespo-
łu, był też słodki poczęstunek. Ob-
szerny artykuł na temat historii ze-
społu publikowaliśmy w NŁ 4/19, 
zaś w trakcie sobotniego koncertu 
transmitowaliśmy na żywo frag-
ment występu „Kocierzewiaków” 
na naszym profilu na Facebooku. 
 mak 

Dzieci z zespołu „Kocierzewiacy” zaprezentowały m.in. „Łowicką suitę 
Dziecięcą” w opracowaniu muzycznym Mariana Moskwy. 
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Irena Kamieńska (wówczas 
Jaworska), zdjęcie zostało 
wykonane w Arkadii. 

Liwia Witczak podczas koncertu. 
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Aktualności
Samorząd | sołeckie zebrania sprawozdawczo-wyborcze 

Gdzie i kiedy kolejne zebrania? 
Gdzie już wybrano sołtysów?

Podajemy terminy i miejsca ko-
lejnych zebrań wiejskich w miej-
scowościach powiatu łowickie-
go. Część z zebrań już odbyła się. 
Mieszkańcy spotkali się po to, by 
wysłuchać sprawozdań z działal-
ności rad sołeckich w ubiegłym 
roku, ale przede wszystkim po to, 
żeby dokonać wyboru nowych 
sołtysów i rad sołeckich. Termi-
ny spotkań podajemy od najbliż-
szego czwartku do przyszłej środy 
tylko w tych gminach, w których  
w tym czasie są zaplanowane. 
Tam, gdzie już wybrano sołtysów 
– podajemy ich nazwiska. 

Gmina Bolimów
Najbliższe zebrania zaplanowa-

no w: Kolonii Woli Szydłowiec-
kiej – 8 lutego o godz. 17 (dom 
sołtysa), Ziąbkach – 10 lutego o 
godz. 16.00 (OSP), w Józefowie – 
13 lutego o 18. (świetlica wiejska).

Gmina kiernozia 
8 lutego o godz. 12.00 spotka-

ją się mieszkańcy Stępowa (sala 
OSP), tego samego dnia o godz. 
15.00 mieszkańcy Natolina Kier-
noskiego (u sołtysa), 10 lutego o 
godz. 12.30 odbędzie się zebranie 
mieszkańców sołectwa Kiernozia 
(w Gminnym Ośrodku Kultury. 

Na poprzednim zebraniu z soł-
tysowania zrezygnował Wojciech 
Olczyk i nie było chętnych do 
kandydowania na to stanowisko. 
– Liczymy, że w nowym terminie 
wyznaczonym w niedzielę będzie 
większa frekwencja i mieszkań-

cy dokonają wyboru. Zachęcamy 
do uczestnictwa – powiedział nam 
sekretarz Jarosław Bogucki. 

12 lutego o godz. 14.00 – Osi-
ny (sala OSP), 13 lutego o godz. 
17.00 – Czerniew (zebranie u do-
tychczasowego sołtysa, w Kierno-
zi przy ul. Leśnej) 

W ubiegłym tygodniu sołty-
sami zostali: Zbigniew Dylik 
w Jadzieniu, Tomasz Kosiorek  
w Jerzewie i Iwona Czubak w Ty-
dówce. 

Gmina kocierzew płd. 
W Sromowie na zebraniu wiej-

skim, które odbyło się 25 stycznia 
nie wybrano sołtysa, ponieważ nie 
było kandydatów do pełnienia tej 
funkcji. Gmina ogłosi jeszcze je-
den termin, licząc że ktoś się zde-
cyduje. 

W Wejscach sołtysem został 
wybrany Tadeusz Trakul. W Łą-
guszewie – Marzena Bogusz,  
a w Kocierzewie Południowym – 
Adela Dąbrowska. 

Gmina Łowicz 
Rada Gminy Łowicz przyję-

ła na sesji 30 stycznia uchwałę 
w sprawie zarządzenia wyborów 
sołtysów i członków Rad Sołec-
kich. Wybory w 26 sołectwach 
zostaną przeprowadzone w lutym 
i marcu. 

Dotychczas odbyły się dwa ze-
brania sołeckie. We wtorek 5 lute-
go na sołtysa Pilaszkowa ponow-
nie został wybrany Bogdan Gajda, 
zaś w środę 6 lutego nowym sołty-

sem Świeryża Pierwszego została 
wybrana Wanda Wierzbińska. 

8 lutego zaplanowane zostały 
wybory sołtysa Jamna, które roz-
poczną się o godz. 17.00 w tam-
tejszym Domu Ludowym. Na po-
niedziałek 11 lutego o godz. 18 
wyznaczony został termin wybo-
rów sołeckich w Zabostowie Du-
żym – odbędą się one również w 
miejscowym ludowcu. Dzień póź-
niej, we wtorek 12 lutego, o godz. 
18 w swoim Domu Ludowym 
sołtysa wybierać będą mieszkań-
cy Strzelcewa. W środę 13 lutego 
na zebraniu sołeckim spotkają się 
mieszkańcy Ostrowa, którzy roz-
poczną zebranie o godz. 14.00 w 
miejscowym Domu Ludowym. 

Gmina Łyszkowice 
8  lutego o godz. 16.00 spotka-

ją się mieszkańcy Łagowa (świe-
tlica), 10 lutego o godz. 15.00 – 
Wrzeczko (świetlica OSP), 10 
lutego o godz. 17.30 – Uchań Dol-
ny (świetlica w Łagowie), 11 lute-
go o godz. 17.00 – Stare Grudze 
(świetlica), 12 lutego o godz. 15.30 
– Bobiecko (szkoła w Seligowie), 
12 lutego o godz. 17.00 – Seroki 
(szkoła w Seligowie), 13 lutego o 
godz. 17.00 – Stachlew (OSP)

Gmina nieborów 
W piątek, 8 lutego o godz. 17.30 

– Bełchów (OSP)
1 lutego w Karolewie przy re-

kordowej frekwencji, wynoszą-
cej ponad 50% uprawnionych do 
głosowania nowym sołtysem zo-

stała Janina Szymańska, która za-
stąpi Jana Jankowskiego, 4 lutego  
w Bełchowie sołtysem wybrana 
ponownie została Teresa Multan, 
5 lutego w Sypniu – także ponow-
nie Zofia Pacler.

Gmina Sanniki 
11 lutego o godz. 16.00 – Nowy 

Barcik (świetlica wiejska), 11 lute-
go  o godz. 18.00 – Stary Barcik 
(świetlica w Nowym Barciku), 
12 lutego o godz. 16.00 – Krubin 
(świetlica w tej miejscowości), 
12 lutego o godz. 18.00 – Alek-
sandrów (świetlica w Krubinie), 
13 lutego o godz. 16.00 – Lasek 
(świetlica w Brzezi), 13 lutego, o 
godz. 18.00 – Brzezia (świetlica). 

Gmina Zduny 
Mieszkańcy Złakowa Borowe-

go spotkają się 7 lutego o godz. 
12,30 w Domu Ludowym, a 12 
lutego o godz. 10.30 – w Urzeczu, 
w Domu Ludowym.

Na wszystkich zebraniach so-
łeckich, które już się odbyły na 
sołtysów wybrano osoby, któ-
rego tej pory pełniły te funkcje:  
w Łaźnikach – Agnieszka Kępka,  
w Rząśnie – Grzegorz Ziółkowski, 
w Wiskienicy Dolnej – Jacek Kut-
kowski, w Pólce – Maria Kawiń-
ska, w Nowym Złakowie – Wła-
dysław Dobrogowski, w Bąkowie 
Górnym – Jan Wielemborek.  

W gminach, których nie 
uwzględniliśmy w powyższym 
zestawieniu, terminy zebrań są 
jeszcze odległe.  mak 
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Szkolenie ze Schwarzkopf
Uczniowie Zespołu Szkół 
Ponadgimnazjalnych nr 3 
w Łowiczu,  
którzy kształcą się 
na fryzjerów, po raz 
kolejny doskonalili swoje 
umiejętności  pod okiem 
profesjonalistów.

Tym razem, 23 stycznia, po-
jechali na szkolenie w Akademii 
ASK Schwarzkopf Professional  

w Warszawie, które dotyczy-
ło technik koloryzacji, strzyżenia  
i stylizacji. 

Uczniom uświadamiano, jaki-
mi cechami powinien się charak-
teryzować profesjonalny fryzjer  
i jak ważna jest w jego pracy kon-
sultacja z klientem.

Młodzież miała okazję poznać 
bliżej firmę Schwarzkopf i jej pro-
dukty oraz kolekcję Essentional 
Looks, a także pracować z profe-
sjonalnymi kosmetykami. 
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Szkolenie dotyczyło technik koloryzacji, strzyżenia i stylizacji. 
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Ferie w Łowickiem
Powiat łowicki | ferie zimowe 2019 - pierwszy tydzień

Atrakcje w Twojej okolicy
Już w najbliższy poniedziałek, 11 lutego, startują upragnione ferie zimowe, czyli czas błogiego 
odpoczynku od zajęć szkolnych. Niektórzy spędzą je na koloniach lub na rodzinnych wyjazdach  
do malowniczych miejsc, gdzie zima daje się lubić i można tam uprawiać sporty zimowe.  
Te dzieci, które nie mają jeszcze planów na ferie, też mogą dobrze wykorzystać ten czas i skorzystać 
z bogatej oferty. I wcale nie oznacza to, że nigdzie nie wyjadą – bo w programach są też bliższe  
i dalsze wycieczki. Dziś podajemy program na pierwszy tydzień ferii.

miasto Łowicz
Wraz z początkiem ferii zimo-

wych, w poniedziałek, 11 lute-
go, wystartuje VIII już edycja fe-
stiwalu OCH! dla najmłodszych 
widzów. Od siedmiu lat Łowicki 
Ośrodek Kultury w ramach „ma-
łego OCH!-u” proponuje dzie-
ciom nie tylko filmy, ale również 
zajęcia warsztatowe i artystycz-
ne, spotkania z ciekawymi ludźmi  
i wycieczki. Część wydarzeń jest 
darmowa, bilety na wycieczki są 
dostępne tylko w kasie kina, pozo-
stałe bilety w kasie kina i on-line 
poprzez stronę internetową ośrod-
ka kultury. Program festiwalu jest 
co roku nieco inny i co roku jest 
ciekawy. W poprzednich latach 
największym powodzeniem cie-
szyły się wycieczki poza Łowicz. 
W tym roku też już część bile-
tów na wycieczki została sprzeda-
na. Ilość miejsc na poszczególne 

atrakcje jest ograniczona, więc... 
kto pierwszy, ten lepszy. 

 W poniedziałek, 11 lutego,  
o godz. 11.00 będzie okazja do 
obejrzenia filmu „Kacper i Emma 
szukają skarbu” (prod. Holandia 
2018, reż. Aurora Gossé, wiek: 
6+). Jest to pokaz przedpremiero-
wy, premiera w kinach planowana 
jest na 1 marca. Bilet kosztuje 5 zł. 
Półtorej godziny później (12.30) 
zaplanowane jest spotkanie z ilu-
zjonistką Martą pt. „ Zaczarowa-
ne kino”. Widowisko prowadzone 
będzie w taki sposób, aby zainte-
resować zarówno dzieci, jak i do-
rosłych (wstęp 5 zł). 

 We wtorek, 12 lutego, o godz. 
10.00, Jakub Papuga z ŁOK za-
bierze dzieci w sentymentalną, ki-
nową podróż po świecie filmów 
i bajek z dzieciństwa pt. „Kiedyś 
to było! TV wehikuł”. Będzie to 
okazja do obejrzenia fragmen-

tów seriali, bajek, programów TV, 
którymi przed laty żyli rodzice 
uczestników. Wstęp wolny. 

O godz. 11.00 – film „Hej, so-
koły!” (prod. Islandia, 2018, reż. 
Bragi Thor Hinriksson/ 97 min, 
wiek: 8+). Bilety po 5 zł. Film po-
winien spodobać się młodym pił-
karzom, a to, co po nim będzie, to 
już na pewno. Otóż o godz. 13.00 
na scenę w kinie Fenix wejdzie  
z ok. 40-minutowym piłkarskim 
show Adrian Duszak – mistrz 
sztuczek piłkarskich. W nawią-
zaniu do filmu „Hej, sokoły!” za-
prezentuje co można zrobić z pił-
ką. Po występie będzie możliwość 
nauczenia się podstawowych sztu-
czek piłkarskiego freestyle’u. 

 W środę, 13 lutego, o godz. 
11.00 zaplanowane jest przedsta-
wienie teatralne „Przygody Pip-
pi Skarpetki”, bilety po 5 zł. Go-
dzinę później kino zaprasza na 

film „Dwie Ireny” (prod. Brazy-
lia 2018, reż. Fabio Meira, 89 min, 
wiek: 10+). Bilety po 5 zł. 

 14 lutego zaplanowana jest 
wycieczka do Płocka, w tym obej-
rzenie w Teatrze Dramatycznym 
im. Jerzego Szaniawskiego spek-
taklu „Królewna Śnieżka wg bra-
ci Grimm”. Bilety po 30 zł, liczba 
miejsc ograniczona do 45. 

Do aktywnego spędzania cza-
su wolnego zaprasza Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w ramach 
„Ferii w mieście”. 

 11 lutego na hali OSiR II przy 
Topolowej od 10.00 do 11.00 za-
planowano gry i zabawy dla naj-
młodszych z tenisem ziemnym. 
Od 10.30 do 12.00 – gry i zabawy 
na lodowisku na Nowym Rynku, 
a na pływalni od 14.00 do 15.00 
bezpłatna nauka pływania.

 12 i 13 lutego na lodowisku 
od 10.00 do 11.00 naukę jazdy na 

łyżwach poprowadzi Mieczysław 
Szymajda – trener, wychowaw-
ca wielu świetnych zawodników, 
w tym mistrza olimpijskiego, Ło-
wiczanin Roku 2018. Potem prze-
widziana jest też godzina na gry  
i zabawy na lodowisku. O 14.00 
na basenie zaczyna się kolejna go-
dzina bezpłatnej nauki pływania.

 14 i 15 lutego gry i zabawy na 
lodowisku planowane są od 11.00 
do 12.00, a bezpłatna nauka pły-
wania od 14.00 do 15.00.

Muzeum zaprasza dzieci (od 
6 lat wzwyż) 10 lutego na 10.00 
i 13.30 na warsztaty graficzne  
„Z uczuciem drukowane”. Obo-
wiązują wcześniejsze zapisy. 

Powiatowa Biblioteka Pu-
bliczna w Łowiczu, mieszczą-
ca się w budynku muzeum, or-
ganizuje w ferie zajęcia dla dzieci  
w wieku 6-12 lat. Będą one bez-
płatne. W czasie zajęć zapla-
nowano głośne czytanie bajek  
i opowiadań, zajęcia edukacyjno-
-plastyczne, gry planszowe, zga-
dywanki i krzyżówki. Zajęcia za-
planowano 14 i 15 lutego w godz. 
15.00-17.00. Obowiązują zapisy. 
Zajęcia w czwartek 14 lutego na-
zwano „Dniem uczuć”, w piątek 
15 lutego – „Dniem zimowym”. 

Spotkania w wypożyczal-
ni dla dzieci na os. Bratkowi-
ce przeznaczone są dla dzieci  
z klas I-VI szkół podstawowych. 
Ze względu na warunki lokalowe, 
liczba uczestników jest ograniczo-

na, warto wcześniej zapisać się na 
zajęcia (tel. 46-837-76-03). Będą 
odbywały się od 12.00 do 14.00. 

 12 lutego: zajęcia „Na dobry 
początek zumba w bibliotece”  
– będą to zajęcia ruchowe.

 13 lutego: „Zima, książka i ja” 
– dzieci będą miały okazję posłu-
chać opowieści o księgozbiorze, 
pracy bibliotekarza, zapoznać się 
z nowościami książkowymi dla 
nich przeznaczonymi.

 14 lutego: „Randka w ciem-
no z... książką – Mam dla Ciebie 
Walentynkę!” – prace plastyczne 
(materiały zapewnia biblioteka).

 15 lutego: „Śledztwo w bi-
bliotece” – Biuro Detektywi-
styczne Lassego i Mai – głośne 
czytanie i ilustrowanie przygód 
bohaterów książki.

Gmina Bielawy 
W gminie, gdzie nie ma takiej 

jednostki organizacyjnej w rodza-
ju ośrodka kultury, a zajęć feryj-
nych nie organizuje też gminna 
biblioteka, Urząd Gminy dofinan-
sowuje organizację atrakcyjnych 
zajęć przez szkoły. Będą to zaję-
cia sportowe i artystyczne, wjazdy  
do kina, na łyżwy i na kręgle.

Gmina Bolimów 
Oferta Biblioteki i Gminnego 

Ośrodka Kultury przedstawia się 
następująco: 

 11 lutego, godz. 8.40 – sala 
zabaw „Urwis” w Skierniewicach 

REKLAMA
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dla młodszych dzieci (4-10 lat), 
koszt 10 zł; godz. 10.30 – wyciecz-
ka Nieborów – Skierniewice (7-14 
lat) – warsztaty rękodzieła ludo-
wego – malowanie na drewnie, se-
ans pt. „Mia i biały lew”, koszt 35 
zł, McDonald’s we własnym za-
kresie, godz. 16. – czekoladowniki 
walentynkowe – warsztaty z Pau-
liną Janowska-Gratys, koszt 10 zł.

 12 lutego, godz. 8.30 – wy-
cieczka i warsztaty w parku 
rozrywki Candy w Rzgowie;  
w programie gigantyczny park 
dmuchańców, warsztaty kręcenia 
lizaków. Koszt 70 zł, McDonald’s 
we własnym zakresie, godz. 15.  
– walentynkowe zajęcia plastycz-
ne, 18.00 – Robotyka i programo-
wanie (zajęcia stałe), koszt 31 zł.

 13 lutego, godz. 9.30 – sala 
zabaw „Happy Park” Sochaczew 
dla młodszych dzieci (4-10 lat). 
Koszt 15 zł, godz. 10.00 – warsz-
taty lepienia z gliny dla młodszych 
i starszych – Warsztat Garncarski 
Rodziny Konopczyńskich. Zbiór-
ka na miejscu. Godz. 13.30 – kino 
w Skierniewicach dla starszych 
dzieci (8-14 lat) film „Chłopiec 
z burzy” koszt 16 zł, pizzeria Al-
hambra we własnym zakresie.

 14 lutego, godz. 9.30 – wy-
cieczka do Skierniewic dla dzieci 
młodszych (5-10 lat). Sala zabaw 
„Puchatek” w Skierniewicach, 
kino Skierniewice bajka „Lego 
Przygoda 2”, Koszt 27 zł, godz. 
14.00 do ok. 16.00 – wycieczka do 
Nieborowa – warsztaty pieczenia 
chleba dla młodszych i starszych 
(5-12 lat). Koszt 23 zł, godz. 17.00 
– Zumba Kids, sala w GOK (zaję-
cia stale). Koszt 15 zł.

 15 lutego, godz. 9.00 – warsz-
taty kulinarne „bułeczki droż-
dżowe z nadzieniem” – Karczma 
Bednarska. Dzieci młodsze i star-
sze (od 5 lat) Koszt 25 zł, godz. 
13.30 Kino Skierniewice, bajka 
„Jak wytresować smoka 3” (6-14 
lat). Koszt 16 zł, McDonald’s we 
własnym zakresie, 18.00 – Warsz-
taty wokalne (zajęcia stałe).

Gmina Chąśno 
Oferta Gminnej Biblioteki Pu-

blicznej przedstawia się następu-
jąco:

W bibliotece w Chąśnie zaję-
cia feryjne zwykle będą się rozpo-
czynały w południe, z wyjątkiem 
sobót, kiedy ich początek przewi-
dziano na godz. 11.00. W każdą z 
nich: 16 i 23 lutego odbędą się za-
jęcia breakdance. 

Z oferty może skorzystać każde 
dziecko z gminy, nie są prowadzo-
ne wcześniejsze zapisy. 

 W poniedziałek, 12 lutego - 
zajęcia czytelnicze. 

 13 lutego, można wziąć udział 
w grach i zabawach stolikowych. 

 W Walentynki, 14 lutego, od-
będzie się konkurs warcabowy. 

 W piątek, 15 lutego, zaplano-
wano zajęcia komputerowe. 

 W poniedziałek, 18 lutego, 
będzie można korzystać z gier i 
zabaw stolikowych. 

 We wtorek, 19 lutego, odbę-
dzie się konkurs rysunkowy.

Gmina Domaniewice
Warsztaty plastyczne, seanse 

filmowe, teatr magii oraz wyciecz-
ki krajoznawcze obejmuje ofer-
ta Gminnego Ośrodka Kultury  
na nadchodzące ferie zimowe. 

 Poniedziałek, 11 lutego: 
warsztaty plastyczne „Zimowa 
plastykolandia”, udział bezpłatny. 

 We wtorek, 12 lutego, o go-
dzinie 9.30 chętni udadzą się na 
wycieczkę do Łodzi, gdzie zwie-
dzać będą Papugarnię Carmen. 
W programie wycieczki m.in. ob-
cowanie z papugami oraz ich kar-
mienie. W trakcie wyjazdu dzieci 
wezmą również udział w seansie 
filmowym („O psie, który wrócił 
do domu”). Koszt udziału w wy-
darzeniu wynosi 50 złotych. 

 W środę, 13 lutego, GOK za-
prasza na warsztaty ręcznego two-
rzenia chleba oraz jego wypieka-
nia. W trakcie zajęć twórczych 
uczestnicy poznają ciekawostki na 
temat tradycyjnego wypieku, do-
wiadując się m.in. tego jak wyglą-
da droga od ziarenka do bochen-
ka. Początek spotkania o godzinie 
11.00. Koszt udziału – 20 złotych. 

 Walentynki będą z kolei oka-
zją do wzięcia udziału w zajęciach 
artystycznych poświęconych two-
rzeniu „glutków” – Walentyn-
kowe Warsztaty Slime. Zainte-
resowani spotkają się 14 lutego  
o godzinie 11.00. W programie 
także seans filmowy pt.: „Krzysiu, 
gdzie jesteś?”. Koszt udziału – 20 
złotych. 

 W piątek, 15 lutego, o godz. 
9.00 przewidziano wyjazd do So-
chaczewa, gdzie dzieci będą mo-
gły wziąć udział w warsztatach 
odkrywczych pt.: „Junior Od-
krywca – Chemia Czarodziejka” 
oraz odwiedzić siedzibę Radia 
Victoria. Cena 50 zł.

Gmina kiernozia
Zapisy na zajęcia w ferie  

w Gminnym Ośrodku Kultury 
w Kiernozi odbywają się pod nu-
merem tel. 24-277-90-08 lub oso-
biście. Zainteresowanie w latach 
ubiegłych było spore, więc też 
warto zadbać o wcześniejsze za-
pisanie się na zajęcia. Są przezna-
czone dla dzieci w różnym wieku. 

 W poniedziałek, 11 lutego,  
w godz. 10-13 odbędą się warszta-
ty garncarskie z przedstawicielami 
Warsztatu Garncarskiego Rodziny 

Konopczyńskich z Bolimowa. Bę-
dzie okazja do tworzenia naczyń  
z gliny, a w kolejny poniedziałek  
– ich zdobienia. 

 12 lutego, godz. 10.00-13.00 
– Warsztaty kreatywnego two-
rzenia pt.: „Bałwanek Franek  
i jego rodzina”. Będzie to okazja 
do sprawdzenia swoich umiejętno-
ści manualnych podczas tworzenia 
bałwanków m.in. ze skarpet. 

 13 lutego, godz. 10.00-13.00 
– „Krepa bez tajemnic” – warsz-
taty z Teresą Kołodziejską – twór-
czynią ludową z Łowicza. Krepa, 
nazywana też krepiną, to nic inne-
go jak bibuła poddana procesowi 
marszczenia – krepowania. Tego 
samego dnia w godz. 13-15 od-
będą się zajęcia tańca breakdance. 

 14 lutego, godz. 10.00-13.00 
– warsztaty plastyczne pt.: „Wa-
lentynka 3D”. Przygotowywane  
i ozdabiane będą na nich walen-
tynkowe kartki przestrzenne. 

 15 lutego, godz. 10.00-13.00 
warsztaty „Mrozem malowane” 
z wykorzystaniem czarnego kar-
tonu oraz pasty do zębów; godz. 
17.00 – otwarta próba zespołu wo-
kalnego „Pauza”, a o 18.00 Zespo-
łu Pieśni Ludowej „Kiernozianie”.

Gmina kocierzew płd. 
Gminna Biblioteka Publicz-

na w Kocierzewie Płd. postano-
wiła dać dzieciom odpocząć od 
obowiązków szkolnych i pozalek-
cyjnych, dlatego nie przygotowa-
ła zajęć według harmonogramu. 
Zamiast tego zaprasza do od-
wiedzania placówki, korzystania  
z gier planszowych i stolikowych 
oraz zasobów książkowych. 

Biblioteka zamierza spożytko-
wać przerwę międzysemestralną 
na sporządzenie inwentaryzacji 
księgozbioru oraz przenosiny ich 
części do filii biblioteki w Domu 
Ludowym w Boczkach, który nie-
dawno został oddany do użytku 
po remoncie. 

Ciekawy program przygoto-
wała dla swoich uczniów Szko-
ła Podstawowa w Kocierzewie 
Płd. Codziennie w godz. 9.00-
13.00 zaplanowano dyżury na-
uczycieli, pod nadzorem których 
będą się odbywały zajęcia. 

 11 lutego dzieci nauczą się 
trudnej sztuki origami – wykony-
wania ozdób z papieru, będzie też 
okazja, by podszlifować angielski, 
a także wziąć udział w rozgryw-
kach sportowych (piłka nożna). 

 We wtorek 12 lutego kolejne 
spotkanie z językiem angielskim 
oraz gry i zabawy, tym razem ma-
tematyczne oraz rozgrywki spor-
towe z nagrodami (siatkówka). 

 W środę 13 lutego zaplanowa-
no wyjazd niespodziankę dla naj-
lepszych uczniów z klas starszych. 

 14 lutego odbędą się zajęcia 
kulinarne z cyklu MasterChef Ju-
nior oraz przedstawienie promują-
ce zdrowy styl życia w wykonaniu 
uczniów z kółka teatralnego. 

 W piątek, 15 lutego, przewi-
dziano gry i zabawy sportowe dla 
uczniów klas młodszych ph. „Kto 
szybciej, kto dalej?”.

Gmina Łowicz 
Do 8 lutego Gminna Biblio-

teka Publiczna w Bocheniu 
przyjmuje zapisy na bezpłatne za-
jęcia w ramach „Ferii w biblio-
tece”, do udziału w których za-
prasza wszystkie dzieci z gminy. 
Część zajęć poprowadzą pracow-
nicy placówki, a niektóre – osoby 
z zewnątrz. Program został przy-
gotowany w ten sposób, że co-
dziennie będzie odbywał się inny 
rodzaj aktywności. Na niektó-
re zajęcia, np. kulinarne, liczba 
miejsc może być ograniczona, po-
nieważ organizatorzy muszą wie-
dzieć, ile przygotować produktów. 

 W poniedziałek, 11 lutego, od 
11.00 do 13.00 ferie rozpoczną się 
od zajęć muzycznych ph. „Śpie-
wać każdy może...”.

 Ciekawa propozycja cze-
ka na dzieci nazajutrz, 12 lutego,  
w godz. 10.30-14.00, kiedy to od-
będą się zajęcia plastyczno-te-
atralne „Rzepka w lokomotywie”. 
Najpierw odbędzie się głośne czy-
tanie wierszy Juliana Tuwima,  
po których dzieci wykonają ma-
ski, a potem może uda się zorga-
nizować inscenizację. 

 W środę 13 lutego w godz. 
11.00-13.00 zajęcia czytelnicze pt. 
„Wesoła biblioteka”. 

 W Walentynki, czwartek, 14 
lutego, w godz. 11.00-14.00 dzieci 
wykonają kulinarne „Walentynko-
we niespodzianki” w czasie Aka-
demii Małego Łasucha.

Gmina Łyszkowice 
Gminny Ośrodek Kultury  

i Sportu w Łyszkowicach zapra-
sza na „Aktywne ferie 2019!”. Dy-
rektor placówki Monika Wawrzyn 
powiedziała nam, że zapisy wciąż 
są otwarte, w przypadku wycie-
czek liczba miejsc jest ograniczo-
na, zaś na zajęcia w placówce nie 
ma limitu miejsc. 

 Na wtorek 12 lutego o godz. 
9.00 zaplanowano wyjazd do Ra-
dia Łódź oraz wizytę w sali za-
baw. 

 Nazajutrz, 13 lutego, o godz. 
9.30 w GOKiS rozpocznie się 
„Dzień z Pipi” – najpierw dzieci 
obejrzą przygody tej piegowatej  
i przebojowej dziewczynki  
w spektaklu pt. „Pipi w skarpet-
kach”, zaś później wezmą udział 
w animacjach połączonych z ma-
lowaniem twarzy w stylu Pipi. 

 W czwartek 14 lutego o godz. 
9.00 wyruszy bezpłatny wy-
jazd do sali edukacyjnej „Ognik”  
w komendzie PSP w Łowiczu, 
połączony z wizytą na lodowisku. 

 15 lutego, o godz. 9.00, przy-
gotowano wyjazd do kina do 
Skierniewic oraz przystanek na 
posiłek w restauracji McDonald’s. 

Niektóre wycieczki są płatne 
w całości, inne tylko częściowo 
(w przypadku wyjazdu do kina 
kosztem jest tylko zakup biletu 
do kina), zaś zupełnie darmowym 
wyjazdem jest wizyta w strażac-
kiej sali „Ognik”. O szczegóły na-
leży pytać w GOKiS.

Gmina nieborów
Dużo w czasie ferii będzie dzia-

ło się w gminie Nieborów, w któ-
rej działają trzy ośrodki kultury 
i pięć bibliotek. Warto pamiętać 
np., że zajęcia w bibliotece w Ar-
kadii będą odbywać się w godz. 
13.00-15.00, a na wszystkie wy-
cieczki obowiązują zapisy, dla-
tego warto zgłosić się do organi-
zatorów wcześniej. Oprócz tego 
biblioteki będą działać normalnie, 
wypożyczając książki i udostęp-
niając czytelnię. 

 Poniedziałek, 11 lutego  
– biblioteka w Arkadii: ,,W kar-
nawale czas na bale”, wykona-
nie masek, bal karnawałowy, 
gry i zabawy, Biblioteka i GOK  
w Bełchowie, godz. 12.00  
– przygotowanie sali na bal kar-
nawałowy, konkurs na „Najpięk-
niejszą Walentynkę”. Biblioteka 
w Bobrownikach i w Kompinie 
– wspólne tworzenie walentynek.

 Wtorek, 12 lutego: Bibliote-
ka w Arkadii – ,,Najpiękniejsza 
zimowa widokówka” – zajęcia 
plastyczne, konkurs z nagroda-
mi dla dzieci, Biblioteka i GOK 
w Bełchowie, godz. 14.00 – Bal 
karnawałowy dla dzieci, wybory 
królowej i króla balu, GOK w Bo-
brownikach, godz. 12.00 – gry  
i zabawy; godz. 16.00 – sek-
cja tenisa stołowego. Biblioteka  
w Kompinie – wycieczka do 
Muzeum w Łowiczu na warszta-
ty etnograficzne, wizyta w Radiu 
Victoria. GOK Nieborów godz. 
14.00 – warsztaty kulinarne dla 
dzieci i młodzieży.

 Środa, 13 lutego: Biblioteka  
i GOK w Bełchowie – godz. 
16.00 nauka gry na gitarze, GOK 
w Bobrownikach, godz. 12.00 
– zajęcia folklorystyczne, godz. 
14.00 – ognisko. GOK Nieborów, 
godz. 13.30 – nauka gdy na gita-
rze i na keyboardzie, godz. 18.00 
zajęcia breakdance. 

 Czwartek, 14 lutego. Biblio-
teka w Arkadii – ,,Warsztaty kar-
tek okolicznościowych” – kartki  
i życzenia walentynkowe oraz wa-

lentynkowe ozdoby z masy por-
celanowej, Biblioteka i GOK  
w Bełchowie – lekcja muzealna 
„Pan Samochodzik” w Muzeum 
w Nieborowie, zwiedzanie Urzę-
du Gminy, konkurs walentynko-
wy w bibliotece w Nieborowie 
i poczęstunek w GOK w Niebo-
rowie; Biblioteka i GOK w Bo-
brownikach, godz. 12. – zajęcia 
plastyczne z masy porcelanowej, 
układanie walentynkowego wier-
sza. GOK Nieborów, 12.00 – pró-
ba grupy teatralnej „Gaduła”.

 15 lutego, Biblioteka i GOK 
w Bełchowie – Wycieczka auto-
karowa do Warszawy Wizyta na 
Politechnice Warszawskiej, zwie-
dzanie Gmachu Głównego, bi-
blioteki, zajęcia w laboratorium, 
przygotowane przez koło studenc-
kie, kino, Mac Donald’s, Biblio-
teka i GOK w Bobrownikach  
– dyskoteka integracyjna dla dzie-
ci, godz. 14.30 – zajęcia plastycz-
ne „Ciekawi świata”. GOK Nie-
borów godz. 14.00 – zajęcia 
spotkanie z plastyką i folklorem.

Gmina Zduny 
Bogatą ofertę dla dzieci i mło-

dzieży przygotowała na czas fe-
rii Biblioteka Publiczna i Dom 
Kultury Gminy Zduny. Część za-
jęć zaplanowano w siedzibie pla-
cówki, będą też wycieczki do Ło-
wicza, Łodzi i Warszawy.

 W poniedziałek 11 lutego  
o godz. 15.30 rozpoczną się zaję-
cia z programowania dla najmłod-
szych – Scottie Go! Są one adreso-
wane dla dzieci w wieku 7-11 lat. 
Zajęcia są bezpłatne, ale wyma-
gają wcześniejszych zapisów (te 
będą przyjmowane do 8 lutego). 

 We wtorek 12 lutego o godz. 
11.00 w placówce rozpoczną się 
zabawy i konkursy z wodzire-
jem Arkiem. Mogą w nich wziąć 
udział dzieci od lat 5. Zapisy do 11 
lutego. Koszt udziału 5 zł/osoby. 

 W środę 13 lutego w godz. 
10.30-14.30 dzieci w wieku 7-11 
lat mogą zapisać się na „Rozma-
itości w bibliotece”. W programie 
zajęć: warsztaty plastyczne i bi-
blioteczne, zabawy ruchowe przy 
muzyce, film i pizza. Koszt 10 zł/
osoby. Zapisy do 11 lutego. 

 14 lutego dla dzieci w wie-
ku 9-14 lat zaplanowano o godz. 
8.00 wyjazd na wycieczkę do Ło-
dzi. W jej programie jest wizyta  
w Centrum Nauki i Techniki, 
planetarium, kinie sferycznym  
i McDonald’s. Koszt 30 zł/osoby. 
Zapisy do 11 lutego. 

opr. aa, aw, ewr, mak, mwk, tb, tm

A co ciekawego planowa-
ne jest na kolejne dni ferii 
przeczytacie już za tydzień  
– w czwartek, 14 lutego.

REKLAMA
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Łowicz | Zebranie sprawozdawcze 

Wędkarze spotkają się w straży 
Zebranie sprawozdawcze za 

ubiegły rok koła Polskiego Związ-
ku Wędkarskiego w Łowiczu od-
będzie się w najbliższą sobotę, 
9 lutego w sali Ochotniczej Stra-
ży Pożarnej przy ul. Św. Floriana. 
W tym roku zebranie nie ma cha-
rakteru wyborczego – nowe wła-
dze wybrane zostały 2 lata temu 

na 4-letnią kadencję, będzie nato-
miast można wysłuchać sprawoz-
dań z prac zarządu oraz informa-
cji o zamierzeniach na nowy rok. 
Pierwszy termin zebrania ustalo-
no na godzinę 15.30, jeśli nie zbie-
rze się wystarczająca ilość człon-
ków koła, kolejny termin – na 
godz. 16.  mak 

Sanniki | Wspieranie kultury fi zycznej 

Więcej pieniędzy 
nie będzie 
Burzliwą dyskusję wywołał 
na ostatniej sesji Rady 
Miasta i Gminy 
w Sannikach temat związany 
z trwającym konkursem 
ofert na wspieranie 
i upowszechnianie kultury 
fi zycznej. Tymczasem 
efekt dyskusji jest taki, że... 
żadnych zmian w tym roku 
raczej nie będzie.  

Konkurs ofert został ogłoszo-
ny 22 stycznia, a ma być rozstrzy-
gnięty 22 lutego. Tak samo jak 
w ubiegłym roku gmina zapisała 
w budżecie na wspieranie spor-
tu 92 tys. złotych. Kluby działają-
ce na terenie gminy wnioskowały 
oczywiście o większe pieniądze. 

Na sesji, 29 stycznia, w Sanni-
kach pojawili się przedstawicie-
le klubu Lwówianka Lwówek. 
Czym się kieruje gmina przy usta-
laniu kwoty w tym roku w kon-
kursie na upowszechnianie kultu-
ry fi zycznej i sportu w Sannikach 
i Lwówku? Skąd się wzięły kwoty 
w konkursie? Czy gmina wie ja-
kie są koszty prowadzenia dwóch 
drużyn, a jakie jednej drużyny? 
– zadawał pytania prezes klu-
bu. Włodzimierz Fus. Otóż nale-
ży wyjaśnić, że w gminie działa-
ją dwa kluby prowadzące drużyny 
piłki nożnej: „Szopen” Sanniki 
i „Lwówianka” Lwówek. Ponadto 
gmina przeznacza pieniądze na te-
nis stołowy w Sannikach, Osmoli-
nie oraz Krubinie. 

Założenia konkursowe są na-
tomiast takie, że na organizację 
zajęć i współzawodnictwa spor-
towego w dziedzinie piłki nożnej 
w Sannikach zaplanowano 24,5 
tys. zł, zaś na takie same zadania 
w Lwówku – 28 tys. zł. Nazw klu-
bów nie wskazywano, bowiem 
jest to niedopuszczalne w kon-
kursach. Teoretycznie mogłyby 
w nich wystartować również inne 
podmioty, które chciałyby prowa-
dzić takie zajęcia w tych miejsco-
wościach. W praktyce jest to bar-
dzo mało prawdopodobne. 

– Dostajemy minimalnie 
więcej pieniędzy od Szopena, 
a  mamy dwie drużyny piłkarskie. 
Z czego jedną w B klasie, a dru-
gą U-19 – mówił prezes Lwówian-
ki. Należy dodać, że w Lwówian-
ce sa też drużyny U-9 i U-11. Na 
te najmłodsze drużyny klub po-
zyskał w poprzednim sezonie 10 
tys. zł m.in. z Ministerstwa Spor-
tu. Był to jednak grant jednorazo-
wy. W tym roku nie dostanie już 
tych pieniędzy. Według działaczy 
Lwówianki prowadzenie przez 

nich klubu jest kosztowniejsze niż 
w Sannikach. Sannicki Szopen 
ma natomiast drużynę w klasie A 
oraz prowadzi w tym roku nabór 
do drużyn młodzieżowych. 

– Gmina przekazuje pienią-
dze na rekreację – koszty ligi, roz-
grywki w lidze nas nie interesują. 
Klub prowadząc rozgrywki musi 
starać się o sam – mówił wójt. 
Według niego kluby nie powin-
ny bazować tylko na pieniądzach 
z gminy. – Gmina ma obowiązek 
przekazywać środki na rekreację 
i to robimy – argumentował. Pre-
zesowi Fusowi chodziło przede 
wszystkim o podział pieniędzy 
pomiędzy klub w Lwówku i San-
nikach – jego zdaniem nie do koń-
ca właściwy.  Według działaczy 
z Lwówka od zawsze preferowany 
był klub z Sannik. – Nie dla siebie 
my to robimy, tylko dla społeczno-
ści. To nie tylko piłka i rozgrywki. 
Przyjechałby pan burmistrz latem 
i zobaczył, że na tym boisku nie 
są rozgrywane tylko mecze w nie-
dzielę. Tam ludzie i w siatkę sobie 
grają i biegają. Patrzymy na to sze-
rzej – argumentował prezes. 

Poparła go m.in. radna z Lwów-
ka Wioletta Bembenista. – Jak są 
te mecze, to całe rodziny przycho-
dzą. Rodzice cieszą się, że dzieci 
przed komputerami nie siedzą, że 
jest jakoś inaczej – mówiła. 

Pierwotny pomysł, który zro-
dził się podczas dyskusji był taki, 
żeby nie rozstrzygać konkursu, 
doprowadzić do spotkania przed-
stawicieli klubów i jak zażartował 
przewodniczący Rady Jerzy Ja-
błoński: „zamknąć przedstawicieli 
klubów w jednym pomieszczeniu 
i otworzyć jak się dogadają”. Od 
pomysłu tego jednak odstąpiono. 

W sesji nie uczestniczyli 
przedstawiciele klubu z Sannik. 
Przedstawiciel dotarł już po sesji 
i – czego można było się spodzie-
wać – nie zamierzał ustępować 
w kwestii wysokości dotacji 
z gminy. – Uznaliśmy, że skoro 
pula pieniędzy w budżecie nie zo-
stała zwiększona, to nie ma sensu 
takie spotkanie. Żadna ze stron nie 
będzie chciała ustąpić. Rozstrzy-
gnięcie konkursu planowane jest 
22 lutego – powiedział nam Irene-
usz Kopeć z UMiG Sanniki. 

Według wójta problem pole-
ga na tym, że: – Lwówek miał do 
tej pory 28 tys. zł, chcą 50 tys. zł, 
a Szopen miał 24,5 tys. zł, a chcą 
55 tys. zł. Tymczasem w budżecie 
gminy na sport więcej pieniędzy 
w tym roku nie będzie. – Mamy 
wiele innych potrzeb – skwitowa-
ła skarbnik Marlena Kunikowska. 
 mak 

LGD Ziemia Łowicka | Wyniki naboru na działalność gospodarczą

Wpłynęło 12 wniosków 
od obecnych i przyszłych
przedsiębiorców
Niewielkie było zainteresowanie dotacją na podjęcie nowej działalności 
gospodarczej, z kwoty 450 tys. zł, jaką miała do dyspozycji Lokalna Grupa 
Działania Ziemi Łowicka, wykorzystanych może być tylko 250 tys. zł. Więcej osób 
starało się o pieniądze na rozwój prowadzonej już działalności – na to zaplanowano 
łączenie 525.585 zł, a złożone wnioski opiewają na 566.937,20 zł. 

Rada Decyzyjna LGD Ziemia 
Łowicka podczas swojego posie-
dzenia w poniedziałek, 4 lutego 
stworzyła listę rankingową wnio-
sków, która zostanie przedstawio-
na do zatwierdzenia w Urzędzie 
Marszałkowskim w Łodzi. To 
w nim będą podpisywane umowy 
z osobami, których wnioski zosta-
ną pozytywnie zweryfi kowane. 

Tym razem nabór dotyczył wła-
śnie podejmowania nowej działal-
ności gospodarczej i rozwijania 
istniejącej.  Z zaplanowanej puli 
450 tys. zł na podejmowanie no-
wej działalności wnioskodawcy 
mogą otrzymać premie po 50 tys. 
zł. Mogły być więc one przyzna-
ne, w maksymalnej wysokości, 
9 wnioskodawcom, zgłosiło się 
tylko 5. A są to: Karolina Pełka, 
która chce podjąć jednoosobową 
działalność gospodarczą w dzie-
dzinie wyceny nieruchomości; 
Piotr Jarka – który chce utworzyć 
pracownię krawiecką; Grzegorz 

Bogucki – który chce urucho-
mić nową działalność bazującą 
na zdrowych trendach żywienio-
wych; Małgorzata Wojciechowska 
– której nazwa projektu nie okre-
śla, w jakiej branży będzie działać, 
podobnie jak Łukasz Rolewski, 
który jedynie podał nazwę fi r-
my, jaką chce stworzyć – „Kelor”. 

Dotacja na rozwój działalno-
ści gospodarczej może wynieść 
do 70% kosztów kwalifi kowanych 
projektu i nie może być wyższa 
niż 105.117 zł. Na ten nabór wpły-
nęło 7 wniosków, na realizację 
których zabrakło 41.352,20 zł. 

Wnioski złożyły następujące fi r-
my: transportowa „Jackpot” Jacka 
Łukawskiego, która na swoją dy-
wersyfi kację chce pozyskać 68.121 
zł. Agro-Product s.c. Anny Figat 
i Magdaleny Figat, która stara się 
o 99.740 zł na montaż infrastruktu-
ry wspomagającej; „Salopak” s.c. 
Doroty Salamon i Marcina Sala-
mon na zakup nowego urządzenia 
i zatrudnienie pracownika – wnio-
sek opiewa na 99 tys. zł; PPHU 
„Subiekt” Pawła Bednarka, który 
się stara o 44.170 zł na zakup sprzę-
tu; PPHU Wiesłąwa Bednarka, 
który ubiera się o 87.563 zł również 
na zakup nowego sprzętu i Coliber 
Polymers Sp. z o.o. który złożył 
wniosek o dotację 94.64420 zł na 
zakup wózków podnośnikowych  

Wniosek Biura Rachunkowe 
„Return” Wiesławy Sękalskiej, 
które planuje rozwijać fi rmę po-
przez budowę pola do mini golfa 
i zatrudnienie nowego pracownika, 
starając się o 73.689 zł, nie zmie-
ścił się w limicie dotacji, jaki mogła 
rozdysponować LGD.  mwk  

Łowicz | iV forum Młodzieży Łowickiej w klubie HopKultura 

Młodzież przepytała burmistrza 
Młodzieżowa Rada 
Miejska zorganizowała 
czwartą już edycję 
Forum Młodzieży 
Łowickiej. Głównym 
odpowiadającym na 
trudne czasami pytania 
był 25 stycznia burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 
Na spotkaniu z młodzieżą 
byli też m.in. dwaj jego 
zastępcy Bogusław 
Bończak i Mariusz 
Siewiera. 

Spotkanie odbyło się w Hop-
Kulturze. Każda z siedmiu uczest-
niczących w spotkaniu delegacji 
uczniów ze szkół (I LO, II LO, 
LO Pijarskie, ZSP1, „Ekonomi-
k”,,Blich” i „Hotelarz”) przygo-
towała kilka pytań.  

Burmistrz odpowiadał na py-
tania dotyczące m.in. możliwo-
ści spędzania czasu wolnego 
w Łowiczu, rynku pracy i zarob-
ków w mieście, planów zagospo-
darowania przy ul. Dmowskiego, 
przyszłości plaży miejskiej, im-
prez w mieście, bezpieczeństwa, 
tego czy na Górkach powstanie 
kościół, terenów przy dworcu Ło-
wicz Przedmieście, stacji rowe-
rów miejskich i innych. 

– W Łowiczu jest mało 
miejsc do kreatywnego spędza-
nia wolnego czasu typu kręgiel-
nia, bilard, piłkarzyki – zaczęli 
przedstawiciele łowickiego Eko-
nomika. – Nie jest tak źle – mó-
wił burmistrz – Nie jest zadaniem 
miasta prowadzenie kręgielni czy 

miejsc typowo rozrywkowych, 
ale sporo oferujemy na przykład 
w kulturze – mówił. Jako przy-
kład podał Łowicki Ośrodek 
Kultury, a o szczegóły wydarzeń 
kulturalnych poprosił obecnego 
na sali dyrektora ŁOK Macieja 
Malangiewicza. – Co roku Nowy 
Łowiczanin całą stronę poświę-
ca na przykład zajęciom w ferie 
i większość z tego, o czym pisze, 
to miasto – mówił. 

Uczniowie liceum pijarskie-
go pytali o plany zagospodaro-
wania terenów przy ul. Dmow-
skiego i Kaliskiej. Odpowiadając 
burmistrz przypomniał, że miasto 
kupiło korzystnie nieruchomość 
przy Kaliskiej 5 (dawny budynek 
m.in. sądu) płacąc za nią 114 zł 
za m2. Według burmistrza dzięki 
temu szkoły mają miejsca parkin-
gowe, jest miejsce by w przyszło-
ści powstała sala gimnastyczna 
dla Ekonomika (choć to nie inwe-

stycja miejska, burmistrz nie wy-
klucza rozmów z powiatem na te-
mat udostępnienia miejsca), jest 
miejsce na odwiert geotermalny 
oraz drogi dojazdowe do zaple-
cza sądu, Ekonomika i basenu. 
O owym odwiercie geotermal-
nym burmistrz mówił, że „to 
nie jest jakaś fantasmagoria. Jest 
to realne w ciągu, powiedzmy, 
10 lat”. 

Uczniowie „Chełmońskiego” 
pytali m.in. o plany zagospoda-
rowania plaży nad Bzurą i co 
miasto zamierza zrobić, aby była 
jeszcze bardziej atrakcyjna? Bur-
mistrz zapowiedział utrzymanie 
plaży. – Może dosypiemy trochę 
nowego piasku... – mówił. Jeśli 
zaś chodzi o uatrakcyjnienie pla-
ży, to widziałby to poprzez orga-
nizowanie na niej spotkań i im-
prez np. przez stowarzyszenia. 
Jako przykład podał letnią potań-
cówkę Beach Party, którą organi-

zowała wtedy jeszcze nieformal-
na grupa Łączy nas Łowicz. 

Młodzież pytała też m.in. o to 
czy planowana jest modernizacja 
dworca Łowicz Przedmieście? – 
To zadanie PKP, a nie miasta – 
mówił burmistrz. Zapowiedział 
jednak też, że miasto czyni sta-
rania, by kupić teren przed bu-
dynkiem dworca, chociażby po 
to by go najpierw uporządkować, 
a później myśleć o zagospodaro-
waniu. Rozmowy mają być sfi na-
lizowane w ciągu roku do dwóch. 

Uczniowie„Medyka” pytali 
o plany zagospodarowania tere-
nu na os. Górki oraz o to, czy bę-
dzie tam budowany kościół? – To 
trudna sprawa, bo burmistrz musi 
być i legalistą, czyli przestrzegać 
prawa i też słuchać ludzi – mó-
wił. Tłumaczył, że zgodnie z pla-
nem zagospodarowania teren ten 
jest przeznaczony pod kościół. 
Mówił też, że większość miesz-
kańców Górek nie chce kościoła 
w tym miejscu. Zdaniem burmi-
strza sprawa tego terenu będzie 
stawała przed Radą Miejską. – 
Miasto nie może tam wejść z in-
nymi inwestycjami, bo by złama-
ło prawo. Uporządkowaliśmy ten 
plac i niech sobie teraz trochę po-
leży... – mówił. 

Uczniowie „Hotelarza” zwró-
cili natomiast uwagę na potrzebę 
zmian w komunikacji miejskiej 
i dostosowania kursów tak, żeby 
„zgrywały się” z końcem lekcji. 
Tym ma zająć się wiceburmistrz 
Mariusz Siewiera (też był na spo-
tkaniu). Z jego odpowiedzi wy-
nikało, że jest to jedna ze spraw, 
nad którą już rozpoczął pracę. 
Zdaniem wiceburmistrza nie jest 
to takie proste, ale miasto przygo-
towuje się do tego, by „poprzesta-
wiać trochę autobusy MZK”. Za-
chęcił też do przekazania emailem 
swoich dokładnych propozycji na 
ten temat.  mak 

miRka wolSka
-koBieReCka

mirka.wolska@lowiczanin.info

Podczas spotkania młodzieży z burmistrzem Krzysztofem Kalińskim 
na część pytań odpowiadał również wiceburmistrz Bogusław Bończak. 
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informacje
 � Infolinia PKP intercity 703 200 200, 

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44, Łódzka 
Kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

 � Informacja PKS 46-837-38-13
 �Krajowe Biuro Numerów 118-913
 �Międzynarodowe Biuro Numerów 

118-912
 �Rozmowy krajowe – zamawianie 

19050 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Rozmowy międzynarodowe – zama-

wianie 19051 (koszt 1,07 zł z VAT)
 �Awarie tel. stacjonarnych – zgłoszenia: 

801 505 505
 �Biuro zleceń 19497 (zamawianie budze-

nia, przypominanie o terminie załatwienia 
sprawy, przekazywanie życzeń itp.).

telefony
 �  Taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 

46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308; 
Dworcowa: 602-774-552

 �Taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Powiatowy Urząd Pracy: 46-837-04-20
 �Starostwo Powiatowe w Łowiczu: 

sekretariat 46 837-59-02
 �Urząd Miejski: sekretariat 46-830-91-51 
 �Urząd Skarbowy: 46 837-43-58
 �ZUS 46-830-17-12
 �Łowickie Stowarzyszenie Abstynenc-

kie „Pasiaczek” Łowicz, ul. św. floriana 7, 
tel. 46-837-66-92, pon.-pt. godz. 16.-20.00.

 �Grupa AA „Łowiczanka” spotkania  
przy Klubie Pasiaczek czw. godz. 19.00. 

 �Punkt pomocy dla ofiar przemocy  
w rodzinie (siedziba stowarzyszenia 
„nadzieja” ul. Podrzeczna 3a),  
tel. 46-830-03-63, czynny: 16.00-19.00.

 �Gminna Grupa Abstynencka  
w Bielawach, czw. w godz. 10-11.  
informacje: UG Bielawy, czw. 8.00-10.00.

 �Punkt konsultacyjny przy Grupie 
Wsparcia „Przeminęło z wiatrem”  
w Domaniewicach (dot. przemocy)  
czynny: pt. 16-18 tel. 46-838-33-11.

 �Samopomocowa Grupa Abstynencka 
„Nie ma mocnych” w Zdunach 
(siedziba GoK), czw. godz. 18.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h). 

 �Poradnia Leczenia Uzależnień,  
ul. Ułańska 28, tel.46-837-37-07

 �Poradnia Zdrowia Psychicznego  
ul. 3 Maja, tel. 46-837-33-07

pogotowia
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Ogólnopolska poradnia telefoniczna  

dla osób dorosłych w kryzysie  
emocjonalnym, czynna od pon.-pt. godz. 
14.00-22.00 pod bezpłatnym numerem 
telefonu 116 123; www.116123.edu.pl

 �Pogotowie energetyki cieplnej  
46-837-59-16

 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski  

ŁsM 46-837-65-58
 �Gaz butlowy: 516-053-554, 697-

649-492, 46-837-84-40, 46-837-16-16, 
46-837-66-08, 46-837-41-02, 46-837-30-30, 
46-837-20-37, 46-838-36-36, 509-887-080; 
46-837-47-77, 46-837-44-44

 �Zakłady pogrzebowe: 46-837-53-85, 
46-837-07-10, 46-837-20-22, 46-837-26-74, 
46-838-72-62, 602-131-698

 �Lecznice dla zwierząt:  
ul. starościńska 5, tel. 46-837-52-48, 
ul. chełmońskiego 31, tel. 46-837-35-24, 
ul. Krakowska 28, tel. 46-830-22-86,  
Łyszkowice, tel. 46-838-87-19 
Bielawy, tel. 46-839-20-95

 �Wojewódzkie Centrum Zarządzania 
Kryzysowego w Łodzi 9287; 42 664-14-09, 
42 664-14-10, 26 144-44-05

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8.00, 10.00 (dla młodzieży), 
11.15 (dla dzieci), 12.30, 17.00. 

 �Bazylika Katedralna: 7.00, 9.00, 10.30, 
12.00, 18.00.

 �Kościół o.o. Pijarów: 8.00, 9.30, 11.00, 
12.30, 16.00. 

 �Kościół Sióstr Bernardynek: 8.00, 10.00
 �Kościół pw. Matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

Grafik wejść indywidualnych 
(dla kupujących bilety / karnety)

 �Poniedziałek: 13.15-15.00; 20.15-21.45;
 �Wtorek: 19.30-21.45;
 �środa: 20.15-21.45;
 �Czwartek: 14.15-16.30; 19.30-21.45;
 �Piątek: 12.30-13.15; 16.50-18.30;  

19.30-21.45;
 �Sobota: 10.00-19.45;
 �Niedziela: 10.00-19.45.

lodowisko  
Łowicz, nowy Rynek

Poniedziałek – piątek: godz. 14.00-20.00 
Sobota – niedziela: godz. 10.00-20.00 
Wstęp wolny (dla posiadających własne łyż-
wy). Wypożyczenie łyżew: 7 zł / 75 minut. 

boiska i hale 
sportowe

 �Boiska Orlik ul. Grunwaldzkiej 9 
w Łowiczu tel. 735-048-951

 �Boiska Orlik ul. Bolimowskiej 15/19  
w Łowiczu tel. 516-031-268; czynne: 
12.00-20.00

 �Stadion piłkarski w Łowiczu ul. starzyń-
skiego 6/8, tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny w Łowiczu  
ul. Jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala OSiR nr 1 ul. Jana Pawła II nr 3 
w Łowiczu, tel. 46-837-51-06, czynna: 7.00-
15.00 (we wtorki 7.00– 20.00)

 �Hala OSiR nr 2 ul. Topolowa 2  
w Łowiczu, tel. 46-837-09-04; czynna: 
8.00– 16.00 (czwartek 8.00-20.00) 

 �Boiska Orlik przy SP nr 1 w Łowiczu 
tel. 519-130-551, czynne: pon.-pt. 12.00-
20.00, sob.-ndz. 12.00-20.00;

 �Boisko przy SP nr 4 w Łowiczu –  
tel. 46 837-36-94

 �Boisko przy LO im. Chełmońskiego  
w Łowiczu – 46 837-42-00

 �Boisko Orlik w Popowie tel. 46 895-15-36
 �SP Bąków Górny – 46 838-79-66
 �SP Bednary – 46 8386576
 �SP Kocierzew Płn. – 46 838-48-26
 �SP Stachlew – 46 838-67-29  

(tylko dla mieszkańców gminy Łyszkowice)
 �SP Mysłaków – 46 838-59-25
 �SP Nieborów – 46 838-56-94
 �Gimnazjum Bolimów – 46 838-03-99
 �Kompleks sportowy w Bolimowie 

czynny od 8.00 do zmroku
 �Gimnazjum Łaguszew – 46 838-43-93
 �ZSP Błędów – 46 838-14-76

muzea i wystawy
 �Muzeum w Łowiczu ul. stary Rynek 5/7 

– czynne od wtorku do niedzieli w godz. 
10.00-16.00 (ostatnie wejście 15.30). Bilety: 
normalny 12 zł, ulgowy 7 zł, wystawy czaso-
we 3 zł, rodzinny (2 dorośli + 2 dzieci  
do 18 r.ż.) 30 zł; na wystawy czasowe 3 zł; 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – środa.

„Sztuka Baroku” – stała wystawa 
rzemiosła artystycznego (meble, tkaniny, 

szkło, porcelana), malarstwa i rzeźby; 
„Historia miasta i regionu” – stała 
wystawa zabytków archeologicznych,  
militariów, portretów trumiennych, pamią-
tek powstańczych, gabinet kolekcjonera; 
„Etnografia Księstwa Łowickiego” 
– stała wystawa strojów ludowych, wycina-
nek, rzeźby, ceramiki, tkanin i eksponatów 
z dziedziny papieroplastyki; 
„Piękno w drewnie ukryte – konserwa-
cja zabytków etnograficznych  
XIX – pocz. XX w. z kolekcji Muzeum  
w Łowiczu” – stała ekspozycja etnogra-
ficzna w budynku muzeum, na ekspozycji 
plenerowej w skansenie przy muzeum 
oraz w skansenie w Maurzycach.
Izba Pamięci Łowickich Żydów – 
wystawa stała, ukazująca dzieje społecz-
ności żydowskiej w Łowiczu, od chwili 
pojawienia się starozakonnych w mieście, 
poprzez powstanie i intensywny rozwój 
Gminy Żydowskiej, aktywny udział  
w społeczno-gospodarczym życiu miasta  
w XiX i XX w., wybuch ii wojny światowej, 
aż do ostatecznej jej zagłady.
„Patchwork” – wystawa fotografii 
Jerzego Boreckiego. Wernisaż: sobota, 
9 lutego, godz. 15.00. Wystawa będzie 
czynna do 24 marca.
 �Skansen przy Muzeum w Łowiczu –  

do 31 marca czynny tylko z zewnątrz od 
wtorku do niedzieli w godz. 10.00-16.00; 
obowiązuje bilet spacerowy 2 zł; 

 �Łowicki Park Etnograficzny – Skansen 
w Maurzycach – do 31 marca nieczynny

 �Muzeum Diecezjalne w Łowiczu,  
stary Rynek 20; w ofercie oprócz zwiedza-
nia muzeum: wejście na taras widokowy 
katedry (wys. 35 m), oprowadzanie po Ba-
zylice Katedralnej, projekcja 15-minutowego 
filmu o historii kościoła, jego renowacji  
i stanu obecnego, 30-minutowy koncert 
organowy i prezentacja zabytkowych orga-
nów; czynne od poniedziałku do czwartku 
w godz. 10.00-16.00, piątki i soboty w godz. 
10.00-14.00, niedziele i święta – nieczynne. 

 �  Galeria Browarna w Łowiczu,  
ul. Podrzeczna 17. W celu zwiedzania nale-
ży umówić się telefonicznie: 691-979-262. 

 �Foto Art. Galeria „Ekspozycja 34” 
w Łowiczu, Galeria Łowicka (wejście od 
strony ul. stanisławskiego), wstęp wolny: 

„Namaste! Podróż do Indii i Nepalu” – 
zdjęcia łowiczanki Edyty Zawół z podróży 
do indii, a także do nepalu.
 �Muzeum Guzików w Łowiczu – eks-

pozycja 500 guzików, w tym ok. 200 sztuk 
guzików personalnych; Galeria Łowicka,  
i piętro, ul. stanisławskiego. 

 � Izba Pamięci Stanisława Klickiego 
w Łowiczu – wystawa urządzona przez 
Grupę Historyczną „Kampinos” na i piętrze 
Baszty im. gen. Klickiego; czynna w niedzie-
le, w godz. 16.00-18.00. Wstęp wolny.

 � Izba Pamięci o I wojnie światowej –  
na wystawie prezentowane są przedmioty 
wydobyte podczas prac archeologicznych 
w rejonach nieborowa, Joachimowa Mogił, 
Woli szydłowieckiej, Bolimowskiej Wsi  
i Jasionnej m.in. bagnety do karabinów, 
łuski od pocisków artyleryjskich, saperki, 
fragmenty drutów kolczastych, „potykacze”, 
fragmenty umundurowania i inne, uzyskane 
w ramach otwartej w ramach projektu 
„Archeologiczne przywracanie pamięci  
o Wielkiej Wojnie. Materialne pozostałości 
życia i śmierci w okopach na froncie 
wschodnim oraz stan przemian krajobrazu 
pobitewnego w rejonie Rawki i Bzury  
(1914-2014); czynna w Gminnym ośrodku 
Kultury w Bolimowie, ul. Łowicka 9,  
w godz.: pon.– wt. 12.00-20.00,  
śr.-czw. 10.00-18.00, pt. 12.00-20.00.

 �Miejska Biblioteka im. A. K. Cebrow-
skiego, Łowicz, os. Bratkowice 3a:

„Łowicz w zbiorach biblioteki”  
– prezentacja wydruków o Łowiczu  
z książek wydanych w XiX i XX wieku. 
Ponadto księgozbiór lovicianów (ponad 
700 tytułów) – dostępny w czytelni. 
 �Domaniewice: Ceramika użytkowa 

Małgorzaty Górnej-Saniternik – wystawa 
czynna do 9 lutego; Gminny ośrodek Kultu-
ry w Domaniewicach. Wstęp wolny.

 �Muzeum Motoryzacji, Nieborów 231a 
– do 30 kwietnia wstęp po telefonicznym 
uzgodnieniu (tel. 46 838-50-68, 501-945-
960). Bilety: normalny 10 zł, ulgowy (dzieci 
i młodzież do lat 15., emeryci, renciści) 7 zł, 
dzieci do lat 7 bezpłatnie.

 �Nieborów i Arkadia: Pałac, wystawa 
Majoliki Nieborowskiej – do końca lutego 
ekspozycje muzealne – nieczynne.

 �Nieborów i Arkadia: Ogrody –  
do 31 marca czynne od godz. 10.00  
do zmierzchu. Wstęp bezpłatny.

 �Sanniki: Zespół Pałacowo-Parkowy  
czynny codziennie w godz. 7.30-22.00; 

opieka przewodnika od pn.-pt. w godz. 
8.00-15.30. Zwiedzanie pałacu pod opieka 
przewodnika: pon.-pt. w godz. 8.00-15.30; 
sob.-ndz. 10.00-18.00. Bilety do pałacu –10 
zł (normalny), 3 zł (ulgowy), dzieci do lat 6 – 
gratis. na teren parku – wstęp wolny. 

„Ożywić historię, czyli pałac  
w Sannikach za czasów Natanso-
nów i Dziewulskich” – wystawa stała 
dotycząca historii kolejnych właścicieli 
dóbr sannickich.
„Influencja – Pod wpływem” – wystawa 
malarstwa Bartosza Bębenisty i Rafała 
Wachowicza; wernisaż: 24 lutego.
 �Sromów: Muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-pt. 9.-17.00, 
ndz. i święta 12.00-17.00. sromów 11,  
gmina Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Walewice: w kompleksie można  
zobaczyć m.in. apartament napoleoński,  
kaplicę, poznać historię hodowli koni rasy 
półkrwi angloarabskiej. 

Pałac – do końca kwietnia zwiedzanie 
wyłącznie po wcześniejszej rezerwacji: 
tel. 693-422-684; bilety: ulgowy (ucznio-
wie, studenci do 26 lat) 10,00 zł/os.; 
normalny (dorośli) – 15,00 zł/os.
Stadnina koni – zwiedzanie indywidu-
alnie od pon. do pt. w godzinach 8.00-
14.00, po wcześniejszej rezerwacji,
grupy zorganizowane w tygodniu 
i w weekendy po wcześniejszej rezer-
wacji, tel. 693-422-684; bilety: ulgowy 
(uczniowie, studenci do 26 lat) – 5,00 zł/
os., normalny (dorośli) – 8,50 zł/os.
 �Złaków Kościelny: obrazy Matki 

Boskiej Częstochowskiej w wykonaniu 
dzieci ze szkoły Podstawowej w Mastkach; 
wystawa w kościele pw. Wszystkich Świę-
tych, czynna do odwołania.

 �Żelazowa Wola: Dom Urodzenia Fry-
deryka Chopina i Park – oddział Muzeum 
fryderyka chopina w Warszawie; Żelazowa 
Wola 15, 46/863 33 00; czynny: do 30 
marca: wt.-niedz. godz. 9.00-17.00 (ostatni 
zwiedzający wpuszczani są o 16.15); w pon. 
czynny tylko park. Bilety: park i muzeum 
normalny 23 zł, ulgowy 14 zł; park normal-
ny 7 zł, ulgowy 4 zł; wstęp wolny: środa.

 �„Powrót do przeszłości 1919-2014 – 
95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć w du-
żym formacie; Zespół szkół Ponadgimna-
zjalnych nr 1 w Łowiczu, ul. Podrzeczna 30.

 �Wystawa on-line: „Gloria Victis  
1863-1864. Pamięć i tradycja w 150. 
rocznicę wybuchu Powstania Stycznio-
wego na Ziemi Łowickiej” – wystawa 
przygotowana na podstawie materiałów 
archiwalnych prezentowanych w 2013 r.  
w siedzibie oddziału w Łowiczu Archiwum 
Państwowego m.st. Warszawy; www. 
warszawa.ap.gov.pl/powstanie/lowicz/

 �Sochaczew: Muzeum Kolei Wąskoto-
rowej – wystawy i ekspozycje eksponatów 
dot. historii oraz funkcjonowania kolei 
wąskotorowych w Polsce, a także makieta  
przenosząca w realia modelarskie szlak 
sochaczewskiej wąskotorówki; czynne: wt.-
-niedz. w godz. 9.00-17.00; bilety: normalny 
12 zł, ulgowy 6 zł, rodzinny (dla 2 osób do-
rosłych z max. 3 dzieci) 35 zł; dzieci do lat 7 
wstęp bezpłatny; w środy wstęp bezpłatny. 
Muzeum honoruje Kartę Dużej Rodziny.

koncerty
 �Piątek, 8 lutego:
godz. 19.00 – Och! FF: Pablopavo  
i Ludziki – dub, funk, blues, alternatywa; 
kino fenix w Łowiczu, ul. Podrzeczna 20; 
bilety: 50 zł (dostawka).
godz. 20.00 – Piwniczne Bluesowanie 
vol. 4 – prowadzący: Jacek Machnikow-
ski, gitarzysta zespołu Koniunktura;  
ArtPiwnica w Łowiczu, stary Rynek 5/7 
(wejście od ul. 3 Maja); wstęp wolny.
 �Sobota, 9 lutego:
godz. 20.00 – Chłopcy kontra Basia 
– koncert z okazji 1. rocznicy powstania 
klubu festiwalowego HopKultura oraz 
5. rocznicy browaru rękodzielniczego BB; 
Klub HopKultura w Łowiczu, 
ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.

Kino Fenix 
Łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 7 lutego:
godz. 16.45 i 19.30 – Miszmasz 
czyli Kogel Mogel 3 /sala ii – komedia, 
prod. polskiej, reż. Kordian Piwowarski, 
czas: 1 godz. 40 min.

godz. 17.00 – Och! Film Festiwal: 
„Climax” – dramat, prod. francja; 
reż. Gaspar noé, czas: 90 min.
godz. 19.00 – Och! FF: „Mój piękny 
syn” – dramat, prod. UsA, reż. felix Van 
Groeningen; czas: 111 min.
 �Piątek, 8 lutego:
godz. 16.45 –Planeta Singli 3 /premie-
ra/ sala ii – komedia romantyczna, prod. 
Polska, reżyseria: sam Akina, Michał 
chaciński, czas: 1 godz. 43 min.
godz. 19.30 – Planeta singli 3 /sala ii
 �Sobota, 9 lutego:
godz. 15.00 – Planeta singli 3 / sala ii
godz. 17.00 – Planeta singli 3 / sala ii
godz. 18.00 –  OCH!FF: „Roma” – 
dramat prod. Meksyk, UsA; reż. Alfonso 
cuarón; czas: 135 min.
godz. 19.00 – Planeta singli 3 /sala ii
 �Niedziela, 10 lutego:
godz. 15.00 – Planeta singli 3 / sala ii
godz. 17.00 – Planeta singli 3 / sala ii
godz. 19.00 –  OCH!FF: „Belfer”  – 
monogram Wojciecha Pszoniaka 
– spektakl na podstawie sztuki autorstwa 
belgijskiego dramaturga Jeana Pierre’a 
Dopagne’a; bilety: 50 zł (dostawka)
godz. 19.30 – Planeta singli 3 / sala ii
 �Poniedziałek, 11 lutego:
godz. 16.45 – Planeta Singli 3
godz. 17.30 – Planeta singli 3 /sala ii
godz. 19.00 – OCH!FF: „Roma”
godz. 19.30 – OCH!FF: „Dziewczyna  
we mgle” /sala ii – kryminał, thriller, 
prod. francja/niemcy/Włochy; reż. 
Donato carrisi; czas: 128 min.
 �Wtorek, 12 lutego:
godz. 16.45 – Planeta Singli 3
godz. 17.00 – OCH!FF: „Książę i dybuk” 
/ sala ii – film dokumentalny prod. 
niemcy, Polska; reż. Elwira niewiera, Piotr 
Rosołowski; czas: 82 min.
godz. 19.00 – OCH!FF: „Donbas” – 
dramat prod. francja/Holandia/niemcy/
Ukraina/Rumunia; reż. siergiej Łoźnica; 
czas: 110 min.
godz. 19.30 – Planeta singli 3 / sala ii
 �środa, 13 lutego:
godz. 16.45 – Planeta Singli 3
godz. 19.00 – OCH!FF: „Donbas”
godz. 19.45 – Planeta singli 3 / sala ii

mały Och! Film Festiwal
 �Poniedziałek, 11 lutego:
godz. 11.00 – mały OCH! Film Festiwal: 
„Kacper i Emma szukają skarbu” / 
pokaz przedpremierowy – film prod. 
Holandia, reż. Aurora Gossé, czas 74 min. 
(pokaz przedpremierowy; bilety 5 zł
mały ocH! film festiwal
godz. 12.30 – Zaczarowane Kino – 
pokaz iluzji na wesoło, bilet 5 zł
 �Wtorek, 12 lutego:
godz. 10.00 – Kiedyś to było! TV Wehi-
kuł – opowieści o serialach i programach 
TV, którymi żyli rodzice; wstęp wolny
godz. 11.00 – Piłkarskie opowieści: 
„Hej, sokoły!” – film prod. islandia, reż. 
Bragi Thor Hinriksson, bilet 5 zł 
godz. 13.00 – Piłkarskie show: Adrian 
Duszak – mistrz sztuczek piłkarskich 
zaprezentuje wszystko co można zrobić 
z piłką. Po występie dla wszystkich chęt-
nych będzie możliwość nauczenia się 
podstawowych sztuczek freestyle’u.
 �środa, 13 lutego:
godz. 11.00 – Przygody Pippi Skarpetki 
– przedstawienie teatralne; bilet 5 zł / 
godz. 12.00 – Dwie Ireny – film prod. 
Brazylia, reż. fabio Meira, czas 89 min.,
wiek: 10+, bilet 5 zł
 �Piątek, 15 lutego:
godz. 10.00 – Kiedyś to było! TV Wehi-
kuł – opowieści o serialach i programach 
TV, którymi żyli rodzice; wstęp wolny
godz. 11.00 – Mamy talent! – film prod. 
norwegia 2016, reż. christian Lo, 94 
min., wiek: 8+, bilet 5 zł 
godz. 13.00 – Kiedyś to było!  
TV wehikuł filmowo – opowieść o 
filmie, który wspominają rodzice, jako film 
swojego dzieciństwa; wstęp wolny.

inne
 �Czwartek, 7 lutego:
godz. 9.00 – Stosowanie środków 
ochrony roślin sprzętem naziemnym, 
z wyłączeniem sprzętu montowanego 
na pojazdach szynowych oraz innego 
sprzętu stosowanego w kolejnictwie – 
szkolenie dla rolników organizowane 

telefony
 � Informacja: PKS 42-631-97-06
 �Policja 997 alarmowy
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Filia PUP w Głownie 42-719-20-76
 �Filia Powiatowego Urzędu Pracy  

w Strykowie 42-719-84-22
 �Urząd Gminy Głowo 42-719-12-91
 �Urząd Miejski w Głownie 42-719-11-51
 �Urząd Miasta-Gminy w Strykowie  

42-719-80-02
 �KRUS 42-719-95-15
 �Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów 

Komunalnych, teren ZGKiM w strykowie 
ul. Batorego 25, czynny: wt.–pt. w godz. 
10.00-18.00 oraz w soboty 7.00-14.00.

pogotowia
 �Policja 997 alarmowy; w Głownie 

42-719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998,  

w Głownie 42-719-10-08,  
w Strykowie 42-719-82-95;

 �Pogotowie ratunkowe  999 alarmowy

 �Lecznica dla zwierząt w Głownie: 
42-719-14-40, 887-894-942;  
w Strykowie: 42-719-80-24 

 �Zakład pogrzebowy w Głownie:  
42-710-71-90, 42-719-30-24;  
w Strykowie: 42-719-86-16

 �Pogotowie wodociągowe 
w Głownie 42-719-16-39

 �Pogotowie energetyczne w Strykowie 
42-719-80-10; w Zgierzu 42-675-10-00.

apteki
 �Dyżury aptek w Głownie: 
czwartek, 7 lutego:
ul. Zgierska 27, tel. 736-697-733
piątek, 8 lutego:  
ul. Łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
sobota, 9 lutego:
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
niedziela, 10 lutego: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
poniedziałek, 11 lutego:  
ul. swoboda 17, tel. 607-680-286
wtorek, 12 lutego:  
ul. sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
środa, 13 lutego:  
ul. sikorskiego 59, tel. 42 710-12-99

Apteki pełnią dyżury: w dni powszednie 
od zakończenia zmiany dziennej do 8.00 
dnia następnego; sob. w godz. 20.-8.00 
dnia nast.; niedz. i święta 18.-8. dnia nast.
 �Dyżury aptek w Strykowie 
niedziela, 10 lutego:  pl. Łukasińskiego 
15, tel. 42 719-80-85, w godz. 9-14.
 �Punkt apteczny w Popowie  
Głowieńskim nr 35, tel. 42 719-57-57,  
czynny: pon.-pt. w godz. 8.00-15.00.
 �Punkt apteczny w Bratoszewicach,  
ul. Szkolna 14, tel. 42 719-65-25,  
czynny: pon., śr., pt. 8-16, wt., czw. 8-17.

dyżury
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. Targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. Uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie: Głowno,  
ul. Kilińskiego 2 pok. nr 2, 42-719-26-46
 �Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. norblina 1: pon.-pt. 8.-12.00; 
Stryków, ul. Kościuszki 29, pon.-pt. 12-16

msze święte  
w niedziele i święta

 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  
7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00

 �Parafia św. Maksymiliana w Głownie: 
8.00, 9.30, 11.30, 16.00

 �Parafia św. Barbary w Głownie:  
7.00, 9.00, 11.00, 17.00

 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia św. Marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

wystawy
 �Galeria Bank&DM w Głownie. Galeria 

Sztuki Współczesnej Bank&DM – indy-
widualne i zbiorowe wystawy prac artystów 
polskich i zagranicznych;  pon.-pt. 9.00-
17.00. Głowno, ul. Młynarska 5/13, i piętro. 

 �Aniołki i anioły – wystawa dziecięcych 
prac plastycznych (rzeźby, monotypie, 
barwne i ołówkowe rysunki), czynna  
do 8 lutego, sala wystawowa Miejskiego 
ośrodka Kultury w Głownie, ul. Kopernika 
45. Wstęp bezpłatny.

inne
 �Czwartek, 7 lutego:
godz. 9.00 – Stosowanie środków 
ochrony roślin sprzętem naziemnym 
– szkolenie dla rolników; Urząd Gminy 
Dmosin, sala konferencyjna. informacje: 
ŁoDR Bratoszewice.
 �Piątek, 8 lutego:
godz. 17.00 – „Jak odnalazłem 
przywilej lokacyjny Łodzi” – spotkanie 
autorskie z Krzysztofem Laszkiewiczem;  
Gminna Biblioteka Publiczna w stryko-
wie, Pl. Łukasińskiego 4. Wstęp wolny.
godz. 17.00 – Agat i Twix – występy 
zespołów, sala sP w Koźlu; wstęp wolny. 
 �Sobota, 9 lutego:
godz. 17.00 – Choinka dla najmłod-
szych organizowana przez stowarzysze-
nie Przyjaciół Bratoszewic; w programie: 
gry, zabawy, pokaz baniek mydlanych, 
poczęstunek;  świetlica wiejska  
przy ul. nowości 16; wstęp wolny.
 �Niedziela, 10 lutego:
godz. 7.00-21.00 – Wybory uzupełnia-
jące do Rady Miejskiej Strykowa w 
okręgu nr 1; szkoła Podstawowa nr 2  
ul. Targowa 21.

 INFORMATOR GŁoWiEńsKi i sTRyKoWsKi 

OFERTy PRACy
PoWiAToWy URZąD PRAcy W ŁoWicZU
(oferty z dnia 5.02.2019 r.)

 � Asystent do spraw księgowości
 � Kierowca samochodu ciężarowego
 � Mechanik samochodów ciężarowych
 � Doradca klienta (staż z UP)
 � Robotnik gospodarczy
 � Technik prac biurowych
 � Mechanik maszyn dziewiarskich
 � Kasjer-sprzedawca
 � stażysta/młodszy asystent w sekcji 
Epidemiologicznej

 � szwaczka
 � Monter reklam
 � opiekunka osoby niepełnosprawnej
 � czynności pakowania
 � Pomoc kuchenna
 � sprzątaczka
 � sprzedawca w branży spożywczej
 � Monter konstrukcji aluminiowych
 � operator koparki
 � Kierowca samochodu ciężarowego
 � szwaczka maszynowa
 � Monter nawierzchni kolejowej
 � Toromistrz
 � Kelner
 � Recepcjonista
 � Monter / konserwator urządzeń 
przeciwpożarowych

 � Księgowa-fakturzystka
 � Asystent rodziny
 � opiekun osoby starszej
 � Pracownik sortowni

SKARB ROLNIKA 
noToWAniA Z TARGoWisKA MiEJsKiEGo 
(ceny z dnia 5.02.2019 r.)

  w Łowiczu w Głownie
buraki czerwone kg 2,00 2,00
cebula  kg 3,00 3,00-3,50
czosnek szt. 2,00 -
gruszki kg 2,00-3,50 1,50-4,00
jabłka kg 1,00-2,00 1,00-2,00
jaja fermowe 15 szt. 7,00-10,00 6,00-10,50
jaja wiejskie 15 szt. 11,00-12,00 10,00-12,00
kalafior  szt. 6,00-7,00 -
kapusta biała  szt. 3,00 4,00
kapusta kiszona kg 4,00 5,00
kapusta pekińska kg 5,00 -
koperek pęczek 1,50 1,50
miód 0,9 litra 30,00-35,00 30,00
marchew  kg 2,00-2,50 2,00-2,80
natka pietruszki pęczek 1,50 -
ogórki kiszone kg 6,00 6,00
ogórek zielony kg 10,00 12,00
papryka czerwona kg 12,00 10,00
pieczarki kg 8,00 7,00
pietruszka kg 7,00-8,00 7,00-9,00
pomidor szklarniowy kg 10,00 9,50
por szt. 1,50-2,50 2,00-2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 4,00 2,50
seler szt. 4,00 3,50
szczypiorek pęczek 2,50 -
włoszczyzna  pęczek 4,00 3,50
ziemniaki  kg 1,50 1,50

ROLNIK SPRZEDAJE 
(ceny z dnia 5.02.2019 r.)

Żywiec wieprzowy:
 � Różyce: 3,50 zł/kg+VAT
 � Domaniewice: 3,50 zł/kg+VAT
 � chąśno: 3,50 zł/kg+VAT
 � skowroda Płd.: 3,60 zł/kg+VAT
 � Karnków: 3,50 zł/kg+VAT
 � Kiernozia: 3,50 zł/kg + VAT

Żywiec wołowy:
 � skowroda Płd.: jałówki 8,00 zł/kg+VAT,  
krowy 5,50 zł/kg+VAT; byki 7,30 zł/kg+VAT

 � Różyce: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT

 � Domaniewice: jałówki 7,00 zł/kg+VAT;  
krowy 5,00 zł/kg+VAT; byki 8,00 zł/kg+VAT

przez ŁoDR o/Bratoszewice; Łowicz  
ul. starościńska 1, sala 203. 
 �Piątek, 8 lutego:
godz. 21.00-02.00 – Zabawa taneczna 
– bufet, parking, ochrona; zagra DJ Balot; 
sala osP Różyce (gmina Kocierzew Płd.)
 �Sobota, 9 lutego:
godz. 15.30 – Zebranie sprawozdaw-
czo-wyborcze Koła PZW Łowicz; 
budynek osP w Łowiczu, ul. floriana 1.
 �Sobota – niedziela, 9-10 lutego:
godz. 7.00-13.00 – Wystawa gołębi ra-
sowych – Gimnazjum nr 1 w Kompinie; 
wstęp wolny dla oglądających.
 �Niedziela, 10 lutego:
godz. 11.00 i 13.30 – „Z uczuciem 
drukowane” – walentynkowe warsztaty 
graficzne, dla dzieci od 6 r. ż.;  
wstęp 10 zł. obowiązują zapisy.  
Muzeum w Łowiczu, stary Rynek 5/7.
 �środa, 13 lutego:
godz. 17.30 – Och! Film Festiwal: „Czło-
wiek, zbiorowość, pamięć w filmach 
dokumentalnych Ireny Kamińskiej” 
– spotkanie z autorką książki Urszulą Tes, 
dokumentalistką związaną z Łyszkowica-
mi i Łowiczem; Łowicki ośrodek Kultury, 
ul. Podrzeczna 20; wstęp wolny.
 �Czwartek, 14 lutego:
godz. 10.00-11.00 i 11.15-12.15 – 
Tajemnice Muzeum – warsztaty dla 
osób niesłyszących; Rezerwacje: Dom 
Urodzenia fryderyka chopina 
i Park w Żelazowej Woli, tel. 664-413-511.
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PUNKTy PRZyJMOWANIA OGŁOSZEń DROBNyCH DO „NOWEGO ŁOWICZANINA”: BIURO OGŁOSZEń ŁOWICZ, UL. PiJARsKA 3A; BEDNARy, sKLEP P. PAPiERniK 24A; BOBROWNIKI 27, sKLEP P. PAcLER; BOLIMóW, UL. RynEK KoŚciUsZKi 
17, sKLEP „EWA”, P. PAPiERniK; DOMANIEWICE, UL. GŁóWnA 26, sKLEP P. JAKUBiAK; GąGOLIN POŁUDNIOWy, sKLEP „Kos”; IŁóW: PL. RynEK sTARoMiEJsKi 21; sKLEP P. PAPiERoWsKiEGo; KOCIERZEW PóŁNOCNy 37A, sKLEP P. KRyGiER; 
KURABKA 17A, sKLEP P. ToPoLsKiEJ; ŁOWICZ, os. BRATKoWicE, KiosK LoTTo; ŁySZKOWICE, sKLEP „DUET”, UL. GMinnA 6; NIEBORóW, AL. LEGionóW PoLsKicH 18, sKLEP P. fiGATA; NOWA SUCHA 22, sKLEP P. siEWiERy; OSTRóW 
20, sKLEP P. BEJDy; OSMOLIN: UL. RynEK 2, sKLEP P. sERWAcH; UL. RynEK 19, sKLEP sPoŻyWcZo-PRZEMysŁoWy; PSZCZONóW 147, sKLEP P. LiPińsKiEGo; SANNIKI, UL. WARsZAWsKA 183, sKLEP P. oLKoWicZ; SOBOTA, PL. ZAWisZy  
cZARnEGo 12, sKLEP P. BińcZAK; SOKOŁóW 19, sKLEP P. GŁoWAcKiEGo; STACHLEW 113A, sKLEP P. WiERZBicKiEJ; STARy DęBSK 6A, sKLEP sPoŻyWcZo-PRZEMysŁoWy, śLESZyN, UL. GóRnA 5, sKLEP P. MącZyńsKiEJ;  ZAWADy 67, 
sKLEP P. soKALsKiEJ; ZŁAKóW BOROWy 139A, sKLEP P. PiEcKi;

„WIEśCI Z GŁOWNA I STRyKOWA”: BIURO OGŁOSZEń GŁOWNO, UL. ŁoWicKA 40; DMOSIN 1: PiEKARniA BoŻEnA, KRZEsZEWsKA; STRyKóW: sTARy RynEK 1;  UL. cMEnTARnA 12.

„NOWy ŁOWICZANIN„ WyDANIE DLA ŻyCHLINA I OKOLIC”: BEDLNO 28 sKLEP Mini-MAG; DOBRZELIN sKLEP „MAGDA”, UL. WŁ. JAGiEŁŁy; PACyNA, UL. ToWARoWA 4, sKLEP P. M. DURKi; PLECKA DąBROWA, sKLEP „MoniKA”; PODCZACHy 
16, sKLEP sPoŻyWcZo-PRZEMysŁoWy; śLESZyN, UL. GóRnA 5, sKLEP P. MącZyńsKiEJ; ŻyCHLIN, UL. 29 LisToPADA 28, sKLEP sPoŻyWcZo-PRZEMysŁoWy.

WyDAWCA I REDAKCJA NIE PONOSZą ODPOWIEDZIALNOśCI ZA TREść OGŁOSZEń I REKLAM OPUBLIKOWANyCH ZGODNIE Z ART. 36 USTAWy  Z DNIA 26.01.1984 R. „PRAWO PRASOWE”

samochodowe

kupno
 �Złomowanie Pojazdów– 

zaświadczenia, auto-skup: uszkodzone, 
rozbite, wyeksploatowane, Rząśno 13, 
tel. kom. 602-123-360.

 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 
sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auto skup, wszystkie marki całe i 
uszkodzone, najlepsze ceny, zadzwoń!, 
tel. kom. 604-191-186.

 �ciężarowe, busy, całe, uszkodzone, 
tel. kom. 509-964-698.

 �Kupię stare samochody i motory 
poniżej 1990 roku. Proszę o kontakt 
509-894-797.

sprzedaż
 �ALfA Romeo, 1.8 kombi benzyna/

gaz, 2002 rok, w skórze, drugi komplet 
opon na felgach, czarny, 4.000zł, tel. 
kom. 516-132-553.

 �AUDi A3, 1.4 Turbo, 2009 rok, 
granatowy metalik; 20.800 zł, 
możliwość zamiany (tańszy), tel. kom. 
513-329-718.

 �AUDi A4, 1.9 TDi, tel. kom. 
512-981-861.

 �AUDi A4 Diesel 150 KM, 2006 
rok, sedan, bogate wyposażenie. W 
rozliczeniu przyjmę tańszy, tel. kom. 
604-706-309.

 �AUDi A6 c4 Awant, 2.5, 1997 rok, tel. 
kom. 693-531-562, 782-667-551.

 �AUDi B4 benzyna/gaz, 1992 rok, tel. 
kom. 725-281-107.

 �BMW E46, 2.0 diesel, 2000 rok, stan 
bdb, tel. kom. 791-080-403.

 �BMW E39 520D, 2000 rok, tel. kom. 
606-348-077.

 �cinquecento, 900, silnik, skrzynia: 
stan dobry, tel. kom. 880-454-989, po 
20:00.

 �ciTRoËn c5, 2.0 HDi, 2005 rok, tel. 
kom. 510-328-571.

 �ciTRoËn Jumper, tel. kom. 
692-093-555.

 �fiAT 126p, 1996 rok, czerwony,  
cena do uzgodnienia, tel. kom. 
880-566-898.

 �fiAT Bravo benzyna/gaz, 2010 rok, 
tel. kom. 503-163-721.

 �fiAT Bravo, 1.6 D 105 KM, 2008 rok, 
tel. kom. 695-111-316.

 �fiAT Ducato, 2.2, tel. kom. 
692-008-304.

 �fiAT Grande Punto LPG, 2010 rok, 
tel. kom. 504-406-736.

 �fiAT Punto Evo, 1.4, 2011 rok, 53.000 
km, i właściciel, salon Polska, tel. kom. 
600-944-728.

 �fiAT seicento, gaz, tel. kom. 
695-553-626.

 �fiAT seicento, zadbany, tel. kom. 
794-301-799.

 �fiAT Uno benzyna/gaz, 2002 rok, tel. 
kom. 608-703-778.

 �MAZDA Premsy, 2.0 diesel, 197.000 
km, czarna perła, stan bdb, 6.000 zł, tel. 
kom. 603-064-775.

 �nissAn Juke, 1.6, 2012 rok, 61.000 
km, bogate wyposażenie, klimatyzacja, 
tel. kom. 508-194-123.

 �nissAn sunny, 1.3, oryginał z 
pewexu, na chodzie, 30 lat, i właściciel. 
Legenda!, tel. kom. 783-017-131.

 �octavia, 1.6 LPG, 2000 rok, 2.800 zł, 
tel. kom. 602-584-266.

 �oPEL Astra 2, 1.7 cDTi, 2005 
rok, hatchback, stan bdb, tel. kom. 
600-108-089.

 �oPEL Astra iii, 1.7 cDTi, 2005 
rok, klimatyzacja, 9.700zł, tel. kom. 
604-706-309.

 �oPEL Astra, 1.3 DTi, 2006 rok, 
srebrny metalik, tel. kom.  
508-283-054.

 �oPEL Astra iii, 1.6 benzyna, 2005 rok, 
tel. kom. 606-348-077.

 �oPEL corsa, 1.7 DTi, 2003 rok, tel. 
kom. 602-839-674.

 �oPEL corsa B, 1.0, 2000 rok, na 
chodzie, 1.300 zł, tel. kom. 660-726-748.

 �oPEL corsa c, 1.3 cDTi, 2005 rok, 
tel. kom. 600-369-623.

 �oPEL corsa, 1.4 +gaz, 2015 rok, 
salon Polska, i właściciel, tel. kom. 
577-694-400.

 �oPEL corsa, 1.7 cDTi isuzu,  
2003 rok, stan bdb, tel. kom. 
604-706-309.

 �oPEL Vectra, 1.9 cDTi,  
2005 rok, bezwypadkowy, tel. kom. 
600-369-623.

 �oPEL Zafira, 1.8 gaz, 2005 rok, tel. 
kom. 692-829-882.

 �oPEL Zafira, 1,6, 2003 rok, tel. kom. 
606-348-077.

 �oPEL Zafira, 2000 rok, 5.900 
do negocjacji, okazja, tel. kom. 
603-336-384.

 �oPEL Zafira, 2.0 DTi, 2001 rok, opłaty 
do lipca, tel. kom. 787-233-678.

 �PEUGEOT 206, 1.1 benzyna/gaz, 
2004 rok, tel. kom. 505-442-567.

 �PEUGEoT 206, 2001 rok, 170.000 
km, tel. kom. 515-277-426.

 �PEUGEoT Bokser, 3.0, 2010/2011 
rok, stan bdb, Peugeot 508, 2013 
rok, czarny, 33.000 zł, 32.000 zł, tel. 
kom. 603-112-242.

 �PEUGEoT Boxer, 2010 rok, tel. 
kom. 601-052-050.

 �PEUGEoT Partner, 1.6 TD, 
2014 rok, 198.000 km, salon 
Polska, system alarmowy, GPs, 
bezwypadkowy, 3-osobowy-blaszak, 
jeździł na pusto, nowy akumulator, 
tel. kom. 500-041-363.

 �REnAULT clio, 1.6 16V benzyna/
gaz, 2006 rok, czarny, 8.600 zł, tel. 
kom. 604-706-309.

 �REnAULT Kangoo Express, 
1.5 Dci, 2006 rok, tel. kom. 
602-839-674.

 �REnAULT Laguna 2 benzyna/gaz, 
2003 rok, tel. kom. 609-810-882.

 �REnAULT Laguna, 1.8 benzyna/
gaz, 1996 rok, 2.300 zł, tel. kom. 
694-831-083.

 �sEAT Leon, 1.9 TDi, 2005 rok, 
rzeczywisty przebieg 152.000 
km, bogate wyposażenie, 
cena konkurencyjna, tel. kom. 
604-706-309.

 �sKoDA fabia kombi, 1.9 TDi, 
2003 rok, tel. kom. 606-348-077.

 �sKoDA felicia, 1.3, gaz, 2001 rok, 
tel. kom. 504-442-746.

 �sKoDA felicia, tanio, tel. kom. 
517-914-085.

 �sKoDA octavia i gaz, 2004 rok, 
tel. kom. 518-529-416.

 �sKoDA Rapid, 2013 rok,  
pierwsza rejestracja 2014, 
hatchback, 132.000 km, biała, 
bogate wyposażenie, dobrze 
utrzymana, 29.000 zł, tel. kom. 
605-877-477.

 �sUZUKi Grand Vitara,  
1.9 Diesel, 2007 rok, tel. kom. 
604-285-326.

 �ToyoTA Avensis, 1.6, 1999 rok, 
sedan, tel. kom. 697-633-936.

 �ToyoTA corolla Verso, 2.0 
D4D, 2005 rok, 7-osobowa (w 
rozliczeniu przyjmę tańszy), tel. kom. 
513-375-786.

 �ToyoTA yaris, tel. kom. 570-044-810.

 �ToyoTA yaris, 1.0, 2007 rok, 
5-drzwiowy, 11.200 zł, tel. kom. 
513-375-786.

 �VOLVO 460, na chodzie, tanio, tel. 
kom. 606-121-540.

 �VW Beetle, 1.9 TDi, 2004 rok, 
klimatyzacja, w oryginale, stan 
rewelacyjny, tel. kom. 513-375-786.

 �VW Passat cc, 1.8, 2010 rok, salon, 
bezwypadkowy, możliwa zamiana 
(tańszy), tel. kom. 513-375-786.

 �VW Passat kombi, 1.9 TDi, 
2003 rok, bogato wyposażony (w 
zamianie przyjmę mniejszy), tel. kom. 
513-375-786.

 �VW Passat, limuzyna benzyna,  
2012 rok, garażowany, i właściciel, 
brązowy metalik, Łowicz, tel. kom. 
696-741-976.

 �VW Passat, 1.9 TDi, 2001 rok, sedan, 
tel. kom. 889-585-186.

 �VW Polo, 1.9 diesel, 2004 rok, tel. 
kom. 880-423-476.

 �VW Polo, tel. kom. 723-296-983.

inne
 �Kluczyki, piloty, stacyjki, kodowanie. 

Głowno strażacka 2, tel. kom. 
606-319-335.

 �sprzedam lawetę, tel. kom. 
511-311-145.

motorowe

kupno
 �Kupię WsK, sHL, Junak, motorynka, 

inne, tel. kom. 513-185-357.

 �Kupię stare motocykle WsK, sHL, 
MZ, Junak, motorynka, komarek, tel. 
kom. 609-942-407.

 �Kupię stare motocykle (WsK, sHL, 
Junak itp.), tel. kom. 725-710-267.

sprzedaż
 �Motocykle, skutery, quady, części, 

akcesoria, serwis, naprawy, Głowno, 
Łódzka 4, tel. (42) 710-76-11.

 �sprzedam skuter simson s-53, tel. 
kom. 880-154-022.

 �sprzedam motocykl suzuki 1100 
1979, oryginał, 100% clasic, tel. kom. 
513-491-379.

garaże

sprzedaż
 �Garaż murowany, Korabka: Matejki, 

tel. kom. 783-644-537.

wynajem
 �Do wynajęcia garaż ul. Tuszewska, tel. 

kom. 668-631-963.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię, gm. Łyszkowice  

i okolice, tel. kom. 502-602-463.

 �Kupię ziemię 10-100 ha  
(może być piach), tel. kom. 
690-891-518.

 �Kupię mieszkanie pow. 40 mkw. 
w Głownie lub strykowie, tel. kom. 
513-413-478.

sprzedaż
 �sprzedam 1/6 udziału w domu, tel. 

kom. 531-217-794.

 �Działka rolno-budowlana 1,01 ha  
w Mysłakowie, częściowo zalesiona, tel. 
kom. 503-935-863.

 �Budynek nadający się na magazyn 
lub halę produkcyjną 1000 mkw, tel. 
kom. 663-881-721.

 �Działka rolno-budowlana 1,19 ha, 
niedźwiada, tel. kom. 793-449-117.

 �sprzedam ziemię 3,5 ha, Lubianków, 
tel. kom. 782-019-779.

 �Działkę budowlaną, Placencja, 1.300 
mkw, 65 zł/m, tel. kom. 798-277-288.

 �sprzedam działkę 2.000 mkw., 
Janowice, tel. kom. 502-768-210.

 �Dom 160 m2 Łowicz,  
ul. Katarzynów sprzedam, tel. kom. 
723-798-953.

 �sprzedam 2 działki zalesione 1,05 ha 
i 1,11 ha, tel. kom. 608-815-516.

 �sprzedam ziemię rolną 4,80 ha, 
Domaniewice, tel. kom. 726-629-696.

 �Ziemia rolno-budowlana 2,86 
ha, Lutynek, gm. Kocierzew, droga 
asfaltowa, 132.000 zł, tel. kom. 
693-351-078.

 �Dom z działką 2700 mkw., gmina 
Kocierzew, tel. kom. 881-732-962, po 
16.00.

 �Działka budowlana uzbrojona, 
ogrodzona, Łowicz, Wschodnia (przy 
Bolimowskiej), 745 m2, tel. kom. 
602-615-399.

 �Działki budowlane, Kompina k/
Łowicza, tel. kom. 508-953-694.

 �sprzedam mieszkanie 36 mkw, 
os. Bratkowice, i piętro, tel. kom. 
511-611-786.

 �sprzedam mieszkanie 72 mkw, iV 
piętro, os. Marii Konopnickiej, tel. kom. 
668-843-714.

 �Działka budowlana 2.000 mkw, 
Małszyce 63A, tel. kom. 504-475-567.

 �Mieszkanie i piętro, 53 mkw, ul. 
Piekarska, tel. kom. 604-961-560.

 �sprzedam działkę budowlaną o 
pow. 1 ha w Bielawach, tel. kom. 
784-843-470.

 �sprzedam ziemię 3,5 ha, Jeziorko,  
tel. kom. 791-502-101.

 �Dom, Łowicz-Przedmieście,  
tel. kom. 534-767-923.

 �sprzedam gospodarstwo rolne w 
Dzierzgówku, pow. 8,88, z zabudową, 
w całości. Do autostrady A2 ok. 6 km 
(zjazd Łowicz-skierniewice), tel. kom. 
602-840-827, 696-230-340.

 �sprzedam ziemię na Świącach, tel. 
kom. 728-126-602.

 �Działki budowlane, ul. Łowicka, 
Mysłaków, tel. kom. 666-337-808.

 �sprzedam działkę z nieźle 
prosperującym sklepem spożywczym, 
Dobrzelin, tel. kom. 606-818-288.

 �sprzedam 85 arów w tym 60 
arów lasu, koło Łowicza, tel. kom. 
606-818-288.

 �sprzedam budkę na targowicy, 
Łowicz, tel. kom. 512-088-422.

 �sprzedam ziemię 5,5 ha, Borów, tel. 
kom. 503-339-702.

 �sprzedam mieszkanie 3-pokojowe na 
os. Kostka, bl. 19, o pow. ok. 65 mkw, 
tel. kom. 661-987-500.

 �Dom, Łowicz, tel. kom. 880-651-700.

 �Budowlano-rolna, 9.400 mkw., 
Polesie, rzeka, możliwość wykopania 
stawu, tel. kom. 603-878-783.

 �Działka rolno-budowlana 1,01 
ha, Mysłaków, ul. Łowicka, tel. kom. 
507-811-946.

 �Mieszkanie 60 m2, 2-pokojowe, 
kuchnia, łazienka, umeblowane; Długa 
16, tel. kom. 889-465-682.

 �Dwie działki rolno-budowlane o pow. 
2.900 mkw (prąd, woda). 1,5 km od 
granic Łowicza w kierunku Kocierzewa, 
tel. kom. 602-680-766.

 �sprzedam dom w Łowiczu lub 
zamienię, tel. kom. 602-255-161.
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 �sprzedam 0,77 ha ziemi wraz z 
domem w Zielkowicach, tel. kom. 
784-279-632.

 �sprzedam działkę budowlaną, 
chąśno, tel. kom. 666-287-727.

 �sprzedam M-4, tel. kom. 732-830-824.

 �sprzedam działkę budowlaną 
0,66 ha z mediami, Błędów, tel. kom. 
781-243-450.

 �sprzedam dworek: działka 16 
arów k/Wielunia, 3-pokoje z kuchnią, 
wszystkie media, budynki gospodarcze, 
garaż. cena do uzgodnienia, tel. kom. 
696-528-859.

 �Mieszkanie skierniewice, centrum, 
38 mkw, ii piętro, środkowa klatka, 
środkowe mieszkanie do remontu, tel. 
kom. 888-759-010.

wynajem
 �Wynajmę warsztat 500 mkw., 4 

kanały, wysokość 5m, ogrzewany, 
duży plac parkingowy, Łowicz ul. Armii 
Krajowej, tel. kom. 601-888-400.

 �Wynajmę lokale handlowo-usługowe 
w centrum miasta. Łowicz, ul. 
stanisławskiego, ul. Długa. Wszystkie 
media, klimatyzacja, do 700 mkw., tel. 
kom. 534-500-595.

 �Bloki M-4 wynajmę, tel. kom. 
663-593-993.

 �Pokój, tel. kom. 883-363-814.

 �Wynajmę lokal 75 mkw, centrum 
Żychlina, tel. kom. 508-317-721.

 �Wynajmę 3-pokojowe mieszkanie, 
starzyńskiego, Łowicz, tel. kom. 
534-008-693.

 �Wynajmę lokal 42 mkw w centrum 
Głowna, ul. strażacka 7, tel. kom. 
661-951-257.

 �noclegi Głowno – osiny, tel. kom. 
662-911-545.

 �Kwatery dla obcokrajowców, 
Głowno, tel. kom. +48607-539-008.

 �Wynajmę 2-pokoje, kuchnię, i piętro, 
Bratkowice, tel. kom. 509-853-390.

 �M-2 do wynajęcia, os. Bratkowice, tel. 
kom. 787-124-884.

kupno różne
 �Przyjmę gruz ceglano-betonowy, 

ziemię bez gliny, tel. kom. 515-277-426.

 �Bagnety, medale, zdjęcia, starocie, 
tel. kom. 606-941-752.

 �Kupię rury stalowe, tel. kom. 
662-240-085.

sprzedaż różne
 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 

podsyp, tel. kom. 600-895-026.

 �Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 �Budy ocieplane dla psów, tel. kom. 
885-459-698.

 �Drewno opałowe, tel. kom. 
798-877-090.

 �Wózek paleciak, tel. kom. 
693-830-160.

 �silnik 11 kW, tel. kom. 601-320-604.

 �sprzedam stare łowickie rzeczy, 
orbitrek, tel. kom. 697-957-992.

 �sprzedam zamrażarkę, tel. kom. 
697-689-881.

 �opony 13.6/24 i 16/600, tel. kom. 
697-049-235.

 �Maszyny masarskie, tel. kom. 
605-884-584.

 �Sprzedaż wapna granulowanego. 
Cena 200zł/bigbag (600kg), 330zł/
tona. Dostawa w cenie przy dużych 
ilościach w okolicach Łowicza, 
Skierniewice, Sochaczewa, tel. kom. 
505-068-787.

 �Krajzega, heblarko-pilarka, tel. kom. 
503-830-451.

 �Mauzery 1.000 litrów bez stelaża, tel. 
kom. 601-286-499.

 �Paleciak do skrzyniopalet, tel. kom. 
601-286-499.

 �sprzedam olej zużyty, tel. kom. 
692-391-039.

 �Migomat ozas Esab 340Pro, tel. kom. 
697-941-558.

 �Sprzedam duże okno balkonowe/
tarasowe z demontażu, wymiary: 
szerokość 198 cm, wysokość 224 
cm, tel. kom. 668-279-258

 �Agregat spawalniczy benzynowy, 
zagęszczarka płytowa, tel. kom. 
601-303-237.

 �sprzedam 10 olszyn do wycięcia, tel. 
kom. 508-057-899.

 �Topolę ściętą, tel. kom. 662-130-937.

 �sprzedam dwa koła „11” z osia 
i resorami, wiertarkę ślusarsko 
– kowalską słupową, tel. kom. 
511-167-955.

 �sprzedam dwa koła „11” z osią 
i resorami, wiertarkę ślusarsko 
– kowalską słupową, tel. kom. 
511-167-955.

 �Mieszalnik do betonu poj. 1.000 
dm3, zagęszczarkę 100 kg, tel. kom. 
725-710-267.

 �Łóżko ortopedyczne, materac 
przeciwodleżynowy z pompką, tel. kom. 
697-620-228.

 �Meble do sypialni, łóżko, szafa, tel. 
kom. 607-212-130.

 �sprzedam budę dla psa, tel. kom. 
511-311-145.

 �sprzedam akordeon, tel. kom. 
511-311-145.

 �Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

 �słupy betonowe 4 m, długości, piach, 
żwir, ziemia, kamienie do drenażu, 
dowóz małym samochodem do 5 t., tel. 
kom. 605-896-130.

 �Drewno opałowe, pocięte na dł. 25 
cm, tel. kom. 605-896-130.

 �sprzedam rower rehabilitacyjny, tel. 
kom. 663-151-008.

 �sprzedam olszyny, tel. kom. 
728-749-086.

 �sprzedam kuchnię polską, 
nieużywaną, tel. kom. 606-438-323.

 �sprzedam 3 okna drewniane 
180x145, tel. kom. 606-351-491.

 �sprzedam łóżko rehabilitacyjne z 
materacem oraz wózek inwalidzki, tel. 
kom. 694-744-385.

 �sprzedam wersalkę i pralkę 
automatyczna Polar, tel. kom. 
600-356-297.

praca

dam pracę
 �Zatrudnię kierowcę c+E (kontenery 

-stałe trasy), tel. kom. 693-441-700.

 �Przyjmę do pizzerii kierowcę na stałe 
oraz pomoc kuchenną -weekendowo, 
tel. kom. 504-859-387, 885-353-500.

 �Przyjmę do pizzerii kucharza/
pizzermana na stałe z możliwością 
przyuczenia oraz kierowcę 
weekendowo, tel. kom. 504-859-387, 
885-353-500.

 �Zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice Dmosina, tel. kom. 609-846-316.

 �Zatrudnię kierowców kat. c+E 
w transporcie międzynarodowym, 
bardzo dobre zarobki, nowe stawki, 3x 
weekendy wolne, tel. kom. 782-223-211, 
604-237-423.

 �Zatrudnimy kierowców kat. c+E 
do przewozu kontenerów morskich, 
Hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. kom. 506-836-200.

 �Zatrudnię szwaczki, dzianina, 
tkanina, Głowno, tel. (42) 672-76-
24, tel. kom. 692-406-127.

 �Zatrudnię dekarza, cieślę, pomocnika 
dekarza, tel. kom. 660-773-790.

 �Przyjmę do pracy piekarza w piekarni 
w Dmosinie, tel. kom. 504-573-701.

 �Zatrudnię murarza, stawka 17-20 zł/
godz., tel. kom. 667-324-294.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E w 
transporcie krajowym, naczepa 
chłodnia, dobre zarobki, tel. kom. 
608-067-847.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E 
(chłodnia); wyjazdy z Tesco Teresin, tel. 
kom. 608-067-847.

 �Monterzy g/k, szpachlarze (z 
prawem jazdy kat. B), tel. kom. 
500-027-261.

 �Zatrudnię do sklepu na cały etat, 
pół etatu lub praca w weekendy, 
Łowicz, tel. kom. 501-788-231.

 �firma budowlana zatrudni 
pracownika do wykończenia zbiorników 
żelbetowych, malowania, mycia, 
szpachlowania. Bez doświadczenia, od 
zaraz, tel. kom. 609-497-778.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c, stała trasa, 
praca w strykowie(Raben), tel. kom. 
503-692-808.

 �Kierowcę kat. c, praca na terenie 
magazynu, auto nie wyjeżdża na 
drogi publiczne, przeładunki między 
magazynami, tel. kom. 698-645-426.

 �Zatrudnię ekspedientki do pracy 
w sklepie spożywczym, na terenie 
Łowicza, tel. kom. 512-088-422.

 �Zatrudnię osobę do rozliczania 
czasu pracy kierowców ze 
znajomością programu Tachospeed, 
tel. kom. 666-720-857.

 �Zatrudnię kierowcę kat. c+E, tel. kom. 
669-106-566.

 �firma budowlana przyjmie cieślę-
dekarza i pomocnika, wymagane 
doświadczenie, praca od zaraz, tel. 
kom. 727-424-468.

 �Zatrudnię fryzjerkę, tel. kom. 
511-010-676.

 �Zatrudnię traktorzystę do pomocy 
w gospodarstwie, tel. kom. 792-387-
788, gmina Łyszkowice.

 �Zatrudnię pracownika na stację paliw 
w Łowiczu, tel. kom. 502-251-751.

 �Zatrudnię samodzielnego brukarza, 
pomocników, wysokie wynagrodzenie, 
tel. kom. 725-710-267.

 �firma Polish Rendering company z 
Pszczonowa zatrudni kierowcę z kat. 
c+E, krótkie trasy, codzienny powrót do 
bazy, tel. kom. 570-335-682.

 �Opieka-Niemcy-Praca. Bezpłatny 
kurs j. niemieckiego od podstaw 
w Łodzi i okolicach. Po kursie– 
gwarantowane oferty pracy. 
Zapisz się już dziś: 501-355-948, 
Promedica24.

 �Zatrudnię kierowcę c+E w 
ruch międzynarodowym, tel. kom. 
501-038-542.

 �Zatrudnię do pracy w handlu, tel. 
kom. 605-679-749.

 �Zatrudnię hydraulików z 
doświadczeniem, tel. kom. 
603-673-948.

 �Zatrudnię murarzy, pomocników z 
okolic Głowna, tel. kom. 515-697-643.

 �Zatrudnimy magistra farmacji 
na stanowisko kierownika. Apteki 
w okolicach Łowicza, tel. kom. 
602-255-161.

 �Zatrudnię kierowcę c+E tandem, 
chłodnia, kraj, tel. kom. 602-354-612, 
608-116-216.

 �Zatrudnię mechanika 
samochodowego, tel. kom. 602-354-
612, 608-116-216.

 �Zatrudnię dyspozytora/spedytora, tel. 
kom. 602-354-612, 608-116-216.

 �Zatrudnię cukiernika / osobę 
z umiejętnościami składania i 
dekorowania tortów. Praca od 
poniedziałku do piątku, cukiernia 
Milczarek, Dmosin Drugi, tel. kom. 
606-799-177.

 �Zatrudnię mężczyznę na stanowisko 
cukiernika/pomoc cukiernika. praca 
od poniedziałku do piątku. cukiernia 
Milczarek, Dmosin Drugi, tel. kom. 
606-799-177.

 �Zatrudnimy osobę do działu 
kadr ze znajomością PEfRon. 
Atrakcyjne warunki pracy, płacy. 
Praca w wymiarze 1/1 lub 1/2 
etatu na terenie sochaczewa. Mile 
widziane osoby z orzeczeniem 
stopnia niepełnosprawności, tel. kom. 
604-426-382.

 �Zatrudnimy kosmetyczkę 
lub kosmetologa, tel. kom. 
501-039-600.

 �Zatrudnię opiekunkę do 
9-miesięcznego chłopca, miejsce pracy 
Wyborów, tel. kom. 888-221-143.

 �Przyjmę pracownika  
do produkcji ogrodzeń betonowych, 
możliwość zakwaterowania, 
Łyszkowice, tel. kom.  
501-735-885.

 �Zatrudnię szwaczki. Praca 
na pełny etat. Atrakcyjne 
wynagrodzenie. Praca 10 km od 
Łowicza, tel. kom. 889-894-203.

 �Kierowca c+E (codziennie w domu), 
tel. kom. 693-618-750.

 �Zatrudnię do szycia skóry, możliwość 
przyuczenia. Bratoszewice, tel. kom. 
530-545-527.

 �Zatrudnię szwaczkę całorocznie, 
Głowno, tel. kom. 509-571-801.

 �Do księgowości z doświadczeniem w 
Głownie, tel. kom. 603-610-512.

 �samotna chora poszukuje osoby do 
opieki, z możliwością zamieszkania, tel. 
kom. 608-058-231, 512-001-712.

 �Przyjmę pracownika do wykończeń i 
dociepleń, tel. kom. 606-737-576.

 �Zatrudnię pracownika wykończenia 
wnętrz: glazura, terakota, elewacje, 
roboty murarskie. Głowno i okolice, cały 
rok, tel. kom. 607-606-414.

 �Zatrudnię pracowników 
budowlanych, tel. kom. 783-997-688.

 �Zatrudnię osobę do pracy w cukierni 
w Głownie, Tel. 607-508-808.

 �Zooksy Producent skarpet 
poszukuje pracowników na stanowisko 
wykańczalnik wyrobów gotowych, 
praca na pełen etat, umowa o 
pracę, możliwość pracy w trybie 
dwuzmianowym, tel: 534-537-270.

 �Zooksy Producent skarpet poszukuje 
pracownika na stanowisko szwaczka. 
Wymagana znajomość obsługi 
maszyny Rosso, Mile widziana osoba 
na emeryturze. tel: 788-878-500.

 �nowa szwalnia w Głownie zatrudni 
szwaczki, nowy park maszynowy, 
dzianina, praca na stałe, cały rok tel. 
518-203-421.

usługi wideo
 �Wideofilmowanie. fotografia, tel. kom. 

698-535-780.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, tel. kom. 

698-480-048.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
młotem hydraulicznym; koparką 
gąsienicową, tel. kom. 790-606-451.

 �Kruszywa, piasek, żwir, ziemia 
ogrodowa. Roboty ziemne, 
wyburzeniowe, transport maszyn 
budowlanych, rolniczych, usługi 
kruszarką, tel. kom. 693-565-564.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. kom. 668-591-725.

 �Www.remontystrykow.pl, tel. kom. 
663-987-289, 721-894-202.

 �Układanie kostki brukowej, tel. kom. 
724-956-210.

 �Kierowanie budowami, projekty 
indywidualne, adaptacje, tel. kom. 
693-184-322.

 �Bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, balustrady, tel. kom. 
506-771-822.

 �Tynki maszynowe, tel. kom. 
796-954-454.

 �cyklinowanie, polerowanie, układanie 
parkietu, tel. kom. 501-249-461.

 �Kompleksowe remonty, tel. kom. 
511-568-525.

 �Elewacje, docieplenia, tel. kom. 
506-964-119.

 �Malowanie, gipsowanie, gładzie, 
sufity podwieszane, glazura, terakota, 
przystępne ceny, tel. kom. 695-263-945.

 �Parkiety: profesjonalne  
układanie, cyklinowanie  
z polerowaniem, lakierowanie.  
schody: cyklinowanie, lakierowanie,  
tel. kom. 607-090-260.

 �ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy i furtki, 
balustrady, wiaty, fundamenty, tel. kom. 
505-700-777.

 �Glazura, terakota, tel. kom. 
537-663-191.

 �Tynki tradycyjne, tel. kom. 
537-663-191.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Remonty, tel. kom. 603-043-995.

 �Docieplenia budynków, tel. kom. 
666-152-315.

 �Wykończenia wnętrz, remonty, tel. 
kom. 532-115-111.

 �Tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. kom. 725-668-616.

 �Dachy, pokrycia dachowe, 
konstrukcje, obróbki, tel. kom. 
609-846-316.

 �Malowanie, renowacja kominów, 
ocieplanie budynków, tel. kom. 
739-021-981.

 �Układanie kostki brukowej, 
opaski wokół nagrobków, tel. kom. 
667-189-380.

 �Docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. Tanio, szybko, 
solidnie, tel. kom. 607-612-176.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, tel. 
kom. 515-830-969.

 �Dom-Rem: oferujemy  
usługi dociepleń budynków 
mieszkalnych i gospodarczych 
i wykończeń wnętrz, tel. kom. 
695-569-833.

 �Tynki maszynowe, wylewki, tanio, 
solidnie, tel. kom. 604-144-668.

 �Dachy: naprawa, wymiana, podbitki, 
tel. kom. 607-610-786.

 �Układanie kostki brukowej, tel. kom. 
667-837-817.

 �Malowanie, panele podłogowe i inne, 
tel. kom. 667-837-817.

 �cyklinowanie bezpyłowe, tel. kom. 
504-960-515.

 �Malowanie, gładź, glazura, tel. kom. 
668-026-851.

 �Łazienki, kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �Malowanie pomieszczeń, tel. kom. 
733-788-522.

 �Remonty kompleksowo, tel. kom. 
733-788-522.

 �Gipsowanie, malowanie, panele 
podłogowe. Tanio i solidnie, tel. 
kom. 664-712-854.

 �Malowanie, gipsowanie, 
tapetowanie, panele, płyta G/K, 
wykańczanie poddaszy, tel. kom. 
535-466-501.
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 �Malowanie, tapetowanie, gładź, 
płyty k/g, glazura. Wieloletnie 
doświadczenie, tel. kom. 608-685-867.

 �Elewacje, docieplenia, tel. kom. 
692-986-022.

 �firma Remontowo-Budowlana oferuje 
swoje usługi  , tel. kom. 606-794-645.

 �Budowa domów kompleksowo, tel. 
kom. 889-586-507.

 �Kierownik budowy, kontrole okresowe 
budynków, adaptacje projektów, tel. 
kom. 889-586-507.

 �Wykończenia wnętrz, remonty. 
Usługi koparko-ładowarką, tel. kom. 
726-005-701.

 �Malowanie, tapetowanie ścian, tel. 
kom. 722-076-546.

 �Dachy, naprawa montaż więźby, 
wymiana, podbitka itp., tel. kom. 
507-542-210.

 �cyklinowanie, układanie podłóg, 
lakierowanie, profesjonalnie, tel. kom. 
694-866-437.

 �Wykonam wykończenia wnętrz, 
tel. kom. 785-487-874.

 �Gładzie gipsowe, zabudowy k/g, 
malowanie, tel. kom. 796-689-987.

 �Podłogi drewniane, parkiety: 
układanie, cyklinowanie, polerowanie, 
lakierowanie, olejowanie. schody: 
renowacja. Profesjonalnie, solidnie, tel. 
kom. 733-552-113, 601-378-677.

 �Malowanie, tel. kom. 514-347-542.

 �Budowanie kominów z klinkieru itp., 
tel. kom. 723-917-819, 530-026-584.

 �Budowanie domów, garaży od 
podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, tel. 
kom. 530-026-584, 723-917-819.

 �Docieplenia budynków. 
Wykończenia wnętrz: podwieszane 
sufity, tynki tradycyjne, malowanie, 
gres, terakota.10 lat doświadczenia, 
tel. kom. 605-051-991.

 �Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. kom. 883-215-523.

 �Malowanie, tel. kom. 
607-168-196.

 �Pokrycia dachowe, papa, rynny, 
podbitki, tel. kom. 605-850-706.

sprzedaż
 �Żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 

odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. kom. 601-239-779.

 �Extra czarna ziemia ogrodowa, 
po obróbce mechanicznej, tel. kom. 
601-239-779.

 �sprzedaż części zamiennych do 
betoniarek, koła zębate i pasowe, 
wieńce żeliwne, tel. kom. 501-713-102, 
www.rawiko.pl.

 �Wózek widłowy Bułgar, Diesel, tel. 
kom. 607-612-176.

 �Wózek widłowy Linde, Diesel, tel. 
kom. 607-612-176.

 �stemple sosnowe 3 m, tel. kom. 
693-443-334.

 �sprzedam piec c.o. 2-letni, tel. kom. 
693-737-220.

 �Rusztowania warszawskie, tel. kom. 
500-262-573.

usługi 
instalacyjne

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
693-296-530.

 �Hydraulika kompleksowo, tel. kom. 
601-818-310.

 �Elektryk, tel. kom. 506-522-852.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. Złota rączka, tel. kom. 
506-891-289.

 �Usługi elektryczne, tel. kom. 
509-838-364.

 �Wiercenie studni głębinowych, tel. 
kom. 608-266-128.

 �Usługi hydrauliczne, tel. kom. 
785-543-610.

 �Drobna hydraulika, biały montaż, tel. 
kom. 535-466-501.

usługi inne
 �Wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, tel. kom. 
668-591-725.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. kom. 504-070-837.

 �Zespół, wokalistka, deejay, tel. 
kom. 503-746-892.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
693-208-999.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
696-008-528.

 �Wypożyczę napis ledowy LoVE, 
stół wiejski, nalewak piwny, ławeczki, 
parasol, dowóz, tel. kom. 889-994-992.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. kom. 
609-135-411.

 �Rozdrabnianie gałęzi rębakiem, 
wycinka drzew, zakrzaczeń, tel. kom. 
667-732-751.

 �odnawianie wanien, tel. kom. 
600-979-826.

 �DJ, Wodzirej poprowadzi 
niezapomniane: wesela, poprawiny, 
18-nastki, imprezy firmowe, 
okolicznościowe, tel. kom. 503-399-196.

 �Transport busem do 3,5 tony, (9 
miejsc), tel. kom. 739-021-981.

 �naprawa telewizorów. Łowicz, 
Topolowa 19, tel. (46) 837-70-20, tel. 
kom. 728-227-030.

 �Zrobię ogrodzenia oraz bramy 
do stodoły, garażu, obory, tel. kom. 
505-928-735.

 �Wycinka trudno dostępnych 
drzew. Konkurencyjne ceny, tel. kom. 
506-660-095.

 �Wycinka drzew, tel. kom. 
510-052-908.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, tel. kom. 
782-718-483.

 �Ścinam i potnę tanio drzewo, tel. kom. 
537-843-600.

 �oddam dwa wózki inwalidzkie, tel. 
kom. 692-039-891.

 �Marek i Darek dowiozą paliwo na 
gospodarkę, tel. kom. 509-626-916, 
502-391-577.

 �Do wynajęcia gabinet 
dentystyczny, lekarski. Łowicz, Stary 
Rynek (Przychodnia Lekarska), tel. 
kom. 509-099-969.

 �Do wynajęcia kawalerka, centrum 
Łowicza, tel. kom. 602-574-891.

 �Pokoje-kwatery pracownicze dla 
firm. Większa ilość, tel. kom. 509-
099-969, Łowicz.

matrymonialne
 �Poznam dziewczynę 20-27 lat, bez 

nałogów, która poważnie myśli o życiu, 
tel. kom. 795-750-952.

nauka
 �Matematyka, tel. kom. 791-802-482.

 �Angielski, profesjonalnie, tel. kom. 
880-233-777.

 �Język angielski, niemiecki, tel. kom. 
663-684-178.

 �Kanadyjczyk polskiego pochodzenia: 
nauka języka angielskiego i 
francuskiego, wszystkie poziomy. 
Korepetycje, tel. kom. 604-621-125.

 �Matematyka, tel. kom. 601-303-279.

 �nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, tel. kom. 607-440-582.

 �Matematyka, Angielski, tel. kom. 
515-459-141.

 �Korepetycje z matematyki dla szkoły 
podstawowej, gminazjum i średniej. 
Przygotowanie do egzaminów i matury. 
Profesjonalnie w szkole matematyki, 
os. Dąbrowskiego 24 (rampa), tel. kom. 
577-499-553.

 �Korepetycje z matematyki, tel. kom. 
577-499-553.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, tel. kom. 783-112-512.

 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 
transportem, tel. kom. 607-202-732.

 �skup zbóż paszowych: jęczmień 830 
zł, pszenżyto 770 zł, pszenica 880 zł, 
transport/załadunek, Leśniczówka k./
soboty, tel. kom. 505-406-917.

 �Kupię zboże, tel. kom. 667-566-276.

 �Kupię zboże, tel. kom. 603-945-983.

 �Kupię zboże, odbiór luzem, tel. kom. 
603-573-567.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. kom. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. kom. 
601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. kom. 
601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, tel. kom. 
603-711-760.

maszyny
 �Kupię c-360 3P, tel. kom. 

604-649-151.

 �Kupię maszyny rolnicze, tel. kom. 
883-945-511.

 �siewnik poznaniak do remontu 
(może być dziurawy zbiornik), tel. kom. 
664-981-618.

 �Kupię talerzówkę, glebogryzarkę, 
kosiarkę, ładowacz Troll lub Tur, siewnik, 
owijarkę do bel, tel. kom. 515-710-848.

 �Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, MTZ, Mf-255, T-25 Władimirec 
bez dokumentów, do remontu, tel. kom. 
502-939-200.

rolnicze – 
sprzedaż

płody rolne
 �sianokiszonka, Mięsośnia, tel. kom. 

695-441-197.

 �sprzedam sianokiszonkę, siano, 
słomę, tel. kom. 662-585-814.

 �Sprzedam kukurydzę suchą, tel. 
kom. 697-714-463.

 �Sprzedam słomę, baloty 120x120, 
tel. kom. 697-714-463.

 �Zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. 
Firma Nasienna GRANUM o/ Łowicz, 
dowóz od 1tony, tel. (46) 837-23-
05, (46) 837-23-01.

 �sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �sprzedam żboże, tel. kom. 
606-218-403.

 �sprzedam siano i sianokiszonkę, tel. 
kom. 537-215-533.

 �owies, pszenżyto, tel. kom. 
782-093-352.

 �sianokiszonka bele, tel. kom. 
604-853-854.

 �sprzedam jęczmień, tel. kom. 
693-962-211.

 �sianokiszonka w balotach, i pokos, 
tel. kom. 661-037-030.

 �sprzedam sianokiszonkę, tel. kom. 
888-114-186.

 �sprzedam siano, tel. kom. 
888-114-186.

 �sianokiszonka, słoma, siano w 
balotach, tel. kom. 601-320-604.

 �Zboże, słoma, tel. kom. 880-263-930.

 �słoma sucha, mocno sprasowana, 
bele 120x120, Bąków Dolny, tel. kom. 
505-333-294.

 �sianokiszonka, obornik, tel. kom. 
512-831-125.

 �słoma, tel. kom. 515-236-142.

 �Pszenżyto, tel. kom. 723-585-201.

 �Kukurydza, tel. kom. 605-845-983.

 �sianokiszonka, siano, tel. kom. 
665-518-217.

 �siano, słoma (baloty) ze stodoły, 
Guźnia, tel. kom. 880-918-256, 
889-910-333.

 �Żyto, tel. kom. 695-068-710.

 �sprzedam siano, okrągłe bele, tel. 
kom. 662-237-808.

 �słoma i siano ze stodoły, Zakrzew, tel. 
kom. 509-392-251.

 �sprzedam siano, tel. kom. 
790-502-153.

 �sprzedam owies, kukurydzę, tel. kom. 
604-961-560.

 �siano, słoma, duże belki, tel. kom. 
888-365-188.

 �Mieszanka, jęczmień, pszenżyto, 
owies, tel. kom. 538-455-989.

 �sprzedam ziemniaki, tel. kom. 782-
072-806, po 19.00.

 �sprzedam sianokiszonkę, tel. kom. 
571-266-810.

 �sprzedam słomę, siano, tel. kom. 
784-843-470.

 �sprzedam słomę belki 120x120, tel. 
kom. 668-424-376.

 �sprzedam siano, tel. kom. 
668-409-727.

 �sprzedam zboże (pszenżyto, 
mieszankę), tel. kom. 664-968-279.

 �słoma w balotach, tel. kom. 
785-240-262.

 �siano, słoma, mieszanka, tel. kom. 
605-350-355.

 �Mieszanka zbożowa, tel. kom. 
793-333-196.

 �Pszenżyto z żytem, tel. kom. 
883-468-417.

 �Żyto, tel. kom. 664-981-618.

 �słoma, baloty 140x120, tel. kom. 
664-981-618.

 �sianokiszonka baloty + transport, tel. 
kom. 664-981-618.

 �słoma (duże bele), Psary, Piotrowice, 
tel. kom. 696-425-214.

 �Mieszanka, tel. kom. 504-832-533.

 �sprzedam siano i sianokiszonkę, 
skaratki, tel. kom. 607-065-145.

 �sprzedam słomę 120x120 po prasie 
zmiennokomorowej Kuhn, śrutownik 
bijakowy ssąco-tłoczący 11 kW, tel. 
kom. 730-788-742.

 �sprzedam zbożę: pszenicę, 
pszenżyto, osiek, tel. kom. 607-648-748.

 �siano w kostkach ze stodoły, tel. kom. 
507-293-931.

 �słoma w balotach z mieszanki ze 
stodoły, sierżniki, tel. kom. 609-241-555.

 �sloma, kukurydza, Świeryż, tel. kom. 
726-390-515.

 �sprzedam siano w belach, tel. kom. 
888-153-945.

 �siano, pszenżyto, sianokiszonka, 
owies, Marywil, tel. kom. 691-125-654.

 �sprzedam pszenicę, Kiernozia, tel. 
kom. 605-278-719.

 �sprzedam bób, tel. kom. 
608-613-658.

 �siano, tel. kom. 667-257-460, po 
14:00.

 �sprzedam zboże, Świeryż ii, tel. kom. 
662-585-814.

 �sprzedam słomę okrągłe belki suchą 
120x130, tel. kom. 503-065-714.

 �sprzedam 8 ton pszenicy, 10 ton 
owsa, tel. kom. 503-065-714.

 �sprzedam słomę, siano 120x130, 
Guźnia, tel. kom. 721-435-360.

 �Słoma, Lubowidza 47, tel. kom. 
501-469-585.

 �słoma w okrągłych belkach i siano 
w kostce, tel. (46) 831-62-26, tel. kom. 
791-278-799.

 �owies, jęczmień, pszenica, 
dojarka dwustanowiskowa, tel. kom. 
604-871-975.

 �sprzedam pszenicę, jęczmień, żyto 
i słomę w belkach, Retki, tel. kom. 
795-499-795.

 �sprzedam owies, sierżniki 49.

 �sprzedam sianokiszonkę w balotach 
pierwszy pokos, tel. kom. 516-415-834.

 �Żyto, 7 t, tel. kom. 510-514-012.

 �sprzedam słomę i siano ze 
stodoły w małych kostkach, tel. kom. 
787-436-230.

 �sprzedam słomę, siedzenie na kuca, 
tel. (24) 277-72-79.

 �owies, pszenżyto jare, żyto, tel. kom. 
692-199-767.

 �sprzedam pszenżyto, pszenicę 
mieszankę, słomę w kostkach ze 
stodoły, tel. kom. 661-878-699.

 �słoma, tel. kom. 600-820-374.

 �słoma, baloty, tel. kom. 609-541-358.

 �sianokiszonka niedrogo, tel. kom. 
609-473-490.

 �sprzedam siano duże okrągłe belki, 
gm. Bielawy, tel. kom. 661-488-438.

 �owies, tel. kom. 502-585-456.

 �sprzedam owies, odmiana Bingo, ok. 
Rybna, osiek, tel. kom. 661-709-954.

 �sprzedam pszenżyto, tel. kom. 726-
497-938, Zabostów Duży.

 �siano okrągłe belki 120, 
tel. (46) 838-81-06.

 �Pszenżyto, tel. kom. 692-916-507.

 �słoma, siano, baloty, Mąkolice, tel. 
kom. 781-484-941.

 �sianokiszonka w belotach, tel. kom. 
666-723-148.

 �sianokiszonkę zeszłoroczną, tel. kom. 
724-581-173.

 �słoma, tel. kom. 669-419-342.

 �Pszenżyto, tel. kom. 667-118-104.

 �sprzedam jęczmień, tel. kom. 
666-287-727.

 �Mieszanka (owies, pszenżyto), tel. 
kom. 506-286-537.

 �Jęczmień, tel. kom. 607-172-809, po 
17:00.

 �siano, słoma, tel. kom. 721-502-525.

 �siano kostka, tel. kom. 570-980-770.

 �sprzedam zboże pszenicę, 
pszenżyto, mieszankę, tel. kom. 605-
394-631, 784-006-332.

 �sprzedam łąkę, Świeryż, tel. kom. 
662-585-814.

 �sprzedam pszenicę, jęczmień, tel. 
kom. 518-151-870.

 �sprzedam kukurydzę suchą, tel. kom. 
789-022-466.

 �Pszenżyto, mieszanka zbożowa, tel. 
kom. 607-181-404.

 �słoma owsiana, tel. kom. 
668-162-199.

 �słoma, duże bele, tel. kom. 
883-237-644.

 �Buraczek ćwikłowy odpady, tel. kom. 
693-692-539.

 �sprzedam zboże, tel. kom. 
509-853-384.

 �sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
509-473-106.

 �siano, słoma, opryskiwacz, tel. kom. 
664-873-766.

 �sprzedam sianokiszonkę, tel. kom. 
785-480-517.

 �sprzedam siano w belach, tel. kom. 
725-875-595.

 �Łubin słodki, tel. kom. 669-960-974.

 �siano, słoma (baloty), tel. kom. 
661-403-096.

 �sianokiszonka, gm. Głowno, tel. kom. 
506-103-998.

 �sprzedam owies, mieszankę, gm. 
iłów, tel. kom. 797-961-591.

 �siano pogodne, tel. kom. 
691-666-967.

 �Kukurydza, owies, mieszanka, 
jęczmień, pszenica, pszenżyto, łubin 
słodki, gorzki, sianokiszonka, tel. kom. 
506-115-015.

 �Pszenica, tel. kom. 784-621-588, 
Boczki.

 �siano, słoma, sianokiszonka, tel. kom. 
880-877-582.

 �sprzedam pszenżyto, tel. kom. 
886-746-494.

 �owies ok. 3 t, pszenżyto ok. 2 t, 
sianokiszoka baloty 4szt., tel. kom. 
607-197-339.

 �sprzedam słomę w balotach 
120*120, tel. kom. 510-929-619.

 �sprzedam jęczmień z pszenicą 
50x50, tel. kom. 517-441-538.

 �Żyto, pszenżyto, tel. kom. 
512-544-156.

 �sprzedam słomę, siano, okrągłe 
belki, tel. kom. 698-179-395.

 �sianokiszonka baloty, tel. kom. 
880-514-133.

hodowlane
 �sprzedam 2 źrebice, tel. kom. 

668-532-337.

 �Byczki do dalszego chowu, 
jałówki hodowlane cielne, tel. kom. 
604-432-909.

 �Jałówka wysokocielna, tel. kom. 
665-518-217.

 �sprzedam jałówkę cielną, tel. kom. 
691-084-263.
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 �Jałówki cielne, tel. kom. 
889-823-596.

 �sprzedam prosiaki, okolice 
sannik, tel. kom. 570-912-224.

 �sprzedam byczki, tel. kom. 
884-203-464.

 �sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 693-025-944.

 �sprzedam 3 jałoszki do dalszego 
chowu 7-8 miesięcy, tel. kom. 
791-502-101.

 �sprzedam jałówkę roczną, tel. 
kom. 731-927-213.

 �sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 664-968-279.

 �sprzedam byczka 300-kg, 
jałoszkę simental 270-kg, tel. kom. 
693-088-990.

 �Jałówka Hf, wycielenie: 
05.03.2019, tel. kom. 515-837-676.

 �sprzedam cielaka, tel. kom. 
725-402-590.

 �sprzedam prosięta, tel. kom. 
570-513-525.

 �sprzedam jałówkę na wycieleniu 
26.03, tel. kom. 508-157-179.

 �Jałówka na wycieleniu, tel. kom. 
609-788-346.

 �sprzedam prosięta, tel. kom. 
663-592-429.

 �sprzedam jałówkę wysokocielną, 
tel. kom. 511-111-860.

 �sprzedam prosiaki, tel. kom. 
881-956-637.

 �sprzedam prosięta 9 szt., 
szczepione, tel. kom. 661-364-280.

 �sprzedam krowę na wycieleniu, 
tel. kom. 666-287-727.

 �sprzedam jałoszkę mięsną, tel. 
kom. 792-858-895.

 �Prosięta duże, tel. (46) 830-32-36.

 �sprzedam jałówkę wysokocielną 
03.03.2019, tel. kom. 500-049-265, 
Różyce.

 �sprzedam jałówkę na ocieleniu, 
termin 1.03.2019, tel. kom. 
519-572-103.

 �Byczki Ho 3-miesięczne, tel. kom. 
503-163-721.

 �sprzedam prosiaki, tel. kom. 
503-784-574.

 �Jałówka Hf wycielenie 23 
luty, Zielkowice 176, tel. kom. 
793-518-602.

 �sprzedam prosięta 7sztuk duże, 
tel. kom. 509-339-862.

 �Byczki, tel. kom. 609-874-395.

 �Byczek 3-tygodniowy, tel. kom. 
793-553-004.

 �sprzedam siano w dużych belach, 
tel. kom. 515-539-124.

 �sprzedam 3 średnie koguciki, tel. 
kom. 502-037-679.

 �Jałówka, wycielenie 24 luty, tel. 
kom. 723-053-278.

 �sprzedam prosięta, tel. kom. 
607-415-472.

 �sprzedam jałoszkę, tel. kom. 
604-245-140.

maszyny
 �Agregat uprawowo-siewny 2.7 metra z 

walcem packera i hydropakiem z 2013 
roku oraz pług 4-skibowy zagonowy z 
2004 roku, tel. kom. 609-541-340.

 �Kupię kombajn (Bolko, Anna, 
Karlik), sadzarkę, cyklop, troll, 
rozrzutnik, glebogryzarkę, kopaczkę, 
inne, tel. kom. 511-713-596.

 �sprzedam siewnik punktowy 
samobieżny do wysiewu rzodkiewki, 
tel. kom. 782-019-779.

 �Gruber Kverneland 13 łap turbo ii, 
gęsia stopa 3 m za 5.200 zł, agregat 
uprawowy 2,8 m – 2.000 zł, basen 
430 litrów za 1.200 zł, tel. kom. 
606-439-612

 �sprzedam pracę kostkową, tel. 
kom. 698-489-550.

 �sprzedam kombajn Karlik, tel. 
kom. 888-114-186.

 �sprzedam opryskiwacz 600 litrów, 
tel. kom. 531-791-123.

 �ciągnik, case 77 km z turem, 
1994 rok, przyczepa D46, 
roztrząsacz do siana KUHn, tel. kom. 
609-921-210.

 �c-340/360, dobry, tel. kom. 
515-236-142.

 �siewka nawozowa 2-talerzowa, 
zachodnia, tel. kom. 601-272-521.

 �Pług Kverneland zagonowy i 
obrotowy, tel. kom. 663-931-810.

 �opony c-360, brony, kultywator, 
pługi 3 i 4, Kosa, wialnia, tel. kom. 
530-930-104.

 �Mieszalnik pasz, opona do c-330, 
c-360, tel. kom. 880-646-919.

 �Kos i Lej do nawozu, tel. kom. 
503-654-884.

 �ciągnik c-330, opryskiwacz, tel. 
kom. 667-372-209.

 �Traktor John Deere 2012 z turem, 
tuz krajowy, tel. kom. 605-884-584.

 �Wałki rozrzucające rozrzutnika 
fortschritta T088, tel. kom. 
692-146-594.

 �Agregat prądotwórczy, tel. kom. 
721-169-137.

 �sprzedam rozrzutnik 10 ton, 
kombajn Anna, przetrząsarka, 
przyczepa, tel. kom. 721-169-137.

 �sadzarka do ziemniaków, kombajn 
Bizon, tel. kom. 0785-240-262.

 �sieczkarnia 1-rzędowa, sadzarka, 
tel. kom. 605-350-355.

 �Beczka do ślęzy sadowniczej, 
nowa, tel. kom. 506-188-515.

 �siewnik poznaniak 3-metrowy, tel. 
kom. 664-981-618.

 �Pług, siewnik, glebogryzarka, 
talerzówka, c-330, prasa, ostrówek, 
kultywator, tel. kom. 509-853-384.

 �Prasa pasowa Greenland RV 
126L, 1998 rok, stan bdb, kombajn 
claas Dominator 76, przetrząsarka 
Kuhn 5,20, hydraulicznie składana, 
tel. kom. 667-826-226.

 �Rozrzutnik obornika 2-osiowy, tel. 
kom. 667-826-226.

 �siewnik do kukurydzy Aeromat-
Becker 7-sekcji, tel. kom. 
600-139-605.

 �Agregat uprawowy, pielnik 
do warzyw, sadzarka, tel. kom. 
509-853-384.

 �Przyczepa HL 8 ton, sztywna, 
bez dokumentów, 4.100 zł, tel. kom. 
601-286-499.

 �Przyczepa HL 8,3 tony, sztywna 
duża, stan dobry, 6.200 zł, tel. kom. 
601-286-499.

 �sprzedam łuskarkę do bobu, tel. 
kom. 600-176-795.

 �Rozrzutnik 2-osiowy, tel. kom. 
600-176-795.

 �Prasa Z-224, przestrząsarka Kuhn, 
siewka lej, tel. kom. 726-949-291.

 �Rozrzutnik 10-tonowy, talerzówka 
duża, tel. kom. 665-103-042.

 �siewnik do kukurydzy, 
sianokiszonka, tel. kom. 
500-225-198.

 �Wybierak do kiszonki fela sD-130, 
brona aktywna 2,50 z hydropakiem, 
tel. kom. 664-737-171.

 �sprzedam maszyny rolnicze, tel. 
kom. 695-243-117.

 �Kultywator ścierniskowy, agregat 
uprawowy do siewnika, rozsiewacz 
nawozu MXL-2100, przeciwwaga 
na przedni tuz 1000 kg, tel. kom. 
697-941-558.

 �sprzedam agregat ścierniskowy 
3m, tel. kom. 662-585-814.

 �Rozrzutnik 1-osiowy zdrowy, 2.800 
zł, tel. kom. 603-872-897.

 �sprzedam Zetora 7211, 1987 rok, 
tel. kom. 693-354-967.

 �sprzedam kosiarkę dyskową Unia 
famarol 2,8 metra, 2010 rok, tel. 
kom. 603-262-067.

 �sprzedam oś rozrzutnika 
2-osiowego, koła 10, 11, tel. kom. 
692-199-818.

 �sprzedam prasę walcową Arobale 
120x120, rozrzutnik obornika 
Tandem 6 t, śrutownik walcowy, tel. 
kom. 724-865-810.

 �sprzedam sadzarkę czeską i 
sortownik, tel. kom. 609-501-056.

 �Kultywator; siewnik do zboża; 
trząsacz do siana karuzelowy, 
beczka na osi 1.000 l., dwukółka, 
opryskiwacz, pług 3-skibowy, 
rozrzutnik, tel. kom. 510-514-012.

 �sprzedam kombajn Bolko, tel. 
kom. 514-642-411.

 �sprzedam sadzarkę do 
ziemniaków, kamienie polne, tel. 
kom. 695-553-626.

 �sprzedam prasę kostkową sipma 
Z-224, tel. kom. 510-196-776.

 �Przetrząsarka do siana 
4-gwiazdkowa ręcznie składana, tel. 
kom. 519-522-605.

 �sprzedam śrutownik walcowy po 
regeneracji, tel. kom. 509-112-148.

 �Kosiarka rotacyjna, zgrabiarka 7, 
kultywator, tel. kom. 692-199-767.

 �ciągnik c-385, 1980 rok, stan 
bdb, kabina, nowy rozrusznik, 
akumulator, zarejestrowany, tel. kom. 
603-112-242.

 �sprzedam rozrzutnik 1-osiowy, 
garażowany, stan bdb, tel. kom. 
505-240-768.

 �Zgrabiarka karuzelowa Deutz-
fahr; pług 4-skibowy, zagonowy; 
przetrząsarka do siana Kuhn; 
kombaj zbożowy claas 96, tel. kom. 
600-822-089.

 �siewnik do kukurydzy Gaspardo 
4-rzędowy z nawozem, gruber 3m na 
sprężynach, tel. kom. 664-187-631.

 �Pług obrotowy 4-skibowy 
Kverneland na resorze, tel. kom. 
696-425-214.

 �Ładowacze czołowe do 
Ursus c-330, c-360, 3512, T-25 
hydrauliczne lub na linkę, tel. kom. 
608-686-489.

 �sprzedam 2-osiowy roztrząsacz 
obornika 1984r, tel. kom. 
503-768-875.

 �fendt 309c z turem 2002 rok, 
8600 Mth, tel. kom. 667-133-737.

 �sprzedam sadzarkę czeską, stan 
idealny, tel. kom. 789-370-757.

 �Potrząsacz karuzelowy, owijarka 
Tekla, tel. kom. 666-723-148.

 �Agregat przedsiewny 2,90 m, 
siewnik Poznaniak 2,70 m, tel. kom. 
886-135-119.

 �sameGolden sadowniczy, tel. 
kom. 504-475-567.

 �Rozsiewacz Amazone 800l 2szt, 
przetrząsarka claas oraz Kuhn, tel. 
kom. 695-608-762.

 �Kombajn Z-56 1984 rok, 
zbiornik na mleko 330l, tel. kom. 
660-172-279.

 �claas Dominator 76, nowy 
header 4 m, stan bdb., tel. kom. 
721-737-343.

 �Prasa sipma Ps1221 siatka-
sznurek 2013 rok, tel. kom. 
736-088-116.

 �sprzedam nowe błotniki tylne do 
c-360, kolumnę kierownicy, pochwy 
zwolnicy, tel. kom. 721-236-155.

 �sprzedam sadzarkę czeską i 
sortownik, redła, tanio, tel. kom. 
784-321-943.

 �Przyczepa wywrotka 4t D732; 
rozrzutnik ocynkowany 2-osiowy 
2013 rok, stan idealny, faktura VAT, 
tel. kom. 608-686-489.

 �Tur do Mf 255, 235, 3512 lub 
2812; brony 3-polowe; siewka lejowa, 
tel. kom. 608-686-489.

 �Kombajn Anna, sortownik do 
ziemniaków, tel. kom. 692-365-635.

 �sprzedam wialnię, zbiornik 1.000 
l., tel. kom. 660-842-007.

 �sprzedam żmijkę 10 m, tel. kom. 
607-189-155.

 �sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, 
kosiarkę rotacyjną polską, do 
małego remontu, tel. kom. 
887-793-961.

 �Ursus 3512, 2003 rok, tel. kom. 
725-875-595.

 �sprzedam talerzówkę16 talerzy, 
tel. kom. 691-235-038.

 �sprzedam uprawówkę 1.500 zł, tel. 
kom. 724-644-947.

 �sprzedam Ursus 3512, 1997 rok, z 
turem, tel. kom. 667-069-481.

 �sprzedam obciążniki do John 
Deere 14 szt., tel. kom. 699-917-956.

 �sprzedam c-328, pług, kultywator, 
brony, przyczepę, tel. kom. 
603-255-944.

 �Przyczepa D-50, wywrot na 
3-strony; Zetor 7711, tel. kom. 
793-420-170.

 �Rozrzutnik w oryginale, 
niemalowany, stan bdb, 1990 rok, tel. 
kom. 691-666-967.

 �Przyczepa rolnicza, sanok, tel. 
kom. 792-332-253.

 �Ursus 3512 1997 rok, tel. kom. 
792-332-253.

 �Prasa rolująca, tel. kom. 
721-169-137.

 �sprzedam śrutownik bijakowy, tel. 
kom. 669-037-421.

 �sprzedam c-385, stan dobry, tel. 
kom. 516-477-037.

 �Renault 110.54, stan bdb od 
rolnika, tel. kom. 889-678-786.

 �Zetor 5211, tel. kom. 889-678-786.

 �sprzedam MTZ 82 z turem 
kompletnym i przyczepą 4 t., tel. 
kom. 669-960-129.

 �okazja! nowy siewnik zbożowy 
Konkslide 3 m, po pokazach, 
komputer, pełna elektronika, za 50% 
ceny fabrycznej; ciągnik Zetor 7711, 
tel. kom. 783-017-131.

 �Przyczepa 1-osiowa, wywrotka; 
siewnik 2,5 m; agregat uprawowy 
2,1, tel. kom. 723-454-493.

 �sprzedam dojarkę przewodową, 
tel. kom. 785-245-811.

 �sprzedam rozsiewacz nawozu 
Amazone ZAf 604 (ład. 500 kg), tel. 
kom. 723-349-933.

 �Redła 5, sortownik, tel. kom. 
512-544-156.

inne
 �Basen na mleko 450l, dojarka 

AlfaLaval 2-bańkowa, tel. kom. 
508-194-191.

 �Agrowłóknina z dostawą, tel. 
kom. 693-177-813.

 �obornik, tel. kom. 604-853-854.

 �schładzalnik do mleka 600 litrów, 
tel. kom. 692-745-124.

 �Wydzierżawię 2 ha łąki, 
Mystkowice 3, tel. (46) 838-98-42.

 �sprzedam opony używane 12,4-
28, tel. kom. 698-379-627.

 �Dwa tunele metalowe 32-metrowe, 
szerokość 7-8 m, nagrzewnice na 
on, wózek samochodowy sylan, tel. 
kom. 516-046-664.

 �obornik bydlęcy, tel. kom. 
665-287-647.

 �Dojarka przewodowa Polanez 
2006 rok, tel. kom. 508-309-423.

 �Paszociągi, karmniki, silosy 
paszowe, wentylatory, kominy, 
sterowniki, tel. kom. 693-070-535.

 �Zamienię obornik za słomę, tel. 
kom. 695-975-023.

 �sprzedam obornik, tel. kom. 
608-691-072.

 �sprzedam obornik z wyciągu 
hydraulicznego, tel. kom. 
516-415-834.

 �skrzynki do podkiełkowania 
ziemniaków, tel. kom. 721-169-137.

 �sprzedam nowe skrzynki 
plastikowe czarne, ażurowe do 
podkiełkowania bobu i ziemniaków, 
tel. kom. 609-165-855.

 �Kamień polny, tel. kom. 
603-609-674.

 �sprzedam skrzynki uniwersalne 
700szt, tel. kom. 504-065-344.

 �obornik, tel. kom. 503-784-574.

 �Agregat prądotwórczy do dojenia 
krów, tel. kom. 605-350-355.

 �sprzedam obornik bydlęcy, tel. 
kom. 798-682-101.

 �sprzedam ziemię rolną 6,04 ha, 
Kiernozia, tel. kom. 693-084-903.

 �sprzedam szkielet tunelu 
foliowego 10x4 z drzwiami; piec, tel. 
kom. 609-843-186.

rolnicze – usługi
 �Białkowanie obór, tel. kom. 

518-168-598.

 �okna: naprawa, regulacja, tel. 
kom. 609-135-411.

 �Transport maszyn rolniczych, tel. 
kom. 665-734-042.

 �Wycinka i obcinka drzew  
z podnośnika, tel. kom. 
696-049-953.

 �Naprawa ciągników rolniczych 
wszystkich marek Skierniewice, 
tel. kom. 697-778-780.

 �naprawa pomp do opryskiwaczy, 
części zamienne, pompy nowe  
i używane, tel. kom. 506-188-515.

 �Siew, podsiew, trawy,  
lucerny, siewnikami firmy  
Vredo, APV, tel. kom. 
660-330-597.

 �Przewiozę małe maszyny 
rolnicze, tel. kom. 605-896-130.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na 
miejsce, tel. kom. 782-273-568.

zwierzęta

sprzedaż
 �sprzedam owczarki niemieckie, 

tel. kom. 515-277-426.

 �sprzedam pawie, tel. kom. 
798-906-448.

 �owczarki niemieckie długowłose, 
szczeniaki pieski, tel. kom. 
601-286-499.

 �szczeniaki owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 515-132-167.

 �sprzedam szczeniaki 
owczarka niemieckiego, tel. kom. 
697-753-260.

 �szczeniaki shih tzu, tel. kom. 
697-633-936.

 �szczenięta owczarka 
niemieckiego, tel. kom. 
694-308-076.

inne
 �Reproduktor pekińczyka, tel. kom. 

888-107-443.
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Piłka nożna | Mecz sparingowy 

Soccer Kids 2012 grał z Widokiem
Zespół trenera Mateusza Miaz-

ka z UKS Soccer Kids Łowicz  
z rocznika 2012 rywalizował  
w niedzielę 27 lutego w Skiernie-
wicach w meczu przeciwko Wi-
dokowi Skierniewice.

Trenerzy od początku rywali-
zacji nie zwracali uwagi na kon-
kretny wynik meczu. Obie dru-
żyny prezentowały dobry poziom 
gry. Zespół trenera Miazka grał 
bardzo dobrze, przeprowadzając 
wiele składnych akcji oraz indy-
widualnych akcji. Nie brakowa-
ło pięknych goli, a jednego z ład-
niejszych goli strzelił Alan Lasota, 
który popisał się pięknym, moc-
nym strzałem w samo „okienko” 
bramki rywali z połowy boiska. 
Próbkę swoich nieprzeciętnych 

umiejętności dał również Ksa-
wier Kruk, na co dzień trenujący 
z chłopcami o dwa lata starszymi. 
Zawodnik który rozpoczynał swo-
je treningi w grupie treningowej 
Domaniewice popisywał się wie-
loma świetnymi dryblingami, asy-
stami i wieloma golami.

– Po raz kolejny zagraliśmy 
sparing z drużyną Widoku Skier-
niewice i widać znaczny progres 
w poczynaniach naszych zawod-
ników na tle mocnego przeciwni-
ka. Chłopcy nie bali się rozgrywać 
piłki od bramki oraz podejmo-
wali mnóstwo pojedynków jeden 
na jeden z których w większości 
wychodzili zwycięsko. (...) jestem 
bardzo zadowolony z ich postawy 
– ocenił trener Miazek.  ever

W sparingu MLKS Widok Skierniewice – UKS Soccer Kids  
nie zwracano uwagi na wynik.

Sport szkolny | Powiatowe igrzyska Dzieci w mini siatkówce dziewcząt 

Dziewczyny z Jedynki najlepsze w mini siatkówce 
W zawodach w mini siatkówkę 

tytuł mistrza powiatu łowickiego 
w tym roku wywalczyły zawod-
niczki SP 1 Łowicz. To na pewno 
mała niespodzianka, bo faworyt-
kami zazwyczaj są siatkarki z Do-
maniewic, które tym razem upla-
sowały się dopiero na 4. pozycji. 

W turnieju mini siatków-
ki, rozgrywanym w ramach Po-
wiatowych Igrzysk Dzieci, które 
odbyły się w hali OSiR nr 2 w Ło-
wiczu w poniedziałek, 21 stycz-
nia, wzięło udział sześć reprezen-
tacji szkół podstawowych naszego 
powiatu. Drużyna Iwony Górskiej  
z SP 1 Łowicz wygrała swoje 
wszystkie pojedynki. Zawody ro-
zegrano systemem w dwóch gru-
pach, do półfinałów awansowały 
po dwa zespoły, a najlepsi spotkali 
się w finale. 

W fiale siatkarki z Jedynki po-
konały 2:1 zespół z SP Bednary. 

Trzecie miejsce zajęły uczennice 
SP 2 Łowicz, które też mogą być 
zadowolone z wyniku, ponieważ 
w pojedynku o pamiątkowy pu-
char pokonały SP Domaniewice. 

Mistrzostwo powiatu i awans 
do półfinałów wojewódzkich wy-
walczył zespół SP nr 1 w Łowiczu 
w składzie: Marta Czubik, Klau-
dia Golińska, Michalina Kędzia, 
Klaudia Kolos, Zuzanna Lewan-
dowska, Małgorzata Łysio, Kali-
na Petelewicz, Katarzyna Polak, 
Agata Popławska, Jagoda Wójcik 
– nauczyciel Iwona Górska.  zł 

 Wyniki – Grupa A: sP nr 2 w 
Łowiczu – sP w Bielawach 2:0, sP 
w Domaniewicach – sP nr 2 w Ło-
wiczu 2:0, sP w Bielawach – sP w 
Domaniewicach 0:2.

1. sP w Domaniewicach  4 pkt. 

2. sP nr 2 w Łowiczu  2 pkt.

3. sP w Bielawach  0 pkt.

 Grupa B: sP Bednary – sP w Ko-
cierzewie 2:0, sP nr 1 w Łowiczu 
– sP w Bednarach 2:1, sP w Ko-
cierzewie – sP nr 1 w Łowiczu 0:2. 

1. sP nr 1 w Łowiczu  4 pkt.

2. sP w Bednarach  2 pkt.

3. sP w Kocierzewie  0 pkt.

 Półfinały: sP w Domaniewicach 
– sP w Bednarach 1:2, sP 1 w Ło-
wiczu – sP nr 2 w Łowiczu 2:0

 Mecz o 3. miejsce: sP w Doma-
niewicach – sP nr 2 w Łowiczu 1:2
 Mecz o 1. miejsce: sP w Bedna-
rach – sP nr 1 w Łowiczu 1:2

Klasyfikacja końcowa
1. sP nr 1 w Łowiczu – awans do ½ finału woj.

2. sP w Bednarach

3. sP nr 2 w Łowiczu

4. sP w Domaniewicach 

5-6. sP w Bielawach, sP w Kocierzewie

Uczestnicy Powiatowych Igrzysk Dzieci w siatkówce dziewcząt.

Sport szkolny | Półfinał Woj. igrzyska Młodzieży szkolnej

Historyczne zwycięstwo 
siatkarek z SP 1 Łowicz

Mistrzynie powiatu łowickie-
go w mini piłce siatkowej z SP 
1 Łowicz wygrały Półfinał Wo-
jewódzki Igrzysk Dzieci w mini 
piłce siatkowej dziewcząt i awan-
sowały na finały wojewódzkie.  
To historyczna wygrana, ponieważ  
do tej pory żadna z łowickich 
szkół nie zdołała wygrać tych za-
wodów. We wcześniejszych latach 
sztuka ta udawała się podopiecz-
nym trenera Arkadiusza Stajudy  
z Asika Domaniewice. 

Turniej półfinałowy odbył się 
24 stycznia w Skierniewicach. 
W zawodach miały prawo star-
tu mistrzowie powiatów z rejo-
nu rawskiego. Ostatecznie do gry 
przystąpiły cztery szkolne repre-
zentacje, które zagrały systemem 

„każdy z każdym”. Podopiecz-
ne Iwony Górskiej z SP 1 Łowicz 
wygrały swoje trzy spotkania,  
a najbardziej wyrównany i zacięty 
bój stoczyły z SP 2 Żychlin, wy-
grywając w tie-breaku 16:14. 

Złota ekipa Szkoły Podstawo-
wej nr 1 w Łowiczu grała w skła-
dzie: Marta Czubik, Klaudia Go-
lińska, Michalina Kędzia, Klaudia 
Kolos, Zuzanna Lewandowska, 
Małgorzata Łysio, Kalina Petele-
wicz, Katarzyna Polak, Agata Po-
pławska, Jagoda Wójcik – nauczy-
ciel Iwona Górska.  zł

Wyniki reprezentacji Szkoły 
Podstawowej nr 1 w Łowiczu: 
 SP 2 Skierniewice – SP 1 Ło-
wicz 0:2 (17:25,14:25)
 SP2 Żychlin – SP 1 Łowicz 1:2 
(28:26, 18:25, 14:16)
 SP nr 4 Rawa Maz.– SP nr 1 
Łowicz 0:2 (20:25,12:25)
Klasyfikacja końcowa

1. SP nr 1 Łowicz – awans do finału wojewódzkiego

2. sP nr 4 Rawa Mazowiecka

3. sP nr 2 Żychlin

4. sP nr 2 skierniewiceZłote siatkarki z sP 1 Łowicz.
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Piłka nożna | Mecze sparingowe 

Remis Pelikana II
Zespół czwartoligowych re-

zerw Pelikana Łowicz, prowadzo-
ny od tego roku przez Jarosława 
Rachubińskiego, zremisował na 
boisku OSiR w Łowiczu z A-kla-
sową Bzurą Chodaków 1:1.

W pierwszych dwóch tercjach 
czyli przez 60 minut żaden z ze-
społów nie znalazł sposobu na 
skuteczne dotarcie do bramki ry-
wali i strzelenie gola. Dopiero 
w 62. minucie gospodarze jako 
pierwsi zdobyli gola. Autorem tra-
fienia dla zespołu Pelikana II był 
Maciej Dudkiewicz, który wy-
korzystał dobre podanie Prze-
mysława Kochanka, który był 
głównym inicjatorem akcji bram-
kowej Pelikana II. Niestety mło-
dzi zawodnicy rezerw nie zdołali 
utrzymać prowadzenia do końco-
wego gwizdka arbitra ponieważ  
w 83. minucie jeden z zawodni-
ków Bzury wykorzystał rzut kar-
ny i mecz zakończył się remisem. 

W zespole Pelikana II wystąpili 
Sebastian Gładki (ostatnio Olim-
pia Niedźwiada), Dawid Koni-
kowski, Damian Trałut (ostatnio 

Orzeł Nieborów), Maciej Dudkie-
wicz, Miłosz Owczuk, Adam Sie-
kiera (juniorzy z rocznika 2002) 
oraz Jarosław Wiśniewski.

– Wydaje mi się, że to był tro-
chę trudniejszy przeciwnik niż w 
poprzednim sparingu, a my za-
graliśmy tym razem nieco sła-
biej. Kontrolowaliśmy przebieg 
meczu do 65. minuty, a potem 
wkradło się mnóstwo niedokład-
ności i chaosu. Drużyna przeciw-
nika to wykorzystała. Wynik nie 
jest najważniejszy, ale wiadomo, 
że zwycięstwa tworzą atmosferę. 
Musimy teraz pracować nad tym, 
żeby ta dobra gra utrzymywała się 
przez całe spotkanie, do końca – 
ocenił trener Jarosław Rachubiń-
ski.

Kolejnym rywalem „Biało-Zie-
lonych” będzie lider klasy okrę-
gowej Skierniewice – Orzeł Nie-
borów. Mecz 9 lutego na boisku 
OSiR Łowicz, o 12:00.  ever

 KS Pelikan II – KS Bzura Cho-
daków 1:1 (0:0, 0:0, 1:1); br.: Ma-
ciej Dudkiewicz (62) – (83 karny)

Piłka nożna | innowacje w klubie

Nowy system w MUKS Pelikan
MUKS Pelikan Łowicz Klub 

posiada nowy system do za-
rządzania akademią piłkarską.  
W pierwszej kolejności korzy-
stać będą z tego trenerzy, a póź-
niej rodzice i zawodnicy. System 
ma pomóc w organizacji całego 
klubu. W piątek 25 lutego z funk-
cjonowaniem systemu firmy Pro-

TrainUp zapoznawali się trene-
rzy Maciej Grzegory, Przemysław 
Plichta, Damian Kozieł, Dawid 
Sut i Robert Wilk oraz przedsta-
wiciel zarządu klubu Dominik 
Czeczko. ProTrainUp stosowany 
jest obecnie przez wiele klubów 
Ekstraklasy i akademii piłkar-
skich, a także przez PZKosz. ever
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Sport

Tomasz Wieteska skacze coraz 
dalej. czekamy na barierę 7 m.
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Lekka atletyka | starty w Łodzi i w Aleksandrowie Łódzkim

Srebro Wiktorii Koneckiej i rekord Tomasza Wieteski
Kolejne halowe starty 
mają za sobą lekkoatleci 
reprezentujący 
klub UKS Błyskawica 
Domaniewice. Podopieczni 
trenera Mieczysława 
Szymajdy w miniony 
weekend startowali w Łodzi  
i Aleksandrowie Łódzkim.

Na Mistrzostwach Mistrzostwa 
Województwa Łódzkiego w kate-
gorii U16 srebrny medal w kon-
kursie skoku wzwyż wywalczyła 
wspomniana wcześniej Wiktoria 
Konecka. Uczennica SP w Do-
maniewicach uzyskała wysokość 
140 cm i ten medal był miłą nie-
spodzianką. 

W konkursie skoku wzwyż 
rozegranym bez podziału na ka-
tegorie wiekowe w ramach mi-
tyngu ogólnopolskiego, orga-
nizowanego przez RKS Łódź,  
5. miejsce zajęła 13-letnia Małgo-

rzata Jakóbiec, uzyskując wynik  
149 cm. W konkursie skoku  
o tyczce Jakóbiec również była 5., 
wyrównując swój rekord życiowy 
– 230 cm. 

W biegu na 60 m przez płot-
ki, w ramach mistrzostw młodzi-
ków wystartowała 15-letnia Pauli-
na Pakuła, która nie awansowała  
do biegu finałowego, ale jej wy-
stęp należy ocenić bardzo pozy-
tywnie gdyż z wynikiem 10,69 s 
ustanowiła swój rekord życiowy. 

Świetny występ zanotowa-
ła również 13-letnia Michalina 
Leszkiewicz, która zadebiuto-
wała na dystansie 600 m i w gro-
nie dużo starszych rywalek, z wy-
nikiem 1.53.74 zajęła 4. miejsce. 
Był to najlepszy wynik w katego-
rii dzieci. 

Tomasz Wieteska na zawo-
dach w Łodzi wśród sześciu za-
wodników w skoku w dal rozegra-
nym w ramach mityngu wygrał 
pewnie z wynikiem 6.38 m.

Wiele radości przyniósł nie-
dzielny występ ucznia II LO  
w Aleksandrowie Łódzkim, gdzie 
ze znakomitym wynikiem 6.83 m 
Tomek Wieteska o 32 cm popra-
wił własny halowy rekord Ziemi 
Łowickiej w tej konkurencji, jak 
też własny rekord Ziemi Łowic-
kiej z otwartego stadionu, który 
do tej pory wynosił 6.67 m. 

W Aleksandrowie Łódzkim,  
w silnie obsadzonym konkur-
sie wystąpiło 26 skoczków bez 
podziału na kategorie wiekowe. 
Łowiczanin zajął 5. miejsce, ale 
uzyskał świetny rezultat 6.83 m, 
potwierdzający w tej konkuren-
cji jego przynależność do czołów-
ki krajowej w kategorii wiekowej 
U20 (6. wynik w Polsce). 

W najbliższy weekend nasz 
lekkoatleta pojawi się w toruńskiej 
Arenie, gdzie będzie jedynym re-
prezentantem powiatu łowickiego 
na Halowych Mistrzostwach Pol-
ski U18 i U20.   zł
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Sport szkolny | Powiatowe igrzyska Dzieci w mini siatkówce chłopców

Siatkarze z SP 2 Łowicz mistrzami powiatu
W turnieju mini siatkówki 

chłopców, który rozgrywany był 
22 stycznia, w ramach Powia-
towych Igrzysk Dzieci najlepiej 
prezentowały się ekipy Szko-
ły Podstawowej w Mysłakowie
i Szkoły Podstawowej nr 2 Ło-
wiczu. W fi nale lepsi okaza-
li się jednak uczniowie łowickiej 
„Dwójki” i to zespół Przemysła-
wa Plichty zdobył w tym roku mi-
strzostwo powiatu łowickiego. 

Ekipa SP 2 Łowicz pokonała 
swoich rywali w grupie B po 2:1, 
potem w półfi nale pokonała pew-
nie zespół SP 3 Łowicz również 
2:1. Mecz fi nałowy okazał się naj-
łatwiejszy i łowiczanie pokonali 
SP Mysłaków 2:0. 

Po zwycięstwie nasi siatkarze 
pojechali na półfi nały wojewódz-
kie do Rawy Mazowieckiej, gdzie 
wywalczyli 3. miejsce. Zwycięzcą 
zostali uczniowie z SP 2 Żychlin. 

Mistrzowie powiatu z SP 2 
grali w składzie: Kacper Adam-
czyk, Kacper Ceroń, Jakub Gaj-
da, Miłosz Kierkowski, Szymon 
Kosmowski, Kamil Kostrzewski, 
Jan Pełka, Jan Pietrzak, Bartosz 
Skonieczny, Mateusz Wojda – na-
uczyciel Przemysław Plichta.  zł

 Grupa A: sP 3 Łowicz – sP w 
Kocierzewie 2:1, sP w Mysłakowie 
– sP 3 Łowicz 2:1, sP Kocierzew – 
sP Mysłaków 1:2. 

1. sP w Mysłakowie  4 pkt.

2. sP nr 3 w Łowiczu  2 pkt.

3. sP w Kocierzewie  0 pkt.

 Grupa B: sP w Bielawach – sP 
w Bednarach 0:2, sP nr 2 Łowicz 
– sP w Bielawach 2:1, sP w Bedna-
rach – sP2 w Łowiczu 1:2. 

1. sP nr 2 w Łowiczu  4 pkt.

2. sP w Bednarach  2 pkt.

3. sP w Bielawach  0 pkt.

 Półfi nały: sP w Mysłakowie – sP 
w Bednarach 2:1, sP nr 2 w Łowi-
czu – sP nr 3 w Łowiczu 2:1. 

 Mecz o 3. miejsce: sP w Bedna-
rach – sP nr 3 w Łowiczu 0:2
 Mecz o 1. miejsce: sP w Mysła-
kowie – sP nr 2 w Łowiczu 0:2

Klasyfi kacja końcowa
1. sP nr 2 w Łowiczu (awans do ½ fi nału woj.)

2. sP w Mysłakowie

3. sP nr 3 w Łowiczu

4. Podstawowa w Bednarach 

5-6. sP w Bielawach

  sP w Kocierzewie

Drużyna SP 2 Łowicz wygrała zawody powiatowe.
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Lekka atletyka | UKs Błyskawica 

Trójka powołana do zaplecza 
kadry narodowej

Trzy osoby reprezentujące klub 
UKS Błyskawica Domaniewice, 
znalazły się w grupie 69 lekko-
atletów z województwa łódzkie-
go z kategorii wiekowej U18, U20 
i U23 powołanych do Zaplecza 
Kadry Narodowej PZLA junio-
rów młodszych, juniorów i mło-
dzieżowców na rok 2019. Są to: 
Aleksandra Goszczyńska, któ-
ra została powołana do konkuren-
cji rzutu młotem, Jakub Pająk – 
skok wzwyż i Tomasz Wieteska 
– skok w dal. 

Cała trójka miała bardzo uda-
ny rok 2018 i cały czas robi postę-
py. Powołanie do Zaplecza Kadry 
jest dla nich dużą szansą na do-
skonalenie swoich umiejętności
i poprawę wyników. Rok 2019 za-
powiada się dla nich dość cieka-
wie, ale trzeba pamiętać, że przed 
młodymi sportowcami jest jesz-
cze dużo pracy. Trzeba dużo tre-
nować, aby poprawiać swoje re-
kordy życiowe o kolejne sekundy, 
czy centymetry, 

– Powołania, to świetna infor-
macja dla mnie i moich zawodni-
ków. Imprezą docelową, do której 
będą próbować uzyskać kwalifi ka-
cję będą w tym roku Mistrzostwa 
Europy U20, które w lipcu odbędą 
się w szwedzkim Borås. Aby tam 
pojechać trzeba uzyskać określo-
ne minimum. W przypadku Kuby 
wynosi ono 2.13 m, u Oli 58.50 m, 

natomiast Tomasz musi skoczyć 
na odległość 7.45 m – komentuje 
trener Mieczysław Szymajda.

– Zdaję sobie sprawę, że sztu-
ka awansu do reprezentacji na 
Mistrzostwa do Szwecji w tym 
roku może nie udać się nikomu. 
W przyszłym roku też jest jed-
nak kolejna ważna impreza, a na-
wet ważniejsza. Będą to Mistrzo-
stwa Świata Juniorów w Kenii.
W 2020 roku minima zapewne 
będą jeszcze bardziej wyśrubowa-
ne, ale moi zawodnicy też powinni 
być dużo lepsi i liczę, że choć jed-
na osoba tam się dostanie – dodał 
szkoleniowiec Błyskawicy.  zł

Jakub Pająk, Aleksandra 
Goszczyńska i Tomasz 
Wieteska będą trenować 
z gwiazdami polskiej LA.
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Lekka atletyka | ii Halowy Mityng ŁoZLA

Cenne wyniki młodych lekkoatletek z Błyskawicy
Lekkoatleci z UKS Błyskawica 

Domaniewice zaczęli serię star-
tów halowych. Jednym z pierw-
szych sprawdzianów były zawo-
dy w Łodzi, w sobotę, 26 stycznia. 
II Halowy Mityng Łódzkiego 
Okręgowego Związku Lekkiej 
Atletyki i Rudzkiego Klubu Spor-
towego, w którym wzięły udział 
trzy zawodniczki Błyskawicy, był 
dość obiecujący, mimo że nie uda-
ło się zdobyć miejsc na podium. 

W konkurencji skoku o tycz-
ce 13-letnia Małgorzata Jakó-
biec, wśród 11 zawodniczek,
z wynikiem 2.30 m zajęła 10. 
miejsce. Tym rezultatem młoda 
tyczkarka o 10 cm poprawiła swój 
rekord życiowy i tym samym re-

kord zawodników z klubów Ziemi 
Łowickiej w tej konkurencji.

– To był bardzo dobry występ 
Gosi i potwierdzenie jej wysokich 
predyspozycji do tej konkurencji. 
Na wyższą lokatę nie było szans. 
Była najmłodszą zawodniczką 
w konkursie – powiedział po za-
wodach trener  Mieczysław Szy-
majda. 

W biegu na 200 m zadebiuto-
wała 13-letnia Michalina Lesz-
kiewicz. Pobiegła w 19. serii 
i z wynikiem 30.84 sek. zajęła 
2. miejsce. Ostatecznie w gronie 
51 sprinterek została sklasyfi ko-
wana na miejscu 33. Tu nie było 
podziału na kategorie wiekowe
i warto podkreślić, że wśród 9 lek-

koatletek z kategorii dzieci uzy-
skała drugi rezultat. 

W biegu na 60 m przez płot-
ki (76,2/800) dziewcząt z kate-
gorii wiekowej U16 wystarto-
wała 15-letnia Paulina Pakuła,
która w 2. serii zajęła 6. miejsce 
z rezultatem 11.65 sek. i łącz-
nie wśród 14 zawodniczek zajęła
10. miejsce. Nie awansowała do 
biegu fi nałowego, ale było to ko-
lejne cenne doświadczenie młodej 
biegaczki.

– Występ Michaliny nale-
ży uznać jako satysfakcjonujący. 
Start Pauliny też nie był zły, gdyż 
do rekordu życiowego zabrakło jej 
0,10 sek. – podsumował występy 
trener Mieczysław Szymajda.  zł

Paulina Pakuła i Małgorzata 
Jakóbiec dobrze zaczęły sezon.

Lekka atletyka | Mityng ogólnopolski

Dobre wyniki w Toruniu
Bardzo pracowity weekend ma 

za sobą Tomasz Wieteska. Re-
prezentant klub UKS Błyskawica 
Domaniewice, który jest człon-
kiem Zaplecza Kadry Narodowej 
PZLA juniorów sprawdził swoją 
formę 27 stycznia, w Arena Toruń 
na mityngu ogólnopolskim. 

W imprezie tej na starcie poja-
wili się zawodnicy z 114 klubów 
z całej Polski. W konkurencji sko-
ku w dal rozgrywanym bez po-
działu na kategorie wiekowe wy-
stąpiło 19 skoczków, spośród 
których znajdowało się aż siedmiu 
medalistów Mistrzostw Polski.

W konkursie tym Wieteska po-
radził sobie bardzo dobrze. Zajął 
9. miejsce, ale najważniejsze jest 
to, że skoczył najdalej w swojej 
karierze w hali. Występ ten cieszy 
podwójnie, ponieważ rywalizacja 
z najlepszymi zaowocowała ko-
lejnym halowym rekordem Ziemi 
Łowickiej. Skok Wieteski w ostat-

niej próbie na 6.51 m, może stano-
wić wyzwanie dla kolejnych mło-
dych wodników. 

Tomek bardzo dobrze zapre-
zentował się również w biegu 
na 60 metrów, w którym zajął 
pierwsze miejsce w 6. serii elimi-
nacyjnej i z wynikiem 7.14 s. Tym 
biegiem łowiczanin o 0.11 s popra-
wił swój rekord życiowy. 

– Plany awansu do fi nału 
w Toruniu pokrzyżował Tomko-
wi fakt, iż organizatorzy uznali, 
iż nie będzie oddzielnych fi nałów 
dla każdej kategorii wiekowej
i wszyscy startują razem. Poziom 
był tak wysoki, że nawet niektó-
rzy zawodnicy z reprezentacji 
Polski nie potrafi li wejść do fi na-
łu, a zawodnicy mający w swo-
im dorobku tytuł Mistrza Polski 
nie potrafi li wywalczyć miejsca 
w pierwszej trójce – powiedział 
po zawodach trener Mieczysław 
Szymajda.  zł

Lekka atletyka | Mityng WMoZLA 

Pobity rekord w Warszawie
Reprezentujący klub UKS 

Błyskawica Domaniewice To-
masz Wieteska zaczyna okres 
startowy w hali. Łowiczanin ma 
za sobą okres długich i trudnych 
przygotowań, a teraz nadchodzi 
czas sprawdzania formy. W so-
botę, 26 stycznia, nasz reprezen-
tant startował w konkursie skoku  
w dal rozgrywanym w hali AWF 
w Warszawie w ramach mityngu 

ogólnopolskiego organizowanego 
przez WMOZLA. 

W rywalizacji wzięło udział 14 
skoczków. Wieteska z wynikiem 
6,42 m, uzyskanym w ostatniej 
próbie, o centymetr poprawił wła-
sny halowy rekord życiowy, jak 
też o 1 cm halowy rekord Ziemi 
Łowickiej i zajął 5. miejsce piąte. 
1. miejsce zajął Dawid Simoniuk z 
Podlasia Białystok (7.04 m).    zł
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Łyżwiarstwo szybkie | Puchar Świata w norwegii

Ostatni sprawdzian Bródki 
przed Mistrzostwami Świata

Po intensywnym początku se-
zonu łyżwiarze szybcy mieli pra-
wie 2 miesiące  przerwy od star-
tów w zawodach Pucharu Świata. 
Na początku roku Zbigniew Bród-
ka był na zgrupowaniu rowero-
wym na Majorce, następnie po-
jechał trenować do Inzell, gdzie 
w najbliższy weekend odbędzie 
się najważniejsza impreza sezonu 
– Mistrzostwa Świata na dystan-
sach. Z Inzell nasza kadra udała 
się do Norwegii, gdzie w dniach 
1-3 lutego odbyły się przedostat-
nie zawody Pucharu Świata.

Jak do tej pory w tym sezonie 
Zbigniewa Bródkę omijały choro-
by, kontuzje czy urazy. Jednak ta 
dobra passa skończyła się w Nor-
wegii, gdzie mistrza olimpijskie-
go z Sochi dopadł jakiś wirus, 
przeziębienie. Pomimo ogólnego 
osłabienia organizmu panczenista 
z Domaniewic wystąpił w sobotę 
na dystansie 1000 m w grupie B 

oraz w niedzielę na 1500 m w gru-
pie A. Od kilku sezonów naszemu 
łyżwiarzowi szybkiemu brakuje 
trochę szybkości, odpowiednie-
go rozpędzenia się na pierwszych 
rundach. Starty na 1000 m mają za 
zadanie poprawę tego elementu. 
Wynik uzyskany na tym dystansie 
można uznać za przeciętny. 

Bieg na 1000 m grupa B:
1. Taro Kondo (Japonia) 1:09.696

2. Pim schipper (Holandia) 1:09.898

3. Min Kyu cha (Korea) 1:10.195

20. Zbigniew Bródka 1:11.713

Znacznie ważniejszy był nie-
dzielny występ na 1500 metrów. 
To koronny dystans panczenisty 
z Domaniewic, na którym odno-
sił największe sukcesy z karierze. 
Nie wszystkie kraje wysłały do 
Hamar swoje najsilniejsze repre-
zentacje. Na 1500 metrów brako-
wało kilku Holendrów. Był jednak 

główny kandydat do złota Rosja-
nin Denis Juskov. 

Zbigniew Bródka w 5 parze 
zmierzył się z Sergeyem Gryazt-
sovem. Pierwsze dwa okrążenie 
przejechał dobrze, miał niewielką 
stratę do swego rywala. W drugiej 
części dystansu widać było, że za-
czyna mu brakować sił i na mecie 
Rosjanin był wyraźnie szybszy. 
Ostatecznie Bródka ukończył ry-
walizację na 16 miejscu. Tak jak 
było do przewidzenia zwyciężył 
Denis Juskov. Domaniewicza-
nin do zwycięzcy stracił prawie 
3,7 sekundy. To dość dużo biorąc 
pod uwagę, że do najważniejszego 
startu sezonu pozostał już tylko ty-
dzień czasu.

Bieg na 1500 m grupa A
1. Denis yuskov (Rosja)    1:44.957

2. Håvard Bøkko (norwegia)    1:46.287

3. Min seok Kim (Korea)    1:46.398

16. Zbigniew Bródka    1:48.635

Zbigniew Bródka na mistrzo-
stwach świata w Inzell wystartu-
je dwukrotnie: na 1500 metrów 
oraz w biegu masowym ze startu 
wspólnego. Obydwa starty odbę-
dą się  w niedzielę 10 lutego. Po-
między jednym o drugim startem 
będzie niewiele czasu na odpo-
czynek.

Priorytetem dla Bródki będzie 
dystans 1500 metrów. Panczeni-
sta z Domaniewic niejednokrot-
nie pokazywał, że potrafi  dobrze 
przygotować się do najważniej-
szego startu w sezonie. Tak za-
pewne będzie i teraz. Bieg ma-
sowy to loteria, dużo zależy od 
szczęścia, wyboru odpowied-
niej taktyki. Tu może zdarzyć się 
wszystko. Można zwyciężyć albo 
upaść i zająć ostatnie miejsce. 
Emocji na pewno nie zabraknie. 
Transmisja zawodów odbę-
dzie się o godz.  14.30 w TVP 
Sport.   rt
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Koszykówka | 10. kol. woj. ligi U-14 M

Rewanż się nie udał 
Młodzi koszykarze UMKS 

Księżak Łowicz z rocznika 2005, 
2006 w sobotę, 2 lutego, zagrał 
swój 10. ligowy pojedynek. Pod-
opieczni trenera Dragana Rsita-
novića podejmowali w hali OSiR  
nr 2 w Łowiczu ekipę Ósemki 
AZS PWSZ Skierniewice. 

Podopieczni trenera Cezarego 
Włuczyńskiego w pierwszej run-
dzie wygrali pewnie 102:55 i teraz 
miał być rewanż za ten słaby po-
jedynek. Niestety, mecz rewanżo-
wy goście ze Skierniewic również 
wygrali bardzo wysoko. Dla łowi-
czan usprawiedliwieniem może 
być fakt, że w składzie zabrakło 
trzech dobrych graczy: Bartłomie-
ja Myszkowskiego, Jana Załuskie-
go i Oliwiera Kołaczyńskiego. 

Już po pierwszej odsłonie było 
widać, że Ósemka w tym boju jest 
o klasę lepsza. W drugiej kwar-
cie łowiczanie spisali się popraw-
nie i grali bardzo ambitnie, kosz 
za kosz. W drugiej połowie znów 

team trenera Włuczyńskiego był 
bezlitosny i szybko powiększał 
swoją przewagę. W spotkaniu  
z Ósemką najskuteczniejszymi 
zawodnikiem był Gabriel Wojda, 
który zdobył 14 oczek. 

Nasi młodzicy do walki o li-
gowe punkty wrócą dopiero po 
feriach zimowych. Rywalem bę-
dzie Start Łódź i to będzie mecz  
o 3. miejsce w ligowej tabeli.  zł

10. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki młodzików U14:
 UMKS Księżak-2005 Łowicz – 
MKS ósemka AZS PWSZ Skier-
niewice 58:103 (11:38, 22:16, 
11:19, 14:30) 

1. ŁKs AZs UŁ sG Łódź 16 8 837 – 318

2. ósEMKA AZs skierniewice 15 8 898 – 389

3. sKs start Łódź 14 9 648 – 662

4. UMKS Księżak Łowicz  12 9 664 – 599 

5. Pro-Basket Kutno 11 8 521 – 616

6. AZs ósEMKA skierniewice 9 7 259 – 469

7. ŁKs sG ii Łódź 9 9 346 – 1151

Koszykówka | Wojewódzka liga żaków U-12 M

Dobre mecze najmłodszych Księżaków
W minioną sobotę rozegrano 

kolejny turniej najmłodszych ko-
szykarzy UMKS Księżak Łowicz 
z rocznika 2007-2008. Łowicza-
nie grają obecnie w lidze woje-
wódzkiej żaków do lat 12, gdzie 
rywalizuje 8 drużyn. Nasz zespół 
składa się z chłopców z roczni-
ka 2007 i 2008, czyli klasa piąta 
i czwarta. Podopieczni trenera 
Bartosza Włuczyńskiego radzą 
sobie bardzo dobrze. W turnieju 
rozegranym w Łowiczu wygrali 
jeden mecz, a jeden przegrali. 

W pierwszym spotkaniu roz-
grywanym w hali OSiR nr 2  
na ulicy Topolowej łowiczanie 
podejmowali silną ekipę Ósem-
ki Skierniewce. Księżacy byli 
wyraźnie słabsi od rywali. Wi-
dać było, że część koszykarzy ze 
Skierniewic ma większe doświad-
czenie, które procentowało pod 
koszem. Księżaccy najlepiej po-
radzili sobie w ostatniej odsłonie, 
kiedy wyszli w najmocniejszym 
zestawieniu, a rywale dokonywali 
sporo zmian. 

W drugim pojedynku to nasz 
zespół rządził na parkiecie. Piotr-
covia nie miała większych szans. 
Nasi dwaj głownie punktujący 
gracze Jan Doroba i Norbert Woj-
da dobrze podawali piłkę i w tym 
meczu wszyscy zawodnicy zdo-
byli punkty, co jest bardzo waż-
ne. Koszykówka to gra zespołowa, 
zatem każdy zawodnik ma swój 
wkład w zwycięstwo. Po czterech 

rozegranych meczach Księżacy 
mają na koncie dwa zwycięstwa 
i plasują się w lidze wojewódzkiej 
na 3. miejscu. 

Kolejne spotkanie w lidze do lat 
12 nasi koszykarze zagrają w Ło-
wiczu w sobotę, 2 marca z Pro-
-Basket Kutno.  zł

2. runda woj. ligi koszykówki 
młodzików młodszych U-12:

 UMKS Księżak Łowicz AZS 
PWSZ ósemka Skierniewice 
32:63 (8:18, 8:14, 2:14, 14:17) 
Księżak: Jan Doroba 12, norbert 
Wojda 9, szymon szygulski 4, Mate-
usz Pińkowski 2, Kacper Dziedziela 
2, Marcel socha 2, Konstanty Bogu-
szewski 1, Antoni Pietrzak, Marcin 
szczęsny i Kacper Lesiewicz. 
 UMKS Piotrcovia Piotrków Try-
bunalski UMKS Księżak Łowicz 
37:81 (8:18, 8:14, 2:14, 14:17)
Księżak: norbert Wojda 17, Jan 
Doroba 16, Kacper Dziedziela 12, 
Marcel socha 6, Konstanty Bogu-
szewski 6, Kacper Lesiewicz 6, An-
toni Pietrzak 5, szymon szygulski 
5, Mateusz Pińkowski 4, Marcin 
szczęsny 4. 

1. ŁKs ML sG Łódż 8 4 4-0 2-0 2 0 251-48

2. AZs PWsZ ósemka sk-ce 8 4 4-0 2-0 2-0 252-100

3. UMKS Księżak Łowicz 6 4 2-2 0-2 2-0 182-199

4. GTK Głowno 5 3 2-1 1-1 1-0 74-100

5. UMKs Piotrcovia 4 3 1-2 1-1 0-1 151-196

6. Pro-Basket Kutno 3 4 1-3 0-2 1-1 61-101

7. MKs ósemka AZs PWsZ 3 3 0-3 0-1 0-2 75-150

8. UKKs Radomsko 3 3 0-3 0-1 0-2 21-173

Poszczególne kolumny w tabeli oznaczają: liczba punktów, 

ilość spotkań rozegranych, bilans zwycięstw i porażek, w 

domu i na wyjeździe, bilans małych punktów i różnica w 

punktach zdobytych i straconych

Koszykówka | 7. kolejka woj.ligi juniorów 

Juniorzy Księżaka pewnie 
pokonali Start Łódź

Po raz trzeci w tym sezonie wy-
grali koszykarze UMKS Księżak 
Łowicz z rocznika 2001-2002, 
którzy rywalizują w lidze woje-
wódzkiej juniorów. Łowiczanie 
w środę, 30 stycznia gościli w hali 
OSiR nr 1 Start Łódź. W pierw-
szej rundzie Księżacy pewnie wy-
grali 83:51 i teraz też odnieśli zde-
cydowane zwycięstwo 98:55. 

Podopieczni trenera Arkadiu-
sza Kobusa już od pierwszych 
minut przejęli kontrolę nad tym 
pojedynkiem, szybko zdobywa-
jąc przewagę. Po pierwszej kwar-
cie prowadzili 32:17, a do prze-
rwy 51:25. W trzeciej kwarcie 
nasi juniorzy jeszcze dorzucili  
31 punktów, tracąc tylko 15. Wy-
równana była tylko ostatnia kwar-
ta, ale w niej więcej grali zawod-
nicy rezerwowi. Szkoleniowiec 
łowickiej ekipy dał pograć wszyst-

kim chłopakom i prawie każ-
dy z nich zdobył punkty. Tym ra-
zem najskuteczniejsi byli Szymon 
Gładki i Andrzej Górniak.

Po trzeciej wygranej nasi junio-
rzy nadal zajmują 3. miejsce w ta-
beli. Niepokonanym liderem jest 
ŁKS SG Łódź, natomiast wiceli-
derem są koszykarze AZSPWSZ 
Skierniewice.  zł

Mecz 7. kolejki wojewódzkiej ligi 
koszykówki juniorów U-18:
 UMKS Księżak-2001 Łowicz 
– SKS Start Łódź 98:55 (32:17, 
19:8, 31:15, 16:15)

1. ŁKs szkoła Gortata i Łódź (1) 8 16 824-424

2. AZs PWsZ ósemka skierniewice (2) 8 14 726-629

3. KKs Pro-Basket Kutno (6) 7 11 586-556

4. UMKS Księżak-2001 Łowicz (3) 7 10 522-521

5. ŁKs szkoła Gortata ii Łódź (5) 7 9 506-646

6. sKs start Łódź (4) 7 7 456-848
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Żacy Księżaka mają na koncie już dwa zwycięstwa.

Lekka atletyka | 36. Bieg chomiczówki 

Łowiczanie biegali na Bielanach
Kolejny zimowy strat mają za 

sobą reprezentanci Łowicza. Tym 
razem miłośnicy joggingu udali 
się do Warszawy na 36. Bieg Cho-
miczówki. To jedna ze starszych 
imprez biegowych w naszym kra-
ju.

Jak podają organizatorzy, bie-
lańska historia biegania zaczęła 
się 22 stycznia 1984 roku, gdy sy-
gnał do startu dał Zdzisław Hof-
fman (rekordzista Polski, Mistrz 
świata w Helsinkach 1983 r.).  
Na trasę I Biegu Chomiczów-
ki wyruszyło wtedy 156. zawod-
ników. Trasa wynosiła jedynie  
14,2 km, a pierwszy zawodnik, 
Ryszard Dryps z Sosnowca, do-
biegł na metę z czasem 45:01. 
Najprawdopodobniej żaden z po-
mysłodawców (Edward Bienias  
i Piotr Pytlakowski) zgłaszających 
się do Jacka Bączkowskiego, Pre-
zesa Ogniska TKKF nie był świa-
domy, że tworzy niepowtarzalną 
historię, która w styczniowy nie-
dzielny poranek zwiąże Bielany 
z ponad tysięczną grupą miłośni-
ków biegania na długo.

W tym roku na starcie 14. Bie-
gu o Puchar Bielan (5 km), jak  
i 36. Biegu Chomiczówki (15 km) 
pojawiło się 2500 zawodniczek  
i zawodników. Trasę liczącą 15 km 
najszybciej pokonał Robert Gło-
wala z Garwolina – 46,26 min., 
natomiast na „piątkę” najszyb-
szy był Arkadiusz Gardzielewski  
z Wrocławia – 14,37 min. 

Łowiczanie, jak zawsze, po-
biegli na miarę swoich możliwo-
ści. Rewelacyjnie spisał się na tra-
sie biegu na 5 km Jakub Szram, 
który w gronie 1000 zawodników 
zajął 16. miejsce z czasem 16:53. 
Na 165. miejscu dotarł do mety 
Tomasz Nowak (Starzyńskiego 
Biega) z rezultatem 21:51, Rena-
ta Wiśniewska (Starzyńskiego 
Biega) wykręciła czas 29:56 (144. 
miejsce w gronie pań), Aleksan-
der Kwiatkowski uplasował się 
na 202. pozycji (30:09), Jacek 
Rembowski (GoszczyckiTeam 
Łowicz) był 790., z wynikiem 
32:17. 

„Piątka” dla niektórych okaza-
ła się za krótka i wystartowali jesz-

cze na dystansie 15 kilometrów. 
Tomek Nowak zajął 529. lokatę  
z czasem 1:12,15, Renata Wi-
śniewska była 1218 z wynikiem 
1:34,36, a Aleksander Kwiatkow-
ski 1265. (1:38,09). 

– Jak co roku trasa przygoto-
wana bardzo dobrze, pogoda do-
pisała – delikatny mrozek, płucka 
przewentylowane pierwsza klasa, 
a przygrzewające słoneczko do-
dawało pozytywnej energii. Sama 
trasa nie jakaś piekielnie szybka 
– dużo zakrętów, dwie (a właści-
wie cztery) agrafki na trasie Bie-
gu Chomiczówki, i bardzo silna 
obsada zarówno 14. Biegu o Pu-
char Bielan jak i 36 Biegu Cho-
miczówki. Nie będzie to chyba 
wielkim zaskoczeniem – żadne  
z nas nie wygrało. Ale cóż – gdy-
byśmy mieli biegać tam gdzie 
mamy szansę na pudło, to biego-
we buty kurzyły by się gdzieś w 
piwnicy. Zarówno Renata, jak 
i Tomek celowali w start na obu 
dystansach jako formę niedzielne-
go, dłuższego wybiegania. Udało 
się. Pan Jacek, niestety po starcie 

na dystansie 5 km nie ukończył 
Biegu Chomiczówki, schodząc 
po pierwszym okrążeniu z lekkim 
urazem. Przed startem obu bie-
gów minutą ciszy uczczono pa-
mięć Prezydenta Gdańska – Paw-
ła Adamowicza, a z głośników 
popłynęło „Sound of Silence”  
w wersji acapella Davida Draima-
na – na FB skomentowali swój 
strat zawodnicy.  zł

Mało liczna, ale mocna sekcja 
starzyńskiego Biega w stolicy.
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Piłka nożna | i wewnętrzny turniej soccer Kids

Aż 100 zawodników grało w hali w Zdunach
W niedzielę na hali sportowej  

w Zdunach odbył się pierwszy 
wewnętrzny turniej Soccer Kids.  
Rywalizowano w dwóch kate-
goriach wiekowych – roczni-
ki 2009/2010 oraz 2011/2012.  
Łącznie w turnieju wzięło udział 
aż 100 zawodników ze wszystkich 
lokalizacji treningowych Soccer 
Kids. 

W turnieju roczników 2009/10 
do rywalizacji przystąpiło 7 ze-
społów. Do walki stanęły zespo-
ły Łowicza 2010 I, Łowicza 2010 
II, Łowicza 2010 III, Domanie-
wic, Zdun, Chąśna oraz gościnie 
MUKS Pelikan 2009. W meczach 
nie brakowało emocji, wielu wra-
żeń. W spotkaniach padało dużo 
golu, a każdy z zespołów rozegrał 
sześć spotkań po 12 minut. 

W kategorii młodszej czy-
li rocznikach 2011/2012 wystą-
piło 8 drużyn. W tym turnieju 
zagrały drużyny Łowicz 2011, Ło-
wicz 2012 I, Łowicz 2012 II, Do-

maniewice 2011, Domaniewice 
2012, Chąśno, Nieborów oraz go-
spodarz turnieju zespół ze Zdun. 
W młodszej kategorii wiekowej 

każdy z zespołów rozegrał cztery 
spotkania po 15 minut. 

Warto odnotować wysoką fre-
kwencję na trybunach które były 

wypełnione przez rodziców wy-
stępujących zawodników na obu 
turniejach po brzegi. 

– Pomysł z turniejami we-
wnętrznymi mieliśmy od jakie-
goś czasu. W końcu udało się ten 
pomysł zrealizować. Graliśmy na 
dwóch boiskach, dzieciaki świet-
nie się bawiły, a dla niektórych 
była to pierwsza taka rywaliza-
cja i pewnego rodzaju przeżycia.  
W turniejach wzięło udział 100 
osób co pokazuje, że zaintereso-
wanie było dużo. Najważniejsze 
dla nas było zadowolenie dzieci, 
a to udało się w pełni zrealizować. 
Cały turniej zarówno młodszych 
jak i starszych przebiegł bardzo 
sprawnie, nie brakowało rado-
ści, emocji w spotkaniach. Mamy 
swoje przemyślenia po pierwszej 
edycji, kilka rzeczy do poprawy 
bo sami byliśmy ciekawi jak to 
wszystko wyjdzie. Kolejne takie-
go rodzaju turnieje na pewno się 
odbędą – ocenił Dawid Sut.  ever

W Zdunach odbył się turniej wewnętrzny soccer Kids.
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Piłka nożna | Pelikan 2007

Wysokie zwycięstwo 
w pierwszym sparingu

Zawodnicy MUKS Pelikan Ło-
wicz z rocznika 2007 udanie roz-
poczęli zmagania w zimowych 
sparingach. Zespół prowadzony 
przez trenera Michała Adamczyka 
wysoko wygrał na boisku OSiR  
w Łowiczu z Sokołem Aleksan-
drów Łódzki aż 7:1.

Gracze Pelikana 2007 od po-
czątku spotkania osiągnęli prze-
wagę i już w 15. minucie gry  
po golu Karola Cywińskiego obję-
li prowadzenie. W 27. minucie gry 
wynik na 2:0 podwyższył z kolei 
Aleksander Kozłowski. 

W drugiej odsłonie meczu za-
równo Cywiński jak i Kozłowski 
dołożyli jeszcze po jednym golu,  
a oprócz nich na listę strzelców 
wpisali się jeszcze Julian Urbań-
ski, Szymon Pilichowski oraz Ma-
ciej Kępka. Rywale tylko raz zdo-
łali pokonać golkipera Pelikana 
Bartosza Ciupińśkiego. 

W zespole „Biało-Zielonych” 
zadebiutował trenujący w zespo-
le Piotr Koper, który występował 
w poprzedniej rundzie w Vagacie 
Domaniewice. W treningach bie-
rze udział również trzech graczy 

Kopernika Kiernozia – Tomasz 
Kochanek, Klaudiusz Dzierżaw-
ski oraz Krystian Kapusta, którzy 
w tym meczu nie mogli wystąpić.

– W całym spotkaniu byliśmy 
zespołem lepszym i zasłużenie 
wygraliśmy mecz. Widać było 
po moich zawodnikach, że bra-
kuje im gry. Z minuty na minutę 
zaczęli się rozkręcać i przeprowa-
dzać coraz bardziej składne akcje,  
z czego wpadły bramki, a z zawod-
ników zeszło tzw. ciśnienie. Jedy-
na rzecz na minus to strata bram-
ki znowu ze stałego fragmentu gry 
z rzutu rożnego. Musimy nad tym 
popracować na treningu. – ocenił 
trener Adamczyk. 

W kolejnym meczu towarzy-
skim zespół Pelikana 2007 podej-
mie AKS SMS Łódź.  ever

Zimowy sparing:
 MUKS Pelikan-2007 Łowicz – 
TS Sokół Aleksandrów Łódzki 
7:1 (2:0); br.: Karol cywiński 2 (15 
i 41), Aleksander Kozłowski 2 (27 
i 57), Julian Urbański (35), szymon 
Pilichowski (47) i Maciej Kępka 
(54)
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Sport szkolny | Powiatowa Licealiada szkolna w siatkówce chłopców 

Siatkarze „Chełmońskiego” najpierw 
obronili mistrzostwo powiatu...

Powiatowa Licealiada Szkol-
na w siatkówce co roku cieszy się 
dobrą frekwencją. W tym roku, 
podobnie jak w poprzednim, fa-
worytem była ekipa I LO, która 
doświadczenie zdobywa grając  
w Amatorskich Mistrzostwach 
Łowicza. Pozostali rywale też byli 
bardzo mocni i siatkarze z I LO 
musieli się mocno napracować 
aby obronić mistrzowski tytuł. 

W Powiatowej Licealiadzie 
Szkolnej, która rozgrywana była  
23 stycznia w hali OSiR nr 2, dru-
żyna „Chełmońskiego” okazała 
się najlepszą z 7 szkolnych repre-
zentacji. Turniej przeprowadzono 
w dwóch grupach. 

Drużyna nauczyciela w-f To-
masza Piaseckiego okazała się 
najlepsza w trudnej grupie A.  
W finale drużyna I LO pokona-
ła siatkarzy z „Blichu” 2:1 i tym 
samym awansowała do półfinału 
wojewódzkiego (dawniej zawody 
rejonowe). 

W składzie zwycięskiej ekipy 
grali: Jakub Gawryszczak, Mate-
usz Guzek, Hubert Kępka, Szy-
mon Kowalczyk, Jakub Kowalski, 
Eryk Kukieła, Kacper Kurczak, 
Mikołaj Kurczak, Dominik Nie-
dbałka, Tomasz Rześny, Jakub 
Zabost, Jędrzej Zasada, Mateusz 
Gać – nauczyciel Tomasz Piasec-
ki.  zł

 Wyniki – grupa A: i Lo Łowicz 
– ii Lo Łowicz 2:0, Pijarskie Lo 
Łowicz – ZsP 1 Łowicz 1:2, ii Lo 
Łowicz – ZsP 1 Łowicz 0:2, i Lo – 
Pijarskie Lo 2:0, Pijarskie Lo – ii 
Lo 2:0, ZsP nr 1 Łowicz – i Lo 0:2.

1. i Lo w Łowiczu  6 pkt. 

2. ZsP nr 1 w Łowiczu  4 pkt.

3. Pijarskie Lo w Łowiczu  2 pkt.

4. ii Lo w Łowiczu  0 pkt.

 Grupa B: ZsP 3 Łowicz – ZsP 2 
RcKUiP Łowicz 0:2, ZsP 4 Łowicz 
– ZsP 3 Łowicz 2:1, ZsP 2 RcKUiP  
– ZsP 4 Łowicz 2:0.

1. ZsP nr 2 RcKUiP w Łowiczu 4pkt.

2. ZsP nr 4w Łowiczu  2 pkt.

3. ZsP nr 3 w Łowiczu  0 pkt.

 Półfinały: i Lo w Łowiczu – 
ZsP nr 4 w Łowiczu 2:0, ZsP nr 2  
RcKUiP w Łowiczu – ZsP nr 1  
w Łowiczu 2:1. 
 Mecz o 3. miejsce: ZsP nr 4 Ło-
wicz – ZsP nr 1w Łowiczu 1:2.
 Mecz o 1. miejsce: I Lo w Łowi-
czu – ZsP nr 2 RcKUiP w Łowiczu 
2:1. 

Klasyfikacja końcowa
1. i Lo w Łowiczu – awans do ½ finału wojewódzkiego

2. ZsP nr 2 RcKUiP w Łowiczu 

3. ZsP nr 1 w Łowiczu 

4. ZsP nr 4 w Łowiczu

5-7. Pijarskie Lo w Łowiczu,

  ii Lo w Łowiczu,

  ZsP nr 3 w Łowiczu

Sport szkolny | Powiatowa Licealiada szkolna w siatkówce dziewcząt 

Dziewczyny z I LO najlepsze pod siatką
Bardzo dobrze w szkolnej ry-

walizacji w siatkówce poradziły 
sobie reprezentantki I LO w Ło-
wiczu. W czwartek, 24 stycznia,  
w hali OSiR nr 2 na ulicy Topolo-
wej uczennice ze szkół ponadgim-
nazjalnych walczyły w Powiato-
wej Licealiadzie Szkolnej w piłce 
siatkowej i rywalizację wygrała 
właśnie drużyna z „Chełmońskie-
go”.

 Do turnieju o mistrza powia-
tu łowickiego i awans na półfina-
ły wojewódzkie (zawody rejono-
we) przystąpiło siedem szkół, co 
świadczy, że siatkówka to zdecy-
dowanie najbardziej popularna gra 
zespołowa wśród dziewcząt. Kan-
dydaci po awansu zostali rozloso-
wani do dwóch grup, a zwycięscy 
tych grup od razu zagrali o po-
szczególne miejsca. Sytuacja była 
jasna. Aby zagrać w finale, trzeba 
było wygrać swoją grupę, a to nie 
było łatwe. 

Po rozegraniu meczów grupo-
wych do walki o pierwsze miejsce 
przystąpiły siatkarki z II i I LO Ło-
wicz. W finale podopieczne Prze-
mysława Popławskiego wygrały 
2:0. To zwycięstwo dało siatkar-

kom z „Chełmońskiego” awans 
na półfinały wojewódzkie. W me-
czu o 3. lokatę dziewczyny z Ze-
społu Szkół Ponadgimnazjalnych  
nr 4 Łowicz, które rok temu wy-
grały zawody, pokonały Pijarskie 
Liceum Ogólnokształcącym w 
Łowiczu 2:0.

W składzie mistrzowskiego ze-
społu I LO Łowicz, który zagra 
w półfinałach wojewódzkich wy-
stąpiły: Marcela Banaszkiewicz, 
Aleksandra Baranowska, Barbara 
Bura, Paulina \deka, Justyna Dłu-
bisz, Magdalena Fortuna, Maja 

Gajda, Dorota Głowacka, Micha-
lina Rucińska, Natalia Szymczak, 
Magdalena Walewska, Natalia 
Ziarnik – nauczyciel Przemysław 
Popławski.  zł 

 Wyniki, grupa A: ZsP nr 4  
w Łowiczu – ii Lo w Łowiczu 0:2, 
Zespół szkół cKR w Zduńskiej Dą-
browie – ZsP nr 2 RcKUiP w Łowi-
czu 0:2, ii Lo w Łowiczu – ZsP nr 2  
RcKUiP w Łowiczu 2:0, ZsP nr 4 
w Łowiczu – Zespół szkół cKR  
w Zduńskiej Dąbrowie 2:1, Zs 
cKR w Zduńskiej Dąbrowie – ii Lo  

w Łowiczu 2:1, ZsP nr 2 RcKUiP 
w Łowiczu – ZsP 4 w Łowiczu 0:2. 

1. ii Lo w Łowiczu  7 pkt.

2. ZsP nr 4w Łowiczu  5 pkt.

3. ZsP nr 2 RcKUiP w Łowiczu  4 pkt.

4. Zespół szkół cKR w Zduńskiej Dąbrowie  3 pkt.

 Grupa B: i Lo w Łowiczu – ZsP  
nr 3 w Łowiczu 2:0, ZsP nr 3  
w Łowiczu – Pijarskie Lo w Łowi-
czu 0:2, Pijarskie Lo w Łowiczu –  
i Lo w Łowiczu 0:2.

1. i Lo w Łowiczu  6 pkt.

2. Pijarskie Lo w Łowiczu  3 pkt.

3. ZsP nr 3 w Łowiczu  0 pkt.

 Mecz o 3. miejsce: ZsP nr 4 Ło-
wicz – Pijarskie Lo Łowicz 2:0
 Mecz o 1. miejsce: ii Lo w Łowi-
czu – i Lo w Łowiczu 0:2.

Klasyfikacja końcowa
1. i Lo w Łowiczu – awans do ½ finału wojewódzkiego

2. ii Lo w Łowiczu

3. ZsP nr 4 w Łowiczu

4. Pijarskie Lo w Łowiczu

5-7. ZsP nr 2 RcKUiP w Łowiczu

  Zespół szkół cKR w Zduńskiej Dąbrowie

  ZsP nr 3 w Łowiczu

Siatkarki z Chelmońskiego wygrały mistrzostwa powiatowe.

R
o

B
E

R
T 

K
U

c
H

A
R

E
K

Sport szkolny | Półfinał Wojewódzki 

...a teraz zagrają  
w finale wojewódzkim

Podopieczni Tomasza Piasec-
kiego w środę, 30 stycznia po-
jechali na Półfinał Wojewódzki  
do Skierniewic, gdzie o awans  
do finału wojewódzkiego walczy-
ły cztery szkolne reprezentacje: 
z Łowicza, Skierniewic, Kutna  
i Rawy Mazowieckiej. Łowicza-
nie spisali się rewelacyjnie i wy-
grali te zawody. 

Uczniowie Chełmońskiego po-
konali ZSP 1 Kutno 2:0 i groźną 
ekipę Technikum z Rawy Ma-
zowieckiej. Reprezentacja I LO 
Łowicz pojedzie teraz na Finał 
Wojewódzki, który odbędzie się  
w Tomaszowie Mazowieckim.

W składzie mistrzów z I LO 
Łowicz zagrali: Jakub Gawrysz-
czak, Mateusz Guzek, Hubert 
Kępka, Szymon Kowalczyk, Ja-
kub Kowalski, Eryk Kukieła, Kac-
per Kurczak, Mikołaj Kurczak, 
Dominik Niedbałka, Tomasz Rze-
śny, Jakub Zabost, Jędrzej Zasada, 
Mateusz Gać – nauczyciel w-f To-
masz Piasecki.

Wyniki Półfinału Wojewódzkie-
go Licealiady chłopców: 
 ZS nr 1 Kutno – I LO Łowicz 
0:2 (13:25, 18:25)
 ZS-CEZiU Rawa Maz. – ZS 3 
Skierniewice 2:0 (25:17, 25:15). 
 Mecz o 3. miejsce: Zs 1 Kutno 
– Zs 3 skierniewice 1:2
 Mecz o 1. miejsce: I LO Łowicz 
– ZS-CEZiU Rawa Mazowiecka 
2:0 (25:23, 25:23)

Końcowa kolejność:
1. I LO Łowicz (awans do finału wojewódzkiego)

2. Zs cEZiU Rawa Mazowiecka

3. Zespól szkół nr 3 skierniewice

4. Zespół szkół nr 1 Kutno

Dzień wcześniej, we wtorek  
29 stycznia, do walki w Półfi-
nale Wojewódzkim przystąpi-
ły dziewczyny z Chełmońskiego. 
Tu poziom okazał się bardzo wy-
soki. Podopieczne Przemysława  
Popławskiego zajęły w zawodach 
trzecie miejsce. Łowiczanki wal-
czyły ambitnie, ale nie zdołały 
ugrać seta w tym turnieju. 

W ekipie I LO Łowicz zagra-
ły: Michalina Rucińska, Maja 
Gajda, Natalia Szymczak, Nata-
lia Ziarnik, Barbara Bura, Justyna 
Dłubisz, Dorota Głowacka, Mag-
dalena Walewska, Aleksandra 
Baranowska, Natalia Wacławiak, 
Paulina Deka. zł

Wyniki Półfinału Wojewódzkie-
go Licealiady Szkolnej w piłce 
siatkowej dziewcząt:
 ZS nr 3 Skierniewice – ZS nr 3 
Kutno 2:0 (25;13, 25:12)
 ZS nr 3 Skierniewce – I LO Ło-
wicz 2:0 (25:3, 25:1)
 ZS nr 3 Kutno – I LO Łowicz 
2:0 (25:13, 25:22). 

Kolejność w turnieju:
1. Zs nr 3 skierniewice (awans do finału woj.)

2. Zespół szkół nr 3 Kutno 

3. I Liceum Ogólnokształcące Łowicz

Siatkarze z Chełmońskiego dobrze zagrali w półfinale wojewódzkim.

fB
/i

Lo
Lo

W
ic

Z

Piłka siatkowa | Druga runda XX edycji sAM

Dwa ważne mecze
W piątek, 1 lutego, siatkarze, 

walczący o tytuł mistrza Łowicza 
w ramach SAM rozpoczęli dru-
gą rundę rozgrywek. Niestety, do-
szło do małego nieporozumienia 
i z czterech rozegranych spotkań 
ważne były tylko dwa. Organi-
zatorzy rozgrywek nie dopatrzyli 
się błędu w ligowej tabeli po run-
dzie zasadniczej, a o niepoprawnej 
punktacji ekipa Mnichów z Połu-
dnia Głowno poinformowała sę-
dziów tuż przed meczami. 

Okazało się, że miejsce czwarte 
po rundzie zasadniczej zajęła dru-
żyna Mnichów, a nie ekipa Korab-
ki II. 

Finałowa czwórka inna 
Druga runda odbywa się  

w dwóch grupach. Grupa finało-
wa to zespoły z miejsc 1-4, które 
ze sobą zagrają ponownie. ŁAGS 
Awanturnik jest faworytem. Na-
uczyciele nie stracili jeszcze punk-
tów w tym sezonie i mają do ro-
zegrania trzy spotkania, z których 
mogą nawet jeden przegrać. Pa-

trząc na tabelę, widać wyraź-
nie, że tylko LKS Retki ma real-
ną szansę na mistrza. W pierwszej 
kolejce Retki zaskakująco gładko 
ograły Korabkę I 3:0 i zrobiły krok 
do przodu o nawet złoty medal. 
Musza jednak w najbliższej kolej-
ce pokonać Awanturników. Mecz 
ŁAGS Awanturnik – Korabka II 
zakończył się gładko 3:0, ale był to 
pojedynek towarzyski, ponieważ 
rywalem powinni być tu siatka-
rze z Głowna. Na razie ŁAGS jest 
nadal liderem, drugie w tabeli są 
Retki, 3. miejsce zajmuje Korabka 
I, a 4. Mnichy z Południa Głowno. 

walka o miejsca 5-8
Cztery ekipy walczą o miej-

sca 5-8. Tu największe szanse 
będą mieć siatkarze z Korabki II 
i dobrze grający ostatnio zawod-
nicy I LO. Ekipa Chełmońskiego  
w pierwszej kolejce pokonała 
Dorę 3:2. Aż 28 punktów zdo-
był Dominik Niedbałka, ale tytuł 
MVP trafił do rozgrywającego Ja-
kuba Gawryszczak (I LO). 

niedbałka wyprzedził 
markusa 
Organizatorzy rozgrywek pro-

wadzą klasyfikacje indywidualne. 
W gronie najlepiej punktujących 
zawodników nastąpiła zmiana li-
dera, która może być jednak tym-
czasowa. Dotychczasowy lider 
Cezary Markus (Mnichy z Połu-
dnia Głowno), który ma na kon-
cie 125 punktów w tej kolejce nie 
powiększył swojego konta, ponie-
waż jego ekipa zagrała mecz to-
warzyski. Nowym liderem w tej 
klasyfikacji jest Dominik Niedbał-
ka. Atakujący I LO Łowicz ma już 
127 punktów. Na trzecim miejscu 
plasuje się Dawid Pawlak, który 
zdobył 91 punktów. Jak na razie 
najczęściej tytuł MVP zdobywał 
Robert Kowalski z Awanturnika 
(3 razy).

2. kolejka rundy finałowej za-
planowana jest na piątek, 9 lutego, 
w hali OSiR nr 2.  zł

1. kolejka rundy finałowej XX 
edycji SAM:

 I LO – Dora Digital 3:2 (25:27, 
24:26, 25:20, 25:21, 15:12)
I LO: Dominik niedbałka 28 (5), 
Kacper Kurczak 9 (1), Jakub Gaw-
ryszczak 9 (7), Mateusz Guzek 7 
(1), Eryk Kukieła 4 (1), szymon Ko-
walczyk 4, Mikołaj Kurczak i Jakub 
Kowalski (L) (1). 
Dora: Marcin olejniczak 14 (2), 

Łukasz Brzozowski 10 (2), Jakub 
Kukieła 8 (1), Adam Gontarek 7 
(1), Jakub cichal 7 (3), Emil Gajda 
6, Łukasz Kwiatkowski 2, szymon 
całka 2, Bartłomiej Kwasek 2 (1). 
MVP: Jakub Gawryszczak (i Lo)
 LKS Retki – UKS Korabka I Ło-
wicz 3:0 (25:23, 25:20, 25:18)
Retki: Mariusz Głowacki 13 (3), 

Marcin Głowacki 12, Piotr Głowac-
ki 7, Paweł Koza 2, Rafał Koza 1, 
Jacek Koza, Maciej Koza, Tomasz 
Ploch i Marcin suder. 
Korabka I: Dawid Pawlak 13 (2), 
Rafał Dudziński 9, Łukasz Kacp-
szak 7, Mateusz Woźniak 4, Piotr 
Rześny 5 (1) i Piotr Rutkowski. 
MVP: Marcin Głowacki (LKs Retki)

W ataku Mateusz Guzek z i Lo w Łowiczu.
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PROGNOZA POGODy | 7.02.2019 – 13.02.2013

SyTUACJA  SyNOPTyCZNA: 
Pogodę kształtować będzie zatoka niżowa. 
napływa wilgotna i coraz cieplejsza masa 
powietrza polarno morskiego.

CZWARTEK – PIąTEK: 
Zachmurzenie duże, okresami do 
umiarkowanego, bez opadów.  Widzialność 
dobra. Wiatr południowo-zachodni, słaby, 
okresami umiarkowany, 3-6 m/s.
Temp. max w dzień: + 3 st. c do + 5 st. c.
Temp. min w nocy: + 1 st. c do 0 st. c.

SOBOTA – NIEDZIELA:
Zachmurzenie duże, okresami przejaśnienia, 
miejscami słaby deszcz, coraz cieplej.
Widzialność umiarkowane do dobrej, rano 
zamglenia. Wiatr południowo-zachodni, słaby, 
okresami umiarkowany, 3-6 m/s.
Temp. max w dzień: + 7 st. c do  + 10 st. c.
Temp. min w nocy:  + 5 st. c do  + 3 st. c.

PONIEDZIAŁEK – WTOREK – śRODA: 
Zachmurzenie duże do umiarkowanego, 
bez opadów, coraz chłodniej.
Widzialność umiarkowane do dobrej, rano 
lokalnie zamglenia.
Wiatr zachodni, słaby i umiarkowany, 3-6 m/s.
Temp. max w dzień: + 8 st. c do  + 4 st. c.
Temp. min w nocy:  0 st. c do  – 1 st. c.

BiURo METEoRoLoGicZnE cUMULUs

PROGNOZA BIOMETEOROLOGICZNA 
Pogoda niekorzystnie wpływać będzie na nasze 
samopoczucie. 

Piłka halowa | KiA open i liga

Renix wyszarpał podium
W ostatni weekend 2-3 lute-

go odbyły się ostatnie dwie ko-
lejki KIA Open I ligi. W grupie 
mistrzowskiej w sobotę Novum 
Pędzące Imadła przegrały z Chiń-
ską 2:4. Zespołowi Imadeł nic nie 
dały dwa trafienia Romana Pe-
rizhoka, ponieważ w „Chińczy-
kach” świetnie dysponowany był 
autor trzech goli Igor Sobalczyk, 
a czwartego gola dołożył Dawid 
Sarafiński. 

W drugim meczu walczący  
o podium Renix wygrał z Bo-
-Dachem Grudze 4:3, strzelając 
gola na wagę kompletu punktów 
w ostatniej minucie. Próbę ner-
wów wytrzymał Daniel Wasiak.

W grupie spadkowej działo się 
zarówno w sobotę jak i niedzielę 
niewiele. W sobotę Drużyna KIA 
która miała problemy kadrowe 
(kontuzje, praca, wyjazdy na me-
cze sparingowe), była zmuszona 
oddać walkowera Fantazji Głow-
no. Zespół z Głowna był pewny 
utrzymania po takim rezultacie 
i w niedzielę na hali… również 
oddał walkowera Kancelarii Bosz 
Centrum. 

W meczach które się odbyły 
Blokersi pokonali w sobotę PP 
Chruślin 5:2. W niedzielnym me-
czu Drużyny KIA z PP Chruślin 
oglądaliśmy festiwal goli ponie-
waż zawodnicy zdobyli aż 13 bra-
mek. Ostatecznie wygrała Dru-
żyna KIA 7:6. W pokonanym 
zespole wyróżnił się Michał War-

da, która zapisał na swoim koncie 
hattricka. 

Wiele działo się w meczu Re-
nixu z Chińską. Mecz decydował 
bowiem o końcowym podziale 
miejsc na podium. Renix musiał 
wygrać, by zająć trzecie miejsce, 
zaś Chińska przy porażce zajęła-
by czwartą, przy remisie trzecią,  
a przy wygranej drugą lokatę, 
Mecz rozpoczął się świetnie dla 
drużyny Mariusza Więcka, ponie-
waż Chińska szybko objęła pro-
wadzenie 2:0. Do przerwy jed-
nak działo się wiele i na tablicy 
oglądaliśmy rezultat 3:3! W dru-
giej połowie emocji nie brakowa-
ło Renix wyszedł na prowadze-
nie 4:3 po golu Daniela Wasiaka 
po wycofaniu piłki z rzutu rożne-
go, lecz Chińska która wycofała 
bramkarza strzeliła w 19. minucie 
meczu gola wyrównującego (da-
jącego podium). Dosłownie kilka-
naście sekund później Świdrowski 
wpakował piłkę do siatki i po raz 
kolejny wbił gwóźdź w drużynę 
Chińskiej, która drugi rok z rzędu 
znajdzie się poza podium. 

Apetyty w tej drużynie były 
zdecydowanie wyższe, ponieważ 
Mariusz Więcej „ściągał” do Ło-
wicza Roberta Hyżego, Igora So-
balczyka, Kamila Bartosiewicza, 
Kamila Bartosa czy Dawida Sara-
fińskiego. To na nic się zdało.

W ostatnim meczu sezonu 
Ogrodowa SMS pokonała Bo-
-Dach Grudze 8:2.  ever

13. kolejka XXVI edycji KIA 
Open I ligi ŁoLiF – o miejsca 1-5: 
 Novum Pędzące Imadła Ło-
wicz – Chińska Haczykowscy 
Subiekt 2:4 (1:2); br.: Roman Pe-
rizhok 2 (3, 13) – igor sobalczyk 3 
(6, 12, 18), Dawid sarafiński (8) 
 Renix Da-Grasso Łowicz – Bo-
-Dach Grudze 4:3 (2:2); br.: Ma-
riusz Trakul (3), Michał Świdrowski 
(5), Piotr Tkacz (15), Daniel Wasiak 
(20) – Mateusz Bartosiewicz (1), 
Bartosz Placek (5), Michał Redzisz 
(18) 
14. kolejka XXVI edycji KIA Open 
I ligi ŁoLiF – o miejsca 1-5:
 Chińska Haczykowscy Subiekt 
Łowicz – Renix Da-Grasso Ło-
wicz 4:5 (3:3); br.: Robert Hyży 2 
(9, 19), igor sobalczyk (3), Kamil 
Bartos (5) – Bartłomiej Tkacz 2 (6, 
10), Mariusz Trakul (8), Daniel Wa-
siak (13), Michał Świdrowski (20) 
 Bo-Dach Grudze – Ogrodo-
wa SMS Dąbkowice 2:8 (1:5); 
br.: Paweł Wojda (10), Karol Kruk 
(19) – Krystian siatkowski 3 (1, 7, 
8), Kamil Waśniowski 3 (8, 11, 13), 
Maciej Wyszogrodzki (3), Kacper 
Wasilewski (16) 

1. ogrodowa sMs Dąbkowice 13 23 51-20 

2. novum Pędzące imadła Łowicz 13 16 40-28 

3. Renix Da Grasso Łowicz 13 15 46-36 

4. chińska Haczykowscy subiekt 13 14 65-55 

5. Bo-Dach Grudze  13 8 39-56

12. kolejka XXVI edycji KIA Open 
I ligi ŁoLiF – o miejsca 6-10:

 Fantazja Głowno – Drużyna 
KIA Łowicz 5:0 (w.o.) 
 PP Chruślin – Blokersi Łowicz 
2:5 (1:1); br.: Robert Liberski 2 (2, 
18) – Michał Bryszewski 2 (14, 20), 
Rafał Bogus 2 (15, 20), Jacek Woź-
niak (8) 

13. kolejka XXVI edycji KIA Open 
I ligi ŁoLiF – o miejsca 6-10: 
 Drużyna KIA Łowicz – PP Chru-
ślin 7:6 (3:1); br.: Andrzej Grzego-
rek 3 (10, 12, 17), Radosław Kuciń-
ski 2 (4, 7), Mariusz Jędrzejewski 2 
(14, 19) – Michał Warda 3 (19, 19, 
20), oktawian Andrzejczak 2 (16’, 
19), Tomasz Wojda (6) 
 Kancelaria Bosz Centrum Beł-
chów – Fantazja Głowno 5:0 
(w.o.); Drużyna fantazji nie stawiła 
się na mecz.

1. Drużyna Kia Łowicz 13 14 39-42 

2. Blokersi  Łowicz 13 13 46-45 

3. fantazja Głowno 13 11 45-51 

4. Kancelaria Bosz centrum  13 8 45-62 

5. PP chruślin 13 3 35-56

Mariusz Jędrzejewski (z prawej) 
strzelił dwa gole dla Drużyny KiA 
w meczu z PP.

Piłka halowa | Julomax ii liga

Czołówka cały czas w ścisku
Bardo małe różnice punktowe 

oglądamy w tabeli Julomax II ligi 
na jej szczycie. Pierwszy w tabe-
li zespół Błękitnych Dmosin I ma 
na swoim koncie 24 punkty,  
zaś zajmujące piątą lokatę Alca-
traz Łowicz zgromadziło na swo-
im koncie 20 „oczek?.

W meczach 10. kolejki nie bra-
kowało emocji, chociaż nie oglą-
daliśmy zbyt wielu goli. W pierw-
szym meczu Olimpia Chąśno 
podzieliła się punktami z Alca-
traz, remisując 2:2. W kolejnych 
Subiekt Nieborów przegrał zale-
dwie 0:1 z Marbudem Chąśno,  
a zwycięskiego gola dla zespołu 
z Chąśna strzelił w 15. minucie 
meczu Bartłomiej Skoneczny i zo-
stał ojcem sukcesu w tym meczu. 

Żaden gol nie padł z kolei  
w meczu RC Design Victorii Bie-
lawy z Akacjową Team Dzierz-
gów. To dość nietypowe zdarze-
nie w rozgrywkach piłki halowej, 
że w meczu było więcej żółtych 
kartek (jedna) niż goli. 

Nieoczekiwanie przegrało Dą-
bro Łowicz, które uległo Baumi-
towi Łowicz 1:2. Baumit wyszedł 
na prowadzenie po golu Danie-
la Górowskiego, ale dwie minu-
ty później do remisu doprowadził 
niezawodny Krzysztof Ambro-
ziak. Ostatnie słowo w tym meczu 
należało jednak do popularnego 
„Górka”, który strzelił drugiego 
gola na 2 minuty przed końcem, 
zapewniając Baumitowi wygraną! 

Sporo działo się w meczu Błę-
kitnych I z KS Stefan. Zespół 
z Łowicza napsuł sporo krwi lide-
rowi, a o wygranej Błękitnych 3:2 
zadecydował gol Szymona Śląza-
ka na dwie minuty przed końcową 
syreną. Łatwiej poszło z kolei Błę-
kitnym II, którzy bez problemów 
wygrali z FC Łaguszew 3:0, a na 

listę strzelców wpisali się Mariusz 
Filipiński (dwa trafienia) oraz 
Piotr Mielczarek. Ostatni mecz się 
nie odbył ponieważ Jurny Gladia-
tor Żychlin nie stawił się na me-
czu z Drink Team Głowno. Tym 
samym zespół dopisał sobie trzy 
punkty bez gry.   ever

10. kolejka XXVI edycji Julomax 
II ligi ŁoLiF:
 Olimpia Chąśno – Alcatraz Ło-
wicz 2:2 (1:1); br.: Daniel Bończak 
(3), Rafał sołtysiak (22) – Krzysztof 
Papuga (12), Michał Kamiński (19) 
 Subiekt Nieborów – Marbud 
Chąśno 0:1 (0:0); br.: Bartłomiej 
skoneczny (15)
 RC Design Victoria Bielawy – 
Akacjowa Team Dzierzgów 0:0 
 Dąbro Łowicz – Baumit Łowicz 
1:2 (0:0); br.: Krzysztof Ambroziak 
(18) – Daniel Górowski 2 (16, 23) 
BŁęKiTni ii Dmosin – fc Łagu-
szew 3:0 (2:0); br.: Mariusz filipiń-
ski 2 (10, 19), Piotr Mielczarek (2) 
 Błękitni Dmosin – KS Stefan 
Łowicz 3:2 (1:2); br.: Bartłomiej 
sibielak (12), Marceli Knera (19), 
szymon Ślązak (23) – Patryk Pęk-
sa (10), Kamil Wieloch (11) 
 Drink Team Głowno – Jurny 
Gladiator Żychlin 5:0 (w.o.) 

1. Błękitni Dmosin 10 24 34-15 

2. Marbud chąśno 10 22 36-18 

3. Błękitni ii Dmosin      10 22 25-13 

4. olimpia chąśno 10 21 33-23 

5. Alcatraz Łowicz 10 20 36-23 

6. Dąbro Łowicz   10 15 24-18 

7. subiekt nieborów 10 15 20-18 

8. fc Łaguszew 10 15 23-22 

9. Akacjowa Team Dzierzgów 10 14 22-22 

10. Baumit Łowicz 10 10 21-26 

11. Rc Design Victoria B. 10 9 19-30 

12. Drink Team Głowno 10 7 22-24 

13. Ks stefan Łowicz 10 4 8-37 

14. Jurny Gladiator Żychlin 10 1 11-45

Piłka halowa | Robkol iV Liga

Dziesięć goli OSP Seligów
Aż dziesięć goli zdobyli w me-

czu 8. kolejki Robkol IV ligi za-
wodnicy OSP Seligów w starciu 
z Żuberkami.pl Łowicz. Drużyna  
z Seligowa wygrała aż 10:1,  
a gole w tym meczu zdobyli Ka-
mil Waleńcik (cztery), Maciej Ja-
ros (dwa), Piotr Drzewic (dwa), 
Rafał Stokowski i mateusz Kapu-
sta (po jednym). 

Dwanaście goli padło z kolei  
w meczu Kolejarza Łowicz z Gu-
minexem Gzinka. W tym spotka-
niu lepsi okazali się zawodnicy  
z Łowicza, którzy wygrali 8:4. 
Duża w tym zasługa trzech za-
wodników Roberta Jarosa, Mar-
cina Kędziora orz Dawida Kubel. 
Pierwszy z nich strzelił trzy gole, 
zaś dwóch kolejnych zaliczyło po 
dwa trafienia na swoim koncie. 

Zwycięsko z pojedynku z KS 
Ostrowiec wyszło Show Team Ło-
wicz, które wygrało po golach Ka-
mila Wojdy, Macieja Duranow-
skiego i Pawła Staszewskiego 3:1. 
Jedynego gola dla KS Ostrowiec 
strzelił w 23. minucie gry Michał 
Dobrzyński. Podziałem punkty 
zakończył się mecz Fenixu Bocz-
ki Chełmońskie z FC Jamno – 1:1. 
Obie bramki padły w pierwszej 
odsłonie.

W ostatnim meczu Mikoba 
United Klewków poradziła sobie 
z Lamelą Łowicz wygrywając 2:1. 
Ponownie na listę strzelców w ze-
spole lidera IV ligi wpisał się Ra-
fał Gala, a oprócz niego gola dla 
Mikoby strzelił Tomasz Makow-
ski. Po stronie pokonanych czyli 
Lameli do protokołu sędziowskie-

go wpisał się Dominik Boczek, 
który bramkę strzelił już w pierw-
szej minucie meczu.   ever

8. kolejka XXV edycji Robkol IV 
ligi ŁoLiF: 
 KOLEJARZ Łowicz – GUMINEX 
Gzinka 8:4 (3:2); br.: Robert Jaros 
3 (3, 8, 24), Marcin Kędziora 2 (8, 
23), Dawid Kubel 2 (10, 14), Michał 
Kromski (19) – Błażej Grzegory-
-Raróg 2 (4, 10), Jakub Marat (22), 
Mateusz Marat (23) 
 KS Ostrowiec – Show Team 
Łowicz 1:3 (0:0); br.: Michał Do-
brzyński (23) – Kamil Wojda (14), 
Maciej Duranowski (17), Paweł sta-
szewski (19) 
 Fenix Boczki Chełmońskie – FC 
Jamno 1:1 (1:1); br.: Dominik Łu-
kawski (4) – Mateusz Uczciwek (10) 
 OSP Seligów – Żuberki Łowicz 
10:1 (4:1); br.: Kamil Walencik 4 (3, 
4, 16, 19), Maciej Jaros 2 (10, 13), 
Piotr Drzewic 2 (21, 22), Rafał sto-
kowski (17), Mateusz Kapusta (23) 
– Łukasz Wojenka (11) 
 Mikoba United Klewków – La-
mela Łowicz 2:1 (1:1); br.: Rafał 
Gala (2), Tomasz Makowski (18) – 
Dominik Boczek (1)

1. Mikoba United Klewków 8 22 24-10 

2. osP seligów 8 15 30-17 

3. fc Jamno 8 14 18-13 

4. Kolejarz Łowicz 8 13 17-17 

5. fenix Boczki chełmońskie 8 12 19-12 

6. Lamela Łowicz 8 11 21-16 

7. show Team Łowicz 8 11 24-19 

8. Ks ostrowiec 8 4 14-21 

9. Guminex Gzinka 8 4 11-36

10. Żuberki Łowicz 8 3 13-30

Piłka nożna | Mecz sparingowy  

Pelikan 2009 zagrał z Orłem
Zawodnicy trenera Macie-

ja Grzegorego z MUKS Pelikan 
Łowicz z rocznika 2009 zagra-
li sparingowe spotkanie ze star-
szymi kolegami z Orła Niebo-
rów. Mimo, że w zespole rywali 
występowali gracze o rok, a na-
wet dwa starsi grace „Biało-Zie-
lonych” bardzo dobrze poradzili 
sobie z rywalami.

Łowiczanie od początku me-
czu dobrze weszli w mecz. Zespół 
trenera Grzegorego umiejętnie 

radził sobie z wysokim podej-
ściem graczy Orła i potrafił krót-
kimi podaniami dobrze wycho-
dzić spod pressingu i z przebieg 
czasu sprawnie przemieszczać się 
pod bramkę rywali. Przekładało 
się to na tworzenie sobie wielu do-
godnych okazji strzeleckich. Za-
wodnicy z Łowicza dobrze radzili 
sobie z rozegraniem piłki, unika-
jąc pojedynków fizycznych z bar-
dziej rosłymi zawodnikami Orła. 
Co najważniejsze gracze Pelikana 

grali na dużym luzie, nie przestra-
szyli się starszych rywali i mogą 
być zadowoleni z ponad godzin-
nego spotkania z Orłem. Co wię-
cej po tym meczu zagrali jeszcze 
między sobą przez kilkanaście mi-
nut grę wewnętrzną po to by każ-
dy z zawodników maksymalnie 
wykorzystał czas na boisku. 

– Jestem zadowolony z meczu 
i naszej gry. Widać, że raz w ty-
godniu trenujemy na powietrzu 
i zawodnicy dobrze czuli się na 
murawie. Nieźle funkcjonowa-
ło rozgrywanie piłki przez moją 
drużynę, robiliśmy to w taki spo-
sób jaki sobie założyliśmy. Cie-

szę się również z frekwencji na 
meczu ponieważ do spotkania 
było przewidzianych 15 zawod-
ników i wszyscy stawili się na 
zbiórce i byli gotowi do rywaliza-
cji. – podsumował trener Maciej 
Grzegory.  ever

 Pelikan 2009: Jan Uczciwek, 
Aleksander Jaros – Antoni Bąba, 
franciszek Uczciwek, Maciej Maj-
chrzak, Adrian Koper, Kryspin Ja-
giełło Wojciech Żyto oraz Gabriel 
Adamczyk, Miłosz Polańczyk, 
Jakub Dudziński, fabian chlebny, 
Konstanty Modzelewski, Paweł Pa-
puga i Gabriel Majcher.
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Piłka nożna | sparingi Pelikana

Pierwsze zwycięstwo w nowym roku

Na innym etapie przygotowań 
są ekipy Górnika Konin i Pelika-
na Łowicz. Biało-zieloni w piątek 
rozegrali swój drugi mecz sparin-
gowy tej zimy. Tydzień wcześniej 
przegrali z IV-ligową Wartą Sie-
radz. 

Teraz na stadionie imienia 10 
Pułku Piechoty stawiła się 12. 
drużyna grupy drugiej III ligi. 
Dla biało-niebieskich był to już 
czwarty mecz w tym roku. Przy-
gotowania rozpoczęli od porażek 
z Victorią Września i Jarotą Jaro-
cin. Wygrać im się udało dopiero 
z Kujawianką Izbica Kujawska.

Dwaj starzy znajomi zagrali 
w zespole Górnika Konin. Rów-
no przed rokiem z Łowicza do 
Konina przeprowadził się ukraiń-
ski pomocnik – Taras Jaworśkyj. 
Od tego czasu zagrał dla Górnika 
24 mecze ligowe i strzelił w nich  
8 bramek. Od początku tego se-
zonu piłkarzem biało-niebie-
skich jest także 35-letni Łukasz 
Derbich. Obrońca występował 

w Pelikanie wiosną w sezonie 
2013/2014.

Przed spotkaniem obaj trene-
rzy dogadali się i sparing rozegra-
no w trzech tercjach po 30 minut. 
Łukasz Chmielewski nie chciał 
jeszcze w pełni eksploatować pił-
karzy i żaden z biało-zielonych nie 
zagrał w pełnym wymiarze czaso-
wym. To powinno nastąpić dopie-
ro w następnym sparingu. Trener 
sprawdził też różne rozwiązania 
taktyczne. 

W pierwszej tercji w środ-
ku pola zagrał Michał Adam-
czyk, co wiosną może być pew-
ną alternatywą. Na ten samej 
pozycji wystąpił także Dąbrowski, 
a na stoperze sprawdzili się Myc-
ka oraz Żółtowski.

Łowiczanie bardzo dobrze wy-
glądali w pierwszych trzydziestu 
minutach. Pelikan udokumento-
wał to dwubramkowym prowa-
dzeniem. Jako pierwszy na listę 
strzelców wpisał się Michał Wrze-
siński. Pomocnik oddał znakomi-
ty strzał z rzutu wolnego w samo 
okienko bramki z około 20 me-
trów. 

Dwie minuty przed końcem 
tej odsłony rywalizacji w zamie-
szaniu podbramkowym świetnie 
odnalazł się Damian Szczepański 

i huknął z woleja nie dając szans 
bramkarzowi.

Biało-zieloni po przerwie nie 
poszli jednak za ciosem i z upły-
wem minut gra zaczęła się wy-
równywać. W 43. minucie przy-
jezdni zdobyli gola kontaktowego. 
To znany z występów w Pelikanie 
Taras Jaworśkyj wpisał się na listę 
strzelców. Ukrainiec ostro dośrod-
kował piłkę z rzutu wolnego. Ża-
den z graczy do niej nie doszedł, ta 
odbiła się jeszcze od ziemi i wpa-
dła do siatki.

Więcej bramek już nie padło 
i piłkarze Pelikana mogli się cie-
szyć z pierwszego zwycięstwa 
w tym roku. W zespole łowiczan 
zagrało dwóch testowanych gra-
czy. Trener ponownie przyglą-
dał się niespełna 19-letniemu Ku-
bie Jóźwiakowi z Pogoni Siedlce
oraz Filipowi Bućko z UKS Var-
sovia. Drugi z wymienionych gra-
czy jest bliski podpisania kontrak-
tu z biało-zielonymi. W Pelikanie 
najprawdopodobniej nie zagra Ja-
kub Bylewski, który przed tygo-
dniem jeszcze wystąpił w pierw-
szym tegorocznym sparingu.

W kadrze meczowej zabrakło 
także Roberta Kowalczyka. Do-
świadczony napastnik trenuje już 
na pełnych obrotach, ale sztab 

szkoleniowy ostrożnie chce wpro-
wadzać gracza, który ma za sobą 
bardzo ciężką kontuzję. Jednym 
z głównych celów transferowych 
działaczy jest sprowadzenie środ-
kowego pomocnik. Negocjowa-
no z Piotrem Ćwikiem. 30-letni 
pomocnik Ursusa Warszawa nie 
zdecydował się jednak na przepro-
wadzkę do Łowicza.

Teraz przed biało-zielonymi – 
w teorii – najtrudniejszy z dotych-
czasowych zimowych rywali. Ło-
wiczanie w Warszawie zmierzą 
się z trzecią drużyną grupy pierw-
szej III ligi. Mateusz Lis

 Pelikan Łowicz – Górnik Ko-
nin 2:1 (2:0, 0:1, 0:0); br.: 1:0 – M. 
Wrzesiński (17), 2:0 – D.szczepań-
ski (28), 2:1 – T. Jaworśkyj (43).
KS Pelikan Łowicz: (I tercja): 
P. orzeł – K. Kaczorowski, G. Waw-
rzyński, B. Broniarek, M. Żółtowski 
– D. Kieplin, f. Bućko, K. Mycka, 
M. Adamczyk, M. Wrzesiński – 
D. szczepański; (II tercja): P. orzeł 
(45M. Wlazłowski) – K. Kaczorow-
ski, G. Wawrzyński, B. Broniarek, 
M. Adamczyk – D. Kieplin (45 Ko-
zieł), M. fabijański, T. Dąbrowski, 
f. Bućko, M. Wrzesiński (45 K. Jóź-
wiak) – D. szczepański; (III tercja): 
M. Wlazłowski – D. Kozieł, K. Myc-
ka, M. Żółtowski, M. Wnuk – K. no-
wicki, M. fabijański, T. Dąbrowski, 
filip Bućko (63 D. szczepański), 
K. Jóźwiak – K. Kruk.

Piłka nożna | iii-ligowy front

Świt z nowym trenerem, 
szpital w stolicy

Świt Nowy Dwór Mazowiec-
ki szybko podał nazwisko następ-
cy trenera Rafała Kleniewskiego. 
Klub zdecydował się na odważ-
ny krok i powierzył zespół szko-
leniowcowi niedoświadczonemu 
w seniorskim futbolu. Problemy 
nie omijają Polonii Warszawa. 
Tym razem Krzysztof Chrobak 
miał problem ze skompletowa-
niem składu na mecz sparingowy.

polonia wciąż 
ma swoje problemy
Dużo różnych informacji na-

pływa w ostatnim czasie ze sto-
licy kraju. Polonia ma swoje pro-
blemy fi nansowe, chociaż tutaj 
pojawiło się całkiem jasne światełko
w tunelu. Chęć pomocy Czarnym 
Koszulom już od jakiegoś czasu 
deklaruje Marek Jakubiak. Poseł 
ostatnio mówił, że nie zraża się 
przytykami i zapowiadanymi boj-
kotami ze strony kibiców Legii. 

Właściciel browaru Ciechan 
ostatnio zdradził, że wraz z nim 
pomocy Polonii może udzielić 
około 20 osób ze wszystkich stron 
sceny politycznej. Klub nie ma co 

liczyć na pomoc ze strony magi-
stratu. Władze Warszawy zazna-
czają, że żaden ze stołecznych klu-
bów nie jest prowadzony przez 
miasto.

Wydaje się, że klub wychodzi 
na prostą pod względem organi-
zacyjnym, ale pojawiły się pro-
blemy sportowe. Odwołany został 
sparing Czarnych Koszul z ŁKS 
Łódź. Nieofi cjalne źródła poda-
ją, że powodem były kontuzje,
które przetrzebiły skład warsza-
wian.

marek Brzozowski 
trenerem świtu
Przed tygodniem informowali-

śmy, że Rafał Kleniewski nie prze-
dłużył umowy ze Świtem Nowy 
Dwór Mazowiecki. Nowodworza-
nie kilka dni później podali nazwi-
sko nowego szkoleniowca. Został 
nim Marek Brzozowski. 37-latek 
przez ostatnie siedem lat pracował 
w warszawskiej szkole Barcelo-
ny – Escoli. Pod jego wodzą bia-
ło-zieloni rozegrali już pierwszy 
sparing i zremisowali bezbramko-
wo z GKS Bełchatów.   M.Lis

Piłka halowa | Zina iii Liga

Wielki comeback Strażaków
Świetnie w ostatnich sekun-

dach meczu z OSP Soccer Sta-
chlew spisali się gracze lidera ta-
beli Strażaków ITV Media. Lider 
tabeli przegrywał z ostatnią dru-
żyną w tabeli na 40 sekund przed 
końcem 0:2, by zwyciężyć 3:2! 
OSP prowadził po golach Mate-
usza Podkonia i Łukasza Prze-
ździeka, ale Strażacy pokaza-
li wielką determinacji i spokój 
w ostatnich sekundach meczu. 
Trafi enia Roberta Suekinnika, 
Łukasza Gładkiego i w końcu 
zwycięski gol Sebastiana Sumiń-
skiego dały wygraną Strażakom 
w imponującym stylu!

Nie zawiódł również wiceli-
der tabeli Vinci Łowicz, który po-
konał Start Złaków Borowy 5:2. 
Hattrickiem w tym meczu popisał 
się Arkadiusz Sobierak, a kolej-
ne dwa gole dołożył Adrian Mu-
sialik, który na parkiet dosłownie 
przybiegł ze sztucznego boiska, 
gdzie rozgrywał mecz sparingowy 
w barwach Pelikana II Łowicz. 
Tylko dwa gole padły w meczu 
Karczmy Bednarskiej z ZSCKR 
Zduńska Dąbrowa. Lepsi w tym 
meczu okazali się gracze ze Zduń-
skiej Dąbrowy, którzy wygrali 
po golach Wojciecha Guzka i Da-
wida Boguckiego 2:0.

W identycznym stosunku swój 
mecz wygrało FC Jeziorko, któ-
re okazało się lepsze od Victorii 
Zabostów Duży. Zespół z Jezior-
ka zapewnił sobie komplet punk-
tów dzięki bramkom strzelonym 

w pierwszej połowie. Dawid Dą-
browski trafi ł do siatki w 7. mi-
nucie meczu, zaś Piotr Budzeń 
w dziewiątej. 

Bez większych problemów 
trzy punkty do ligowej tabeli do-
pisał Vagat Domaniewice, który 
po czterech golach Eryka Ja-
strzębskiego i jednym Olafa An-
drzejewskiego wygrał aż 5:1 
z WKS 10 PP Polska Łowicz. 

W ostatnim meczu tej kolejki 
Zina III Ligi Zooksy Ha-Ha-Ha! 
Łowicz rozbiły kolegów z Beze-

dury Łowicz 4:0! Do przerwy nie 
oglądaliśmy w tym meczu goli, 
jednak po przerwie to zawodnicy 
Ha-Ha-Ha włączyli wyższy bieg 
i po dwóch golach Kamila 
Owczarka i jednym Michała Trzo-
ski oraz Jakuba Papugi zwyciężyli 
różnicą aż czterech goli.   ever

8. kolejka XXVI edycji Zina III ligi 
ŁoLiF: 
 Vinci Łowicz – LKS Start Zła-
ków Borowy 5:2 (2:1); br.: Arka-
diusz sobieraj 3 (4, 20 i 24) i Adrian 

Musialik 2 (12i 24) – sebastian Ma-
linowski (8) i Adrian Lus (21).
 Strażacy ITV Media Łowicz – 
OSP Soccer Stachlew 3:2 (0:1); 
br.: Robert sukiennik (24), Łukasz 
Gładki (24) i sebastian sumiński 
(24) – Mateusz Podkoń (8) i Łukasz 
Przeździek (23).
 Karczma Bednarska Bednary 
– ZSCKR Zduńska Dąbrowa 0:2 
(0:0); br.: Wojciech Guzek (14) i Da-
wid Bogucki (20).
 LKS Victoria Zabostów Duży – 
FC Jeziorko 0:2 (0:2); br.: Dawid 
Dąbrowski (7) i Piotr Budzeń (9).
 LKS Vagat Domaniewice – 
WKS 10 PP Polska Łowicz 5:1 
(2:1); br.: Eryk Jarzębski 4 (9, 10, 
19 i 22) i olaf Andrzejewski (20) – 
Łukasz Papuga (12). Żółte kartki: 
Kamil Grabowicz (1) – Vagat oraz 
Krystian Śmigielski (1) – WKs 10 
PP.
 Zooksy Ha-Ha-Ha! Łowicz – 
Bezedura Łowicz 4:0 (0:0); br.: 
Kamil owczarek 2 (13 i 17), Michał 
Trzoska (20) i Jakub Papuga (24).

1. strażacy iTV Media Łowicz (1)  8  19  24-12

2. Vinci Łowicz (2)  8  15  27-14

3. ZscKR Zduńska Dąbrowa (3)  8  13  16-12

4. LKs Vagat Domaniewice (9)  8  11  20-13

5. Zooksy Ha-Ha-Ha! Łowicz (10)  8  11  22-19

6. LKs start Złaków Borowy (4)  8  10  23-25

7. Bezedura Łowicz (5)  8  10  11-16

8. Karczma Bednarska Bednary (6)  8  10  11-15

9. fc Jeziorko (11)  8  10  17-25

10. LKs Victoria Zabostów Duży (8)  8    9  16-23

11. WKs 10 PP Polska Łowicz (7)  8    9  15-22

12. osP soccer stachlew (12)  8    7  12-18

W rozgrywkach Zina III ligi nie brakuje emocji.
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Koszykówka | Woj. liga U13 – grupa A 

Zwycięstwo i porażka 
Księżaczek

Dwa spotkania rozegrały w mi-
nioną sobotę zawodniczki Księża-
ka-2006 Łowicz, które grają obec-
nie rundę rewanżową ligowego 
sezonu wojewódzkiej ligi koszy-
kówki młodziczek U-13.

Nasze dziewczyny rywalizują 
w grupie A, gdzie gra 6 zespołów. 
Również 6 ekip walczy w grupie 
B. Liderem w naszej grupie jest 
silny zespół z Pabianic, natomiast 
w drugiej grupie prowadzi Basket 
4ever Ksawerów. 

Podopieczne trenera Marcina 
Salamonika w sobotę, 2 lutego za-
grały ligowy turniej w Łowiczu. 
Łowiczanki wygrały jeden mecz, 
a z liderem doznały wysokiej po-
rażki. Z naszej drużyny do Ósem-
ki Skierniewice odeszła najlepsza 
zawodniczka Patrycja Tomasz-
kiewicz, która zdobywała więk-
szość punktów. Po jej nieobecność 
punkty muszą zdobywać pozosta-
łe zawodniczki. 

W pierwszym meczu łowiczan-
ki podejmowały ostatni zespół 
z ligowej tabeli AKS SMS. Na-
sze dziewczyny walczyły bardzo 
ambitnie i przez trzy kwarty wy-
pracowały sobie dużą przewagę. 
Po 30 minutach prowadziły 36:19. 
W ostatniej odsłonie nasze koszy-
karki spisały się słabiej. Więcej 
grały rezerwowe, ale żadna nie po-
trafi ła trafi ć do kosza przez dzie-
sięć minut. 

W drugim pojedynku nasz ze-
spół nie miał szans z mocnym li-
derem z Pabianic. Rywalki były 
bezlitosne. Szybko zabierały pił-
kę i kończyły większość akcji 

spod kosza, wygrywając 102:4. 
W całym meczu tylko Julia Muras
i Zuzanna Wiercioch zdołały zdo-
być punkty. 

W sobotę, 9 lutego łowiczanki 
zagrają w Głownie, gdzie zmierzą 
się z Allesem i Ósemką Skiernie-
wice. Czy nasze dziewczyny zdo-
łają wygrać jeden mecz?  zł

13. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodziczek młod-
szych U13 – grupa A:
 UMKS Księżak-2006 Łowicz – 
AKS SMS Łódź 36:33 (14:5, 4:12, 
18:2, 0:14)
 UMKS Księżak-2006 Łowicz – 
PTK Szmigiel Znaki Pabianice 
4:102 (15:1, 37:1, 26:0, 24:2)

1. PTK szmigiel Znaki Pabianice (1) 10 20 967-227

2. KKs Pro-Basket Kutno (4) 10 15 747-508

3. MKs ósemka skierniewice (2) 8 14 641-111

4. TK Alles Basket Głowno (5) 8 11 319-623

5. UMKS Księżak-2006 Łowicz (3) 8 11 303-684

6. AKs sMs Łódź (6) 10 10 215-839

Nasze koszykarki walczyły 
dzielnie o każdą piłkę.
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PIąTEK, 8 LUTEGO:
 18.30-21.30 – Hala sportowa 
osiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topolowa 
2; 10. kolejka XX edycji SAM, 
czyli Siatkarskich Amatorskich 
Mistrzostw Łowicza – o miejsca 
5-8 i o miejsca 1-4;
 19.00 – Bar Maja w Łowiczu, 
ul. Dworcowa 8; 22. edycja XX 
Otwartych Mistrzostw Łowicza 
w dartsie 501 d.o.;

SOBOTA, 9 LUTEGO:
 12.00 – stadion osiR im. 10 Puł-
ku Piechoty w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; Sparingowy mecz pił-
ki nożnej: KS Pelikan II Łowicz 
– LKS Orzeł Nieborów; 
 14.15-16.45 – Hala osiR nr 1 
w Łowiczu, ul. Jana Pawła ii 3; 
9. kolejka XXVI edycji Robkol 
IV ligi ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi 
Futsalu;
 15.00-17.30 – Hala sportowa 
osiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topo-
lowa 2; 8. kolejka XXVI edycji
V ligi ŁoLiF;
 17.00-20.00 – Hala sportowa 
osiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; 9. kolejka XXVI edycji 
Zina III ligi ŁoLiF;

NIEDZIELA, 10 LUTEGO:
 11.00 – Hala sportowa osiR 
nr 2 w Łowiczu, ul. Topolowa 2; 
4. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów U-16 o miej-
sca 1-6: UMKS Księżak-2003 
Łowicz – AZS PWSZ ósemka 
Skierniewice;
 12.30-16.00 – Hala sportowa 
osiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; 11. kolejka XXVI edy-
cji Julomax II ligi ŁoLiF, czyli 
Łowickiej Ligi Futsalu;

śRODA, 13 LUTEGO:
 19.30 – Hala sportowa osiR 
nr 1 w Łowiczu, ul. Jana Pawła ii 
3; 23. kolejka I ligi koszykówki 
seniorów: KS Księżak Syntex 
Łowicz – SKK Siedlce;

PIąTEK, 15 LUTEGO:
 19.00 – Bar Maja w Łowiczu, 
ul. Dworcowa 8; 23. edycja 
XX Otwartych Mistrzostw Łowi-
cza w dartsie 501 d.o.

SOBOTA, 16 LUTEGO:
 13.00-16.00 – Hala sportowa 
osiR nr 1 w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; 10. kolejka XXVI edy-
cji Zina III ligi ŁoLiF, czyli Łowic-
kiej Ligi Futsalu;
 14.00 – stadion osiR im. 10 Puł-
ku Piechoty w Łowiczu, ul. Jana 
Pawła ii 3; Sparingowy mecz pił-
ki nożnej: KS Pelikan II Łowicz 
– KS Żyrardowianka Żyrardów; 
 15.00-17.30 – Hala sportowa 
osiR nr 2 w Łowiczu, ul. Topo-
lowa 2; 9. kolejka XXVI edycji 
V ligi ŁoLiF, czyli Łowickiej Ligi 
Futsalu. Gogo

Koszykówka | 21. kolejka i ligi

Z grypą i ze Śląskiem
bez szans na wygraną

Podopieczni trenera Mikołaja 
Czai nie zdołali zatrzymać Ślą-
ska na ich własnym parkiecie. Li-
der tabeli I ligi we własnej hali nie 
przegrał jeszcze żadnego meczu 
w tym sezonie. 

W sobotę, 2 lutego ,KS Księżak 
Syntex Łowicz przegrał wysoko 
w meczu 21. kolejki I ligi koszy-
kówki męskiej z WKS FutureNet 
Śląsk Wrocław 88:123. 

Trzeba podkreślić, że Księża-
cy pojechali na mecz do Wrocła-
wia mocno osłabieni. W dalszym 
ciągu brakuje w drużynie Marcina 
Salamonika, a dodatkowo nasz ze-
spół został „rozłożony” przez gry-
pę, która dopadła kilku zawodni-
ków z podstawowego składu. Ten 
„zestaw” okazał się ponad siły ło-
wickiej drużyny. 

Początek spotkania był dość 
zaskakujący dla miejscowych. 
Po dobrych akcjach Łukasza Ra-
tajczaka i Mikołaja Stopierzyń-
skego w 3. minucie łowiczanie 
prowadzili 11:3. Jednak, jak się 
okazało, były to „miłe złego po-
czątki”. W 6. minucie gospoda-
rze doprowadzili do remisu 15:15, 
a za chwilę wyszli na prowadze-
nie, które jednak oddali na chwilę 
w drugiej odsłonie. W 12. minucie 
Księżacy odrobili straty i po ak-
cji Jana Grzelińskiego wygrywali 
31:29. Wynik „na styku” trzymał 
się do 15. minuty. Łowiczanie gra-
li skutecznie, ale z biegiem czasu 

i zmęczeniem piłka trudniej znaj-
dywała drogę do kosza. Do prze-
rwy Śląsk prowadził 60:48 i kon-
trolował już ten pojedynek. 

Druga połowa była już słabsza 
w wykonaniu Księżaka. Trener 
Czaja dokonywał więcej zmian

i dał pograć zawodnikom, którzy 
ostatnio dostawali mniej minut. 
W czwartej kwarcie wyraźnie bra-
kowało sił i lider I ligi wygrał wy-
soko 123:88. 

Trener łowickiego zespołu 
usprawiedliwiał tę porażkę cho-

robami zawodników. – Trzeba za-
cząć od tego, że wywlokłem chło-
paków z łóżka, bo cały tydzień 
nie trenowaliśmy. Ani Łukasz Ra-
tajczak, ani Michał Kwiatkow-
ski, ani Mikołaj Stopierzyński nie 
uczestniczyli w treningach, bo 
rozłożyła ich grypa. To że przyje-
chali to tylko dzięki sile perswazji,
że tak powiem – podkreślił. 

– I tak trzy kwarty zagrali-
śmy naprawdę poprawnie. Chcie-
liśmy atakować Śląsk, bo wie-
my że to bardzo ofensywny 
zespół i my ich nie zatrzyma-
my na 80 punktach. My mie-
liśmy cały czas ich atakować
i to nam się udawało, dopóki mie-
liśmy siłę. Niestety, moi zawod-
nicy nie byli zdrowi i co chwilę, 
w kluczowych momentach ci 
podstawowi gracze prosili mnie 
o zmianę, bo nie mieli sił przez 
chorobę. Biorąc jeszcze pod uwa-
gę brak Salamonika, widać było 
na desce, jak mocno ją przegrali-
śmy – dodaje.

– Ja jednak i tak uważam, że 
na to, co przywieźliśmy i w ja-
kim stanie zdrowotnym byliśmy, 
to zagraliśmy całkiem poprawną 
koszykówkę, która jak wrócimy 
do pełnego składu, zacznie owo-
cować. Dla mnie już później nie 
było różnicy, czy my przegramy 
20, czy 40 punktami, bo 20 punk-
tów straciliśmy w pięciu ostatnich 
minutach, kiedy miałem rotację 

już wszystkich graczy. Chciałem 
z tego meczu wyciągnąć jak naj-
więcej pozytywnych rzeczy i my-
ślę, że to co udało nam się dobrze 
zrobić to wiem i będziemy się sta-
rali się to grać dalej – podsumował 
szkoleniowiec Księżaka. 

Najskuteczniejszymi zawodni-
kami w starciu z liderem w druży-
nie Księżaka Syntex Łowicz byli: 
Arkadiusz Kobus, który zdobył 
łącznie 21 punktów oraz Łukasz 
Ratajczak – zdobywca 20 punk-
tów.  zł

21. kolejka I ligi koszykówki mę-
skiej: 
 WKS FutureNet śląsk Wro-
cław – KS Księżak Syntex Ło-
wicz 123:88 (27:23, 33:25, 32:24, 
31:16)
Księżak: Arkadiusz Kobus 21 
(4×3), Łukasz Ratajczak 20, Miko-
łaj stopierzyński 15, Mikołaj Motel 
8 (1×3) i Jan Grzeliński 8 oraz Mi-
chał Świderski 8 (1×3), Daniel nie-
poręcki 8 (1×3), Michał Kwiatkow-
ski, Bartosz Włuczyński i Mateusz 
Gładki.
Najwięcej dla śląska: Krzysztof 
Jakóbczyk 23 (6×3), Jakub Musiał 
21 (4×3), norbert Kulon 19 (1×3) 
i Aleksander Dziewa 19 (1×3).
Sędziowali: Marek czernek, Arka-
diusz Wojna (obaj Kraków) i Michał 
Pogon (Bochnia). 
Komisarz: Dariusz Konecki (Byd-
goszcz).

Arkadiusz Kobus i Łukasz Ratajczak zdobyli we Wrocławiu najwięcej 
punktów. 
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Brak w składzie Marcina 
Salamonika to duże osłabienie 
ekipy Księżak syntex Łowicz.

Koszykówka | i liga

Niespodzianka w Siedlcach
Trudno było liczyć na cud we 

Wrocławiu, a kibice wiedzieli, że 
koszykarze Księżaka Syntex Ło-
wicz na wyjazdach radzą sobie 
słabo. Jak na razie mają na koncie 
tylko jedną wygraną w Wałbrzy-
chu. 2 lutego łowiczanie pojechali 
na mecz z liderem I ligi. KS Futu-
reNet Śląsk to obecnie najsilniej-
szy zespół zaplecza ekstraklasy. 
Podopieczni trenera Radosława 
Hyżego potwierdzili swoją klasę
i pewnie wygrali 123:88. 

KKS Polfarmex Kutno poje-
chał na mecz z KS Górnik Trans.
eu Wałbrzych i przegrał wyraźnie 
63:82. Obecnie sytuacja naszych 
sąsiadów jest podobna do naszej. 
Mają tyle samo punktów, jednak 
z lepszym bilansem są wyżej 
w tabeli. 

Sporą niespodziankę sprawili 
zawodnicy SKK Siedlce, którzy 
we własnej hali pokonali mocny 
GKS Tychy 89:71. Już 13 lutego 
ekipa z Siedlec przyjedzie do Ło-
wicza i zobaczymy jaką zaprezen-
tuje formę. 

Elektrobud-Investment ZB 
Pruszków pojechał do Krakowa 
na mecz z beniaminkiem i wyko-

rzystał szansę na czwartą wygraną 
z rzędu, po której jest bliski górnej 
części tabeli. 

Ciekawie zapowiadało się star-
cie STK Czarni Słupsk – KK 
Jamalex Polonia 1912 Leszno. 
Czarni podtrzymali serię świet-
nych spotkań i zwycięstw, wygrali 
mecz 88:67 i już są na 5. miejscu 
w tabeli. 

Dobry mecz zagrali koszykarze 
Biofarmu Basket Poznań, którzy 
pokonali wicelidera PTG Rawl-
plug Sokół Łańcut 84:78.  zł

 21. kolejka I ligi: WKs future-
net Śląsk Wrocław – Ks Księżak 

syntex 123:88, sKK siedlce – GKs 
Tychy 89:71, Ks Górnik Trans.
eu – KKs Polfarmex 82:63, AZs 
AGH – Elektrobud-investment ZB 
64:75, Biofarm Basket – PTG Rawl-
plug sokół 84:78, Ks Pogoń – KK 
Enea Astoria 103:89, sTK czarni 
– KK Jamalex Polonia 1912 88:67, 
MUKs Energa Kotwica 50 – WKK 
Wrocław 79:68.
 Zaległy mecz 20. kolejki I ligi 
koszykówki męskiej: KKs Polfar-
mex Kutno – AZs AGH Kraków 
80:66.

1. WKs futurenet Śląsk Wrocław (1) 21 38 1958-1681

2. PTG Rawlplug sokół Łańcut (2) 22 37 1869-1757

3. KK Enea Astoria Bydgoszcz (3) 21 35 1785-1647

4. KK Jamalex Polonia 1912 Leszno (4) 21 34 1673-1619

5. sTK czarni słupsk (7) 21 33 1715-1620

6. WKK Wrocław (5) 21 33 1660-1665

7. GKs Tychy (6) 21 32 1767-1700

8. Ks Górnik Trans.eu Wałbrzych (8) 21 32 1551-1560

9. Biofarm Basket Poznań (9) 21 31 1650-1655

10. Ks Pogoń Prudnik (10) 21 31 1757-1766

11. Elektrobud-investment ZB (11) 21 31 1471-1523

12. KKs Polfarmex Kutno (12) 21 29 1617-1708

13. MUKs Energa Kotwica 50 (14) 22 29 1760-1860

14. KS Księżak Syntex Łowicz (13) 21 29 1646-1831

15. AZs AGH Kraków (15) 21 27 1654-1724

16. sKK siedlce (16) 21 26 1710-1927
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Koszykówka | Zapowiedź 21. kolejki i ligi 

W sobotę Tychy, w środę 
w Łowiczu z SKK Siedlce

Koszykarze Księżaka Syntex 
Łowicz nie mają ferii zimowych. 
Najbliższy czas zapowiada się 
dla nich bardzo pracowicie. Ło-
wiczanie w sobotę, 9 lutego jadą 
na mecz z GKS Tychy, a w śro-
dę, 13 lutego zagrają w Łowiczu
z SKK Siedlce. Silny zespół GKS, 
który plasuje się na 11. pozycji 
z bilansem 11-10 w minionej ko-
lejce, przegrał dość nieoczekiwa-
nie z ostatnią ekipą ligi – SKK 
Siedlce. Dla trenera Mikołaja 
Czai będzie to ciekawy materiał 
do analizy przed tymi pojedynka-
mi. Miejmy nadzieję, że Księża-
cy wrócą do formy po chorobach 
i kontuzjach i w tych dwóch spo-
tkaniach zdobędą 4 punkty. 

Trudne zadanie czeka zawod-
ników z Kutna. KKS Polfarmex 
podejmuje Biofarm Basket Po-
znań, który gra w kratkę, ale ostat-
nio pokonał wicelidera, zatem jest 
„w gazie”. 

Zespół Elektrobud-Investment 
ZB Pruszków zagra we własnej 
hali z Górnikiem Trans.eu Wał-
brzych. Team trenera Andrzeja 

Kierlewicza ma szansę na 5 zwy-
cięstwo z rzędu i awans na miejsca 
9-10, które są celem wielu ekip
z dołu tabeli. 

KK Enea Astoria Bydgoszcz 
ma szansę przerwać niesamowitą 
serię 7 wygranych STK Czarnych 
Słupsk. To będzie ciekawy mecz, 
po którym Czarni mogą awanso-
wać na 4. miejsce. 

SKK Siedlce zagrają na wyjeź-
dzie z KK Jamalex Polonia 1912 
Leszno. Ciekawe jak zaprezentują 
się w tym meczu nasi rywale ko-
lejnego starcia w Łowiczu.  zł

 22. kolejka I ligi (9-10 lutego): 
GKs Tychy – Ks Księżak syntex 
(sobota godz. 18.00), Elektrobud-in-
vestment ZB Pruszków – Ks Górnik 
Trans.eu Wałbrzych (16.), KK Enea 
Astoria Bydgoszcz – sTK czarni 
słupsk (17.), KKs Polfarmex Kutno 
– Biofarm Basket Poznań (17.30), 
KK Jamalex Polonia 1912 Leszno – 
sKK siedlce (19.), WKs futurenet 
Śląsk Wrocław – AZs AGH Kraków 
(19.), WKK Wrocław – Ks Pogoń 
Prudnik (niedziela, godz. 18.00). 

Ostatni sprawdzian
Zbigniewa Bródki
przed Mistrzostwami świata w Inzell. str. 35

Dwa ważne mecze
siatkarzy
w ramach XX edycji SAM. str. 37


